
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 10886
2. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της υπ’ αριθµόν

1782/09-03-2021 προτάσεως που κατέθεσαν τριάντα (30)
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµο-
κρατίας, για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτρο-
πής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε
το άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επ. του
Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 περί
της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών», όπως ισχύουν, σχε-
τικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων που τυχόν
έχουν τελεσθεί από τον πρώην Υπουργό Επικρατείας από 23-
09-2015 έως 05-11-2016 και εν συνεχεία Ψηφιακής Πολιτικής,
Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης έως τις 09-07-2019, κ. Νι-
κόλαο Παππά κατά την άσκηση των καθηκόντων του: 1) Δω-
ροληψία πολιτικού αξιωµατούχου κατά συρροή και κατ’
εξακολούθηση (άρθρο 159 ΠΚ) και 2) Παράβαση Καθήκοντος
κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση (ΠΚ 259), σύµφωνα µε
τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση, σελ. 10669-10738, 10886

3. Μυστική ψηφοφορία για τη σύσταση ή µη Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης, σελ. 10739-10885

4. Σφραγισµένοι φάκελοι µε επιστολικές ψήφους σύµφωνα
µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, για συµµετοχή
στη µυστική ψηφοφορία για τη σύσταση ή µη Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης, σελ. 10741-10883

5. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν των αποτελεσµάτων της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας, γίνεται δεκτή η υπ’ αριθµ.
1782/09-03-2021 πρόταση που κατέθεσαν τριάντα Βουλευτές
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, για
τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης,  σύµφωνα µε το άρθρο
86 παρ. 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επ. του Κανονι-
σµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 περί της
«Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών», όπως ισχύουν, σχετικά
µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων που ενδεχοµένως
έχουν τελεσθεί από τον πρώην Υπουργό Επικρατείας από 23-
09-2015 έως 05-11-2016 και εν συνεχεία Υπουργό Ψηφιακής
Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης έως τις 09-07-
2019, κ. Νικόλαο Παππά κατά την άσκηση των καθηκόντων
του: 1) Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου κατά συρροή και
κατ’ εξακολούθηση (άρθρο 159 Ποινικού Κώδικα) και 2) Πα-
ράβαση Καθήκοντος κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση
(Ποινικός Κώδικας 259), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα
στην πρόταση, σελ. 10886

6. Απόφαση της Ολοµέλειας η Ειδική Κοινοβουλευτική Επι-
τροπή για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης, θα απο-
τελείται από δεκαεννιά µέλη και η προθεσµία για την
ολοκλήρωση των εργασιών της Επιτροπής, η υποβολή του
πορίσµατος και του αποδεικτικού υλικού της θα είναι σε δύο
µήνες από τη συγκρότηση της Επιτροπής, σελ. 10886

7. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10669, 10670, 10671,
10672, 10675, 10677, 10679, 10680, 10681, 10682, 10683,
10684, 10691, 10695, 10717, 10719, 10722, 10739

8. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 10681, 10684

Β. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Ο Υπουργός Υγείας, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, οι

Υπουργοί Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Προστα-
σίας του Πολίτη, Εθνικής  Άµυνας, Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, Περιβάλλοντος
και Ενέργειας, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Δικαιοσύνης,
Εσωτερικών, Μετανάστευσης και Ασύλου, Υποδοµών και Με-
ταφορών, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, Τουρισµού, Επικρατείας, οι Ανα-
πληρωτές Υπουργοί Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύ-
σεων, Εξωτερικών, Υγείας, Εσωτερικών, καθώς και οι Υφυ-
πουργοί προς τον Πρωθυπουργό, Προστασίας του Πολίτη
και Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθεσαν στις 29-3-2021
σχέδιο νόµου «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την προστασία
της δηµόσιας υγείας από τις συνεχιζόµενες συνέπειες της
πανδηµίας του κορωνοϊού COVID-19, την ανάπτυξη, την κοι-
νωνική προστασία και την επαναλειτουργία των δικαστηρίων
και άλλα ζητήµατα», σελ. 10669

2. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκών Επιτροπών: 
Η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και η Διαρκής

Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτουν την  Έκθεση
τους στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας «Κατεπείγου-
σες ρυθµίσεις για την προστασία της δηµόσιας υγείας από
τις συνεχιζόµενες συνέπειες της πανδηµίας του κορωνοϊού
COVID-19, την ανάπτυξη, την κοινωνική προστασία και την
επαναλειτουργία των δικαστηρίων και άλλα ζητήµατα», σελ.
10884
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ΜΠΟΥΡΑΣ Α., σελ. 10712-10722
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ., σελ. 10697-10712

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ Γ. , σελ. 10709
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 10678
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 10698
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 10692, 10694, 10695
ΓΚΑΡΑ Α. , σελ. 10693
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ. 10711
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 10711
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σελ. 10677
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ΜΑΝΗ - ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ Α. , 
σελ. 10682

ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 10684, 10685
ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ Α. , σελ. 10699
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ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 10683, 10685, 10716, 10717
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 10674, 10680, 10681
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ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ Κ. , σελ. 10708
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Αθήνα, σήµερα 30 Μαρτίου 2021, ηµέρα Τρίτη και ώρα 9.17’
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, καληµέρα σας! Αρχίζει η συνεδρίαση.

Πριν εισέλθουµε, στην ηµερήσια διάταξη, θέλω να κάνω δύο
ανακοινώσεις προς το Σώµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω
ότι ο Υπουργός Υγείας, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, οι
Υπουργοί Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Προστασίας
του Πολίτη, Εθνικής Άµυνας, Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εργα-
σίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, Δικαιοσύνης, Εσωτερικών, Μετανά-
στευσης και Ασύλου, Υποδοµών και Μεταφορών, Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Του-
ρισµού, Επικρατείας, οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οικονοµικών,
Ανάπτυξης και Επενδύσεων, Εξωτερικών, Υγείας, Εσωτερικών,
καθώς και οι Υφυπουργοί προς τον Πρωθυπουργό, Προστασίας
του Πολίτη και Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθεσαν στις 29-3-
2021 σχέδιο νόµου: «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την προστασία
της δηµόσιας υγείας από τις συνεχιζόµενες συνέπειες της πανδη-
µίας του κορωνοϊού COVID-19, την ανάπτυξη, την κοινωνική προ-
στασία και την επαναλειτουργία των δικαστηρίων και άλλα
ζητήµατα».

Το ως άνω νοµοσχέδιο έχει χαρακτηριστεί από την Κυβέρνηση
ως κατεπείγον και παραπέµπεται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτρο-
πές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα, σύµφωνα µε το άρθρο 143 παράγραφος 3 του Κανονισµού
της Βουλής, ότι την Παρασκευή 2 Απριλίου 2021 και ώρα 10.30’
θα διεξαχθεί συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως µε πρωτοβουλία
της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κινήµατος Αλ-
λαγής κ. Φωτεινής(Φώφης) Γεννηµατά σε επίπεδο Αρχηγών κοµ-
µάτων σχετικά µε την ανάγκη ενός αποτελεσµατικού εθνικού
σχεδίου αντιµετώπισης της πανδηµίας και των επιπτώσεών της
στην οικονοµία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της υπ’ αριθµόν 1782/09-03-
2021 προτάσεως που κατέθεσαν τριάντα (30) Βουλευτές της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, για τη σύσταση
Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρ-
κτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµα-

τος, τα άρθρα 153 επ. του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο
5 του ν.3126/2003 περί της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών»,
όπως ισχύουν, σχετικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων
που τυχόν έχουν τελεσθεί από τον πρώην Υπουργό Επικρατείας
από 23-09-2015 έως 05-11-2016 και εν συνεχεία Ψηφιακής Πολι-
τικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης έως τις 09-07-2019, κ. Νι-
κόλαο Παππά κατά την άσκηση των καθηκόντων του: 1)
Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου κατά συρροή και κατ’ εξακο-
λούθηση (άρ. 159 ΠΚ) και 2) Παράβαση Καθήκοντος κατά συρροή
και κατ’ εξακολούθηση (ΠΚ 259), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα
στην πρόταση.

Η σηµερινή συζήτηση θα διεξαχθεί µε το άρθρο 155 του Κανο-
νισµού της Βουλής και µε ανάλογη εφαρµογή του άρθρου 137 πα-
ράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µε τη
διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης. 

Ειδικότερα, ως προς τη διαδικασία της συζητήσεως και σύµ-
φωνα µε την από 24-3-2021 απόφαση της Διάσκεψης των Προ-
έδρων, προτείνω οι αγορεύσεις των συναδέλφων Βουλευτών να
οργανωθούν σε τρεις κύκλους οµιλητών. Η συζήτηση θα αρχίσει
µε έναν πρώτο κύκλο έξι κατά προτεραιότητα οµιλητών, στον
οποίο θα εκπροσωπηθούν ισαρίθµως οι έξι Κοινοβουλευτικές
Οµάδες µε χρόνο οµιλίας για τον κάθε οµιλητή δέκα λεπτών χωρίς
δικαίωµα δευτερολογίας. Πρώτος θα λάβει τον λόγο ο Βουλευτής
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, που έχει
καταθέσει την πρόταση, άρθρο 91 παράγραφος 3, σε συνδυασµό
µε το άρθρο 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής.

Ο δεύτερος και ο τρίτος κύκλος, κατ’ εφαρµογή της διάταξης
της παραγράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής,
θα απαρτίζεται έκαστος από δώδεκα Βουλευτές και συγκεκριµένα,
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας θα προ-
έρχονται πέντε Βουλευτές, από τον ΣΥΡΙΖΑ τρεις Βουλευτές και
ένας Βουλευτής από κάθε µια από τις υπόλοιπες τέσσερις Κοινο-
βουλευτικές Οµάδες µε χρόνο οµιλίας πέντε λεπτών χωρίς δι-
καίωµα δευτερολογίας.

Επειδή έγινε επαύξηση του αριθµού των οµιλητών µε προσθήκη
ενός ακόµη κύκλου δώδεκα Βουλευτών, σύµφωνα µε την από-
φαση της Διάσκεψης των Προέδρων, η τήρηση του χρόνου οµι-
λίας είναι απαραίτητη. 

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατάλογο µε
οµιλητές και η αρµόδια Υπηρεσία έχει καταρτίσει έναν ενιαίο κα-
τάλογο, στον οποίο οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης θα εναλλάσ-
σονται µε τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης, για να τηρηθεί η
κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών Οµάδων εκπρο-
σώπηση.

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν, επίσης, εφόσον το επι-
θυµούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων όπως ορί-
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ζεται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια
αγόρευσης του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκαπέντε
λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσσάρων Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων. Οι Υπουργοί, εφόσον το επιθυµούν, θα µιλή-
σουν για δέκα λεπτά της ώρας.

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν για δώδεκα
λεπτά, µε την επιφύλαξη του περιορισµού που θέτει το άρθρο
167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. Δηλαδή, εφό-
σον προηγηθεί η οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
τους Οµάδας, θα µιλήσουν για έξι λεπτά. 

Ο Πρωθυπουργός, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων και οι Υπουργοί, σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής, έχουν δικαίωµα να παρεµβαίνουν όποτε το επιθυ-
µούν, άρθρο 97 παράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής.

Σας υπενθυµίζω, επίσης, ότι κατά κοινοβουλευτική πρακτική,
όταν παρεµβαίνει Υπουργός, είθισται να µην ακολουθεί Βουλευ-
τής της Συµπολίτευσης, οπότε σε κάθε τέτοια περίπτωση θα
υπάρχει και µια ανάλογη προσαρµογή του καταλόγου, ώστε να
εξασφαλίζεται απολύτως η εναλλαγή, χωρίς όµως να επηρεαστεί
τελικώς η κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων εκπροσώπηση των Βουλευτών. 

Αυτό νοµίζω ότι δεν θα συµβεί σήµερα, διότι δεν θα υπάρχει
Υπουργός. 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα
πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις µε έγγραφο του
γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας στην οποία ανήκουν
οι Βουλευτές, το οποίο να απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την
απαραίτητη προϋπόθεση της αµοιβαίας αλλαγής.

Ο ανώτατος αριθµός αυτών που µπορούν να παρίστανται στην
Αίθουσα της Ολοµέλειας, σύµφωνα µε τα υγειονοµικά πρωτό-
κολλα, είναι µέχρι πενήντα και παρακαλώ πολύ αυτό να το σεβα-
στούµε. 

Σύµφωνα τώρα µε το άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονι-
σµού της Βουλής, κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότα-
σης για την άσκηση δίωξης η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την
εµφάνιση ενώπιόν της του προσώπου κατά του οποίου στρέφε-
ται η πρόταση, προκειµένου να ακούσει τις απόψεις του. Σε κάθε
περίπτωση, το πρόσωπο αυτό έχει δικαίωµα να υποβάλει στη
Βουλή έγγραφο - υπόµνηµα, που καταχωρίζεται στα Πρακτικά.
Το πρόσωπο κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση δύναται να
οµιλήσει, για ευνόητους λόγους όπως όλοι καταλαβαίνουµε,
τριάντα λεπτά. 

Η ενηµέρωση που έχουµε είναι ότι ο κ. Νικόλαος Παππάς θα
εµφανιστεί ενώπιον του Σώµατος, προκειµένου να ακουστούν οι
απόψεις του. Προτείνω να µιλήσει αµέσως µετά τον πρώτο κύκλο
των έξι κατά προτεραιότητα οµιλητών, µε την επιφύλαξη των δι-
καιωµάτων των Αρχηγών των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και των
Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της
Βουλής.

Σας παρακαλώ να το τηρήσουµε, δηλαδή να οµιλήσει µετά
τους έξι κατά προτεραιότητα οµιλητές.

Αυτό είναι το πρώτο κοµµάτι της εισήγησής µου, που είναι τα
διαδικαστικά. Φαντάζοµαι ότι δεν υπάρχει…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μετά είναι, κύριε

Ραγκούση, αυτό για το οποίο θέλετε να µιλήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Και γι’ αυτό. Για όλα ζητώ τον λόγο,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τότε να τα πω όλα

µαζί και θα κάνετε συνολική τοποθέτηση. Πάντως, αυτό είναι το
διαδικαστικό.

Πάµε τώρα στον τρόπο ψηφοφορίας. 
Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµα-

τος, την παράγραφο 8 του άρθρου 155 και το άρθρο 73 του Κα-
νονισµού της Βουλής µετά την ολοκλήρωση της συζητήσεως η
Ολοµέλεια της Βουλής θα αποφασίσει, µε µυστική ψηφοφορία,
για τη συγκρότηση ή µη ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής για
τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης. Η σχετική απόφαση
λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθµού των
Βουλευτών, άλλως η πρόταση απορρίπτεται.

Σύµφωνα, επίσης, µε το άρθρο 155 παράγραφος 8 του Κανο-
νισµού της Βουλής, στην ψηφοφορία δεν µετέχει εκείνος κατά
του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης αν είναι Βου-
λευτής. 

Όπως γνωρίζετε, η µυστική ψηφοφορία µπορεί να γίνει τόσο
µε φυσική παρουσία, όσο και µε επιστολική ψήφο, µετά την τρο-
ποποίηση του άρθρου 70Α του Κανονισµού της Βουλής, όπως
ισχύει σε συνδυασµό µε την από 24-3-2021 απόφαση της Διά-
σκεψης των Προέδρων. Σ’ αυτή την περίπτωση, πριν την ψηφο-
φορία θα παραδοθούν στο Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα
σε σφραγισµένους φακέλους. Ο φάκελος αυτός θα εσωκλείεται
σε έναν µεγαλύτερο, δεύτερο φάκελο, ο οποίος θα αναγράφει
το όνοµα του Βουλευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης που θα
ψηφίσει µε επιστολική ψήφο. Ο φάκελος θα συνοδεύεται από
διαβιβαστικό έγγραφο που θα απευθύνεται προς τον Πρόεδρο
της Βουλής. Η παράδοση των φακέλων µε τα ψηφοδέλτια θα
γίνει από διαπιστευµένους συνεργάτες των Βουλευτών ή των
µελών της Κυβέρνησης που πρόκειται να ψηφίσουν µε βάση το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής.

Σχετικά µε την ώρα διεξαγωγής της ψηφοφορίας και µε βάση
τους προβλεπόµενους χρόνους και την τήρησή τους, η συνε-
δρίαση προβλέπεται να διαρκέσει επτά ώρες. Λόγω του θέµατος
της συνεδρίασης είναι κατανοητή µια σχετική υπέρβαση, αλλά
και σε κάθε περίπτωση η µυστική ψηφοφορία θα ξεκινήσει το αρ-
γότερο µετά από δέκα ώρες, δηλαδή στις 19.00’ το βράδυ.

Η ψηφοφορία θα πραγµατοποιηθεί µε τη διαδοχική προσέ-
λευση των Βουλευτών σε έξι οµάδες των πενήντα µε αλφαβητική
σειρά. Κάθε οµάδα θα προσέρχεται ανά µισή ώρα για να ψηφίσει.
Δηλαδή, η πρώτη οµάδα από τον κ. Απόστολο Αβδελά έως και
τον κ. Γεώργιο Βλάχο από τις 19.00’ έως τις 19.30’, η δεύτερη
οµάδα από τον κ. Βολουδάκη έως και τον κ. Ιωάννη Καλλιάνο από
τις 19.30’ έως τις 20.00’, η τρίτη οµάδα από τον κ. Σταύρο Καλο-
γιάννη έως και τον κ. Ιωάννη Λαµπρόπουλο από τις 20.00’ έως
τις 20.30’, η τέταρτη οµάδα από τον κ. Γεώργιο Λαµπρούλη έως
και τον κ. Αθανάσιο (Θάνο) Μωραΐτη από τις 20.30’ έως τις
21.00’, η πέµπτη οµάδα από τον κ. Ανδρέα Νικολόπουλο έως και
την κ. Μαρία - Ελένη Σούκουλη - Βιλιάλη από τις 21.00’ έως τις
21.30’ και, τέλος, η έκτη οµάδα από τον κ. Βασίλειο Σπανάκη έως
και τον κ. Γεώργιο Ψυχογιό από τις 21.30’ έως τις 22.00’.

Στη συνέχεια, η εφορευτική επιτροπή θα προχωρήσει στη δια-
λογή και καταµέτρηση των ψήφων.

Επ’ αυτών των δύο ο κ. Ραγκούσης έχει ζητήσει τον λόγο.
Ορίστε, κύριε Ραγκούση, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

ήθελα κι εγώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Βεβαίως, κύριε Κα-

ραθανασόπουλε. Αµέσως µετά θα λάβετε κι εσείς τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε ριζική διαφωνία σε τρία θέµατα που µνηµονεύσατε

προηγουµένως. 
Ξεκινάω από το πιο, ίσως, απλό, ότι ο κ. Παππά θα πάρει τον

λόγο όποτε κρίνει ο ίδιος, σύµφωνα µε την…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πρόταση είναι. Δεν

είναι…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ναι.
Εποµένως, δεν συµφωνούµε να αποφασιστεί ότι σε κάθε πε-

ρίπτωση θα µιλήσει µετά τον πρώτο κύκλο οµιλητών. 
Το δεύτερο είναι πως από την ώρα που προστέθηκε µια επι-

πλέον οµάδα οµιλητών µε απόφαση της Διάσκεψης των Προ-
έδρων, είναι προφανές ότι δεν µπορεί να τεθεί ως αποκλειστικό
και απόλυτο όριο η έναρξη της ψηφοφορίας για τις 19.00’ το
απόγευµα, γιατί δεν είναι βέβαιο ότι θα έχει ολοκληρωθεί µέχρι
εκείνη τη στιγµή η διαδικασία που προβλέπει όλοι οι Βουλευτές
να πάρουν τον λόγο. Εποµένως, το δεύτερο σηµείο στο οποίο
διαφωνούµε είναι ότι δεν µπορεί να ξεκινήσει η ψηφοφορία αν
δεν ολοκληρωθεί η οµιλία και του τελευταίου οµιλητή, όπως έχει
καθοριστεί στον κατάλογο των οµιλητών που έχουν δώσει όλες
οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες.

Το τρίτο και σηµαντικότερο, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι έχουµε
µία απόλυτη διαφωνία, που εκφράστηκε και κατά τη διάρκεια της
συνεδρίασης της Διάσκεψης των Προέδρων, µ’ αυτή την, κατά
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την γνώµη µας, καταχρηστική επιλογή και διαδικασία που πάει
να εφαρµοστεί και σύµφωνα µε την οποία, κατά τη γνώµη µας,
καταλύεται αυτό που από το ίδιο το Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής προβλέπεται και δεν είναι άλλο από τη µυστικότητα
της ψήφου. Αυτή είναι η µόνη διαδικασία που προβλέπεται µυ-
στική ψηφοφορία. Η ιδέα ότι θα µπορέσει να πραγµατοποιηθεί
µε επιστολική ψήφο και, µάλιστα, καταχρηστικά, διότι δεν προσ-
διορίζεται καν ο αριθµός των Βουλευτών οι οποίοι θα µπορούσαν
να πάρουν µέρος σ’ αυτή την ψηφοφορία µε επιστολική ψήφο,
κατά τη γνώµη µας συνιστά µια κατάφωρη παραβίαση και του
Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής, διότι έτσι όπως τί-
θεται το θέµα και από την εισήγηση που κάνατε και εσείς προ-
ηγουµένως, θεωρητικά µπορούν και οι τριακόσιοι Βουλευτές να
ψηφίσουν µε επιστολική ψήφο. Και πώς θα ψηφίσει µε επιστολική
ψήφο και θα τηρήσει και τον κανόνα της µυστικής ψηφοφορίας
ο Βουλευτής του Έβρου, ο οποίος θα πρέπει, αφού ολοκληρωθεί
η διαδικασία εδώ στις 19.00’, στις 20.00’, στις 21.00’ το βράδυ,
να ψηφίσει; Πότε να αποστείλει την επιστολική ψήφο µε τη δια-
δικασία που δήθεν θα είναι µυστική και δεν θα έχει περάσει µέσα
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του -ή της- εκείνη την ώρα; Και
πότε θα προλάβει να φτάσει αυτή η δήθεν µυστική ψήφος;

Κατά τη γνώµη µας, λοιπόν, εδώ πέρα υπάρχει µία σοβαρή,
µία σοβαρότατη καταστρατήγηση από την πλευρά της πλειοψη-
φίας. Ζητούµε, έστω και την ύστατη στιγµή, να ανακληθεί αυτή
η πρόθεση της κυβερνητικής πλειοψηφίας, να τηρηθεί το γράµµα
του Κανονισµού της Βουλής και του Συντάγµατος και να εφαρ-
µοστεί η µυστικότητα στη διαδικασία της ψηφοφορίας. 

Σε κάθε περίπτωση, κύριε Πρόεδρε, θα κλείσω υποβάλλοντας
και ένα ερώτηµα. Δεν είναι ρητορικό, είναι πραγµατικό. Αυτή τη
στιγµή -και αν όχι αυτή τη στιγµή, θα επανέλθουµε σ’ αυτό το
ερώτηµα και στη διάρκεια της συνεδρίασης- πόσοι Βουλευτές
είναι αυτοί οι οποίοι βρίσκονται στο εξωτερικό -φαντάζοµαι κα-
νένας λόγω της καραντίνας- πόσοι Βουλευτές είναι αυτοί για
τους οποίους έχουµε βεβαίωση γιατρού ότι βρίσκονται σε κα-
ραντίνα λόγω κορωνοϊού ή πόσες γυναίκες Βουλευτές είναι εκεί-
νες οι οποίες αυτή τη στιγµή λόγω εγκυµοσύνης δεν µπορούν να
παρευρεθούν;

Αυτά τα τρία σηµεία, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, είναι για εµάς οι
τρεις πολύ σηµαντικές -µε ιεραρχικά σηµαντικότερη την τελευ-
ταία- διαφωνίες που έχουµε µε τη διαδικασία που πάει να εφαρ-
µοστεί. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Καραθανασό-

πουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, και εγώ

στη διαδικασία της ψηφοφορίας, όπως την προτείνατε, θέλω να
αναφερθώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Στο πρώτο σκέλος ο
κ. Ραγκούσης έβαλε το θέµα του κ. Παππά. Εσείς δεν έχετε αν-
τίρρηση έτσι;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εντάξει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Λογικό είναι όποτε θέλει

να µπορεί να µιλήσει. Δεν είναι αυτό το ζήτηµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Επί των υπολοίπων

συµφωνούµε όλοι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Άλλωστε, δεν ήταν και

υποχρεωτικό, απ’ ό,τι κατάλαβα. Η δική σας πρόταση ήταν προς
διευκόλυνση. Είναι αυτονόητο, όµως, πως όποτε θέλει να µιλή-
σει, θα µπορεί να µιλήσει. Δεν είναι αυτό το ζήτηµα.

Θα θέλαµε, όµως, να τοποθετηθούµε για την ψηφοφορία. Και
στη Διάσκεψη των Προέδρων είχαµε τονίσει τη διαφωνία µας µε
τη συγκεκριµένη πρόταση. 

Εκεί είχαµε προτείνει ότι επειδή η ψήφος είναι µυστική, θα
πρέπει να ψηφίσουν µε τη φυσική τους παρουσία όλοι οι Βου-
λευτές, εκτός αυτών που αποδεδειγµένα έχουν προβλήµατα είτε
βρίσκονται σε καραντίνα, είτε έχουν πρόβληµα µε κορωνοϊό, είτε
κάτι άλλο σοβαρό, το οποίο δεν τους επιτρέπει να ψηφίσουν και
το οποίο πρέπει να είναι καθορισµένο εκ των προτέρων. Μόνο
αυτοί να µπορεί να διευκολυνθούν και να ψηφίσουν µε επιστολική
ψήφο. 

Για όλους τους υπόλοιπους εµείς τονίσαµε ότι πρέπει να είναι
εδώ και µε τη φυσική τους παρουσία λόγω της µυστικότητας της
ψήφου του καθενός και της καθεµιάς και θα επιµείνουµε σ’ αυτή
την πρόταση, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Θα µπορούσα να έχω τον λόγο,

κύριε Πρόεδρε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Χήτα,

έχετε τον λόγο και µετά ο κ. Πλεύρης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα θέλαµε και η

δική µας η πλευρά να καταγραφεί. Νοµίζω ότι είναι αυτονόητο
ότι όταν λέµε µυστική ψηφοφορία, εννοούµε µυστική ψηφοφο-
ρία. Δεν επιτυγχάνουµε, λοιπόν, µυστική ψηφοφορία µέσω επι-
στολικής ψήφου. Δεν γίνεται αυτό το πράγµα. Πρέπει να βρούµε
µια λύση. Η µυστική ψηφοφορία, για να τιµήσουµε τη διαδικασία,
όπως πρέπει να την τιµήσουµε λοιπόν, και όπως προβλέπει και ο
Κανονισµός της Βουλής, πρέπει να είναι µυστική ψηφοφορία, η
οποία δεν επιτυγχάνεται -επαναλαµβάνω- µέσα από την επιστο-
λική ψήφο, που ξέρουµε πώς θα γίνει. Θα τα ετοιµάσει η Κοινο-
βουλευτική Οµάδα µέσα τα φακελάκια και θα φύγουν έτοιµα. Δεν
γίνεται, λοιπόν, έτσι. Ο Βουλευτής πρέπει να έλθει εδώ, να ψη-
φίσει µυστικά, όπως προβλέπει η διαδικασία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Πλεύρη, έχετε

τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ξεκινώντας από το πρώτο, θέλω να

πω ότι και η πλειοψηφία συµφωνεί ότι ο κ. Παππάς µπορεί να µι-
λήσει οποιαδήποτε στιγµή θέλει και πρέπει να έχει και την από-
λυτη ανοχή, όσο χρόνο χρειαστεί για να εκθέσει τις θέσεις του.
Άρα δεν τίθεται κανένα θέµα από την πλευρά µας ως προς αυτό
το ζήτηµα.

Για το δεύτερο ζήτηµα της διάρκειας, ήδη η διάρκεια που
έχετε θέσει, κύριε Πρόεδρε, είναι δώδεκα ώρες, πολύ περισσό-
τερες απ’ αυτές που ορίζει ο Κανονισµός. Μιλάµε για έναν κύκλο
οµιλητών που αν τηρηθούν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν είναι δώδεκα. Το
ανώτατο είναι δέκα ώρες εκ του Κανονισµού.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Συγγνώµη, δέκα ώρες.
Αν δούµε ότι ο µόνος κύκλος που µπαίνει από πέντε λεπτά

είναι µία ώρα επιπλέον, στις επτά ώρες, δηλαδή έχετε ήδη τρεις
ώρες παραπάνω από ό,τι ορίζεται.

Πάµε τώρα στο τρίτο ζήτηµα, στο επίµαχο. Πρώτα απ’ όλα, δεν
έχω καταλάβει αν τίθεται θέµα παραβίασης Συντάγµατος, Κανο-
νισµού ή αν είναι ένα ζήτηµα ηθικής τάξεως, διότι θέµα Συντάγ-
µατος δεν τίθεται, γιατί το άρθρο 86 δεν ορίζει σ’ αυτή τη
διαδικασία ούτε τη µυστική ψήφο. Το άρθρο 86 ορίζει απλώς ότι
είναι ψηφοφορία µε τον απόλυτο αριθµό των Βουλευτών.

Πάµε στον Κανονισµό ως προς το γράµµα. Ως προς το γράµµα
του Κανονισµού, µε την τροποποίηση η οποία έχει γίνει πλέον για
λόγους πανδηµίας, δίνεται η δυνατότητα της επιστολικής ψήφου.
Άρα δεν τίθεται θέµα στο γράµµα.

Πάµε τώρα στην ηθική διάσταση που ετέθη, η οποία είναι προ-
σβλητική και για τον Βουλευτή όπως ετέθη. Αν κάποιος πιστεύει
ότι ο Βουλευτής έχει κλειστούς φακέλους που έρχονται και τους
ρίχνουν εδώ πέρα, τότε µε συγχωρείτε προσβάλλουµε το ίδιο το
λειτούργηµα το οποίο κάνουµε. Αυτό µπορεί να συµβαίνει, ενδε-
χοµένως, στην Κοινοβουλευτική Οµάδα που αναφέρθηκε ότι λει-
τουργεί έτσι, αλλά δεν λειτουργεί στον Βουλευτή.

Δεύτερον, εάν υπάρχει θέµα ως προς αυτό που έθεσε ο αξιό-
τιµος κ. Ραγκούσης, κατά πόσο δηλαδή σε όλη αυτή τη διάρκεια
πότε θα στείλει την ψήφο, πάµε να δούµε τι έχει γίνει στο παρελ-
θόν.

Στις 21-2-2018 υπήρχαν σαράντα ψηφοδέλτια επιστολικά, µυ-
στικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, στη συζήτηση
και λήψη απόφασης για σύσταση προκαταρκτικής. Τέσσερις
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ που ήταν Υπουργοί απείχαν, σαράντα ψη-
φοδέλτια µπήκαν στην κάλπη. Εάν υπάρχει θέµα ηθικής τάξεως,
δεν υπήρχε γι’ αυτά τα σαράντα ψηφοδέλτια;

Στις 18-5-2018 πάλι είχαµε δέκα κάλπες και πενήντα ψηφοδέλ-
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τια µπήκανε µέσα. Θεωρήθηκε ότι τηρήθηκε η µυστική διαδικασία.
Ο Κανονισµός τότε δεν είχε αλλάξει. Ο ίδιος Κανονισµός είναι
τώρα που προβλέπει αυτή τη δυνατότητα και στην πανδηµία. Εάν
υπήρχε πρόβληµα τότε που έλειπαν στο εξωτερικό µε τα πενήντα
ψηφοδέλτια που µπήκαν, γιατί να υπάρχει πρόβληµα τώρα;

Στη συζήτηση στη συνέχεια για τον κ. Παπαγγελόπουλο, τρία
ψηφοδέλτια ήλθαν επιστολικά. 

Και το βασικότερο απ’ όλα είναι ότι πλέον έχουµε την αλλαγή
του Κανονισµού, η οποία ορίζει ρητώς ότι µετά από γνωµοδό-
τηση -προσέξτε- της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής κατά
πόσο τηρείται ο όρος της µυστικότητας της διαδικασίας, είναι
θετική η γνωµοδότηση της Βουλής και δίνεται η δυνατότητα σε
συνθήκες όπως ζούµε τώρα να γίνει χρήση της επιστολικής
ψήφου, η οποία προφανώς δεν είναι και υποχρεωτική. 

Άρα ο Βουλευτής αυτή τη στιγµή έχει τη δυνατότητα να ασκή-
σει το δικαίωµα του µε φυσική παρουσία, να έρθει εδώ πέρα να
ψηφίσει και έχει και το δικαίωµα από το γράµµα του Κανονισµού
να ασκήσει το δικαίωµά του και µε επιστολική ψήφο.

Συνεπώς δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα πρωτίστως από το
Σύνταγµα, γιατί δεν αναφέρεται ούτε η µυστική ψηφοφορία και
σε καµµία περίπτωση από τον Κανονισµό της Βουλής. Το γράµµα
είναι σαφές και το επιτρέπει. Όποιος διαφωνεί διαφωνεί, αλλά
ορίζεται µέσα στον Κανονισµό της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε, κύριε
Πλεύρη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και σίγουρα από άποψη ηθικής τάξης
τηρείται σ’ όλες τις διαδικασίες αυτή η διαδικασία και ποτέ δεν
έχει τεθεί θέµα ότι κάµπτεται η µυστικότητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώθηκαν οι
τοποθετήσεις επί της διαδικασίας. 

Συµπληρωµατικά, το Προεδρείο έχει να πει σε ό,τι αφορά τον
κ. Παππά, συµφωνήσαµε οµοφώνως ότι όποτε θέλει να µιλήσει,
να µιλήσει. Πρόταση ήταν εξάλλου του Προεδρείου ως είθισται.
Δεν κάναµε καµµιά πρωτοτυπία.

Ως προς την ώρα, κύριε Ραγκούση, εµείς έχουµε χρονοµετρή-
σει και κανονικά τελειώνουµε στις 17.00’. Επειδή, ενδεχοµένως,
να έλθουν κάποιοι Αρχηγοί κοµµάτων και οπωσδήποτε το Προ-
εδρείο θα δείξει µια µικρή ανοχή στους εισηγητές και στους συ-
ναδέλφους, βάλαµε άλλες δύο ώρες. Εποµένως, η λήξη στις
19.00’ είναι µε φουλ ανοχή και εφόσον µιλήσουν και Αρχηγοί κοµ-
µάτων. Δεν έχουµε ενηµέρωση ποιοι θα µιλήσουν, αλλά σίγουρα
δεν θα µιλήσουν όλοι. 

Λάβετε υπ’ όψιν σας ότι είναι τρεις ώρες µε φυσική παρουσία
και µετά θέλει άλλες δύο ώρες για να γίνει η καταγραφή, χωρίς
να γίνει λάθος του αποτελέσµατος. Πρέπει να σκεφτόµαστε λίγο
και τους υπαλλήλους της Βουλής. Δηλαδή, πριν τις 00.00’ δεν
θα τελειώσει η διαδικασία ούτε για τον Προεδρεύοντα ούτε για
τους εισηγητές των κοµµάτων. Θα έχει τελειώσει για τους άλ-
λους συναδέλφους νωρίτερα.

Και, πέραν αυτών που είπε ο κ. Πλεύρης, υπάρχει και συζή-
τηση στις 8-10-2019, χωρίς να έχει αλλάξει ο Κανονισµός της
Βουλής, τότε που ήτανε η πρόταση που κατέθεσαν τριάντα Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας σχετικά µε τον κ. Παπαγγελό-
πουλο, όπου τρεις Υπουργοί εψήφισαν χωρίς να έχει αλλάξει ο
Κανονισµός της Βουλής µε επιστολική ψήφο. Δεν ετέθη θέµα
από κανέναν µέσα στην Αίθουσα. Δεν µιλάω για πριν επί ΣΥΡΙΖΑ
που ήταν δέκα οι κάλπες και ήταν σαράντα ψηφοδέλτια τη µια
φορά και πενήντα ψηφοδέλτια την άλλη, χωρίς να το προβλέπει
ο Κανονισµός της Βουλής.

Στις 19-5-2020, επίσης, συνέβη το ίδιο και µε την αλλαγή πλέον
του Κανονισµού το τυπικό µέρος έχει εκληφθεί. 

Εσείς βάλατε µια πολιτική διάσταση, κύριε Ραγκούση. Επίσης,
µου κάνει λίγο εντύπωση, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ δεν είχε ψηφίσει, διότι
όταν έγινε η συνεδρίαση της Επιτροπής για τον Κανονισµό της
Βουλής, η αλλαγή αυτή για την επιστολική ψήφο υπερψηφίστηκε
απ’ όλα τα κόµµατα πλην του ΣΥΡΙΖΑ. Την έχετε ψηφίσει τα υπό-
λοιπα κόµµατα. Έχω τα Πρακτικά εδώ. Και σαφέστατα λέει για
ποιες περιπτώσεις έγινε και υπάρχει και ειδική παράγραφος -µην
τα διαβάζω τώρα- που λέει «λόγω λήψης µέτρων».

Κατεγράφησαν οι ενστάσεις, λοιπόν. Φαντάζοµαι θα επανέλ-
θετε και στην τοποθέτησή σας. Να µη χάνουµε περισσότερο

χρόνο. Να ξεκινήσουµε την κουβέντα µε πρώτη την εισηγήτρια
από τη Νέα Δηµοκρατία, την κ. Παπακώστα Αικατερίνη.

Ορίστε, κυρία Παπακώστα, έχετε τον λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά την άσκηση της διακυβέρ-

νησης της χώρας από το κόµµα της Αξιωµατικής σήµερα Αντι-
πολίτευσης, η πολιτική ρητορική της τότε κυβερνήσεως του
ΣΥΡΙΖΑ δοµήθηκε εµφορούµενη και διαπνεόµενη στο σύνολό της
από το αφήγηµα περί ηθικού πλεονεκτήµατος της Αριστεράς. 

Ωστόσο, στην πραγµατικότητα η ως άνω περίοδος διακυβέρ-
νησης χαρακτηρίστηκε πρωτίστως από πολιτικό αµοραλισµό,
ενώ διαπνεόταν ως επί το πλείστον από αριβισµό, καιροσκοπισµό
και ιδίως από την ατέρµονη ψυχαναγκαστική -θα έλεγε κανείς-
απαίτηση διαµόρφωσης και υπονόµευσης συγκεκριµένων θε-
σµών, προκειµένου το σύνθηµα «πρώτη φορά αριστερά» να αν-
τικατασταθεί µε κάθε θεµιτό και αθέµιτο µέσο από την επιδίωξη
«για πάντα αριστερά».

Και τούτο αποδεικνύεται ευθαρσώς -δυστυχώς για την ελλη-
νική κοινωνία, αλλά και για το ίδιο το πολιτικό µας σύστηµα- καθ’
όσον στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ εµφανίστηκαν κατά την περίοδο της
διακυβέρνησής του επιρρεπή, εκτός των άλλων, σε τρία θανά-
σιµα αµαρτήµατα, ήτοι στην ανάπτυξη ανάρµοστων σχέσεων
Υπουργών µε οικονοµικούς παράγοντες, στο σχέδιο άλωσης των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης µε τη στήριξη αµφιλεγόµενων επι-
χειρηµατιών στον διαγωνισµό για τις τηλεοπτικές άδειες και στην
προσπάθεια χειραγώγησης της ελληνικής δικαιοσύνης µε την
επιλογή ηµέτερων δικαστικών λειτουργών. 

Και πριν αντιδράσετε διαρρηγνύοντας τα ιµάτιά σας, αξιότιµοι
συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κατηγορώντας µας
για δήθεν διχαστική πολιτική λασπολογία εναντίον σας, επι-
τρέψτε µας να αναµοχλεύσουµε τη µνήµη σας και να σας κατα-
στήσουµε σαφές ότι δεν διεκδικούµε την πατρότητα της
ανωτέρω διαπίστωσης, καθ’ όσον τούτη δεν αποτελεί παρά το-
ποθέτηση του δικού σας πρώην Υπουργού και νυν συναδέλφου
Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου τον Αύγουστο
του 2017 στην Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ. 

Σήµερα, λοιπόν, βρισκόµαστε εδώ, προκειµένου να διερευνη-
θεί το ενδεχόµενο τέλεσης ενός εκ των τριών θανάσιµων αµαρ-
τηµάτων του ΣΥΡΙΖΑ, ήτοι αυτού του σχεδίου άλωσης και
χειραγώγησης των µέσων ενηµέρωσης της χώρας µε τρόπο απο-
λύτως παράνοµο και αντιθεσµικό, καθώς και την εµπλοκή σ’ αυτό
συγκεκριµένων πολιτικών αξιωµατούχων και τούτο διότι, µε βάση
τα αναφερόµενα στο υπ' αριθµόν 959 του 2021 έγγραφο της αν-
τιεισαγγελέως του Αρείου Πάγου, διαβιβάστηκε στη Βουλή φά-
κελος δικογραφίας που αφορά στον συνάδελφο Βουλευτή της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Νικόλαο Παππά, πρώην Υπουργό
Επικρατείας και εν συνεχεία Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινω-
νιών και Ενηµέρωσης. 

Από την ενδελεχή ανάγνωση της ανωτέρω δικογραφίας προ-
κύπτουν πλείστα ερωτήµατα, τα οποία αναµφισβήτητα προκα-
λούν σοκ και δέος, αναφορικά µε τη δράση και τις µεθοδεύσεις
του τότε Υπουργού κ. Παππά ως έχων την αρµοδιότητα για τις
τηλεοπτικές άδειες το 2016 αλλά και το γενικό πρόσταγµα, προ-
κειµένου να λάβει ο κ. Καλογρίτσας άδεια τηλεοπτικού σταθµού. 

Οι σοκαριστικές αποκαλύψεις που προκύπτουν από την δικο-
γραφία και δη τις µαρτυρικές καταθέσεις και τα αποδεικτικά έγ-
γραφα ξεπερνούν τη λειτουργία του παρακράτους από το
ΣΥΡΙΖΑ και παραπέµπουν σε πρακτικές µαφίας. 

Ξέραµε βεβαίως για τα βοσκοτόπια. Όµως, στο φως ήρθαν και
ιστορίες µε εικονικές συµβάσεις, πολιτικές εντολές και εκατοµ-
µύρια που άλλαζαν χέρια. Πρωταγωνιστής ξανά, όπως και στους
διαλόγους µε τον επιχειρηµατία κ. Σάµπι Μιωνή, ο κ. Νίκος Παπ-
πάς. Βεβαίως, αυτή τη φορά το «µαγαζί» έχει άλλο όνοµα. Απο-
καλείται «White House». Όµως, ο τρόπος που αυτό λειτουργεί
είναι το ίδιο σκοτεινός και ο στόχος παραµένει απόλυτα ο ίδιος:
η δηµιουργία ενός παραθεσµικού µηχανισµού στη δικαιοσύνη,
στο κράτος, στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης που θα υπηρετεί -τι
άλλο;- το «µαγαζί». 

Τα ερωτήµατα που χρήζουν απάντησης, λοιπόν, είναι αµείλι-
κτα:
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Ζήτησε ο κ. Παππάς από τον κ. Καλογρίτσα να συµµετάσχει
σε εταιρικό σχήµα, το οποίο θα ελάµβανε άδεια τηλεοπτικού
σταθµού ως µπροστινός δανείζοντας το αριστερό καθαρό επι-
χειρηµατικό του όνοµα, µε στόχο ο εν λόγω σταθµός να ελέγχε-
ται από το ΣΥΡΙΖΑ προάγοντας τις πολιτικές θέσεις αυτού και
αποδοµώντας παράλληλα τους πολιτικούς του αντιπάλους;

Παραβίασε τους όρους του διαγωνισµού και τα καθήκοντά του
µεσολαβώντας και ζητώντας από τους εκπροσώπους της εται-
ρείας «CCC» να συµµετάσχει η εταιρεία στο εγχείρηµα χορηγών-
τας αρχικά το ποσό των 3 εκατοµµυρίων ευρώ στον κ.
Καλογρίτσα για την έκδοση εγγυητικής επιστολής ισόποσης
αξίας για τη συµµετοχή του στο διαγωνισµό µε τη διασφάλιση
ότι θα ελάµβανε την άδεια;

Έδωσε εντολή ο κ. Παππάς ως αναφέρεται στην έγκληση και
στα συνοδευτικά αυτής υποµνήµατα να δώσει ο κ. Καλογρίτσας
το όνοµά του και µόνο, ενώ αυτοί θα εισέφεραν τα υπόλοιπα χρή-
µατα που έφταναν τα 50 εκατοµµύρια και θα είχαν έτσι την πλήρη
ευθύνη, οργάνωση και εποπτεία του όλου εγχειρήµατος;

Δόθηκαν τα χρήµατα για το σκοπό αυτό µέσω εικονικής συµ-
βάσεως υπερεργολαβίας ως ο πλέον κατάλληλος τρόπος εµφά-
νισης της µεταφοράς των χρηµάτων για νόµιµη αιτία ως
προκύπτει από την ανταλλαγή µηνυµάτων ηλεκτρονικής αλληλο-
γραφίας;

Έδωσε εντολή ο κ. Παππάς και διασφάλισε µετά την ακύρωση
του διαγωνισµού την επιστροφή των 3 εκατοµµυρίων ευρώ στην
εταιρεία συµφερόντων του κ. Καλογρίτσα, µολονότι η εγγυητική
είχε καταπέσει και εν συνεχεία έδωσε εντολή να διοχετευθεί το
ως άνω ποσό στη φιλοκυβερνητική τότε εφηµερίδα «DOCU-
MENTO» και µετά να αποκτηθεί το σύνολο του ενεργητικού
αυτής από τον κ. Βαξεβάνη χωρίς κάποιο αντάλλαγµα από τον
κ. Καλογρίτσα;

Ζήτησε περαιτέρω -και αποτελεί τούτο αυτοτελή παράνοµη
πράξη, σε σχέση µε την προηγούµενη- από τον επιχειρηµατία κ.
Μαρινάκη να δώσει στον κ. Καλογρίτσα το ποσό των 20,5 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, για να πληρωθεί η δόση για την τηλεοπτική
άδεια του παρόχου, που θα ελεγχόταν από το ΣΥΡΙΖΑ;

Ζήτησε -και αποτελεί τούτο επίσης αυτοτελή παράνοµη
πράξη- από τον επιχειρηµατία κ. Κοντοµηνά να παραδώσει το
51% του τηλεοπτικού µέσου ιδιοκτησίας του στον κ. Καλογρίτσα,
προκειµένου να αποκτήσει εκείνος τηλεοπτικό κανάλι που θα
ελεγχόταν από τον ΣΥΡΙΖΑ;

Συντόνισε ως προκύπτει από τα µηνύµατα ηλεκτρονικού ταχυ-
δροµείου, τα οποία συµπεριλαµβάνονται στη δικογραφία, τη µε-
ταφορά του ποσού των 3 εκατοµµυρίων ευρώ στην εταιρεία του
κ. Καλογρίτσα µε γνωστούς της κυβέρνησης στα Ηνωµένα Αρα-
βικά Εµιράτα και στην Κύπρο, συναλλαγή µάλιστα που ως ανα-
φέρεται δεν έπρεπε να αφήσει στίγµα;

Γνώριζε ή δεν γνώριζε ότι ο κ. Καλογρίτσας δεν πληρούσε τις
προϋποθέσεις, για να συµµετάσχει στο διαγωνισµό για τις τηλε-
οπτικές άδειες, καθ’ όσον και ως ο ίδιος παραδέχεται δεν διέθετε
την κεφαλαιακή επάρκεια, όπως και το απαιτούµενο «πόθεν
έσχες»;

Επιχείρησε ωστόσο να διασφαλίσει και εν τέλει διασφάλισε την
παράνοµη συµµετοχή του κ. Καλογρίτσα ζητώντας χρήµατα από
τρίτους, παραβιάζοντας τοιουτοτρόπως τους όρους και τις προ-
ϋποθέσεις του διαγωνισµού, µε τελική στόχευση να εξασφαλίσει
στον κ. Καλογρίτσα τηλεοπτική άδεια και κανάλι, το οποίο θα
ελεγχόταν από το ΣΥΡΙΖΑ;

Διέψευσε ποτέ ο κ. Παππάς -και αν όχι, γιατί;- τις δηλώσεις
των ανωτέρω επιχειρηµατιών, που επιβεβαίωσαν σε συνεντεύξεις
τους την ανωτέρω εµπλοκή του κ. Παππά; 

Εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι, ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση εί-
χαµε ήδη τότε καταγγείλει στο ελληνικό Κοινοβούλιο ότι η εται-
ρεία του κ. Καλογρίτσα συµµετείχε παράνοµα στο διαγωνισµό,
καθ’ όσον εισέφερε εκπρόθεσµη εγγυητική επιστολή, ο φάκελος
που είχε καταθέσει πριν τη διεξαγωγή του διαγωνισµού δεν απε-
δείκνυε ότι διέθετε τα χρήµατα για να συµµετάσχει σε αυτόν,
ανακηρύχθηκε παράνοµα ως οριστικός υπερθεµατιστής, αφού
τόσο από το φάκελο συµµετοχής όσο και από τον έλεγχο µετά
προέκυπτε ότι δεν διέθετε τα χρήµατα για την άδεια, αλλά
υπήρχε βεβαίως και η αναφορά για τα περιβόητα βοσκοτόπια. 

Μάλιστα, πέραν του κοινοβουλευτικού ελέγχου, υποβάλαµε
και µηνυτήρια αναφορά αξιόποινων πράξεων, µε αποτέλεσµα να
ασκηθεί δίωξη στον κ. Κρέτσο και στα µέλη της επιτροπής διε-
νέργειας του διαγωνισµού που ήταν τοποθετηµένοι και απόλυτα
ελεγχόµενοι από το ΣΥΡΙΖΑ. 

Και φυσικά, όπως είναι πάγια τακτική σας, εσείς κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τότε µας λοι-
δορούσαν προς τούτο. 

Όµως και πάλι, αν δεν θεωρείτε επαρκείς ή αξιόπιστες τις κα-
ταθέσεις του πρώην µπροστινού και φίλου σας κ. Καλογρίτσα,
ακόµα και αν θεωρηθεί ότι αποτελούν δήθεν αποκυήµατα της
φαντασίας του, όπως ισχυρίζεστε, πώς άραγε µπορούν να ερµη-
νευτούν τα µηνύµατα της ηλεκτρονικής αλληλογραφίας των στε-
λεχών της εταιρείας «CCC» και οι καταθέσεις του κ. Τόµπρα και
των άλλων στελεχών; Γιατί δεν έπρεπε άµεσα ή έµµεσα να κατα-
γραφούν σε συναλλαγή χρηµατοδότησης, η οποία θα άφηνε
ίχνος για την τελική συναλλαγή; Ποιοι είναι οι επικεφαλής; Ποιος
είναι ο «Λευκός Οίκος» και ποια η «White Porscha»; Ποιοι είναι οι
φίλοι που θα λάµβαναν τα χρήµατα και ποιος είναι ο επίδικος κυ-
πριακός λογαριασµός; 

Θα ισχυριστείτε σήµερα στη Βουλή των Ελλήνων και ενώπιον
του ελληνικού λαού ότι δεν χρήζει να δοθεί απάντηση σε όλα
αυτά τα ερωτήµατα;

Με βάση τις καταγγελίες της σχετικής δικογραφίας, ο «Λευκός
Οίκος» είναι η τότε ελληνική κυβέρνηση και η «White Porscha»
είναι το πρόσωπο που συνδεόταν τότε µε αυτή. 

Πώς θα µας εξηγήσετε σήµερα, εσείς, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, το γεγονός ότι τα στε-
λέχη της εν λόγω εταιρείας φέρεται ότι γνώριζαν για την
εικονικότητα της σύµβασης και αν αυτό δεν ισχύει -όπως ισχυρί-
ζεστε- και πρόκειται για νόµιµη συναλλαγή, γιατί τότε κατ’ απαί-
τησή τους δεν έπρεπε να αφήσει αποτύπωµα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ δύο λεπτά ακόµη. Ευχαριστώ
πολύ.  

Οι ανωτέρω ενέργειες και παραλείψεις του πρώην Υπουργού
κ. Παππά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελούν αναµφισβή-
τητα επαρκείς ενδείξεις πλήρωσης της αντικειµενικής υπόστα-
σης συγκεκριµένων ποινικών αδικηµάτων και ειδικότερα της
δωροληψίας πολιτικού προσώπου και δη µε το αξίωµα του
Υπουργού κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση ως στοιχειοθε-
τείται στην παράγραφο 1 του άρθρου 159 του Ποινικού Κώδικα,
της παράβασης καθήκοντος κατά συρροή και κατ’ εξακολού-
θηση ως στοιχειοθετείται στο άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα. 

Για τους ανωτέρω λόγους προτείνεται και σύµφωνα µε τον
νόµο η συγκρότηση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη
διενέργεια της κατά νόµο προκαταρκτικής εξέτασης κατά του
πρώην Υπουργού κ. Νικολάου Παππά, προκειµένου να διερευνη-
θεί η πιθανότητα τέλεσης των ως άνω αδικηµάτων κατά την
άσκηση των καθηκόντων του. 

Επιβάλλεται δε η προκαταρκτική εξέταση να διενεργηθεί
άµεσα, όχι επειδή η Νέα Δηµοκρατία επιθυµεί -όπως για µια
ακόµη φορά αναληθώς ισχυρίζεστε- να αλλάξει η ατζέντα σε
σχέση µε επίκαιρα ζητήµατα, όπως είναι η πανδηµία του κορω-
νοϊού και οι οικονοµικές συνέπειες που αυτή δηµιουργεί, αλλά
γιατί είµαστε υποχρεωµένοι προς τούτο θεσµικά, καθ’ όσον η
όποια χρονοτριβή και κυρίως η αναστολή των εργασιών του Κοι-
νοβουλίου που επιδιώκει πολιτικά ο ΣΥΡΙΖΑ θα οδηγήσει σε πα-
ραγραφή των όποιων ευθυνών -αν υπάρχουν- του κ. Παππά.

Και επειδή πολύς λόγος γίνεται τελευταία περί του φυσικού
δικαστή, θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε σ’ αυτό το σηµείο ότι στην
περίπτωση που το Σώµα σήµερα αποφανθεί περί της σύστασης
προκαταρκτικής επιτροπής και στην περίπτωση που η συστα-
θείσα τότε προκαταρκτική επιτροπή θα συντάξει πόρισµα, προ-
κειµένου να οδηγηθεί στη δικαιοσύνη ο κ. Παππάς, τότε τον λόγο
θα τον έχει ασφαλώς το Ειδικό Δικαστήριο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζετε πολύ καλά ότι η ελ-
ληνική κοινωνία υπό το βάρος της πανδηµίας και των οικονοµι-
κών και κοινωνικών συνεπειών που αυτή δηµιουργεί δεν δύναται
να αποδεχθεί την ύπαρξη νέων σκιών στην πολιτική ζωή της
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χώρας και επιθυµεί εκείνη πρωτίστως τη διερεύνηση υποθέσεων
που φέρουν οσµή σκανδάλου.

Η απαξίωση και η καταστρατήγηση των θεσµών του κράτους
δικαίου και της δηµοκρατίας που επιχειρήθηκε και έλαβε χώρα
κατά την πενταετή διακυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ υπήρξε αναµφι-
σβήτητα βάναυση: Ο άκρατος λαϊκισµός, η σύνδεση πολιτικής
και χρήµατος, η παράλληλη λειτουργία εξωθεσµικών και παράλ-
ληλων κέντρων, η προσπάθεια ελέγχου όλων των αρµών της
εξουσίας, η ανοχή σε παρακρατικές µεθόδους πλουτισµού των
Υπουργών της, αρκεί οι δουλειές που έκαναν -το «outsourcing»-
να µην εµπόδιζαν την ατζέντα του «µαγαζιού».

Η κατασκευή καταγγελιών κατά της συζύγου του Πρωθυπουρ-
γού και άλλων πολιτικών προσώπων δεν αποτελούν παρά την
απτή απόδειξη της ολικής κατάρρευσης του δήθεν ηθικού πλεο-
νεκτήµατος της Αριστεράς.

Η δε υπόθεση του διαγωνισµού - φιάσκο για τις τηλεοπτικές
άδειες του κ. Παππά είναι σίγουρο ότι θα διδάσκεται για πολλά
χρόνια στα πανεπιστήµια ως πρότυπο διαπλοκής.

Είµαστε αποφασισµένοι, λοιπόν, να διερευνήσουµε µε πληρό-
τητα και αντικειµενικότητα µία ακόµη υπόθεση που φέρεται ότι
εκπορεύθηκε από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µε σκοπό αυτή τη
φορά τον έλεγχο του Τύπου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε µε αυτό,
κυρία συνάδελφε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Ως πο-
λιτικός κόσµος και κυρίως ως ελληνικό Κοινοβούλιο -τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε- οφείλουµε πρωτίστως να επιδιώκουµε άπλετο
φως σε όλες τις φερόµενες προς κρίση υποθέσεις, σεβόµενοι
πάντα ως φυσικό και νοµικό επακόλουθο απολύτως το τεκµήριο
αθωότητας του υπό διερεύνηση πολιτικού προσώπου και ενερ-
γώντας πάντα θεσµικά στο πλαίσιο των καθηκόντων µας, ως
αυτά καθορίζονται από τους νόµους και τον Κανονισµό της Βου-
λής.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο τώρα θα
έχει ο εισηγητής από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο συνάδελφος κ. Τζανακόπου-
λος Δηµήτριος.

Ορίστε, κύριε Τζανακόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι προφανές ότι η Κυβέρνηση βρίσκεται στον απόλυτο πα-

νικό. Για άλλη µια φορά απούσα σε µια κίνηση κενού συµβολι-
σµού, διότι στην πραγµατικότητα είναι σήµερα ανάµεσά µας ο κ.
Μητσοτάκης και οι Υπουργοί του στην κατασκευή αυτής της υπό-
θεσης, στην κατασκευή αυτής της συκοφαντίας απέναντι στον
Νίκο Παππά, τον Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ και πρώην Υπουργό.

Εκεί που είναι πραγµατικά απούσα η Κυβέρνηση είναι στη δια-
χείριση της πανδηµίας που σαρώνει και θερίζει. Κάθε µέρα ση-
µειώνονται θλιβερά ρεκόρ. Πρώτη η Ελλάδα στον ρυθµό
αύξησης κρουσµάτων και νεκρών τις τελευταίες δύο εβδοµάδες,
τεσσαρακοστή ανάµεσα σε πενήντα τρεις χώρες σε σχέση µε τη
διαχείριση του κορωνοϊού, σύµφωνα µε τη λίστα του
«BLOOMBERG». Θλιβερό ρεκόρ σήµερα διασωληνωµένων. Κα-
θηµερινά δεκάδες συµπολίτες µας χάνουν τη ζωή τους έξω από
µονάδες εντατικής θεραπείας, µε τα ποσοστά των νεκρών εκτός
ΜΕΘ να αγγίζουν ακόµα και το 80%. Αυτή είναι η κατάσταση
στην οποία σήµερα βρίσκεται η χώρα. Για να µην µιλήσουµε για
την οικονοµία και τους δηµοκρατικούς θεσµούς οι οποίοι πλέον
βρίσκονται σε συνθήκη βαθύτατης κρίσης.

Μέσα, λοιπόν, σ’ αυτή τη συνθήκη, µέσα σ’ αυτό το κλίµα η Κυ-
βέρνηση θα κάνει τα πάντα για να αποδράσει και να αλλάξει την
ατζέντα, αλλά και να οξύνει την πολιτική αντιπαράθεση, διότι εδώ
και µήνες σάς λέµε ότι ο κ. Μητσοτάκης είτε µε τη σηµερινή αυτή
επιχείρηση είτε µε την όξυνση σε επίπεδο κοινωνίας -θυµηθείτε
τα γεγονότα στη Νέα Σµύρνη- επιχειρεί µέσω της στρατηγικής
της έντασης να αποδράσει από το αδιέξοδο το οποίο ο ίδιος δη-
µιούργησε.

Σ’ αυτή, λοιπόν, τη γενική στρατηγική της όξυνσης και της έν-
τασης εντάσσεται και η σηµερινή σας πρωτοβουλία, η οποία κα-
ταλαβαίνω ότι δεν είναι δική σας, είναι του κ. Μητσοτάκη.

Αυτός είναι ο πρώτος λόγος για τη σηµερινή φάρσα, στην

οποία για άλλη µια φορά σύρετε το Κοινοβούλιο µετά την προ-
ηγούµενη φάρσα, την υπόθεση Παπαγγελόπουλου.

Υπάρχει, όµως και άλλος λόγος, δεν είναι µόνο η απόδραση.
Ο άλλος λόγος είναι η εκδίκηση και ένα ανεξόφλητο γραµµάτιο
της παράταξής σας, της Νέας Δηµοκρατίας και του ίδιου του κ.
Μητσοτάκη, στους καναλάρχες φίλους του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Διότι δεν πρόκειται ούτε εσείς ούτε οι καναλάρχες φίλοι του

κ. Μητσοτάκη να συγχωρήσουν ποτέ το γεγονός ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
επιχείρησε και πέτυχε τον εξορθολογισµό και τη ρύθµιση του τη-
λεοπτικού τοπίου την προηγούµενη πενταετία. Διότι ήταν στα
χρόνια της διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, όπου οι καναλάρχες για
πρώτη φορά µετά το 1989 πλήρωσαν φόρο διαφήµισης και αναγ-
κάστηκαν να πληρώσουν για τη χρήση των συχνοτήτων, τις
οποίες εσείς, η δική σας παράταξη και κάθε ένας από εσάς, τους
είχε παραχωρήσει δωρεάν επί µια εικοσαετία, εικοσιπενταετία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Για να συνεννοούµαστε σε σχέση µε τα κίνητρά σας, σε σχέση

µε τα γραµµάτιά σας, σε σχέση µε τους σχεδιασµούς σας. Αυτά
είναι καθαρά και τα γνωρίζουν όλοι και τα γνωρίζετε και εσείς.

Τώρα, πού στηρίζετε αυτή τη φάρσα; Τη στηρίζετε καθ’ ολο-
κληρίαν στις αντιφατικές σε βαθµό γελοιότητας µαρτυρίες του
κ. Καλογρίτσα. Θα µιλήσω πολύ λίγο για αυτές τις αντιφάσεις,
θα έχουµε καιρό να τα πούµε και αργότερα. Ποιες είναι; Ότι
δήθεν ο κ. Παππάς µεσολάβησε για να γνωριστεί µε τους ιδιο-
κτήτες της «CCC», την οικογένεια Χούρι δηλαδή.

Τι λέει, όµως, σχετικά ο κ. Τόµπρας, τον οποίο ο κ. Καλογρί-
τσας είχε καλέσει ως µάρτυρα; Ότι ήταν ο ίδιος ο κ. Τόµπρας ο
οποίος µεσολάβησε για να γνωριστεί ο κ. Καλογρίτσας µε την οι-
κογένεια Χούρι, δηλαδή έχουµε τον µάρτυρα που καλεί ο κ. Κα-
λογρίτσας να διαψεύδει τον κ. Καλογρίτσα. Πρώτο στοιχείο.

Δεύτερον, λέτε ότι ήταν εικονική η σύµβαση µεταξύ της «ΤΟ-
ΞΟΤΗΣ Α.Ε.» και της «CCC» για τα έργα στα Ηνωµένα Αραβικά
Εµιράτα. Αγνοείτε, όµως, ηθεληµένα και σκοπίµως ότι υπάρχει
σχετική απόφαση διαιτητικού δικαστηρίου της Ελβετίας, η οποία
δικαιώνει την πλευρά της «CCC», λέγοντας ότι καµµία εικονικό-
τητα δεν υπάρχει στη συγκεκριµένη σύµβαση και ότι εδώ υφί-
σταται ένα έργο το οποίο πρέπει να ολοκληρωθεί και έτσι,
λοιπόν, δικαιώνει την πλευρά της οικογένειας Χούρι.

Όµως, προκύπτει κιόλας από τα στοιχεία τα οποία υπάρχουν
στην ίδια τη δικογραφία ότι ο κ. Καλογρίτσας και αφού κηρύχ-
θηκε έκπτωτος από τον διαγωνισµό -απεβλήθη δηλαδή µε την
υπογραφή του τότε αρµοδίου κ. Κρέτσου- µε δική µας υπο-
γραφή, συνέχισε τις διαπραγµατεύσεις µε την εν λόγω εταιρεία,
για να προχωρήσει το έργο. Το αγνοείτε και αυτό.

Πάµε παρακάτω. Δόθηκαν, λέει, 3 εκατοµµύρια στην Εφηµε-
ρίδα «DOCUMENTO», ενώ προκύπτει ότι αυτά τα εκατοµµύρια
τα οποία έχει πάρει ο κ. Καλογρίτσας από την εταιρεία ήταν δε-
σµευµένα για µήνες µετά την κυκλοφορία της εφηµερίδας «DO-
CUMENTO» µέχρι και τον Γενάρη του 2017, όταν και
επεστράφησαν στον κ. Καλογρίτσα. Θέλετε να συνεχίσω; 

Όσον αφορά στα βοσκοτόπια, να σας θυµίσω ότι ήταν η δική
σας κυβέρνηση, η κυβέρνηση του κ. Σαµαρά που το 2012 - 2013
διαφήµιζε την εν λόγω περιοχή ως την µέγιστη επενδυτική ευκαι-
ρία διά στόµατος του κ. Μηταράκη και µιλούσε για επενδύσεις
ύψους 1,2 δισεκατοµµυρίου ευρώ; Τα έχετε ξεχάσει αυτά; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εντελώς!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και εν πάση περιπτώσει,

καταγγείλτε τότε και την «GRANT THORNTON», καταγγείλτε και
το Συµβούλιο της Επικρατείας το οποίο έχει κρίνει επί όλων
αυτών των ζητηµάτων τα οποία εσείς σήµερα θέτετε ως δήθεν
στοιχεία που ενοχοποιούν τον κ. Παππά, ότι δήθεν µεσολάβησε
και επέτρεψε παρανόµως στον κ. Καλογρίτσα να συµµετάσχει σε
έναν διαγωνισµό στον οποίο δεν έπρεπε να συµµετάσχει. Διότι
αυτά έχουν κατατεθεί ως ενστάσεις ενώπιον του Συµβουλίου της
Επικρατείας απ’ όλους τους υπόλοιπους συµµετέχοντες στον
διαγωνισµό και έχουν απορριφθεί ένα προς ένα. Εποµένως τι
ακριβώς ψάχνετε να βρείτε εδώ;

Πάµε λίγο παρακάτω; Μετά από πέντε χρόνια λάσπης, συκο-
φαντίας, απειλών και εκβιασµών από τα εκδοτικά συγκροτήµατα
που συνθέτουν το «καθεστώς» Μητσοτάκη, διότι πλέον µιλάµε

10674 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



για καθεστώς σ’ αυτή τη χώρα, καταλήξατε να φέρετε τούτη δω
την πρόταση, αυτή εδώ τη φάρσα. Πέντε χρόνια έχετε γεµίσει
τον κόσµο απειλές, εκβιασµούς, φωνασκίες, έχετε «πονέσει
βουνό και έχετε γεννήσει ποντίκι». Το έχετε καταλάβει;

Αυτή η πρόταση είναι πολιτικά εκδικητική, είναι νοµικά αστεία
και πραγµατολογικά αντιφατική. Τι κάνετε τελικά; Τον κ. Καλο-
γρίτσα που τον ανεβάζατε «µπροστινό» και τον κατεβάζατε «απα-
τεώνα», τον ανάγετε σήµερα στον απόλυτο αξιόπιστο µάρτυρα
που στηρίζει το σύνολο των κατηγοριών σας απέναντι στον Νίκο
Παππά. Αυτό έχετε κάνει. Τον έχετε δικαιώσει, δηλαδή, στην
πραγµατικότητα εσείς οι ίδιοι. Και έχετε κάνει και κάτι περισσό-
τερο. Σκεφτείτε ότι παίρνετε θέση σε µια διαµάχη µεταξύ ιδιωτών
υιοθετώντας στο σύνολό της µία από τα δικαστήρια κριθείσα ως
απαράδεκτη µαρτυρία ενός εκ των δύο. Αυτό έχετε κάνει! Αυτό
έχετε κάνει!

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Ο εισαγγελέας έστειλε τη δικογραφία!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ηρεµία, σας παρα-
καλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πραγµατικά αναρωτιέµαι
πώς έχει το θράσος η Νέα Δηµοκρατία, γιατί περί θράσους πρό-
κειται, να µιλάει για διαπλοκή. Σας άκουσα, κυρία Παπακώστα,
να µιλάτε για διαπλοκή, για «αλισβερίσια», για παράνοµους πλου-
τισµούς. Ξέρετε σε ποια παράταξη ανήκετε; Έχετε εικόνα; Έχετε
δει τελευταία δελτία ειδήσεων; Έχετε δει σε ποια συνθήκη βρί-
σκεται η ενηµέρωση στη χώρα αυτή; Και θεωρείτε ότι αυτό είναι
τυχαίο και ότι δεν έχει να κάνει µε τα ανεξόφλητα «γραµµάτια»;

Και σας άκουσα να µιλάτε για σχέσεις µε επιχειρηµατίες.
Ποιος; Η παράταξη του Κυριάκου Μητσοτάκη µιλάει στην Αρι-
στερά για σχέσεις µε επιχειρηµατίες! Η παράταξη του «σκόιλ ελι-
κίκου», η παράταξη των απευθείας αναθέσεων και των εταιρειών
που ξεφυτρώνουν σαν τα µανιτάρια και δεν τις βρίσκουµε στο
ΓΕΜΗ για να δούµε πού θα πάει το επόµενο κατοστάρικο, δια-
κοσάρικο, τριακοσάρικο, εκατοµµύριο, η παράταξη των υποκλο-
πών του Μαυρίκη και του Γρυλλάκη, η παράταξη που φυγάδευσε
τον πρωθυπουργικό φίλο, τον κ. Χριστοφοράκο έρχεται και µας
κάνει µαθήµατα για σχέσεις µε επιχειρηµατίες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η υπόθεση αυτή θα πάρει τον δρόµο της. Ξέρουµε ότι έχετε

προαποφασίσει, όπως είχατε προαποφασίσει και στην προηγού-
µενη υπόθεση. Όµως, να ξέρετε καλά ότι η γραµµή που ακολου-
θείτε, η γραµµή της εκδίκησης δεν θα σας βγει σε καλό. Και όταν
µιλάτε για «αλισβερίσια», όταν µιλάτε για σχέσεις µε επιχειρηµα-
τίες, να ξέρετε κάτι πολύ καλά: Βοά ο τόπος, βοά η κοινωνία για
το ποιοι µπαινοβγαίνουν στο Μαξίµου, βοά ο τόπος και η κοινω-
νία για εκατοµµύρια που έρχονται και φεύγουν. Όµως, όλα αυτά
θα έχετε χρόνο να τα σκεφτείτε καλά για να απολογηθείτε, όταν
θα έρθει εκείνη η ώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ. Βα-
σίλειος Κεγκέρογλου από το Κίνηµα Αλλαγής. 

Παρακαλώ, όσοι συνάδελφοι θέλετε να βγείτε εκτός Αιθούσης,
µπορείτε να το κάνετε. Όµως, εντός της Αιθούσης παρακαλώ να
υπάρχει ηρεµία. 

Ορίστε, κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η συζήτηση σήµερα αφορά την πρόταση για σύσταση επιτρο-

πής που θα διενεργήσει προκαταρκτική εξέταση µε αντικείµενο
τα µέσα µαζικής επικοινωνίας και την επιδίωξη του ελέγχου της
ενηµέρωσης µε συγκεκριµένες µεθόδους. Έχουµε στα χέρια µας
µία δικογραφία και µε βάση αυτή και µε την απόφαση της Βου-
λής, εφόσον αυτή υπάρξει, θα προχωρήσει η διαδικασία. 

Θα προσπαθήσω, λοιπόν, να περιοριστώ στο θέµα που συζη-
τάµε σήµερα, γιατί η αντικειµενική και σφαιρική ενηµέρωση απο-
τελεί κρίσιµο στοιχείο της δηµοκρατίας και ταυτόχρονα βασικό
δικαίωµα του πολίτη το οποίο, δυστυχώς, φαλκιδεύεται όχι µόνο
σε δικτατορικά, αυταρχικά και ανελεύθερα καθεστώτα που επι-
διώκουν τον πλήρη έλεγχό της, αλλά και σε σύγχρονες προηγ-

µένες δηµοκρατίες όπου επιδιώκεται ο επηρεασµός της. Η Ελ-
λάδα που είναι µια δηµοκρατία µε σύγχρονο σύνταγµα και θε-
σµικό πλαίσιο, αλλά έχει και πολλά διδάγµατα από την περίοδο
της δικτατορίας, δυστυχώς βιώνει περιόδους µε προσπάθεια πε-
ριορισµού της πολυφωνίας και του πλουραλισµού στην ενηµέ-
ρωση. 

Η πολυφωνία και ο πλουραλισµός στην ενηµέρωση αποτελούν
θεµέλιο του δηµοκρατικού πολιτεύµατος και δεν µπορεί ούτε να
περιορίζεται ούτε να ελέγχεται προς όφελος κυβερνήσεων, κοµ-
µάτων και κέντρων οποιασδήποτε µορφής εξουσίας. 

Θα ξεκινήσω από τα πρόσφατα και θα πάω προς τα πίσω, γιατί
είναι νωπή η δηµόσια συζήτηση και αντιπαράθεση για τη στήριξη
των µέσων στην περίοδο της πανδηµίας την οποία ως Κίνηµα Αλ-
λαγής χαρακτηρίσαµε ως καθαρά αναγκαία για την ενηµέρωση
των πολιτών, τη βιωσιµότητα των µέσων και τη διατήρηση των
θέσεων εργασίας, αλλά ταυτόχρονα επιµείναµε ότι άλλο τόσο
αναγκαία ήταν η τήρηση κανόνων για τη χρηµατοδότηση και την
κατανοµή της κρατικής διαφήµισης µε εφαρµογή κριτηρίων και
απόλυτη διαφάνεια. 

Το Κίνηµα Αλλαγής για τη στήριξη, την ανεξαρτησία και τη χει-
ραφέτηση των µέσων πρότεινε ως κριτήρια την τηλεθέαση, την
ακροαµατικότητα, την κυκλοφορία, την επισκεψιµότητα, τον
αριθµό των εργαζοµένων και την εφαρµογή των διατάξεων που
αφορούν τα περιφερειακά µέσα, αλλά και τη θεσµική αντιµετώ-
πιση. Όµως, δεν εισακουστήκαµε. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας επέµεινε στη σκοπιµό-
τητα της διαµόρφωσης σχέσεων και δεσµών εξάρτησης µε τα
µέσα επικοινωνίας. Δεν την απέτρεψε ούτε το αρνητικότατο πα-
ράδειγµα της προηγούµενης κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, που είχε κα-
τακρίνει και είχε ασκήσει δριµεία κριτική µαζί µας για τον βίο και
την πολιτεία της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, µια κυβέρνηση που
υποτίθεται ότι ξεκίνησε διαδικασίες για τη ρύθµιση του τηλεο-
πτικού πεδίου που ήταν αναγκαίες, αλλά, όπως γρήγορα αποκα-
λύφθηκε, επεδίωξε µε ωµό τρόπο τη χειραγώγηση των µέσων και
τον έλεγχο της ενηµέρωσης. Με διατάξεις νόµου που κρίθηκαν
αντισυνταγµατικές, µε κατά παραγγελία µελέτη για ολιγοπώλιο
τεσσάρων καναλιών που θα διευκόλυνε τον κυβερνητικό έλεγχο,
αλλά θα λειτουργούσε εις βάρος των συµφερόντων των πολιτών,
µε διαδικασίες αδειοδότησης, που κατά τεκµήριο προϋπέθεταν
ή θα οδηγούσαν σε σύναψη συµβολαίων δούναι και λαβείν. Αυτά
και πολλά άλλα αποτελούν µέρος του ευρύτερου σχεδίου για τον
έλεγχο της ενηµέρωσης µε απαράδεκτες πολιτικές και µεθοδεύ-
σεις, που αφαίρεσαν οξυγόνο από τη δηµοκρατία, µεθοδεύσεις
που αλλοίωσαν τον χαρακτήρα της δηµοκρατίας, αλλά και πα-
ραβίαση αρχών, κανόνων, νόµων και του ίδιου του Συντάγµατος. 

Πολλοί κάνουν συγκρίσεις µε το καθεστώς Μαδούρο. Θεωρώ,
όµως, ότι αυτό αν συνυπολογίσουµε τις διαφορετικές συνθήκες
Ευρώπης και Λατινικής Αµερικής µπορεί να είναι αδικία για τη
Βενεζουέλα. Όπως αποδείχθηκε, ούτε τα ελεγχόµενα κανάλια,
όπως τα ήθελε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά ούτε η κυβερνη-
τική ΕΡΤ αρκούσαν. Όπως φαίνεται από τα στοιχεία της δικογρα-
φίας, σχεδίασε και µεθόδευσε την ίδρυση ενός καθαρού και
απόλυτα ελεγχόµενου µέσου, ενός φερέφωνου του ΣΥΡΙΖΑ, του
ΣΥΡΙΖΑ CHANNEL, που θα έπαιζε και τον ρόλο του πολιορκητι-
κού κριού προς τα υπόλοιπα µέσα. 

Οι µεθοδεύσεις και η επιδίωξη αλλοίωσης του διαγωνισµού και
των κανόνων παραχώρησης του δηµόσιου αγαθού των συχνοτή-
των, η στρατολόγηση παρένθετων προσώπων και το στήσιµο ου-
σιαστικά και γενικότερα για να πάρει το ένα τέταρτο της
Φλωρεντίας ο κ. Καλογρίτσας, είχαν αποκαλυφθεί από ποτέ. Σή-
µερα συζητούµε γιατί υπάρχει µια δικογραφία, καταθέσεις, κα-
ταγγελίες και στοιχεία που περιέχονται σ’ αυτή, που αφ’ ενός
αποτελούν επιβεβαίωση των εκτιµήσεων και των καταγγελιών
που είχαν γίνει από την αρχή και βέβαια αποτελούν συνέχεια
όσων είχαν διαπιστωθεί το 2006 και αφ’ ετέρου επιβάλλουν την
περαιτέρω έρευνα σύµφωνα µε τις προβλεπόµενες διαδικασίες. 

Υπενθυµίζω ότι στις 23 Σεπτεµβρίου του 2016 στην ανακοί-
νωση της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ, την
οποία «παίζει» να έχει γράψει εξολοκλήρου ο κ. Θεοχαρόπουλος
που ήταν τότε αρµόδιος Βουλευτής επισηµάναµε: «Στον διαγω-
νισµό για τις τηλεοπτικές άδειες η κυβέρνηση οργάνωσε µια ιλα-
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ροτραγωδία σε προφανή και προσβλητική για τη χώρα της αναν-
τιστοιχία µε θεµελιώδες θεσµικές, νοµικές, οικονοµικές, πολιτι-
στικές, ακόµα και αισθητικές συντεταγµένες του σύγχρονου
δυτικού κόσµου» -θυµάστε τα κελιά- «µε βασικό στόχο να ελέγξει
και να αλυσοδέσει την ενηµέρωση. Όλο το διάστηµα που έχει µε-
σολαβήσει δηµοσιοποιούνται καθηµερινά µε εκκωφαντικό τρόπο
ανατριχιαστικές αποκαλύψεις για µεθοδεύσεις που προσβάλ-
λουν το δηµοκρατικό πολίτευµα της χώρας και συνιστούν βαριά
αξιόποινες πράξεις. Τα ερωτήµατα είναι αµείλικτα». Ενδεικτικά
αναφέρω: «Πρώτον, ο Πάνος Καµµένος δηµοσίως διατρανώνει
ότι ο κουµπάρος του κ. Σπίρτζη ο κ. Καλογρίτσας διακινεί µαύρο
χρήµα. Δεύτερον, τα βοσκοτόπια βαφτίζονται θέρετρα, µε προ-
κλητικά υπερτιµηµένη αξία. Η διορισµένη από την Κυβέρνηση
επιτροπή διαγωνισµού έλεγξε τις δηλώσεις της και την αξία της
ως είχε υποχρέωση ή αρκέστηκε στις διαβεβαιώσεις; Και ο νοών
νοείτω! Έκανε σωστά κατά συνείδηση το καθήκον της ή εκτέλεσε
εντολές; Τρίτον, η επιτροπή διαγωνισµού όφειλε να ζητήσει πρό-
σθετα δικαιολογητικά, τις τραπεζικές καταθέσεις σε λογαριασµό
του υπερθεµατιστή σε αναγνωρισµένες τράπεζες. Τέταρτον,
127,6 εκατοµµύρια ευρώ δάνεια στον Καλογρίτσα από την Τρά-
πεζα Αττικής τα 78 από τα οποία καθ’ υπέρβασιν του πιστοληπτι-
κού ορίου στους είκοσι µήνες του ΣΥΡΙΖΑ. Με ποιες
εξασφαλίσεις; Βοσκοτόπια ή υποσχέσεις ανάληψης δηµοσίων
έργων; Προκλήθηκε ή απειλήθηκε βλάβη στο δηµόσιο;». Και κα-
ταλήγαµε σε όλα τα ερωτήµατα: «Υπάρχει εισαγγελέας σ’ αυτόν
τον τόπο;». Αναδεικνύαµε την ανάγκη, δηλαδή, να ερευνηθεί εις
βάθος όχι µόνο πολιτικά, αλλά και ποινικά όλη αυτή ιστορία.

Στις 27 Σεπτεµβρίου του 2016 ο εκπρόσωπος Τύπου του κόµ-
µατος µας δήλωνε: «Ο διαγωνισµός είναι στον αέρα, τόσο πολι-
τικά, όσο ηθικά και νοµικά. Η κυβέρνηση έχει υποστεί ένα
Βατερλό, γιατί ήταν επιλογή της να χτίσει έναν επιχειρηµατία
µέσω της τράπεζας, προκειµένου να φτιάξει ένα κανάλι». Και κα-
τέληγε: «Η κυβέρνηση εξακολουθεί να βαφτίζει το µαύρο άσπρο,
συνεχίζει να πετάει την µπάλα στην εξέδρα. Έκανε µια επιλογή
για την οποία κρίνεται. Τόσο ο κ. Παππάς, όσο και ο κ. Τσίπρας
οι οποίοι υπερασπίστηκαν την εν λόγω διαδικασία στη Βουλή,
πιάστηκαν µε τη γίδα στην πλάτη. Δεν εξέπεσε ο κ. Καλογρί-
τσας». 

Ήταν ο κ. Κουρουµπλής στο «Βήµα FM» και άλλοι Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ που υποστήριξαν ότι οι υπεύθυνοι της διαδικασίας
φέρουν πολιτικές και ποινικές ευθύνες; Θα καταθέσω στα Πρα-
κτικά τις δηλώσεις του κ. Κουρουµπλή για την ύπαρξη πολιτικών
και ποινικών ευθυνών.

Ας πάµε, όµως, και σε έναν Βουλευτή που αρθρογραφούσε
πολύ πριν τις αποκαλύψεις του Σεπτεµβρίου 2016. Λέει ο Βουλευ-
τής µεταξύ των άλλων: «Ο νέος νόµος για την αδειοδότηση των
τηλεοπτικών σταθµών είναι απαράδεκτος όχι γιατί δεν χρήζει κα-
νόνων ελέγχου το καθεστώς λειτουργίας τους, αλλά διότι ο σκο-
πός του νόµου είναι να επαναλάβει, να επαναθεµελιώσει µια σχέση
δούναι και λαβείν ακριβώς σαν αυτή που ξεκίνησε το ’89 από τη
συγκυβέρνηση τότε Νέας Δηµοκρατίας και Συνασπισµού -αυτό σε
παρένθεση δικό µου- όταν µε πολιτική ιδιοτέλεια γεννήθηκε το
άναρχο και νοσηρό καθεστώς λειτουργίας της ιδιωτικής τηλεόρα-
σης». Και συνεχίζει ο ίδιος αρθρογράφος Βουλευτής: «Είναι πα-
σιφανές πως έχει µεταφερθεί στον κ. Τσίπρα η πολύτιµη εµπειρία
της τότε ηγεσίας του ενιαίου Συνασπισµού για τη διαχρονική αξία
που παρέχει σε ένα κόµµα, αλλά όχι στο δηµοκρατικό πολίτευµα,
µια γενιά νέων τηλεοπτικών πελατειακών εξαρτήσεων, αξία που
µπορεί» -δώστε βάση- «να εξαργυρώνεται πολιτικά σε δόσεις,
όπως έγινε µε τα στελέχη - τηλεαστέρες του ΣΥΡΙΖΑ, λόγου χάριν
στις πρωινές εκποµπές». Μετά αλλάζει κόµµα, πιάνει το ΚΚΕ: «Ή
που µπορεί να εξαργυρώνει οικονοµικά τοις µετρητοίς, όπως συ-
νέβη µε το ΚΚΕ, το οποίο αντί να επιστρέψει στο δηµόσιο την τη-
λεοπτική του άδεια την εµπορεύτηκε έναντι τιµήµατος το οποίο
οικειοποιήθηκε». Και συνεχίζει: «Η διαπλοκή ανακυκλώνεται όταν
κάποιος…» -τα κανάλια-  «…αναγκάζεται να αισθανθεί πως αυτό
που αξίζει το αποκτά χάρη στην πολιτική απόφαση». Τσίπρα -
Παππά εννοεί. «Οι ανεξάρτητες αρχές είτε λόγου χάρη το ΑΣΕΠ
είτε εν προκειµένω το ΕΣΡ σε τελική ανάλυση αυτή τη θεσµική εγ-
γύηση παρέχουν, ότι δεν υπάρχει πολιτική µεσολάβηση και άρα
δεν υπάρχει πολιτικό χρέος και εξάρτηση. Η κυβέρνηση του ΣΥ-

ΡΙΖΑ πασχίζει να παραχωρήσει η ίδια τέσσερις τηλεοπτικές άδειες
για να επιβάλλει την πολιτική µνήµη σε αυτούς που θα τις αποκτή-
σουν πως σ’ αυτή οφείλουν την απόκτησή τους. Πασχίζει να συ-
νάψει ένα νέο δικό της συµβόλαιο δούναι και λαβείν». Και συνεχίζει
ο Βουλευτής: «Ο νόµος Τσίπρα - Καµµένου - Παππά συνιστά ιστο-
ρική ήττα όχι για τους ιδιοκτήτες των µέσων µαζικής επικοινωνίας,
αλλά για το πολιτικό σύστηµα και τη δηµοκρατία. Παραδίδει τη
δηµοκρατία ανάδειξης της νοµοθετικής και εκτελεστικής εξουσίας
στον έλεγχο µιας νέας ολιγαρχίας µόλις τεσσάρων καναλαρχών.
Πού πας µε τέτοιους συνηγόρους, κύριε Παππά;».

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ποιος τα είπε αυτό;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αυτά όπως προείπα γράφτηκαν

στις 21 Φεβρουαρίου του 2016 από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όµως, υπάρχει και κάτι πιο ισχυρό. Έναν µήνα µετά τη δηµο-

σίευση αυτή, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ µί-
λησε για πλήρη αδιαφάνεια, απολυταρχική επιλογή σικελικής
έµπνευσης, που µε βεβαιότητα θα καταστεί σταδιακά ποινικά
ελεγκτέα. Προέβλεψε τη σηµερινή διαδικασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κεγκέρογλου,
ολοκληρώστε σιγά - σιγά, παρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα καταθέσω, βεβαίως και αυτό το δηµοσίευµα στα Πρακτικά.
Επαληθεύτηκαν µέσα στους επτά µήνες όλα αυτά και βέβαια,

µε πολλές λεπτοµέρειες από τις καταθέσεις της δικογραφίας,
που επιβεβαιώνουν. Υπήρξαν δηµοσιεύµατα και φιλικού προς την
κυβέρνηση Τύπου, της «ΕΦΗΜΕΡΙΔΑΣ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ», που
µε λίγες λέξεις περιγράφουν τη διαδικασία της υπερθεµάτισης
στην τέταρτη άδεια και πώς από καναλάρχης κατέληξε εκδότης,
µε την κυριακάτικη εφηµερίδα «DOCUMENTO». Αυτά είναι της
«ΕΦΗΜΕΡΙΔΑΣ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ». Θα το καταθέσω και αυτό.

Τέλος, θα καταθέσω τις δηλώσεις του διευθυντή της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος µίλησε το 2016 για
ισχυρό πολιτικό ράπισµα στην κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Λέει ο δι-
ευθυντής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ: «Ο Πρω-
θυπουργός κ. Τσίπρας οφείλει άµεσα µια συγγνώµη για τα
πολιτικά παιγνίδια µε τη δηµοκρατία και την πολυφωνία», ενώ
σχολιάζοντας τις δηλώσεις της Όλγας Γεροβασίλη ο Πρόεδρος
της ΔΗΜΑΡ λέει: «Η δήλωση της Κυβερνητικής Εκπροσώπου
αποτελεί µια µαύρη σελίδα. Αµφισβήτησε η κ. Γεροβασίλη το
κράτος δικαίου, τη διάκριση των εξουσιών και ανέφερε ότι τα 250
εκατοµµύρια θα χαθούν από νοσοκοµεία και παιδεία, κάτι που
φυσικά δεν ισχύει και αφού δεν είχε καταγραφεί ούτε καν στον
προϋπολογισµό, ενώ µε τη δική µας πρόταση διασφαλίζονται
αυτά». Πρόκειται για απόλυτο λαϊκισµό.

Ο κ. Θεοχαρόπουλος σηµειώνει: «Ακόµα βλέπουµε πολλά ζη-
τήµατα να είναι στα όρια της θεσµικής εκτροπής» και υπογράµ-
µισε, κλείνοντας: «Ανησυχώ βαθύτατα από τις αντιδράσεις της
κυβέρνησης. Αυτά που ειπώθηκαν δείχνουν πανικό και έλλειψη
αυτοκριτικής».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μετά απ’ όλα αυτά και τις τοποθετήσεις των περισσοτέρων
στελεχών της συνιστώσας των γενιτσάρων του ΣΥΡΙΖΑ -που είναι
και άλλες, αλλά δεν έχω χρόνο να αναφερθώ- και χωρίς να πιάσω
αναλυτικά το περιεχόµενο των καταθέσεων, των µαρτυριών και
των στοιχείων που περιέχονται στη δικογραφία, που αποδει-
κνύουν ότι υπάρχουν παραπάνω από ενδείξεις για τη διάπραξη
αδικηµάτων από τον πρώην Υπουργό, που εµπίπτουν στις πρό-
νοιες του Συντάγµατος για τη σύσταση Επιτροπής Προκαταρκτι-
κής Εξέτασης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κεγκέρογλου,
κλείστε, παρακαλώ!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δέκα δευτερόλεπτα, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε, όµως!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θεωρώ ότι σύσσωµη η Βουλή

πρέπει να ψηφίσει «ναι» στη συνέχιση της εξέτασης, να έρθουν
όλα στο φως και τότε να κρίνει η Βουλή για την περαιτέρω δια-
δικασία, την οποία δεν προδικάζουµε σήµερα, για να δώσουµε
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τέλος στη συνεχιζόµενη προσπάθεια ελέγχου των µέσων και επι-
κοινωνίας και από τη σηµερινή Κυβέρνηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κεγκέρογλου,
θα σας κόψω!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …για να ενισχύσουµε τη δηµο-
κρατία και την ποιότητα για την πατρίδα µας και τους πολίτες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο θα πάρει
τώρα εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ο συ-
νάδελφος κ. Καραθανασόπουλος Νικόλαος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Είναι φανερό ότι η συγκεκριµένη πρόταση των τριάντα Βου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας περί σύστασης Ειδικής Προανα-
κριτικής Επιτροπής έχει µια πολλαπλή στόχευση: Αφ’ ενός µεν,
να αλλάξει την ατζέντα, δηλαδή να συγκαλυφθούν οι εγκληµατι-
κές ευθύνες τις οποίες έχει η Κυβέρνηση για τη διαχείριση της
πανδηµίας, να συγκαλυφθεί η κλιµάκωση της αντιλαϊκής, αντερ-
γατικής πολιτικής και τα µέτρα τα οποία παίρνει για τη σωτηρία
σε συνθήκες καπιταλιστικής κρίσης των επιχειρηµατικών οµίλων,
να οδηγήσει σε αποπροσανατολισµό τον λαό και βεβαίως, να
οδηγήσει σε µια ένταση της δικοµµατικής κοκοροµαχίας ανά-
µεσα στη Νέα Δηµοκρατία και στον ΣΥΡΙΖΑ, που παρακολου-
θούµε όπως παρακολουθούµε το τελευταίο διάστηµα να
κλιµακώνεται και να συγκαλύψει πίσω από αυτόν τον δικοµµατικό
κουρνιαχτό τη συµφωνία την οποία έχουν επί της ουσίας η Νέα
Δηµοκρατία, ο ΣΥΡΙΖΑ, το Κίνηµα Αλλαγής µε τις στρατηγικές
επιλογές της άρχουσας τάξης µε την πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Αυτή η πρόταση των τριάντα Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας επί της ουσίας εξυπηρετεί και τους δύο. Εξυπηρετεί και τη
Νέα Δηµοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί µέσα απ’ αυτή την κοκο-
ροµαχία επιδιώκουν ακριβώς να χειραγωγήσουν τη λαϊκή δυσα-
ρέσκεια, να εγκλωβίσουν τις λαϊκές συνειδήσεις ανάµεσα στη
Σκύλλα και τη Χάρυβδη του καπιταλιστικού συστήµατος και της
διαχείρισής του.

Τρίτον, επιδιώκουν να συγκαλύψουν την πραγµατικότητα η
οποία επικρατεί και επικρατούσε διαχρονικά στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης και ιδιαίτερα στο τηλεοπτικό τοπίο. Αναδεικνύουν
το δέντρο, δηλαδή τις σχέσεις της τότε κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ µε
τον Καλογρίτσα και την προσπάθεια την οποία έκανε µέσα από
τον διαγωνισµό για αναδιάταξη του τοπίου στα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης και τη διαµόρφωση ενός φιλικότερου για την κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ περιβάλλοντος -ακόµη πιο φιλικού- και
βεβαίως, πίσω απ’ αυτή τη διαδικασία προσπαθούν να συγκαλύ-
ψουν ότι, αφ’ ενός µεν, τον συγκεκριµένο επιχειρηµατικό όµιλο
αξιοποιούν και οι δύο -και στο παρελθόν ο ΣΥΡΙΖΑ και σήµερα, η
Νέα Δηµοκρατία για τις δικές της επιδιώξεις- και µέσα απ’ αυτή
τη διαδικασία να κρύψει το δάσος. Το δάσος τι είναι; Είναι ότι η
ενηµέρωση βρίσκεται στα χέρια µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων, βρίσκεται και βρισκόταν στα χέρια µεγάλων επιχειρηµατι-
κών οµίλων και σε αυτό δεν διαφωνείτε ούτε η Νέα Δηµοκρατία,
ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, ούτε το Κίνηµα Αλλαγής, πρώην ΠΑΣΟΚ. Είναι
επιχειρηµατικοί όµιλοι οι οποίοι έχουν ταυτόχρονα και άλλες οι-
κονοµικές δραστηριότητες. Είναι εφοπλιστές, έχουν διυλιστήρια,
ασφαλιστικές εταιρείες, δραστηριοποιούνται στον τοµέα του
τουρισµού, είναι ιδιοκτήτες ποδοσφαιρικών οµάδων.

Έτσι, λοιπόν, είναι φανερό ότι µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία η
ενηµέρωση βρίσκεται στα χέρια των µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων, αλλά έχουν και τον ασφυκτικό έλεγχο της ενηµέρωσης
και την προσαρµογή της ενηµέρωσης στις επιδιώξεις, στην υπη-
ρέτηση των συλλογικών συµφερόντων της άρχουσας τάξης.
Έχουµε µέσα µαζικής ενηµέρωσης τα οποία επί της ουσίας ανα-
παράγουν την κυρίαρχη πολιτική, αναπαράγουν τα κυρίαρχα ιδε-
ολογήµατα που προσπαθούν να ωραιοποιήσουν το σύστηµα ή
και να είναι απολογητικά απέναντι στο καπιταλιστικό σύστηµα.

Συκοφαντούν συστηµατικά κάθε τάση ριζοσπαστισµού, κάθε
αγώνα τον οποίο αναπτύσσει ο λαός, η εργατική τάξη, η νεολαία,
συκοφαντούν συστηµατικά τον σοσιαλισµό - κοµµουνισµό, δια-
στρεβλώνουν κατάφωρα σηµαντικά ιστορικά γεγονότα και ιστο-
ρικές περιόδους.

Είναι λογικό αυτό, γιατί δεν θα βάλουν οι ίδιοι τα χέρια τους
να βγάλουν τα µάτια τους, δεν θα χτυπήσουν, δεν θα στοχοποι-
ήσουν το καπιταλιστικό κέρδος ως τον βασικό υπεύθυνο των
προβληµάτων τα οποία αντιµετωπίζει ο λαός και των επιθέσεων
που καθηµερινά δέχεται.

Έτσι, λοιπόν, έχουµε τη σκανδαλώδη µονοµέρεια στην προ-
βολή των κοµµάτων διαχρονικά, των σχηµατισµών, των οργανώ-
σεων και οργανισµών που στηρίζουν το πολιτικό σύστηµα, αλλά
πάνω απ’ όλα, είναι υπηρέτες και απολογητές αυτού του σάπιου
κοινωνικοοικονοµικού συστήµατος, αυτού του βάρβαρου κοινω-
νικοοικονοµικού συστήµατος, του καπιταλισµού.

Και βεβαίως, αυτή που κυριολεκτικά δίνει τα ρέστα της σ’ αυτή
τη διαδικασία είναι η κρατική ΕΡΤ, διαχρονικά, ανεξάρτητα ποιος
είναι κυβέρνηση, και πάντα υποστηρίζει µε σκανδαλώδη τρόπο
η κρατική ΕΡΤ την εκάστοτε κυβέρνηση. Αυτή δεν κρατάει ούτε
τα προσχήµατα και επιβεβαιώνει, έτσι, τον ρόλο της ως βασικού
εργαλείου του αστικού κράτους. Τα στοιχεία, άλλωστε, που δη-
µοσίευσε τελευταία το ΕΣΡ για το 2019 είναι αποκαλυπτικά και
θα τα καταθέσουµε στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Καραθανασόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι λένε αυτά λοιπόν τα στοιχεία, και µάλιστα το 2019 που τον
µισό χρόνο ήταν κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ και τον µισό χρόνο η Νέα
Δηµοκρατία; Λένε ότι, και το 2019 αλλά και από το 2009 που
υπάρχουν στοιχεία στο ΕΣΡ, καταστρατηγείται συστηµατικά
ακόµη κι αυτή η τυπική, και όχι ουσιαστική, αρχή της αναλογικής
εκπροσώπησης των κοµµάτων. Επί της ουσίας, πριµοδοτούνται,
στηρίζονται και υπερπροβάλλονται το κυβερνητικό κόµµα κάθε
φορά και το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αλλά και
κόµµατα που είναι χρήσιµα και παίζουν ρόλο, όπως είναι το
ΠΑΣΟΚ, που πάντοτε προβάλλεται πάνω από το εκλογικό του πο-
σοστό, ή οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, που µπορεί να µην ήταν τότε,
το 2019, κυβερνητικό κόµµα, αλλά είχανε σκανδαλώδη υπερπρο-
βολή. Και αντίστροφα, το ΚΚΕ, µόνιµα, σταθερά και συστηµατικά
έχει πολύ χαµηλή προβολή, πολύ πιο χαµηλή και από τα εκλογικά
του ποσοστά. Και µάλιστα την περίοδο από το 2015 ως τον Δε-
κέµβρη 2019 τα ποσοστά αυτά της τυπικής παρουσίας του ΚΚΕ
στις τηλεοράσεις είναι πολύ πιο χαµηλά, παρά πολύ πιο χαµηλά
από ό,τι ήταν ιστορικά διαµορφωµένα από το 2009 έως το 2015.
Ακόµη και σε αυτό, λοιπόν, το σηµείο η Νέα Δηµοκρατία και ο
ΣΥΡΙΖΑ µοιάζουν πάρα πολύ στο πώς αντιµετώπισαν το ΚΚΕ και
αυτό είναι κριτήριο, κατά τη γνώµη µας, το οποίο πρέπει να
έχουν οι εργαζόµενοι, πώς αντιµετωπίζουν το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Αυτή που είναι πιο ανεκδιήγητη από όλους είναι η ΕΡΤ. Την πε-
ρίοδο Γενάρη - Απρίλη, πριν την προεκλογική περίοδο που είχαµε
των αλλεπάλληλων εκλογών, η προβολή του ΣΥΡΙΖΑ ήταν 55,4%
και του ΚΚΕ 2,9% και την περίοδο µετά τις εκλογές, που άλλαξε
η κυβέρνηση, η προβολή της Νέας Δηµοκρατίας είναι 55,4%, -το
ίδιο ακριβώς ποσοστό που είχε ο ΣΥΡΙΖΑ, την ίδια ακριβώς προ-
βολή- και του ΚΚΕ 3,5%. Να, λοιπόν, πόσο πολύ µοιάζετε και στις
µεθόδους που χρησιµοποιείτε. 

Απ’ αυτή την άποψη εµείς το λέµε καθαρά, το ΕΣΡ αποτελεί
πλυντήριο αυτής της κατάστασης, είναι και ανίκανο και αδύναµο
να επιβάλει ακόµη και την τυπική αρχή της αναλογικής εκπροσώ-
πησης, άσε που αυτή παραβιάζεται συστηµατικά µε διάφορους
τρόπους. Έχουµε τώρα βρει το νέο κόλπο, να χρησιµοποιούµε δη-
µοσιογράφους σχολιαστές, δύο σε κάθε πάνελ, που είναι µε τις
ώρες και που εκφράζουν ο ένας τη µία πλευρά, την κυβερνητική,
και ο άλλος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αυτό δεν µετράει ή
δεν µετράει το τι περιεχόµενο έχουν ουσιαστικά τα δελτία τα τη-
λεοπτικά, της ενηµέρωσης και των ειδήσεων. Έτσι, λοιπόν, εµείς
το λέµε καθαρά ότι µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία, βεβαίως, το ΕΣΡ
αποτελεί τον εκφραστή αυτής της διακοµµατικής συναίνεσης, και
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τα τρία κόµµατα, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και Κίνηµα Αλλαγής
σ’ αυτή τη σύνθεση συµµετείχαν, όπως συµµετείχαν και από κοι-
νού στη συνταγµατική Αναθεώρηση για να γίνει το ΕΣΡ ακόµη
πιο εξαρτώµενο από την εκάστοτε κυβερνητική πλειοψηφία, αλ-
λάζοντας την πλειοψηφία ορισµού των µελών του ΕΣΡ, µειώνον-
τάς την περισσότερο, φέρνοντάς την πιο κοντά στην εκάστοτε
κυβερνητική πλειοψηφία. Και βεβαίως, υπάρχουν και οι επιµέ-
ρους επιδιώξεις των επιχειρηµατικών συµφερόντων που έχουν
στα χέρια τους µέσα µαζικής ενηµέρωσης και η σύµφυση, κάθε
φορά, µε την εκάστοτε κυβέρνηση, ακόµη και µέσα από διαδικα-
σίες διαπλοκής. Και βεβαίως το ερώτηµα που πλανάται είναι
ποιος ελέγχει ποιον, η Κυβέρνηση τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης
και τις εταιρείες ή οι εταιρείες την Κυβέρνηση και τα µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης;

Βεβαίως, εδώ επιτρέψτε µου έναν σχολιασµό, επειδή αναφέρ-
θηκε ο αγορητής του Κινήµατος Αλλαγής πριν, προσπαθώντας
να βάλει και το ΚΚΕ στο κάδρο αυτών των ανοµολόγητων σχέ-
σεων των κοµµάτων της αστικής διαχείρισης για τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης, εµείς λέµε ότι η µεταβίβαση του σταθµού που είχε
το ΚΚΕ, του «902», του τηλεοπτικού και ραδιοφωνικού, έγινε
κάτω από όλες τις νόµιµες προϋποθέσεις και ελέγχθηκε, εξονυ-
χιστικά µάλιστα, για να µην υπάρχουν σκιές. Έτσι, λοιπόν, η κα-
τάσταση αυτή αποτελεί το διαχρονικό αποτέλεσµα όλων των
κυβερνήσεων. Ο ΣΥΡΙΖΑ όταν ήταν κυβέρνηση επιχείρησε να
κάνει αναδιανοµή της πίτας, σε συνθήκες αναδιατάξεων εξαιτίας
της οικονοµικής κρίσης των επιχειρηµατικών οµίλων που είχαν
στα χέρια τους µέσα µαζικής ενηµέρωσης, να διαµορφώσει ένα
ακόµη πιο ευνοϊκό περιβάλλον για την κυβέρνησή του, µια πιο
φιλική στάση των καναλιών απέναντί του, και βεβαίως αξιοποίησε
και επιχειρηµατικά σχήµατα ως µπροστινούς, ένα η περισσό-
τερα, κατά τη διάρκεια του πλειστηριασµού. Και βεβαίως, τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης είναι χειραγωγηµένα, είναι φανερό,
είναι χειραγωγηµένα από την άρχουσα τάξη, από τα οικονοµικά
συµφέροντα και από τις επιδιώξεις του κεφαλαίου. 

Αυτό που επιβεβαιώνεται και από τη δικογραφία, αλλά όχι
µόνο, είναι οι τεράστιες πολιτικές ευθύνες, και της σηµερινής Κυ-
βέρνησης, και των προηγούµενων αλλά και του ΣΥΡΙΖΑ -της κυ-
βέρνησης, λοιπόν, του ΣΥΡΙΖΑ- αλλά και του τότε αρµόδιου
Υπουργού Νίκου Παππά. Δεν προκύπτουν, όµως, από τη δικο-
γραφία, κατά τη γνώµη µας, ενδείξεις για ποινικές ευθύνες και
άρα για τη σύσταση Ειδικής Προανακριτικής Επιτροπής. Δεν
συµφωνούµε, δηλαδή, µε την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας
για συγκρότησή της. Θα συζητούσαµε το ενδεχόµενο να συστα-
θεί Εξεταστική Επιτροπή για διερεύνηση συνολικά της εικόνας
και της κατάστασης που παρουσιάζεται στα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης, ιδιαίτερα στα τηλεοπτικά, της πολιτικής εµπλοκής
αλλά και των πιθανών υπόγειων διαδροµών και µαύρου χρήµα-
τος που µπορεί να υπάρξει ανάµεσα στις εταιρείες που χειραγω-
γούν τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και τα ελέγχουν και τις
εκάστοτε κυβερνήσεις. 

Γιατί, όµως, επέλεξε η Νέα Δηµοκρατία αυτή την επιλογή; Το
λέµε καθαρά, για να συγκαλύψει την κατάσταση. Άλλωστε,
έχουµε πλούσια εµπειρία από όλες τις προηγούµενες προανα-
κριτικές αλλά και εξεταστικές επιτροπές, µε τις οποίες συγκαλύ-
πτονται οι αιτίες, τα προβλήµατα, τα ζητήµατα, για να οξύνει την
κούφια την κοµµατική αντιπαράθεση ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρα-
τία και στον ΣΥΡΙΖΑ, για να χειραγωγήσει και να συγκαλύψει τις
κοινές στρατηγικές επιλογές που έχουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δύο κουβέντες και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έτσι λοιπόν το ΚΚΕ, πρώτον, στη συνταγµατική Αναθεώρηση

είχε ζητήσει την κατάργηση του νόµου περί ευθύνης υπουργών.
Το αρνήθηκε και ο ΣΥΡΙΖΑ, και η Νέα Δηµοκρατία, και το Κίνηµα
Αλλαγής. Παραµένει η ειδική µεταχείριση. Το ΚΚΕ δεν θα γίνει
πλυντήριο για το ξέπλυµα των ευθυνών, των όποιων ευθυνών
υπάρχουν. Δεν θα συναινέσει στη χειραγώγηση και στη συγκά-
λυψη. Δεν θα νοµιµοποιήσει διαδικασίες αποπροσανατολισµού.
Θα ακολουθήσουµε την ίδια τακτική µε τις προηγούµενες προ-
ανακριτικές επιτροπές. Στη δε ψηφοφορία θα ψηφίσουµε
«παρών» στην πρόταση νόµου της Νέας Δηµοκρατίας για τη σύ-

σταση Ειδικής Προανακριτικής Επιτροπής. 
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο συ-

νάδελφος από την Ελληνική Λύση κ. Βασίλειος Βιλιάρδος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Κύριε συνάδελφε, πάντως η προβολή

της Ελληνικής Λύσης πρέπει να είναι 0,005%, κάπου εκεί. Καλό
είναι!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς καταλαβαίνουµε
όλοι πως υπάρχει εν προκειµένω θέµα µικροπολιτικής αντιπαλό-
τητας µεταξύ αφ’ ενός µεν του ΣΥΡΙΖΑ αφ’ ετέρου της Νέας Δη-
µοκρατίας, των δύο κοµµάτων της τρόικας εσωτερικού δηλαδή
που υποθήκευσαν τη χώρα, που της επέβαλλαν συνεχή µνηµόνια
και που συµφωνούν στα µείζονα, αλλά συγκρούονται για τα
ελάσσονα προφανώς για λόγους εντυπώσεων και συγκάλυψης.
Παράδειγµα είναι η πρόσφατη σκανδαλώδη συµφωνία για το Ελ-
ληνικό που ψηφίστηκε και από τα δύο κόµµατα, µαζί µε το τρίτο
της τρόικα, το Κίνηµα Αλλαγής, µε αντισυµβαλλόµενο του ελλη-
νικού δηµοσίου και του ΤΑΙΠΕΔ µία εταιρεία µε έδρα το Λουξεµ-
βούργο και µε κεφάλαιο 36.000 ευρώ, χωρίς να έχει ακόµη δοθεί
ούτε 1 ευρώ προκαταβολή από τον επενδυτή. 

Επιπλέον η Νέα Δηµοκρατία φέρνει το θέµα στη Βουλή τη
στιγµή που τα οικονοµικά της Ελλάδας βαδίζουν από το κακό στο
χειρότερο, που η χώρα παραµένει «κλειδωµένη» εις βάρος τόσο
της οικονοµίας όσο και της υγείας των Ελλήνων, που η Συµφωνία
των Πρεσπών παραβιάζεται εις βάρος µας, που η Τουρκία γίνεται
όλο και πιο επιθετική και που η Ελλάδα εποικίζεται µαζικά από
παράνοµους µετανάστες. 

Παράδειγµα εδώ είναι µια έρευνα που θα καταθέσουµε τις
πρώτες σελίδες της στα Πρακτικά -θα τα καταθέσω αργότερα
όλα µαζί- σχετικά µε το µητρώο των ΜΚΟ, όπου εκτός του ότι
δεν έχουν εγγραφεί παρά µόλις είκοσι εννέα, κάποιες από αυτές
έχουν ελλιπή στοιχεία µε έδρα ένα κλειστό γκαράζ. Εκτός αυτού,
σε ΜΚΟ που δεν έχουν εγγραφεί δίνονται άδειες κατ’ εξαίρεση
για πρόσβαση σε hot spots. Επίσης, υπάρχουν επιπλέον ΜΚΟ
πρώην στελεχών της Νέας Δηµοκρατίας για συµµετοχή στο Πρό-
γραµµα ESTIA. Καθώς επίσης υπάρχει µια άλλη ΜΚΟ που χρεώ-
νει 290.000 ευρώ για έξι µήνες σε ορεινό ξενοδοχείο της
Αρκαδίας σε σαράντα µετανάστες µε µάθηµα αγγλικών και µε
κόστος 1.200 ευρώ το µήνα ανά άτοµο, σαν να πρόκειται για δι-
δακτορικό. Τέλος, υπάρχουν ΜΚΟ που µέσω του προγράµµατος
«ESTIA», διάρκειας ενάµιση έτους, εισπράττουν 6,2 εκατοµµύρια
ευρώ για χίλιους τριακόσιους εξήντα έξι µετανάστες. Εάν υπο-
θέσουµε εδώ πως µοιράζονται τα διαµερίσµατα ανά πέντε
άτοµα, το ενοίκιο θα ήταν της τάξης των 1.200 ευρώ µηνιαία, όσο
δηλαδή µιας µεζονέτα στην Κηφισιά.

Σκάνδαλα επί σκανδάλων λοιπόν! Οπότε εύλογα αναρωτιόµα-
στε εάν η Κυβέρνηση θέλει απλά να στρέψει την προσοχή των
πολιτών σε άλλα θέµατα. Εάν δηλαδή πρόκειται για ένα πολιτικό
θέατρο µε στόχο την παραπλάνηση των Ελλήνων. 

Από την άλλη πλευρά εµείς ως Ελληνική Λύση έχουµε κατα-
θέσει αίτηµα για τη διερεύνηση της Συµφωνίας των Πρεσπών ζη-
τώντας υπογραφές είκοσι Βουλευτών ακόµη, εκτός από τους
δέκα δικούς µας, για να έρθει στην Βουλή, τουλάχιστον των Μα-
κεδόνων που είναι υποχρεωµένοι να το κάνουν, υπερασπίζοντας
ως οφείλουν την περιοχή και την ιστορία τους, το κληρονόµηµά
τους πρέπει να το κληροδοτήσουν καλύτερο στα παιδιά τους ή
τουλάχιστον όπως το παρέλαβαν οι ίδιοι από τους προγόνους
τους που το υπεράσπιζαν στην κυριολεξία µε το αίµα τους. 

Έχουµε επιπλέον ζητήσει πολλές φορές τη σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής για τη διερεύνηση του εγκλήµατος του PSI και
των µνηµονίων της περιόδου 2010 - 2015 χωρίς καµµία ανταπό-
κριση, έστω του πρώτου εξαµήνου του 2015, όπου σύµφωνα µε
διάφορες δηλώσεις αξιωµατούχων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
όχι µόνο ζηµιώθηκαν οι Έλληνες µε 100 δισεκατοµµύρια ευρώ,
80 δισεκατοµµύρια ευρώ έως 200 δισεκατοµµύρια ευρώ δήλωσε
ο κ. Ρέγκλινγκ, 200 δισεκατοµµύρια ευρώ ο κ. Βίζερ, 86 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ ο κ. Στουρνάρας και ούτω καθεξής, όπως θα κα-
ταθέσουµε στα Πρακτικά. Τα 100 δισεκατοµµύρια ευρώ λοιπόν
τουλάχιστον, όπως υποστηρίζει η Νέα Δηµοκρατία στο τηλεο-
πτικό spot του 2018, είναι ένα τεράστιο ποσόν που ναι µεν το αν-
τικρούει ο Πρόεδρος του ΜέΡΑ25, αλλά ασφαλώς γνωρίζει τις
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ευθύνες του τουλάχιστον για τη µη επιβολή ελέγχων κεφαλαίων.
Οπότε για το κλείσιµο των τραπεζών, όπου χάθηκαν πάνω από
60 δισεκατοµµύρια ευρώ, συµπεριλαµβανοµένου του αναβαλλό-
µενου φόρου, µαζί µε τις τράπεζες τα αφελληνίστηκαν. Συνεχί-
ζουµε δε να τις πληρώνουµε, όπως µε την εξαγγελθείσα αύξηση
του κεφαλαίου της Πειραιώς, µε τις υπέρογκες προµήθειες που
χρεώνουν, µε τις συνέπειες από τα κόκκινα δάνεια και µε τον νέο
πτωχευτικό νόµο έκτρωµα. Ο έλεγχος κεφαλαίων ήταν το αυτο-
νόητο εφόσον είχε αποφασίσει να συγκρουστεί µε τους πιστω-
τές, µε τη Γερµανία καλύτερα, αν και αµφιβάλλουµε σε πολύ
µεγάλο βαθµό. Ενώ λειτούργησε µεν ξεκάθαρα παράνοµα η Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα κλείνοντας τις τράπεζες, αλλά όφειλε
να το γνωρίζει παίρνοντας µέτρα του. 

Σκάνδαλο είναι βέβαια επίσης το ότι το Δικαστήριο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης αρνήθηκε την πρόσβαση σε έγγραφο της Ευρω-
παϊκής Κεντρικής Τράπεζας, το οποίο στηρίζει την απόφασή της
να παγώσει ζωτικής σηµασίας χρηµατοδότηση σε ελληνικές τρά-
πεζες το 2015, όπως θα καταθέσουµε στα Πρακτικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διερεύνηση αυτών των εγκλη-
µάτων που κόστισαν στην Ελλάδα, πρώτον, εθνική κυριαρχία και
όχι µόνο στην περίπτωση της Μακεδονίας αφού ζηµιώθηκαν δε-
κάδες επιχειρήσεις της βορείου Ελλάδας πολύ σοβαρά οικονο-
µικά, δεύτερον δεκάδες δισεκατοµµύρια ευρώ στους Έλληνες
που προστέθηκαν στο µη βιώσιµο χρέος της χώρας, συµβάλλον-
τας στην εκτόξευση του ιδιωτικού χρέους και στην προβλεπό-
µενη αλλαγή ιδιοκτησίας της πατρίδας µας, και τρίτον, τον
θάνατο δεκάδων συµπολιτών µας στο Μάτι -τρία πολύ σοβαρά
εγκλήµατα- είναι υποχρέωση όλων µας.

Εν προκειµένω οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας που κυ-
βερνάει τη χώρα, οπότε έχουν το συντριπτικά µεγαλύτερο µέρος
της ευθύνης, οφείλουν να γνωρίζουν πως δεν είναι υπεύθυνοι
απέναντι στο κόµµα τους και στον Πρωθυπουργό, αλλά απέναντι
στους Έλληνες πολίτες που τους ψήφισαν. Είναι υποχρεωµένοι
λοιπόν να στηρίξουν τις προτάσεις µας, εάν δεν θέλουν να κατη-
γορηθούν για συγκάλυψη. Να µην παραπλανούν δε τους πολίτες
µε πολιτικά θέατρα, όπως στην περίπτωση του κ. Παπαγγελό-
πουλου ή στη σηµερινή που στην ουσία αφορούν τη δικαιοσύνη
και όχι την Βουλή. Στην ουσία όσον αφορά τον κ. Παππά, αφού
δεν έχουν υποβληθεί µηνύσεις, έτσι ώστε να οδηγηθεί το ενδε-
χόµενο ποινικό αδίκηµα στη δικαιοσύνη. 

Συνεχίζοντας, υπάρχουν πολλές άλλες υποθέσεις που έχουν
στην κυριολεξία χαθεί στα συρτάρια των κυβερνήσεων και δεν
συζητούνται καθόλου. Η κυριότερη από τις οποίες είναι το θέµα
των γερµανικών αποζηµιώσεων ύψους άνω των 300 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ που τεκµηριωµένα µάς οφείλει η Γερµανία και δεν
πρόκειται να ξεχάσουµε ποτέ να το επαναλαµβάνουµε. Εκτός
αυτού, είναι και το σκάνδαλο της «SIEMENS» όπου ο κ. Βαλυρά-
κης είχε πει -θα τα καταθέσουµε στα Πρακτικά- µεταξύ άλλων τα
εξής: «Η υπόθεση «SIEMENS» ξεκίνησε ως σκάνδαλο διαφθοράς
και εξελίχθηκε σε σκάνδαλο συγκάλυψης». «Επίσης το πολιτικό
σύστηµα αποδείχθηκε ανίκανο για την αυτοκάθαρση του και νο-
µίζω ότι αυτό θα µας καταδιώκει µέχρι να ξεκαθαρίσουµε τι έχει
συµβεί.». «Οι µίζες ανέρχονταν σε ποσοστό 10%επί των συµβά-
σεων ένα ποσό που καταµεριζόταν κατά 8% σε κρατικούς υπαλ-
λήλους και σε κρατικούς αξιωµατούχους του δηµοσίου και των
ΔΕΚΟ, ενώ ένα ποσοστό 2% πήγαινε στα κόµµατα.».

Δεν είναι όλα αυτά σκάνδαλα; Δεν πρέπει να ερευνηθούν;
Επιπλέον έχουµε τα σκάνδαλα της «NOVARTIS», της λίστας

Λαγκάρντ, των Paradise Papers ή το µπλόκο της Ισπανίας στις
διώξεις του ΤΑΙΠΕΔ, που θα καταθέσουµε στα Πρακτικά. 

Επίσης έχουµε την καταπάτηση στην πράξη της ελεύθερης
ενηµέρωσης, αφού σύµφωνα µε διεθνή µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης ελέγχονται σε ποσοστό περίπου της τάξης του 80% από την
Κυβέρνηση, από τη σηµερινή Κυβέρνηση, όπως από κάθε Κυβέρ-
νηση κάθε φορά. Πώς τα καταφέρνει; Απλούστατα µε την επί-
κληση της πανδηµίας όπου αφ’ ενός µεν τους µοιράζει τεράστια
ποσά για διαφηµίσεις αφ’ ετέρου τους επιτρέπει την καθυστέ-
ρηση των πληρωµών για τις πανελλαδικές άδειες, τους µειώνει
την προκαταβολή ή τα επιδοτεί όπως το Πρακτορείο ΆΡΓΟΣ.
Πόσο έχουν κοστίσει όλα αυτά στους Έλληνες; Περί τα 100 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Άλλα 100 εκατοµµύρια ευρώ! 

Η πάγια θέση µας, πάντως, όσον αφορά την ουσία του θέµα-
τος είναι πως αυτού του είδους οι ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες,
εφόσον βέβαια υπάρχουν αποδείξεις και εγκλήσεις, είναι θέµα
της δικαιοσύνης, που οφείλει να είναι ανεξάρτητη από τη νοµο-
θετική και την εκτελεστική εξουσία, υπενθυµίζοντας ακόµη µια
φορά το θέµα του Συνταγµατικού Δικαστηρίου που η Ελλάδα
είναι µια από τις ελάχιστες χώρες στον πλανήτη που δεν διαθέ-
τει. Είναι ντροπή, κατά τη γνώµη µας, για την πατρίδα της δηµο-
κρατίας, όπως επίσης είναι ντροπή το πού κατάντησαν την
πάµπλουτη πολλαπλά και προικισµένη πατρίδα µας οι κυβερνή-
σεις της µε τη διαφθορά, τη διαπλοκή και την κακοδιαχείριση των
οικονοµικών της.

Θα κλείσουµε, επαναλαµβάνοντας πως οι Βουλευτές δεν είναι
υπεύθυνοι απέναντι στο κόµµα τους και στον πρωθυπουργό,
αλλά απέναντι στους Έλληνες πολίτες που τους ψήφισαν, τους
οποίους οφείλουν να σέβονται και να προστατεύουν µε όλες
τους τις δυνάµεις. Στους Έλληνες πολίτες και µόνο οφείλουν να
λογοδοτούν, καθώς επίσης να ενεργούν µε γνώµονα το συµφέ-
ρον της πατρίδας µας και των παιδιών µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Βιλιάρδος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με δεδοµένο ότι ο κ.

Παππάς επέλεξε να µιλήσει κάποια ώρα αργότερα, θα µπούµε
στον κατάλογο των οµιλητών. Διαβάζω τους πέντε πρώτους συ-
ναδέλφους, που είναι όλοι σχεδόν στην Αίθουσα, προκειµένου
να είναι έτοιµοι. Είναι ο κ. Κελέτσης, ο κ. Πολάκης, η κ. Παπαδη-
µητρίου, η κ. Λιακούλη και ο κ. Μαρκόπουλος.

Θα υπάρχει µια µικρή ανοχή και σε εσάς, στους οµιλητές.
Κύριε Κελέτση, έχετε τον λόγο. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακολούθησα πραγµατικά µε πολλή προσοχή την
οµιλία του κ. Τζανακόπουλου, προκειµένου να βγάλω ένα συµ-
πέρασµα σε σχέση µε το ποια είναι η γραµµή, η επιχειρηµατο-
λογία του Κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σ’ αυτή τη
συζήτηση. Η πολιτική γραµµή, η υπερασπιστική γραµµή, η νοµική
γραµµή. Δεν έβγαλα συµπέρασµα, πρέπει να πω.

Ο κ. Τζανακόπουλος αναφέρθηκε, κατ’ αρχάς, σε µια απούσα
-όπως είπε- Κυβέρνηση. Ναι, η Κυβέρνηση είναι απούσα από τη
σηµερινή διαδικασία, διότι αυτό επιβάλει το ίδιο το Σύνταγµα στο
άρθρο 86, να είναι απούσα. 

Τι λέει το Σύνταγµα στο άρθρο 86 παράγραφος 1; Μόνο η
Βουλή έχει την αρµοδιότητα να ασκεί δίωξη κατά όσων διατε-
λούν ή διετέλεσαν µέλη Κυβέρνησης, Υπουργοί ή Υφυπουργοί,
για ποινικά αδικήµατα που τέλεσαν κατά την άσκηση των καθη-
κόντων τους. Άρα η Κυβέρνηση είναι πιστή στο Σύνταγµα, συνε-
πής µε την πάγια πολιτική της θέση, ότι δεν αναµειγνύεται σε
όσα δεν έχουν σχέση µε την εκτελεστική εξουσία, αλλά είναι
αποκλειστική αρµοδιότητα της νοµοθετικής εξουσίας και του
Κοινοβουλίου.

Ειπώθηκε ακόµα ένα δεύτερο επιχείρηµα, ότι η Κυβέρνηση
είναι σε πανικό και γι’ αυτό φέρνει σήµερα στη Βουλή αυτή τη
συζήτηση και αυτό το θέµα. Όµως, ξεχνάει πως ήρθε η δικογρα-
φία στη Βουλή και γιατί άνοιξε αυτό το θέµα στη Βουλή. Γιατί
απλούστατα ο εισαγγελέας του Αρείου Πάγου έστειλε µια δικο-
γραφία στη Βουλή και η Βουλή ανάµεσα στα εξαιρετικά της κα-
θήκοντα έχει και αυτό το οποίο κάνει σήµερα, δηλαδή το µη
νοµοθετικό έργο, και οφείλει, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συν-
τάγµατος, να εξετάσει τη βασιµότητα των αδικηµάτων τα οποία
φέρεται να τέλεσε ένας πρώην Υπουργός και να πάρει απόφαση
για το εάν θα συσταθεί ή όχι ανάλογη Επιτροπή Προκαταρκτικής
Εξέτασης. 

Άρα και σ’ αυτό το σηµείο τηρούµε απολύτως και απαρέγκλιτα
το Σύνταγµα. Ο πανικός δεν είναι στην Κυβέρνηση, ο πανικός
µάλλον είναι στον ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος διαβλέπει µέσα απ’ αυτή τη
διαδικασία ότι υπάρχει ο κίνδυνος πραγµατικά να αποδοθούν ευ-
θύνες σε ένα κυβερνητικό στέλεχος της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ
και να αποδειχθεί, να αναδειχθεί η όλη πολιτική την οποία
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ασκούσε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ τότε σχετικά µε τα µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης και τον έλεγχο της ενηµέρωσης και των άλλων
αρµών της εξουσίας.

Ειπώθηκε ακόµη ότι η Κυβέρνηση θέλει να εκδικηθεί, ότι εκδι-
κείται για τη στάση που κράτησε ο ΣΥΡΙΖΑ σε σχέση µε τα µέσα
ενηµέρωσης και µε το ότι έβαλε τάξη δήθεν στο θέµα των
αδειών, των καναλαρχών και όλα αυτά. Ξεχνάει, όµως, ο ΣΥΡΙΖΑ
ότι ο διαγωνισµός τον οποίο προκάλεσε, τον οποίο έκανε για την
κατανοµή των τηλεοπτικών αδειών, ακυρώθηκε ως αντισυνταγ-
µατικός µε την απόφαση 95/2017 του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας.

Ακούστηκε ακόµη από τον κ. Τζανακόπουλο ότι πλέον ακούµε
µάρτυρες αναξιόπιστους, τον κ. Καλογρίτσα, τον οποίο εµείς τον
θεωρούσαµε αναξιόπιστο και τον κ. Τόµπρα που κάλεσε ο κ. Κα-
λογρίτσας.

Όµως, ποιος είναι ο κ. Τόµπρας και τι λέει µέσα η δικογραφία
για τον κ. Τόµπρα; Λέει, λοιπόν, ότι ο Τόµπρας ήταν αυτός που
έφερε σε επαφή τις δυο οικογένειες Χούρι και Καλογρίτσα και
δη, κατόπιν πρωτοβουλίας την οποία ανέλαβε µετά από εκδή-
λωση επιθυµίας προερχόντως των αδελφών Χούρι, µε τους οποί-
ους συνδέεται από πολλού, να συµµετέχουν στον ως άνω
διαγωνισµό για τις τηλεοπτικές άδειες, επιθυµία για την ικανο-
ποίηση της οποίας και του υποδείχθηκε από ανώτατο κυβερνη-
τικό επίπεδο για συνεργασία ο κ. Καλογρίτσας.

Άρα ο κ. Τόµπρας είναι ένα άτοµο στο οποίο υποδείχθηκε από
κυβερνητικό ανώτατο στέλεχος της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ να
φέρει σε επαφή τις δυο οικογένειες Χούρι και Καλογρίτσα, προ-
κειµένου να στηθεί ένας νέος σταθµός που θα στηρίζει την κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα αυτά, λοιπόν, και πολλά άλλα αναφέρονται σ’ αυτή την
ποινική δικογραφία, η οποία και στάλθηκε στη Βουλή. Τουλάχι-
στον δέκα φορές το όνοµα του κ. Παππά αναφέρεται πολύ-πολύ
συγκεκριµένα στη δικογραφία. Αναφέρεται στην έγκληση, στα
υποµνήµατα, στις µαρτυρικές καταθέσεις. Και τι µας λέει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ; Μας λέει να τα αγνοήσουµε όλα αυτά, να κλείσουµε τα
αυτιά σε όλα αυτά που ακούγονται, να κλείσουµε τα µάτια σε όλα
όσα υπάρχουν µέσα στη δικογραφία και να µην ερευνήσουµε την
υπόθεση, να απέχουµε. Αυτή είναι η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ; Να
απέχουµε; Μα, τότε κάνουµε εµείς παράβαση καθήκοντος. Ο ει-
σαγγελέας, σύµφωνα µε το Σύνταγµα, έστειλε τη δικογραφία στη
Βουλή. Οφείλουµε να την ερευνήσουµε. Πώς θα απέχουµε; Τι
λόγο θα δώσουµε στην ελληνική κοινωνία, που µε δυσπιστία
ούτως ή άλλως αντιµετωπίζει το πολιτικό σύστηµα, εάν «κουκου-
λώσουµε» αυτή την υπόθεση; Να «κουκουλώσουµε» την υπόθεση
προτείνετε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ; Όχι, οφείλουµε να την ερευνή-
σουµε. Από τη στιγµή που τόσες φορές το όνοµα του κ. Παππά
αναφέρεται στη δικογραφία και συνδέεται µε ποινικά αδικήµατα,
µε πράξεις που έχουν τον χαρακτηρισµό του ποινικού αδικήµα-
τος, οφείλουµε να το ερευνήσουµε. 

Ειπώθηκε ακόµη ή αφέθηκε να εννοηθεί από τον κ. Τζανακό-
πουλο ότι αυτές οι κατηγορίες, επειδή προέρχονται από αναξιό-
πιστα άτοµα, είναι αβάσιµες. Αφού είναι αβάσιµες, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τότε γιατί δεν κάνατε χρήση του
άρθρου 155 του Κανονισµού της Βουλής, το οποίο σας δίνει στις
παραγράφους 2 και 3 τη δυνατότητα µε υπογραφή τριάντα Βου-
λευτών, εντός επτά ηµερών από την κατάθεση της πρότασης, να
προσφύγουµε στο Ειδικό Συµβούλιο, το οποίο αποτελείται από
τρεις ανώτατους δικαστές, που θα γνωµοδοτήσει για τη βασιµό-
τητα της κατηγορίας; Μπορούσατε να το κάνετε, ήταν στη δική
σας διακριτική ευχέρεια, τους τριάντα Βουλευτές τους έχετε,
γιατί δεν το κάνετε, εάν θεωρείτε ότι είναι αβάσιµα αυτά τα στοι-
χεία; Να µας πείτε, «θα πάµε στο Συµβούλιο και ό,τι αποφασί-
σουν οι δικαστές». Και θα ήµασταν υποχρεωµένοι να πάρουµε
απόφαση για αυτό το θέµα ως Βουλή, ως Ολοµέλεια, και να λήξει
εκεί το θέµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε, έχετε φτάσει τα οκτώ λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Συνεπώς ούτε καν διακριτική ευχέρεια, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, δεν έχουµε. Οφείλουµε τα στοιχεία τα οποία µας
ήρθαν και περιλαµβάνονται σε δικογραφία και µας ήρθαν σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµα από την εισαγγελία του Αρείου Πάγου, να
τα εξετάσουµε. Και αυτό πρέπει να γίνει από την αρµόδια επι-
τροπή προκαταρκτικής εξέτασης, η οποία πρέπει να συσταθεί.
Γι’ αυτό και προτείνω την υπερψήφιση της πρότασης της Νέας
Δηµοκρατίας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Παύλος Πολάκης από το ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, είχα σκεφτεί πολλά, αλλά, τελικά, θα µι-

λήσω εκτός κειµένου. 
Είναι προφανές, κύριε Πλεύρη, ότι έχετε σχεδιασµό για εκλο-

γές µέχρι το φθινόπωρο. Θα κλείσετε δύο χρόνια και κάτι στην
Κυβέρνηση και θα φύγετε κυνηγηµένοι. Είναι η απέλπιδα προ-
σπάθεια την οποία κάνετε, γιατί εδώ και ενάµιση µήνα όλο το
αφήγηµα της επιτυχίας σας στην αντιµετώπιση της πανδηµίας,
όλο το αφήγηµα της στήριξης των µεσαίων στρωµάτων, όλο το
αφήγηµα της ανάπτυξης έχει καταρρεύσει. Και έχει καταρρεύ-
σει, γιατί είστε οι εκπρόσωποι του πλουσιότερου 5% της ελληνι-
κής κοινωνίας, το οποίο εδώ και ενάµιση χρόνο έχει ρίξει ένα
απίστευτο γλέντι. Μέσα από πολιτικές σας αποφάσεις προσπαθεί
να κλείσει πληγές του παρελθόντος και τρώει λεφτά. Αυτό το
πράγµα ο κόσµος, που σας στήριξε, το έχει καταλάβει και γι’
αυτό σας γυρνάει την πλάτη. Και το νιώθετε, το βλέπετε και όπως
περπατάτε στο δρόµο.

Ποιο είναι το πολιτικό σας σχέδιο, λοιπόν, τώρα; Να προχω-
ρήσετε σε µία προανακριτική επιτροπή για ένα προβεβληµένο
στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ, όχι τυχαίο, γιατί υλοποιείτε εντολή Μαρι-
νάκη. Διότι αυτό γίνεται τώρα εδώ. Δεν θα συγχωρήσετε ποτέ -
και δεν συγχωρούν οι καναλάρχες και οι ολιγάρχες- ότι ο Νίκος
ο Παππάς, ο Λευτέρης ο Κρέτσος, ο Αλέξης ο Τσίπρας, η κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ τους έβαλε να πληρώσουν για το δηµόσιο αγαθό
των συχνοτήτων, το οποίο για είκοσι πέντε χρόνια το είχαν λες
και ήταν χωράφι που είχαν κληρονοµήσει από τον παππού τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Στήσατε έναν µηχανισµό, µια διαπλοκή και δεν κοκκινίζετε. Δεν

ντρέπεστε εσείς να κατηγορείτε εµάς για διαπλοκή, αυτοί που
οργανώσατε ένα σύστηµα τραπεζιτών, ολιγαρχών, καναλαρχών
µε υπηρετικό προσωπικό εσάς κι ένα µεγάλο κοµµάτι του Σηµι-
τικού ΠΑΣΟΚ, το οποίο κυβέρνησε και χρεοκόπησε τη χώρα το
2009. Γιατί αυτό κάνατε. Μας βάλατε στα µνηµόνια, κατασπαρά-
ξατε µία κοινωνία, διασπάσατε το κοινωνικό συµβόλαιο της προ-
ηγούµενης περιόδου και γι’ αυτό βγήκε ο ΣΥΡΙΖΑ κυβέρνηση. Και
εµείς µε κόπο, αίµα και δάκρυα τη βγάλαµε τη χώρα από τα µνη-
µόνια, µε επιτυχίες και µε λάθη, µε υποχωρήσεις και µε υποµονή,
µε συµβιβασµούς, µε ό,τι θέλετε. Αλλά τα καταφέραµε.

Και εµείς, ρε κουµπάροι, δεν κλέψαµε. Και το ξέρετε πολύ
καλά, γιατί και ο Παππάς στο νοίκι µένει και εγώ αναγκάστηκα,
όντας Υπουργός, να πάρω 100.000 ευρώ δάνειο για να µπορέσω
να στηρίξω την οικογένεια µου για µία κατάσταση την περίοδο
που ήµουν Υπουργός. Και πείτε µου έναν από αυτούς που θή-
τευσαν τριάντα χρόνια και που χρεοκόπησαν τη χώρα, ο οποίος
να έκανε το ίδιο πράγµα. Και τολµάτε να πείτε…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μαρκόπουλε, µουρµού εσύ!
Και τολµάτε να πείτε…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι έγινε, Μαρκόπουλε;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό, κύριε

Πολάκη.
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Παρακαλώ, µη διακόπτετε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιβάλλετε την τάξη. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριοι συνάδελ-

φοι, σας παρακαλώ µη διακόπτετε. 
Κι εσάς, κύριε Πολάκη, σας παρακαλώ να µη χτυπάτε το χέρι

σας στο έδρανο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν µπορώ. Βράζει το αίµα µου και το

χτυπώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Να είστε ήρεµος.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ήρεµος είµαι. Δεν µε βλέπετε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, συνε-

χίστε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν πρόκειται, λοιπόν, να συγχωρέσουν

ποτέ οι καναλάρχες το ότι τους βάλαµε να πληρώσουν. Εσείς
δεν είστε αυτοί που µόλις βγήκατε, στους έξι µήνες επάνω, κα-
ταργήσατε την ονοµαστικοποίηση των µετοχών, καταργήσατε
την υποχρέωση υποβολής «πόθεν έσχες», που τους κάνατε το
χατίρι; Και τώρα έρχεστε για να εκδικηθείτε, µε µία προαποφα-
σισµένη Προανακριτική Επιτροπή, για να πάτε στις εκλογές το
φθινόπωρο µε σκάνδαλα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Θα σας πω εγώ ποια είναι τα σκάνδαλα και ποια είναι η δια-
φθορά και η διαπλοκή, διότι η δικογραφία είναι, πραγµατικά, γε-
λοία, δεν στέκεται σε κανένα δικαστήριο. Φασαρία θα κάνετε, για
να πάτε σε εκλογές. Ξέρετε ότι δεν πρόκειται να βγει κανένα απο-
τέλεσµα, όπως δεν θα βγει και µε την προηγούµενη δίωξη, το
άλλο αγκάθι που είχατε µε τον Παπαγγελόπουλο.

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι, διαφθορά και διαπλοκή έχει
αυτός ο οποίος εδώ και ενάµιση χρόνο έχει δώσει πάνω από 4
µε 5 δισεκατοµµύρια σε υπερτιµολογηµένες απευθείας αναθέ-
σεις. Η κ. Νικολάου και χθες το βράδυ σε ένα µινιµάρκετ έδωσε
145.000. Αν αρχίσω να µιλάω τώρα, θα τελειώσω του χρόνου. 

Διαφθορά και διαπλοκή είναι αυτός που πήγε να κάνει το
«σκόιλ ελικικού» και το πήρε πίσω τρέχοντας. Διαφθορά και δια-
πλοκή έχει αυτός που έλεγε ότι την τηλεκπαίδευση τη δίνουµε
δωρεάν και την πλήρωσε 2.000.000 -η Κεραµέως δηλαδή- και πα-
ράλληλα έδωσε και τα προσωπικά δεδοµένα ενάµιση εκατοµµυ-
ρίου νοικοκυριών βορά στις εταιρείες που εµπορεύονται µέσα
από το διαδίκτυο.

Διαφθορά και διαπλοκή έχει αυτός ο οποίος δίνει 6.000.000
ευρώ για νοµικές υπηρεσίες -ο κ. Μηταράκης- για να του πουν
πώς θα φτιάξει τις συµβάσεις στις δοµές φιλοξενίας προσφύγων
- µεταναστών, όταν δεν θα έπρεπε να δώσει πάνω από 200.000. 

Διαφθορά και διαπλοκή έχει αυτός ο οποίος ανακοινώνει
510.000.000 διαγωνισµό για τις νέες ταυτότητες και επειδή δεν
τα βρίσκει στο ντιλάρισµα, δεν τον κάνει ακόµα. 

Διαφθορά και διαπλοκή έχει αυτός ο οποίος προµηθεύεται στα
νοσοκοµεία υλικά υπερτιµολογηµένα τέσσερις και πέντε φορές
επάνω από διάφορες υγειονοµικές περιφέρειες, όπως η 6η ΥΠΕ,
όπως η 5η ΥΠΕ, όπως η 7η ΥΠΕ στην Κρήτη, την ίδια στιγµή που
χθες ήταν επτακόσιοι τριάντα πέντε οι διασωληνωµένοι εκ των
οποίων οι εκατό εκτός ΜΕΘ. Οι εκατό εκτός ΜΕΘ!

Διαφθορά και διαπλοκή έχει αυτός που ανέχεται µέλος της
Επιτροπής των Λοιµωξιολόγων να λέει ότι 20% να πεθαίνει εκτός
ΜΕΘ δεν είναι και κανένα µεγάλο ποσοστό. 

Αυτή είναι η διαφθορά και η διαπλοκή. Αυτό είναι το πράγµα
το οποίο έχετε στήσει και υλοποιείτε. Και ο κόσµος έχει αρχίσει
ήδη και σας γυρίζει µαζικά την πλάτη. Διαφθορά και διαπλοκή
είναι όλες αυτές οι δικαστικές υποθέσεις. Ο κ. Κελέτσης προ-
ηγουµένως έλεγε, «Να µην τα πάµε;». Τα πήγαµε, κύριε Κελέτση
µου. Εγώ έχω πάει στο µπόι µου δικογραφίες για το ΚΕΕΛΠΝΟ,
για τη «NOVARTIS». Αυτός ο κ. Μπίνος, πώς λέγεται, Μπίνης, που
είναι στην Εθνική Αρχή Διαφάνειας, τι κάνει ενάµιση χρόνο; Κόβει
πρόστιµα µόνο σε αυτούς που κυκλοφορούν έξω, για να εφαρ-
µόζει το οριζόντιο αναποτελεσµατικό lockdown! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πού είναι η ολοκλήρωση όλων αυτών των φακέλων, τους οποί-

ους τους πήγα εγώ µε τα ίδια µου τα χέρια, που ήταν δεκάδες
και εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ από το ΚΕΕΛΠΝΟ; Επίσης,
γιατί δεν ολοκληρώνεται και µετά που βγήκατε εσείς η ιστορία
µε τη «NOVARTIS»; 

Βγήκε ο κ. Κεγκέρογλου και τι θα έλεγε βέβαια; Συνήγορος
του Καλογρίτσα είναι ο Λοβέρδος, που είναι ο µόνος από αυτούς
που έχει µέχρι στιγµής ασκηθεί η δίωξη. Τι γίνεται µε τη δίωξη
του κ. Λοβέρδου για τη «NOVARTIS»…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Πολάκη. Έχετε πάει στα οκτώ λεπτά. Δεν θα ξεπεράσει τα
οκτώ λεπτά κανείς.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και ο προηγούµενος οµιλητής µίλησε πα-
ραπάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όχι. Θα τηρηθεί
ο χρόνος. Όλοι οι συνάδελφοι είναι ισότιµοι και ισόκυροι εδώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι άλλο θα έλεγε, λοιπόν, ο κ. Κεγκέρο-
γλου; 

Πού είναι, λοιπόν, η διερεύνηση αυτών των δικαστικών υποθέ-
σεων; Κάθε µέρα εδώ και ενάµιση χρόνο εµείς βγάζουµε -µε
στοιχεία, όχι γενικώς και αορίστως- το πώς διασπαθίζεται το δη-
µόσιο χρήµα.

Και επειδή βέβαια δεν βλέπουµε να συγκινείται κανένας εισαγ-
γελέας, όπως αυτός που «σκόνταψε» στο όνοµα του Παππά και
το έστειλε εδώ πέρα για να το διερευνήσει η Βουλή, θα το κά-
νουµε εµείς. Θα το κάνουµε εµείς, ξεκινώντας από την κ. Νικο-
λάου, την οποία έχουµε τόση «ντάνα» µε τις απευθείας
αναθέσεις, που δεν έχει και τη δικαστική ασυλία, γιατί κάποια
στιγµή αυτό το φαγοπότι πρέπει να σταµατήσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Πολάκη. Έχετε πάει στα εννιά λεπτά. Σας παρακαλώ πολύ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα ολοκληρώσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πρέπει όλοι να

βλέπουµε τον χρόνο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μη µε διακόπτετε, όµως, άλλο.
Εµείς «φανάρι» σ’ αυτή τη διαδικασία δεν πρόκειται να σας

κρατήσουµε. Και να ξέρετε πολύ καλά ότι τίποτα από όσα κάνετε
σήµερα δεν πρόκειται να ξεχαστεί. Είναι όλα καταγεγραµµένα
και είναι σαφές ότι θα αναζητηθούν ευθύνες όταν έρθει η ώρα,
γιατί δεν µπορεί να γίνεται ανεκτό µια αντιδήµαρχος στην Καρ-
δίτσα, «γαλάζια» αντιδήµαρχος, να «ντανιάζει» σα µαυραγορί-
τισσα της Κατοχής στο σπίτι της τις κονσέρβες, τα γάλατα, τα
λάδια και τα µακαρόνια που έστειλε ο κόσµος για τους πληµµυ-
ροπαθείς της Καρδίτσας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα λεχθούν αυτά,
κύριε Πολάκη. Έχετε πάει στα δέκα λεπτά. Σας παρακαλώ πολύ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αυτοί µας κυβερνούν σήµερα. Εσείς µας
δείχνετε µε το δάχτυλο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …και τολµάτε εσείς, η παράταξη … … …
… …, να µιλήσει σε εµάς για διαφθορά και για διαπλοκή.

Εδώ θα είµαστε να τα πούµε και να είστε σίγουροι ότι η «δεύ-
τερη φορά αριστερά» θα είναι πολύ αλλιώς από την πρώτη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα

να έχω τον λόγο επί προσωπικού;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κύριε Κεγ-

κέρογλου, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι, κύριε

Πρόεδρε, αλλιώς δεν θα έπαιρνα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πείτε µας για ένα

λεπτό σε τι συνίσταται το προσωπικό.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Για µισό λεπτό. 
Δεν πρόκειται να απαντήσω στον κ. Πολάκη, ο οποίος στα

πρώτα δευτερόλεπτα που βγήκε επάνω είπε ότι ο υπεύθυνος για
τον εκτροχιασµό της χώρας δεν είναι ο βίος και η πολιτεία της
κυβέρνησης 2004 - 2009, αλλά η κυβέρνηση του 2010, στης
οποίας τα χέρια «έσκασε» η κρίση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είναι µια κριτική
αυτό. Μια κρίση είναι.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …την ίδια ώρα που κάθεται µε
τον πρώτο τη τάξει Υπουργό εκείνης της κυβέρνησης στα ίδια
έδρανα. 

Χάρισµά σας και ο Καραµανλής. Χάρισµά σας και ο Ραγκού-
σης. Άντε από κει!
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(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Η κ. Μάνη - Παπα-

δηµητρίου από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο. 
Ορίστε, κυρία Παπαδηµητρίου, έχετε τον λόγο και κάνω έκ-

κληση και σε εσάς να τηρείται ο χρόνος.
ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ - ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα ζήτηµα το οποίο απασχό-

λησε έντονα την επικαιρότητα το δεύτερο εξάµηνο του 2016
ήταν ο ν.4339/2015, ο γνωστός πλέον νόµος Παππά, µε τον οποίο
προκηρύχθηκε διαγωνισµός για τη χορήγηση τηλεοπτικών
αδειών πανελλήνιας εµβέλειας.

Ο παραπάνω νόµος, ο οποίος προέβλεπε τη µεταβίβαση των
άνω αρµοδιοτήτων στον Υπουργό Επικρατείας, κρίθηκε αντισυν-
ταγµατικός από το Συµβούλιο της Επικρατείας, καθώς η συγκε-
κριµένη αυτή διάταξη αντίκειτο στο άρθρο 15 του Συντάγµατος,
το οποίο προβλέπει την αποκλειστική αρµοδιότητα του Εθνικού
Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης για τη χορήγηση των αδειών. Η
εν λόγω συνταγµατική διάταξη έχει ιδιαίτερη σηµασία για το πο-
λιτικό και κοινωνικό γίγνεσθαι της χώρας, καθώς διασφαλίζει την
αντικειµενική και µε ίσους όρους µετάδοση των πληροφοριών
και των ειδήσεων. Αυτή η κριθείσα από την ανεξάρτητη δικαιο-
σύνη καταστρατήγηση του Συντάγµατος από την προηγούµενη
κυβέρνηση καταδεικνύει µε τον πιο περίτρανο τρόπο ποια είναι
η κυβέρνηση η οποία λειτουργούσε αντιθεσµικά.

Σήµερα η Εθνική Αντιπροσωπεία καλείται, σύµφωνα µε τις σχε-
τικές διατάξεις και µετά τη διαβίβαση δικογραφίας από το
Υπουργείο Δικαιοσύνης και στο πλαίσιο των κοινοβουλευτικών
µας υποχρεώσεων, να κρίνει αν προκύπτουν επαρκείς ενδείξεις
τέλεσης τυχόν αδικηµάτων από τον πρώην Υπουργό Επικρατείας
κ. Νίκο Παππά κατά την εκτέλεση των καθηκόντων του και αν ναι,
να αποφασίσει τη σύσταση Ειδικής Επιτροπής που θα διερευνή-
σει την τυχόν τέλεση των παρακάτω αδικηµάτων: Πρώτον, του
αδικήµατος της δωροληψίας πολιτικού αξιωµατούχου κατά συρ-
ροή και κατ’ εξακολούθηση, δηλαδή το άρθρο 159 του Ποινικού
Κώδικα, και δεύτερον, της παράβασης καθήκοντος κατά συρροή
και κατ’ εξακολούθηση, δηλαδή το άρθρο 259 του Ποινικού Κώ-
δικα.

Με τη διάταξη του άρθρου 159 τυποποιείται ως διακεκριµένη
µορφή δωροληψίας σε βαθµό κακουργήµατος αυτή που αφορά
φορείς της νοµοθετικής, εκτελεστικής ή αυτοδιοικητικής λει-
τουργίας, εφόσον αποβλέπει στο να επηρεάσει τα πρόσωπα που
διαθέτουν τέτοιες εξουσίες, προκειµένου να τις ασκήσουν κατά
συγκεκριµένο τρόπο ή να παραλείψουν την άσκησή τους.

Περαιτέρω, για την πλήρωση της αντικειµενικής και υποκειµε-
νικής υπόστασης του άρθρου 259 του Ποινικού Κώδικα απαιτεί-
ται παράβαση υπηρεσιακού καθήκοντος, πρόθεση του δράστη
και σκοπός να προσπορισθεί στον ίδιον ή σε άλλον παράνοµη
υλική ή ηθική ωφέλεια ή να επέλθει βλάβη στο κράτος ή σε κά-
ποιον άλλον, χωρίς µάλιστα να απαιτείται και η επίτευξη του εν
λόγω σκοπού.

Στην προκειµένη περίπτωση και από την έως τώρα αξιολόγηση
του αποδεικτικού υλικού -και ενδεικτικά αναφέρω την έγκλιση και
τα υποµνήµατα του κ. Καλογρίτσα, τα ηλεκτρονικά µηνύµατα που
υπάρχουν στη δικογραφία- προκύπτει ότι υπάρχουν τουλάχιστον
επαρκείς ενδείξεις αναφορικά µε τον πρώην Υπουργό Επικρα-
τείας κ. Νίκο Παππά για τα παρακάτω πραγµατικά περιστατικά:

Πρώτον, ότι ζητήθηκε από τον κ. Καλογρίτσα να συµµετάσχει
στον διαγωνισµό, ώστε να λάβει µε τις ενέργειες του ιδίου άδεια
καναλιού.

Δεύτερον, ότι ζητήθηκε από την εταιρεία «CCC» να δώσει σε
εταιρεία συµφερόντων του κ. Καλογρίτσα το ποσό των 3 εκατοµ-
µυρίων ευρώ για την έκδοση εγγυητικής επιστολής για τη συµ-
µετοχή στον διαγωνισµό.

Τρίτον, ότι ο κ. Καλογρίτσας συµµετείχε στον διαγωνισµό µε
εκπρόθεσµη κατάθεση της εγγυητικής επιστολής.

Τέταρτον, ότι ο κ. Καλογρίτσας συµµετείχε στον διαγωνισµό
χωρίς να προκύπτει ότι είχε τα χρήµατα για τη συµµετοχή.

Πέµπτον, ότι ανακηρύχθηκε υπερθεµατιστής, αν και από τον
φάκελό του προέκυπτε ότι δεν είχε τα χρήµατα που απαιτούν-
ταν.

Έκτον, ότι µετά την ακύρωση του διαγωνισµού και την επι-
στροφή του ποσού των 3 εκατοµµυρίων, ζητήθηκε από τον κ. Κα-
λογρίτσα να δώσει τα χρήµατα αυτά για να εκδοθεί η
φιλοκυβερνητική εφηµερίδα «DOCUMENTO» και στη συνέχεια
να µεταβιβαστεί το ενεργητικό της στον κ. Βαξεβάνη, χωρίς για
τη συγκεκριµένη συναλλαγή να προκύπτει καταβληθέν τίµηµα.

Και έβδοµον, ότι ζητήθηκε από τον κ. Μαρινάκη να δώσει στον
κ. Καλογρίτσα το ποσό των 20,5 εκατοµµυρίων ευρώ για την
πρώτη δόση της άδειας, καθώς και από τον κ. Κοντοµηνά να
δώσει το 51% του τηλεοπτικού του µέσου στον κ. Καλογρίτσα
για να αποκτήσει κανάλι.

Αυτά είναι τα πραγµατικά περιστατικά που προκύπτουν από τη
δικογραφία.

Εποµένως κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τα παραπάνω
εκτεθέντα προκύπτει το κοινοβουλευτικό µας καθήκον να διερευ-
νήσουµε περαιτέρω την υπόθεση. Καλούµαστε σήµερα ως
Εθνική Αντιπροσωπεία να αποφασίσουµε για τη σύσταση της Ει-
δικής Επιτροπής και µόνο, επιτελώντας το καθήκον µας µε µο-
ναδικό πάντα σύµβουλο τη συνείδησή µας και ερχόµενοι
αντιµέτωποι µε τις αρχές και τις αξίες µας ο καθένας µας. Και
στη συνέχεια η επιτροπή, εφόσον συσταθεί, θα εξετάσει, θα αξιο-
λογήσει και θα εκτιµήσει, πάντα µε θεσµικές εγγυήσεις και κυ-
ρίως µε απόλυτο σεβασµό στο τεκµήριο της αθωότητας, την
ύπαρξη τυχόν ευθυνών.

Δεν πρέπει να υπάρχει καµµία σκιά και για κανένα πρόσωπο
στη συγκεκριµένη υπόθεση. Πρέπει να συµβάλουµε όλοι οι Βου-
λευτές, ώστε να λάµψει η αλήθεια, διότι έτσι λειτουργεί ένα κρά-
τος δικαίου, γιατί έτσι µόνο υπηρετούµε τη δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευ-
χαριστώ, κυρία Παπαδηµητρίου, και ειδικά για την τήρηση του
χρόνου.

Από το Κίνηµα Αλλαγής έχει τον λόγο η κ. Ευαγγελία Λια-
κούλη.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ κι εγώ θα
ήθελα το εννιάλεπτο που είχε και ο κ. Πολάκης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εντάξει, µην κά-
νουµε συµψηφισµό, θα έχετε µια άνεση. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, σήµερα συζητάµε αν θα ψηφίσουµε ή όχι την πρό-
ταση των Βουλευτών της Συµπολίτευσης για τη συγκρότηση Ει-
δικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, για να διενεργηθεί
προκαταρκτική εξέταση για να δούµε αν είναι εµπλεκόµενος ή
όχι ο πρώην Υπουργός Επικρατείας Νίκος Παππάς σε µία εκ-
κρεµή υπόθεση που ήρθε από τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου. 

Ο κ. Παππάς φέρεται ότι έχει αναµιχθεί στα αδικήµατα της δω-
ροληψίας πολιτικού αξιωµατούχου κατά συρροή και κατ’ εξακο-
λούθηση και παράβαση καθήκοντος κατά συρροή και εξακολού-
θηση, µε τις ειδικότερες αναλύσεις που δίνονται µέσα στο σκε-
πτικό των Βουλευτών που φέρουν την πρόταση. 

Με απλά λόγια, αυτό που συµβαίνει στον πυρήνα της υπόθε-
σης είναι ότι στον κ. Παππά αποδίδεται η µεθόδευση απόκτησης
ενός καναλιού πανελλαδικής εµβέλειας στη σφαίρα επιρροής
του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό είναι το θέµα. Αυτό συζητάµε σήµερα, µε απλά
λόγια και σταράτα. 

Η περίοδος, βέβαια, για την οποία ελέγχεται ο κ. Παππάς δεν
είναι µία «άοσµη» περίοδος πολιτικά. Είναι µια περίοδος κατά την
οποία ο ΣΥΡΙΖΑ, σχετικά καινούργιος τότε στη διακυβέρνηση της
χώρας, µαξιµαλιστικά προσπαθούσε να ελέγξει τους αρµούς της
εξουσίας. Το είπε αργότερα, µε τη µετέπειτα γνωστή ρήση του,
ο πρώην Πρωθυπουργός και συγκεκριµένα «στήθηκε τότε ο δια-
βόητος διαγωνισµός για την εξασφάλιση τηλεοπτικών αδειών
των ιδιωτικών καναλιών». 

Θυµίζω µάλιστα γι’ αυτούς που τους αρέσει να ανατρέχουν
στην ιστορία -εµένα µου αρέσει πολύ- πως κλείστηκαν οι ιδιοκτή-
τες των καναλιών στην κυριολεξία σε ένα κλουβί τότε -θυµάστε
και τις εικόνες, θυµάστε βεβαίως και τους σατυρικούς τότε τι
έγραφαν-, προκειµένου να καταδειχθεί η υποτιθέµενη αποφασι-
στικότητα της κυβέρνησης τότε, σε µία καλοστηµένη παράσταση
που θα την ζήλευε και ο αείµνηστος Ευγένιος Σπαθάρης «Ο ΣΥ-
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ΡΙΖΑ εναντίον του κατηραµένου όφι». Ήταν κι αυτός ένας µύθος,
που όµως δεν είχε happy end και αυτοί µια ελπίδα που δεν ήρθε. 

Όµως, όπως όλες οι παραστάσεις που είναι κακοστηµένες, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κοινό επειδή αρχίζει γρήγορα να
τις αποδοκιµάζει, όπως και τους θεατρίνους, ακολούθησε σύν-
τοµα και η απόφαση - καταπέλτης του Σ.τ.Ε., η οποία ακύρωσε
την όλη διαδικασία. 

Έτσι, λοιπόν, µας έµεινε να αναρωτιόµαστε τι ακριβώς έγινε,
ερωτηµατικά τα οποία απασχολούν και τον ελληνικό λαό σήµερα,
µε πρωταγωνιστές, από τη µία τον κ. Νίκο Παππά και την κυβέρ-
νηση στην οποία ήταν µέλος, από την άλλη τον κ. Καλογρίτσα,
πρόθυµο επιχειρηµατία και από την τρίτη, µία εταιρεία συµφε-
ρόντων Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων. Ένα απίθανο τρίγωνο
διαφθοράς, µε σοβαρά ερωτήµατα, τα οποία χρήζουν απάντη-
σης.

Πέρα απ’ αυτά που λέµε εδώ, τα διάφορα ο καθένας, εκπρο-
σωπώντας τον εαυτό του ή και την παράταξή του, οι πολίτες ρω-
τούν: Υπήρξε πράγµατι δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου, εν
προκειµένω του κ. Παππά, πρωτοκλασάτου Υπουργού και δεξί
χέρι του κ. Τσίπρα; Υπήρξε ή δεν υπήρξε; Αλήθεια ή ψέµατα; 

Οι πολίτες ρωτούν: Με την εµπλοκή του κ. Παππά στον διαγω-
νισµό, έπληξε βαρύτατα ο άνθρωπος αυτός τον ελεύθερο αντα-
γωνισµό και τη διαφάνεια της διαδικασίας; Αλήθεια ή ψέµα;

Οι πολίτες ρωτούν: Ο κ. Παππάς ως αρµόδιος τότε για τα µέσα
µαζικής ενηµέρωσης Υπουργός, παραβίασε τους όρους του δια-
γωνισµού; Αλήθεια ή ψέµα;

Οι πολίτες ρωτούν: Υπήρξε ψευδής βεβαίωση σχετικά µε τα
έγγραφα και ψευδή στοιχεία, τα οποία δόθηκαν στον κ. Καλογρί-
τσα για τη συµµετοχή στον διαγωνισµό; Αλήθεια ή ψέµα;

Οι πολίτες ρωτούν: Υπήρξε πράγµατι παραβίαση υπηρεσιακού
απορρήτου από τον κ. Παππά από τη θέση του, δηλαδή διέρ-
ρευσε σε τρίτους απόρρητες πληροφορίες σχετικές µε το δια-
γωνισµό των αδειών; Αλήθεια ή ψέµα;

Είναι αλήθεια τελικά ότι όταν δεν έγινε το κανάλι, τα 3 εκατοµ-
µύρια ευρώ διοχετεύθηκαν σε άλλο µέσο µαζικής ενηµέρωσης,
έντυπο αυτή τη φορά; Αλήθεια ή ψέµα;

Το πολιτικό σύστηµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτές
τις αλήθειες ή σε αυτά τα ψέµατα θα πρέπει να απαντήσει. Το
πολιτικό σύστηµα οφείλει να αναζητήσει την αλήθεια και βεβαίως
να στηλιτεύσει, σε περίπτωση που βρει ότι έχει κάτι τέτοιο γίνει,
και βεβαίως να αποπέµψει όλους τους πρωταγωνιστές. 

Ήδη από το 2016 εµείς τα λέγαµε αυτά. Εµείς µιλήσαµε τότε
για µία ιλαροτραγωδία προφανή, προσβλητική, σε αναντιστοιχία
µε θεµελιώδεις θεσµικές, οικονοµικές, πολιτιστικές και αισθητι-
κές συντεταγµένες του πολιτεύµατος. Κάναµε τότε -σας τα είπε
και ο εισηγητής µας και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος,
θα τα ακούσετε- δηλώσεις µε τον εκπρόσωπο Τύπου που ήταν
σαν πραγµατικά να λέγαµε αυτό που θα συνέβαινε, γιατί το βλέ-
παµε.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν το λέγαµε µόνο
εµείς. Σήµερα έχουµε στα έδρανα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης -για να δούµε και πώς πορεύεται το πολιτικό σύστηµα για
την αλήθεια και το ψέµα- τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο που
τότε µιλούσε για µία σχιζοφρενικού τύπου απολυταρχική επιλογή
σικελικής έµπνευσης, µιλούσε για µαφία, µε βεβαιότητα ότι θα
καταστεί σταδιακά ποινικά ελεγκτέα! 

Δεν έπαιζε Λόττο ο κ. Ραγκούσης; Να, λοιπόν, που το έπιασε
κατευθείαν. Ό,τι έλεγε τότε, να που έγινε τώρα! Και µάλιστα το
κατήγγειλε στο δηµόσιο λόγο µε σωρεία δηµοσιευµάτων, κυρίες
και κύριοι, σε ηλεκτρονικές εφηµερίδες, στην εφηµερίδα «ΤΟ
ΒΗΜΑ». 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Λιακούλη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μάλιστα, έλεγε ότι «αυτό το δούναι και λαβείν κάτω από το
τραπέζι εµείς το στηλιτεύουµε, διότι οι άδειες των καναλιών είναι
δηµόσια περιουσία και όχι ατοµική περιουσία του οποιουδήποτε
επιχειρηµατία, Έλληνα ή αλλοδαπού, των κ. Τσίπρα, Καµµένου
και Παππά». Τους ονοµάτιζε ο κ. Ραγκούσης! 

Γιάννη, πάλι έφυγες, όταν µιλάω.

Αυτά, λοιπόν, λέγονταν από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
της σηµερινής Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που διαρρηγνύει τα
ιµάτιά της και κόπτεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για ποιο
πράγµα; Για τη συγκάλυψη της αλήθειας; 

Τι είναι η σύσταση µιας Ειδικής Επιτροπής, τελικά, για εµάς
τους νοµικούς; Δεν είναι άπλετο φως σε όλα; Δεν είναι να ρί-
ξουµε φως εκεί που δεν υπάρχει ή εκεί που θεωρούµε ότι υπάρ-
χουν σκιές; Δεν είναι πραγµατικά αντιδηµοκρατικό να έρχεται
σήµερα στο Βήµα της Βουλής µία ολόκληρη παράταξη και µάλι-
στα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και να λέει «δεν θέλω τη σύ-
σταση αυτής της επιτροπής», «δεν θέλω περισσότερο φως»,
όταν υπάρχουν µέλη τα οποία µιλάνε για «White House» και για
«White Porscha» και πόσα άλλα ακόµη;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Και δεν θέλω να τα συνδέσω σαν µέλος της προανακριτικής
επιτροπής -και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- µε τα προηγού-
µενα, αυτά που ζήσαµε στην προηγούµενη προανακριτική επι-
τροπή, µε την υπόθεση Παπαγγελόπουλου και όλα αυτά που
ακούστηκαν και πολύ µου µοιάζουν στα αυτιά µου και πολύ µου
δείχνουν ίδια στα µάτια µου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν θέλουµε να προχωρήσουµε
ένα βήµα µπροστά και να µη βλέπουµε πάλι µέσα και απ’ αυτή
την Αίθουσα να περνάει ρακένδυτη η δηµοκρατία γλείφοντας τις
πληγές της, θα πρέπει να είµαστε τολµηροί, αλλά θα πρέπει να
είµαστε και ειλικρινείς. «Τα στερνά τιµούν τα πρώτα», λένε στην
πατρίδα µου. 

Γι’ αυτό λοιπόν όσοι πραγµατικά από εµάς θέλουµε να κά-
νουµε το βήµα της προόδου και να προχωρήσουµε µπροστά, θα
αφήσουµε πίσω µας όλες εκείνες τις πρακτικές και τις τακτικές
που θυµίζουν άλλες εποχές. Θα προχωρήσουµε τολµηρά συνε-
πείς στη δηµοκρατία και στη δικαιοσύνη και επιτέλους θα την εµ-
πιστευτούµε. 

Διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς τουλάχιστον, η µε-
γάλη δηµοκρατική παράταξη που εγγυήθηκε τη συνέχεια της
χώρας, καθίσαµε κάτω από την µπάρα, κύριε Πολάκη, που µιλή-
σατε για το Σηµιτικό ΠΑΣΟΚ, το οποίο και ο κ. Ραγκούσης -σας
διαβεβαιώνω εκ των έσω- το υπηρέτησε µε απόλυτη πίστη, όπως
υπηρέτησε όλα τα επόµενα µέχρι να φτάσει σ’ αυτή τη διαδροµή
σ’ εσάς. 

Καθίσαµε, λοιπόν, µε εθνική αφοσίωση και σηκώσαµε την
µπάρα κάτω από τους ώµους και ενώ έτριζαν τα κόκαλα για ένα
βάρος που δεν µας αναλογούσε, εµείς ήµασταν εκεί. Και όταν
εσείς -και από εδώ και από εκεί- τραβούσατε την περόνη από τη
χειροβοµβίδα και την αφήνατε στη χούφτα µας, εµείς και πάλι
την κρατήσαµε, για την πατρίδα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Αυτή είναι η µεγάλη δηµοκρατική παράταξη, θεµατοφύλακας

της δηµοκρατίας και των ιδεών. 
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ πολύ. 

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιος Πλεύρης. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ζήτησα τον λόγο, διότι δεν θέλουµε να το αφήσουµε να περά-

σει έτσι. Στο τελείωµα της οµιλίας του ο κ. Πολάκης αναφέρθηκε
σ’ αυτή εδώ την παράταξη χαρακτηρίζοντάς την ως «παράταξη
του δωσιλογισµού και του µαυραγοριτισµού». 

Βέβαια, από τον κ. Πολάκη δεν περιµένω να έρθει εδώ πέρα
να ανακαλέσει, που προσέβαλε µια ολόκληρη ιστορική παράταξη
και τους Έλληνες που ψηφίζουν συνολικά αυτή εδώ την παρά-
ταξη. Τον κ. Πολάκη τον αντιµετωπίζουµε ως εξής: 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε συνάδελφε,

µη διακόπτετε. Δεν σας αφορά. Σας παρακαλώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όπως ιστορικά αναφέρεται το παρά-

δειγµα στον Αίσωπο, όταν ο χοίρος προκάλεσε το λέοντα να µο-
νοµαχήσουν και δέχθηκε ο λέοντας, ο χοίρος τυλίχτηκε στη
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λάσπη για να ετοιµαστεί να µονοµαχήσει. Βλέποντάς τον το λιον-
τάρι του λέει «άστο, φεύγω». 

Δεν ασχολούµαστε µε τις ύβρεις του κ. Πολάκη. Ξέρουµε ότι
δεν θα ανακαλέσει. Ξέρουµε ότι αυτό είναι. 

Όµως, σε λίγες ώρες µπορεί από αυτό εδώ το Βήµα να τοπο-
θετηθεί ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και είναι
υποχρεωµένος να απαντήσει εάν η φράση του κ. Πολάκη, ότι η
παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας είναι η παράταξη δοσιλογι-
σµού και µαυραγοριτισµού, εκφράζει τον ΣΥΡΙΖΑ!

Και επιτέλους, πρέπει να µάθετε εσείς που από 3% µία φορά
πήρατε ένα ποσοστό που το παίρνει η Νέα Δηµοκρατία στις
κακές περιόδους, πρέπει να καταλάβετε ότι ούτε απειλές ανεχό-
µαστε ούτε δεύτερες φορές, όπως τα λέτε, ανεχόµαστε και επι-
τέλους, να µάθετε ότι είστε η παράταξη που έβλαψε
περισσότερο από όλες τη δηµοκρατία και αυτόν εδώ τον τόπο
στα τέσσερα χρόνια άθλιας διακυβέρνησής σας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί προσωπικού!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Πολάκη,

µισό λεπτό.
Εφόσον ετέθη τέτοιο θέµα…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μισό λεπτό, αφήστε να τελειώσουµε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εσείς, κύριοι συ-

νάδελφοι, µπορείτε, σας παρακαλώ, να µην διακόπτετε;
Κύριε Πολάκη, είναι λογικό να υπάρχει µία ένταση και εν τη

ρύµη του λόγου µπορεί να ξεπεράσατε το όριο. Θα ζητούσα, λοι-
πόν, να συναινέσετε να διαγραφούν από τα Πρακτικά αυτές οι
εκφράσεις, οι οποίες δεν ταιριάζουν στα κοινοβουλευτικά ήθη
µας.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Παίρνω τον λόγο επί προσωπικού για να

απαντήσω στον κ. Πλεύρη.
Ακούστε, κύριε Πλεύρη: Χοίροι ήταν αυτοί που σαν σήµερα

πριν εξήντα εννιά χρόνια εκτέλεσαν τον Νίκο Μπελογιάννη και
τους συντρόφους του, ανακοινώνοντάς το τέσσερις - πέντε ώρες
πριν και κάνοντας την εκτέλεση την Κυριακή. Χοίροι και γουρού-
νια είναι αυτοί οι οποίοι στα νιάτα τους συµµετείχαν σε πορείες
της Χρυσής Αυγής, όπως εσείς και τώρα το παίζετε δηµοκράτης.

Προφανώς και δεν ανακαλώ απολύτως τίποτα, γιατί η ιστορία
έχει καταγράψει σε ποια µεριά του ποταµού στάθηκαν οι δυο πα-
ρατάξεις που ιστορικά υπάρχουν στην Ελλάδα από την απελευ-
θέρωσή της το 1821 - 1828 και µετά. Υπάρχει η παράταξη των
«Κολοκοτρώνηδων» και των «Μακρυγιάννηδων», η παράταξη των
«Βελουχιώτηδων», η παράταξη του Πολυτεχνείου και υπάρχει η
παράταξη των κοτζαµπάσηδων και των προεστών. Υπάρχει η πα-
ράταξη των συνεργατών και των «Τσολάκογλου» της Κατοχής
και των Γερµανών, υπάρχει η παράταξη που από τη µήτρα της
βγήκαν οι χουντικοί της επταετίας και αυτά τα δύο στρατόπεδα
είναι που συγκρούονται µέχρι σήµερα στην ελληνική κοινωνία.

Άλλο εκφράζετε εσείς, άλλο εκφράζουµε εµείς. Αυτή είναι η
απάντηση!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό, κύριε
Πολάκη, µην φεύγετε! Γιατί φεύγετε; Ακούστε! Ωραία, το ότι
φεύγει από τη Βουλή είναι σε βάρος του, σηµαίνει ότι δεν µπορεί
να αντιµετωπίσει αλήθειες.

Και να πω, λοιπόν, στο σηµείο αυτό, εφόσον ο κ. Πολάκης πα-
ραβίασε το άρθρο 66 του Κανονισµού -µίλησε εκτός θέµατος-
ότι µπορεί και ο Πρόεδρος να κάνει χρήση της παραγράφου 2
του 66 και να µιλήσει εκτός θέµατος και για έναν πρόσθετο λόγο,
ότι µπορεί να είναι Πρόεδρος Βουλής, εφόσον, όµως, το θέµα
είναι εκτός ηµερήσιας συζήτησης, δεν παύει ο Πρόεδρος να είναι
και µέλος ενός κόµµατος και στη συγκεκριµένη περίπτωση της
Νέας Δηµοκρατίας.

Και πρέπει να πω, λοιπόν, σ’ απάντηση σ’ αυτά που είπε ο κ.
Πολάκης, πριν σας δώσω ξανά τον λόγο, κύριε Πλεύρη, ότι η Νέα
Δηµοκρατία είναι αυτή η οποία άµβλυνε τις συνέπειες ενός εµ-
φυλίου πολέµου. Είναι η Νέα Δηµοκρατία αυτή που πήρε τις σω-

στές για τη χώρα αποφάσεις κατά το παρελθόν και έβαλε τη
χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ήδη βρίσκεται στον κύκλο των
δηµοκρατικών χωρών. Διατήρησε ανέπαφες τις αρχές του δια-
φωτισµού και δεν πρέπει να τα ξεχνάτε αυτά. Τα ηγετικά της στε-
λέχη πολέµησαν όσο λίγοι τη δικτατορία και το πρώτο µετά τη
Μεταπολίτευση Σύνταγµα του Εθνάρχη Κωνσταντίνου Καρα-
µανλή είναι αυτό που καθιέρωσε το κράτος δικαίου. Το 2012 και
το 2014, τα κρίσιµα χρόνια, είναι η παράταξη που κράτησε τη
χώρα στην Ευρωζώνη και στην Ευρωπαϊκή Ένωση και σήµερα
µε την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη διαχειρίζεται όλες
τις κρίσεις, εθνικές, εξωτερικούς κινδύνους, κορωνοϊό, ασθένειες
και λοιπά µε τον καλύτερο τρόπο και προσβλέπουµε µε εµπιστο-
σύνη στο αύριο.

Πρέπει, λοιπόν, ο Πολάκης και όσοι ταυτίζεστε µε τον Πολάκη
να είστε προσεκτικοί, όταν µιλάτε γι’ αυτή τη µεγάλη δηµοκρα-
τική παράταξη. Αυτά.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Παρακαλώ, εφόσον ζήτησα να διαγραφούν από τα Πρακτικά

οι εκφράσεις αυτές, να διαγραφούν από τα Πρακτικά.
Κύριε Πλεύρη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς απευθυνθή-

καµε ακριβώς γιατί ξέρουµε το ήθος του κ. Πολάκη και βλέπετε
τον διχαστικό λόγο: Το 2021 θέλουν να χωρίζουν τον ελληνικό
λαό!

Να πάµε ιστορικά να δούµε το τι έχει κάνει κάθε παράταξη εδώ
και να κοιτάµε ότι αυτή εδώ η παράταξη, όπως πολύ σωστά εί-
πατε, µετά τον εµφύλιο σπαραγµό έθεσε τις βάσεις προκειµένου
αυτή τη στιγµή να έχουµε τη δηµοκρατία την οποία έχουµε.

Εµείς δεν περιµέναµε από τον κ. Πολάκη να ανακαλέσει και
µου κάνει εντύπωση διότι ανέφερα το παράδειγµα του λέοντα µε
τον χοίρο και ο κ. Πολάκης αναγνώρισε τον εαυτό του στον χοίρο
και όχι στον λέοντα. Εγώ δεν είπα ποιος είναι καθένας, είπα το
παράδειγµα λέοντα µε χοίρο και ο κ. Πολάκης αισθάνθηκε ότι θί-
γεται και έχει τον ρόλο του χοίρου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτό, όµως, που είπαµε και επιµένουµε είναι ότι όταν έρθει

εδώ ο κ. Τσίπρας, ο αξιότιµος Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης ή αν δεν έρθει, όταν έρθει ο κ. Ραγκούσης ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος, θα πρέπει να πουν αν εκφράζει τον
ΣΥΡΙΖΑ η θέση του κ. Πολάκη ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι η πα-
ράταξη δωσιλόγων και µαυραγοριτών. Πρέπει, επιτέλους, να
παίρνετε την ευθύνη σ’ αυτά που λέτε! Εάν σας εκφράζει, πείτε
το! Εάν δεν σας εκφράζει, να πείτε ότι ο συγκεκριµένος Βουλευ-
τής σάς προσβάλλει!

Στην πραγµατικότητα, όµως, σήµερα Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος είναι ο κ. Πολάκης και Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ είναι ο κ.
Τζανακόπουλος. Αυτοί έχουν εµφανιστεί σήµερα εδώ για να εκ-
φράσουν τον ΣΥΡΙΖΑ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Μπάρκα,

σας παρακαλώ πολύ, σταµατήστε να παρεµβαίνετε και ειδικά µε
αυτό το ύφος.

Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Δηµήτρης Μαρκόπουλος από τη
Νέα Δηµοκρατία.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συ-

νάδελφοι, και εγώ θα πάρω τον λόγο από εκεί που τον αφήσαµε.
Ο κ. Τσίπρας πρέπει να τοποθετηθεί για το αν ο ΣΥΡΙΖΑ είναι τε-
λικά ένα κόµµα πεζοδροµίου ή Κοινοβουλίου. Καθαρά, αυτά που
ακούστηκαν είναι σαν να διαβάζουµε προκήρυξη του Κουφον-
τίνα. Είναι δυνατόν; Είναι δυνατόν; Στον 21ο αιώνα που ζούµε κά-
ποιοι έχουν αναφορές του 20ου; Εσείς θα βγάλετε τον τόπο από
τα σύγχρονα προβλήµατα της πανδηµίας και της κρίσης;

Εντάξει, ακούσαµε και τα λίγο πιο αστεία, τον κ. Πολάκη σαν
Νίκο Ξανθόπουλο να επικαλείται τις µεγάλες οικονοµικές δυσκο-
λίες και το δάνειο που πήρε από την Τράπεζα Αττικής, για να το
κάνει δεν ξέρουµε τι, ενδεχοµένως να το έκανε και προεκλογικό
του αγώνα. Και να του πούµε ότι το απλό νοικοκυριό στα χρόνια
του 2016, 2017, 2018 δεν είχε πρόσβαση στον τραπεζικό δανει-
σµό. Ο µικροµεσαίος επιχειρηµατίας δεν µπορούσε να κάνει
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αυτό το οποίο έκανε ο κ. Πολάκης µέσα από τις γνωριµίες και τη
γνωστή Τράπεζα Αττικής. Και µένω εδώ.

Είδαµε και τον κ. Τζανακόπουλο. Τελικά, φαίνεται ότι οι δηµο-
σιογραφικές πληροφορίες οι οποίες µιλούσαν για κάποια διά-
σταση απόψεων µε τον κ. Παππά µάλλον ευσταθούν. Λίγο
«ξεπέτα» τον πέρασε τον κ. Παππά. Δεν ακούσαµε πολλά για την
υπόθεση, περισσότερο ένα γενικό πολιτικό λογύδριο και κάποιες
απειλές -τα είχε πει και ο κ. Πολάκης αυτά- «όταν θα έρθουµε,
θα λογαριαστούµε». Αυτή ήταν η αποκωδικοποίηση όσων είπε ο
κ. Τζανακόπουλος.

Επίσης, µίλησε για φάρσα. Θα θυµίσω στον κ. Τζανακόπουλο,
ο οποίος µάλιστα κλήθηκε και εξ εφεδρείας, καθώς είναι γραµ-
µατέας του κόµµατος, το εξής. Δεν ξέρω, δεν βλέπω και τον κ.
Σκουρλέτη πουθενά σήµερα εδώ. Δεν βλέπω τον κ. Σκουρλέτη,
ίσως υπάρχουν κάποια εσωκοµµατικά τους, θα τα δούµε στο µέλ-
λον. Μίλησε για φάρσα. Φάρσα ξέρετε τι ήταν; Ο διαγωνισµός
για τις τηλεοπτικές άδειες. Αυτό ήταν µεγάλη φάρσα! Μια
φάρσα, µάλιστα, για την οποία τοποθετήθηκε και η δικαιοσύνη
στο υψηλότερο δυνατό επίπεδο, µια φάρσα που έκρυβε χειρα-
γώγηση των µέσων ενηµέρωσης.

Φέρατε, θυµάµαι, και το Πανεπιστήµιο της Φλωρεντίας για να
πιστοποιήσει τις διαδικασίες. Ξέρετε, επειδή εµένα µου αρέσει
η ιστορία, θα σας θυµίσω ότι η Φλωρεντία ήταν η πατρίδα του
Μακιαβέλι. Ίσως και στην υπόθεση «Καλογρίτσα» κάποιοι να λει-
τούργησαν «µακιαβελικά». 

Ακούσαµε κι άλλα χαριτωµένα, όπως για το «καθεστώς» Μη-
τσοτάκη, κάτι που είπε ο κ. Τζανακόπουλος. «Καθεστώς Μητσο-
τάκη», λοιπόν, πώς; Με ελευθεροτυπία; Με τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης να λειτουργούν και µε µία ΕΡΤ της πολυφωνίας,
όσο κι αν εσείς θέλετε να την παρουσιάσετε διαφορετικά; Δη-
λαδή, ο Καψώχας και η Ακριβοπούλου τι ήταν; Ήταν αντικειµενι-
κοί δηµοσιογράφοι, έτσι; Δηλαδή, όσα ακούσαµε στην
προηγούµενη προανακριτική επιτροπή, στην οποία συµµετείχα
και εγώ, από εξέχοντες δικαστικούς για πιέσεις, τι ήταν; 

Εδώ, λοιπόν, φαίνεται ότι οι δύο υποθέσεις, η υπόθεση Παπαγ-
γελόπουλου και η υπόθεση Καλογρίτσα κάπου τέµνονται. Η µία
αφορούσε τον έλεγχο στη δικαστική εξουσία και η άλλη αφορά
την προσπάθεια ποδηγέτησης των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. 

Όµως, παρ’ όλα τα παραπάνω, εµείς δεν είµαστε σαν εσάς. Η
Νέα Δηµοκρατία δεν πρόκειται να παίξει παιχνίδια εις βάρος των
πολιτικών της αντιπάλων. Τρανή απόδειξη, κάτι που πρέπει να
πούµε και να τονίσουµε, είναι η «FOLLI FOLLIE». Εκεί κρίναµε ότι
τα στοιχεία δεν ήταν επαρκή και αποφασίσαµε να µην προχωρή-
σουµε τις διαδικασίες. 

Εδώ, όµως, δεν είναι έτσι όπως θέλετε να τα παρουσιάσετε.
Εδώ υπάρχουν e-mail, εδώ υπάρχουν µάρτυρες. Δεν υπάρχει
µόνο ο κ. Καλογρίτσας, αλλά µάρτυρες. Εδώ υπάρχουν εµβά-
σµατα. Εσείς που µας λέγατε ότι είστε κάθε γραµµή του Συντάγ-
µατος, δεν θέλετε να συζητηθούν όλα αυτά; Δεν θέλετε να
έρθουν στο φως;

Μάλιστα, θα πω και κάτι άλλο. Εσείς προκαλέσετε πολιτικό σει-
σµό µε «κουκουλοφόρους», µε ανθρώπους τους οποίους ακόµα
και σήµερα δεν ξέρει η ελληνική κοινωνία. Θέλετε, δεν θέλετε,
εδώ υπάρχουν επώνυµες καταγγελίες και στοιχεία τα οποία πρέ-
πει να διερευνηθούν. Θέλετε να µείνουµε αδρανείς σε όλα αυτά
τα στοιχεία;

Οφείλω να καταστήσω σαφές ότι η παράταξή µας δεν διακα-
τέχεται από εκδικητικές τάσεις και διάθεση ρεβανσισµού. Θα
πρέπει να γνωρίζετε κιόλας ότι δεν ήταν εύκολη η απόφαση από
την πλευρά µας να προχωρήσουµε στη σύσταση µιας νέας προ-
καταρκτικής επιτροπής. Κι αυτό γιατί δεν είναι στη φύση του
δικού µας πολιτικού DNA. Άλλωστε, άλλοι είναι οι πρώτοι διδά-
ξαντες στις ρωµαϊκού τύπου αρένες που έστησαν πολιτικά. Η
λέξη «πογκρόµ» δεν είναι στη δική µας πολιτική φρασεολογία.
Ψαχτείτε! Εσείς έχετε αρκετούς και ενδεχοµένως θα σας διαφω-
τίσουν γι’ αυτά τα θέµατα. Όµως, επ’ ουδενί δεν αποτελεί πολι-
τική επιλογή µας ο στρουθοκαµηλισµός. Δεν µπορούµε να
εθελοτυφλήσουµε στην προσπάθεια απόπειρας τηλεοπτικού
πραξικοπήµατος, η οποία αποδοκιµάστηκε, επαναλαµβάνω, από
το Συµβούλιο της Επικρατείας και δεν µπορούµε να κλείσουµε
τα µάτια στα στοιχεία. 

Εγώ, κύριε Παππά, θεωρώ ως µια µεγάλη ευκαιρία για εσάς την
όλη διαδικασία και θα έπρεπε να την επιζητήσετε. Θέλετε να πλα-
νάται πάνω σας µια σκιά; Άλλωστε, κανείς πολίτης αυτής της
χώρας δεν θα ήθελε κάτι τέτοιο για τον εαυτό του, εφόσον θα ήταν
βέβαιος για την αθωότητά του. Δεν ξέρω αν είστε βέβαιος και πώς
νιώθετε. Αν κάποιος είναι βέβαιος, γιατί να µη θέλει να έρθουν όλα
στο φως; Εγώ, λοιπόν, το θεωρώ ευκαιρία για τον κ. Παππά να κα-
θαρίσει το όνοµά του µε τη «βούλα» της προανακριτικής επιτρο-
πής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε δύο, τρία λεπτά
ακόµα, όπως και στους υπόλοιπους συναδέλφους. 

Φυσικά και κατανοώ την ανάγκη να ηρωοποιήσετε τον κ. Παππά,
ότι ήταν αυτός που πήγε κόντρα στη διαπλοκή, στα συµφέροντα
κ.λπ., κ.λπ.. Τα άκουσα και από τον κ. Τζανακόπουλο όλα αυτά τα
χαριτωµένα. Όµως, εδώ δεν ερχόµαστε γιατί µίλησε η διαπλοκή,
όπως εσείς έτσι την ορίζετε, αλλά γιατί εδώ µιλάνε δικοί σας άν-
θρωποι. Δικός µας ήταν ο Καλογρίτσας; Ο κ. Καλογρίτσας ήταν
από κάτω και χειροκροτούσε σε κοµµατικές σας εκδηλώσεις τον
κ. Παππά, όταν ήταν οµιλητής. Ο κ. Καλογρίτσας ήταν ο εκδότης
που χρόνια πριν στήριζε το πρόδροµο κόµµα σας, αυτό του Συνα-
σπισµού. Ο κ. Καλογρίτσας ήταν αυτός ο οποίος είχε και εξαιρε-
τικές σχέσεις µε τον κ. Σπίρτζη, για να θυµηθούµε και την
κατάτµηση του µεγάλου έργου Πύργου - Πατρών µε την εταιρεία
«ΤΟΞΟΤΗΣ». Τα θυµάστε!

Αξιότιµοι συνάδελφοι, η πρότασή µας έχει πολιτικό, κοινοβου-
λευτικό και θεσµικό πρόσηµο. Με πνεύµα µετριοπάθειας µακριά
από ακρότητες -τις ακρότητες τις είδατε από τον κ. Πολάκη- και
δόγµατα τύπου «οφθαλµών αντί οφθαλµού», εµείς θέλουµε να
φανεί η αλήθεια. Όµως, δεν πρόκειται να µη δώσουµε τη δέουσα
σηµασία και βαρύτητα. Δεν µπορούµε, δεν γίνεται να παραλεί-
ψουµε τις βαρύτατες επώνυµες καταγγελίες. Εµείς δεν πάµε µε
«κουκουλοφόρους». Εµείς πάµε µε ανθρώπους µε ονοµατεπώ-
νυµο, µε τους «δικούς» σας ανθρώπους, µε τον κ. Καλογρίτσα.
Πολλοί από εσάς µπαινοβγαίνατε στα γραφεία του κ. Καλογρίτσα!
Δεν πρέπει, λοιπόν, να δούµε ποιοι µπαινόβγαιναν, τι έλεγαν, πώς
το έλεγαν και πώς οργάνωναν ένα σχέδιο; Δεν γίνεται να µην απο-
κωδικοποιήσουµε τις κωδικές ονοµασίες «White House» και «White
Porscha» που περιέχουν οσµή σκανδάλου.

Εµείς, λοιπόν, θέλουµε να φωτίσουµε τα «µαγαζιά» και τα
«πολλά λεφτά». Δεν τα έλεγα εγώ, ο κ. Παππάς τα έλεγε. Εµείς
δεν έχουµε σχέση µε αυτά. 

Αγαπητοί συνάδελφοι -και ολοκληρώνω- σε µια περίοδο που ο
µέσος Έλληνας δοκιµάζεται από κρίσεις και πανδηµία, εµείς θα
κάνουµε πως δεν ακούσαµε και δεν είδαµε; Ο Έλληνας έχει οικο-
νοµικά προβλήµατα και περνούσαν 3 εκατοµµύρια ευρώ εµβά-
σµατα και εµείς δεν θα το συζητήσουµε; 

Αυτό που χρειάζεται, λοιπόν, είναι φως! Και η Ελλάδα είναι η
χώρα του φωτός. Αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάτε ποτέ. Είµαστε,
λοιπόν, εδώ για να ρίξουµε φως! Όποιος δεν θέλει το φως, θέλει
ένα µόνο πράγµα, θέλει το σκοτάδι.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Μαρκόπουλε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελ-
ληνικής Λύσης κ. Κωνσταντίνος Χήτας και στη συνέχεια θα πάρει
τον λόγο η Βουλευτής από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
κ. Θεοδώρα Τζάκρη.

Ορίστε, κύριε Χήτα, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Πολύ φως έπεσε! 
Κύριε Μαρκόπουλε, µας τυφλώσατε στο φως! Πολύ φως! Βέ-

βαια, φως σ’ αυτά, σ’ αυτά εδώ, τα δικά σας, στα µικροκοµµατικά,
γιατί στα µεγάλα και τα σοβαρά, θα σας τα πω µετά, κανένα φως. 

Πριν µπω στην ουσία, θα ήθελα να πω ότι εδώ σήµερα ακού-
σαµε διάφορα, όπως ότι ο Κολοκοτρώνης ήταν Αριστερός. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: ΣΥΡΙΖΑ ήταν!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ΣΥΡΙΖΑ ήταν!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Βέβαια, να πούµε ότι η Αριστερά

γεννήθηκε το 1917 και όχι το 1821. Πάντως, αν ο Κολοκοτρώνης
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ήταν Αριστερός, δεν θα παρέδιδε και δεν θα πρόδιδε ποτέ τη
Μακεδονία και το όνοµα αυτής. Και αυτά ο Κολοκοτρώνης που
ήταν και Αριστερός! Γιατί ακούµε διάφορα εδώ µέσα και θα τρε-
λαθούµε!

Και επειδή στη Νέα Δηµοκρατία µιλάτε για τη Δηµοκρατική Πα-
ράταξη και γελάτε µε την «κοκοροµαχία» που είχατε πριν από
λίγο µε τον κ. Πολάκη, όλη η Δηµοκρατική Παράταξη, κύριε
Πλεύρη, είστε εσείς που παραβιάζετε κάθε µέρα το Σύνταγµα
και κυβερνάτε αυτόν τον τόπο εδώ και δύο χρόνια µε τηλεοπτικά
διαγγέλµατα. Πολύ δηµοκρατικό αυτό για µια δηµοκρατική πα-
ράταξη! Είστε εσείς που νοµοθετείτε καθηµερινά ασυλίες τρα-
πεζιτών και ασυλίες Υπουργών! Πολύ δηµοκρατικό και αυτό!

Και έρχοµαι τώρα στην ουσία. Πραγµατικά «εδώ καράβια χά-
νονται, βαρκούλες αρµενίζουν» είστε εδώ µέσα! Λυπάµαι πολύ
που το λέω. Εκεί έξω, ξέρετε, υπάρχει θάνατος. Έξω από εδώ
υπάρχει θάνατος, φτώχεια, πείνα, ανεργία, ψυχοφάρµακα, ενδο-
οικογενειακή βία, καθηµερινός λαθροεποικισµός της χώρας µας,
η απειλή της Τουρκίας και εσείς ασχολείστε µε τον Παππά! «Εδώ
Παππάς, εκεί Παππάς, πού είναι ο Παππάς»; Τον «παπά» έπαιζαν
παλιά εδώ απ’ έξω στην Οµόνοια και κορόιδευαν τον κόσµο. Αυτό
κάνετε κι εσείς σήµερα εδώ, παίζετε τον «παπά»! Αντί να ασχο-
ληθείτε µε τα µεγάλα και τα σηµαντικά, παίζετε τον «παπά». 

Και µιλάει η Νέα Δηµοκρατία -είναι να τρελαίνεσαι, δηλαδή!-
για απόπειρα ελέγχου των µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τον
ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό το λέει η Νέα Δηµοκρατία η οποία σε ενάµισι, δύο
χρόνια διακυβέρνησης έχει δώσει 100 εκατοµµύρια ευρώ στα κα-
νάλια! Έχει δώσει 100, 20 και άλλα 10, δηλαδή 30 και διαφηµί-
σεις και το «ΆΡΓΟΣ» και η αναβολή πληρωµών και αναβολή
προκαταβολής. Λεφτά! Έχετε δώσει 100 εκατοµµύρια ευρώ στα
κανάλια σε δύο χρόνια και µιλάτε για έλεγχο; Μα, είστε ίδιοι, σαν
δυο σταγόνες νερό! Ίδιοι! Όσοι είστε στην εξουσία θέλετε να
ελέγχετε τα πάντα, όπως και τα κανάλια. Είστε ίδιοι! Μιλάµε για
στηµένες κόντρες τις οποίες έχει βαρεθεί ο κόσµος και έχει γυ-
ρίσει την πλάτη του. Γι’ αυτό ο κόσµος έχει γυρίσει την πλάτη
στην πολιτική σκηνή και σε όλους εµάς. Στηµένες κόντρες, φα-
σαρίες, αλλά στα µεγάλα και τα σηµαντικά, οµερτά, τσιµουδιά,
κουβέντα, τίποτε! 

Για µας, για την Ελληνική Λύση, τα µικροκοµµατικά σας συµ-
φέροντα δεν έχουν καµµία θέση εδώ µέσα. Καµµία! 

Και αν σας ένοιαζε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, τόσο πολύ
το συµφέρον των Ελλήνων, όπως διατυµπανίζετε και λέτε µε δα-
κρύβρεχτες οµιλίες σήµερα εδώ, δεν θα στρίβατε διά του αρρα-
βώνος στα µεγάλα και σηµαντικά που έφερε η Ελληνική Λύση.
Εµείς καταθέσαµε δύο προτάσεις για σύσταση Εξεταστικής Επι-
τροπής και για τη µία που έχετε καταθέσει εσείς για το πρώτο
εξάµηνο είπαµε ότι θα τη στηρίξουµε. Πού είστε λοιπόν; Πού
είναι η διαφάνειά σας, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, για να
δούµε πού πήγαν αυτά τα 100 δισεκατοµµύρια ευρώ του πρώτου
εξαµήνου της διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ; Πού είναι; Εµείς είµα-
στε εδώ να τη στηρίξουµε. Φως! 

Αυτό είναι φως, κύριε Μαρκόπουλε. Το άλλο είναι κεράκι. Αυτό
είναι φως. Τα 100 δισεκατοµµύρια ευρώ του ελληνικού λαού, όχι
τα 3 εκατοµµύρια ευρώ µίας σύµβασης, που µπορεί να είχε ο
Παππάς ή όχι. Είναι 100 δισεκατοµµύρια ευρώ, λεφτά Ελλήνων.
Πού είναι; Τίποτα. Ησυχία. Συγκαλύπτετε τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Πού είναι, λοιπόν, το φως, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, στην
πρόταση για Εξεταστική που κατέθεσε η Ελληνική Λύση, µε δέκα
Βουλευτές, για τα Σκόπια, για την προδοτική Συµφωνία των Σκο-
πίων, για να µάθουµε τι έγινε και όχι για να αλλάξει η συµφωνία;
Διότι το αντεπιχείρηµά σας είναι αυτό, ότι δεν αλλάζουν οι συµ-
φωνίες, αν και αλλάζουν όταν την παραβιάζει ο άλλος. Εµείς δεν
λέµε αυτό. Λέµε να βγουν στο φως όλα όσα έγιναν εκείνη την πε-
ρίοδο και πώς φτάσαµε στην προδοτική Συµφωνία των Πρεσπών,
στο αίσχος αυτό.

Βγάλτε, λοιπόν, φωτοτυπία, παρακαλώ πολύ, στους Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι η πρόταση για Εξεταστική της
Ελληνικής Λύσης. Τώρα, εδώ. Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα.
Υπογράψτε! Υπογράψτε τώρα την πρόταση για εξεταστική επι-
τροπή της Ελληνικής Λύσης για τις Πρέσπες, γιατί αυτά είναι τα
σηµαντικά. Να µοιραστεί στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας να υπογράψουν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Χήτας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αλλά και εκεί τίποτα. Σιγή ασυρµάτου. Για το Μάτι, µωρέ! Στο
Μάτι είχαµε εκατόν τρεις νεκρούς. Κάναµε πρόταση για εξετα-
στική επιτροπή για να αποδοθούν ευθύνες και εσείς δεν κάνατε
τίποτα. Είχαµε νεκρούς, Έλληνες νεκρούς που κάηκαν ζωντανοί
στον 21ο αιώνα. Δεν κάνατε τίποτα. Και βρήκατε τώρα τον
Παππά. Τρία εκατοµµύρια εδώ, δύο εκατοµµύρια εδώ, θα γί-
νουµε όλοι δικαστές τώρα εδώ µέσα και θα χάσουµε την ουσία.

Ναι, όλα στο φως, το κανονικό, όχι αυτό το φως, το δικό σας,
µε λυχνίες. Φως, κανονικό φως!

Για ακόµα µια φορά, όµως, κύριε Πρόεδρε, η Βουλή αποδεί-
χτηκε άτολµη. Δεν υιοθέτησε τα όσα είχαµε πει στη συζήτηση
κατά τη διάρκεια της συνταγµατικής αναθεώρησης για τη σύ-
σταση Συνταγµατικού Δικαστηρίου, αλλά και για το ότι όλοι οι
πολιτικοί θα πρέπει να έχουν ποινική ευθύνη. Η ποινική ευθύνη
των Υπουργών να ταυτίζεται µε την ποινική ευθύνη των απλών
πολιτών. Το είχαµε πει και το φωνάζαµε. Ήταν η πρόταση της
Ελληνικής Λύσης. Αλλά φευ!

Και πάµε στο σήµερα. Να ξεκαθαρίσω ότι δεν βρισκόµαστε
εδώ ούτε να κρίνουµε επί της ενοχής ή µη ενοχής του Νίκου του
Παππά, του πρώην Υπουργού, ούτε βέβαια να προκαταβάλουµε
οποιαδήποτε δικαστική απόφαση. Εµείς είµαστε εδώ σήµερα για
να αποφασίσουµε αν η Βουλή θα αναθέσει στο αρµόδιο γνωµο-
δοτικό συµβούλιο τον έλεγχο των στοιχείων της κατηγορίας
κ.λπ.. 

Η Νέα Δηµοκρατία πάντως θα πρέπει να περιγράψει κάποιο
αδίκηµα. Πρέπει να υπάρχει αδίκηµα, να υπάρχει κάτι επιλήψιµο.
Τι είναι το επιλήψιµο; Ότι ο Παππάς είχε κάποιο όφελος προσω-
πικό. Αυτό είναι το αδίκηµα. Πρέπει να το αποδείξετε αυτό, ή ότι
είχε όφελος προσωπικό ή ότι το δηµόσιο υπέστη κάποια ζηµιά.
Αλλιώς φλυαρούµε και χάνουµε τον χρόνο µας και αποπροσα-
νατολίζουµε τον κόσµο και στήνετε την κόντρα σας αυτή την
ωραία, τη θεατρινίστικη εδώ µέσα, ενόψει εκλογών προφανώς.
Θα τα κάνετε αυτά; 

Από τη µία, λοιπόν, πλευρά έχουµε τα 100 δισεκατοµµύρια
ευρώ του πρώτου εξαµήνου -για να καταλάβουµε λίγο τι συµβαί-
νει, να ακούσουν οι Ελληνίδες και οι Έλληνες- και από την άλλη
ασχολείστε µε τα 3 εκατοµµύρια, αν πήρε το κανάλι τόσα, αν δεν
πήρε τόσα, τόσα ήθελε αυτό, πήγε να ελέγξει, πήγε να αγοράσει,
πήγε να βγάλει µία άδεια. Λες κι εσείς δεν κάνατε τα ίδια! Σας το
είπα και πριν. Μέχρι τώρα έχετε δώσει 100 εκατοµµύρια ευρώ
στα κανάλια, 100 εκατοµµύρια ευρώ σε ενάµιση χρόνο. 

Συγγνώµη που θα το πω, µιας και είναι το θέµα τέτοιο µε τον
κ. Παππά, η συµπεριφορά σας είναι πραγµατικά «παπατζίδικη»
συµπεριφορά, όπως ακριβώς το λέω. Είναι πολιτική µικροπρέ-
πεια, πραγµατικά, να κυνηγάτε τα µικρά και να αφήνετε τα µε-
γάλα και τα σηµαντικά και να φέρνετε ένα τέτοιο θέµα σήµερα
εδώ, την ώρα που έξω η κοινωνία βογκάει.

Ποιον νοµίζετε ότι νοιάζει; Ποιος χολοσκάει; Έναν πολίτη
βρείτε µου σήµερα που µπορεί να χολοσκάει εκεί έξω για την
υπόθεση Παππά που επανεκκινείτε σήµερα εσείς. Αν υπάρχει
κάτι, να πάει στη δικαιοσύνη, να δικαστεί ο κύριος. Όλα στο φως!
Εκεί έξω όµως υπάρχει λεφούσι, υπάρχει κακό µεγάλο και έρχε-
ται ακόµα µεγαλύτερο κακό και το πολιτικό σύστηµα δεν στέκε-
ται στο ύψος των περιστάσεων ούτε σήµερα! Λυπάµαι που το
λέω -το επαναλαµβάνω- αλλά είναι µια πολιτική µικροπρέπεια να
κυνηγάµε τα µικρά και να αφήνουµε έτσι τα µεγάλα. 

Θα υπογράψετε την πρόταση που σας καταθέσαµε για τη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής; Σας τη µοιράσαµε πάλι εδώ, κύ-
ριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Για τις Πρέσπες που φωνάζατε, που
το κάνατε λάβαρο, που παραπλανήσατε προεκλογικά τον κόσµο,
που τους εξαπατήσατε πολιτικά. Δεν υπάρχει, όµως, Συνταγµα-
τικό Δικαστήριο να τιµωρήσει µια κυβέρνηση που µε άλλη
ατζέντα βγαίνει και άλλα πράγµατα εφαρµόζει. Δεν υπάρχει Συν-
ταγµατικό Δικαστήριο και παραπλανάτε τον κόσµο µια ζωή.

Το πολιτικό σύστηµα δείχνει µικροψυχία. Θέλετε να προχωρήσει
αυτή η υπόθεση; Ας προχωρήσει. Ούτως η άλλως θα την προχω-
ρήσετε. Όµως, για να προχωρήσει αυτή η υπόθεση, να προχωρή-
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σουν οι άλλες οι µεγάλες και οι σηµαντικές. Υπογράψτε τώρα την
εξεταστική για το Μάτι, υπογράψτε τώρα την εξεταστική για τα
Σκόπια, για την πατρίδα µας, που ξεπουλήσαµε τη Μακεδονία
στους σκοπιανούς και για τα 100 δισεκατοµµύρια ευρώ χρήµατα
του ελληνικού λαού. Θα τα υπογράψετε; Έχουµε χρήµατα του ελ-
ληνικού λαού, νεκρούς Έλληνες και πραγµατικά δώσαµε χάρισµα
και δώρο το όνοµα στους σκοπιανούς. Αν όχι, διαπράττετε και συ-
νεχίζετε ένα επαναλαµβανόµενο τριπλό πολιτικό έγκληµα. Δια-
πράττετε ένα τριπλό πολιτικό έγκληµα. 

Και θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Είµαστε σί-
γουροι ότι δεν θα κάνετε τίποτα από αυτά που είπαµε. Τίποτα.
Απλά θα είµαστε εδώ για να θυµίζουµε στον κόσµο το πόσο µε-
γάλοι πολιτικοί ψεύτες είστε. Αν ζούσε ο µεγάλος κωµικός της
αρχαιότητας ο Αριστοφάνης σήµερα, θα έγραφε και πάλι τους
«Όρνιθες», τους «Όρνιθες 2» όµως, όχι «Όρνιθες 1».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,

κύριε Χήτα.
Τον λόγο έχει τώρα η κ. Τζάκρη Θεοδώρα από τον ΣΥΡΙΖΑ -

Προοδευτική Συµµαχία.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καλούµα-

στε σήµερα να συζητήσουµε για ένα ζήτηµα το οποίο ταλανίζει
την πολιτική ζωή της χώρας από το 2016 και ίσως µάλιστα είναι
και η βασική αιτία για την οποία ο κ. Μητσοτάκης είναι σήµερα
Πρωθυπουργός. 

Θα συζητήσουµε, λοιπόν, για έναν ατελέσφορο διαγωνισµό έκ-
δοσης τηλεοπτικών αδειών το 2015, σε µία χώρα που βρισκόταν
ήδη σε ένα άναρχο τοπίο ραδιοτηλεοπτικής εκποµπής από την
εκκίνηση της διαδικασίας των ιδιωτικών καναλιών το 1990. Και
αυτός ο ατελέσφορος διαγωνισµός δηµιούργησε µια αλληλουχία
γεγονότων η οποία έστρεψε βασικούς επιχειρηµατίες και εκδό-
τες κατά του ΣΥΡΙΖΑ για µια µακρά χρονική περίοδο η οποία δυ-
στυχώς συνεχίζεται και µέχρι σήµερα. Αυτό µάλιστα έγινε µε
ιδιαίτερο εκδικητικό τόνο από την πλευρά τους. 

Αυτοί λοιπόν οι καναλάρχες, όπως έχουµε συνηθίσει να τους
λέµε, δεν είναι καναλάρχες, είναι κυρίως επιχειρηµατίες που
ασχολούνται µε άλλες οικονοµικές δραστηριότητες και χρησιµο-
ποιούν το ραδιοτηλεοπτικό φάσµα που τους είχε δοθεί δωρεάν
για να υπηρετούν τα ιδιωτικά τους συµφέροντα όπως αυτοί πι-
στεύουν. Άλλωστε επιχειρηµατίες είναι, τα ιδιωτικά τους συµφέ-
ροντα υπηρετούν. Αυτό είναι καθ’ όλα φυσιολογικό. 

Αυτή η οµάδα προσώπων, λοιπόν, αλλά και άλλα πρόσωπα που
αισθάνθηκαν θιγµένοι από τη διαδικασία αποφάσισαν να στρα-
φούν από το 2016 και τούδε µε µένος και µανία κατά του ΣΥΡΙΖΑ,
να κάνουν την τρίχα τριχιά, να βρίσκουν θέµατα εκεί που δεν
υπάρχουν, να ψεύδονται, να νουθετούν, να λοιδορούν και πάνω
από όλα να υποστηρίζουν πολιτικά ό,τι πιο βρώµικο, διεφθαρ-
µένο και ανίκανο υπάρχει στην τρέχουσα πολιτική ζωή, τον κ. Μη-
τσοτάκη δηλαδή και την οµάδα των «αρίστων» του. 

Και κάπως έτσι, παρ’ ότι ο ΣΥΡΙΖΑ µε τα όποια λάθη και τις γω-
νίες του παρέδωσε τα ταµεία γεµάτα, την ελληνική οικονοµία όχι
απλά στη φάση της απογείωσης, αλλά να πετά στον αέρα κυριο-
λεκτικά και τα βασικά ζητήµατα των θεσµών τακτοποιηµένα, υπο-
δαυλίστηκε ένα µένος της ελληνικής κοινωνίας εναντίον του
ΣΥΡΙΖΑ, µε βάση το µουστάκι του Πολάκη, το δάκρυ του Κιµπου-
ρόπουλου και άλλες «τρίχες κατσαρές», οι οποίες δεν θα αποτε-
λούσαν πολιτικό ζήτηµα επ’ ουδενί, αλλά ούτε καν αναφορά στο
πιο περιφερειακό διαδικτυακό µέσο, αν δεν υπήρχε αυτό το προ-
σωπικό µένος ορισµένων επιχειρηµατιών, δεν θα έλεγα εναντίον
ολόκληρου του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά σίγουρα εναντίον ορισµένων προ-
σώπων του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, αναρω-
τιέµαι πόσα γραµµάτια έχετε ακόµα να εξοφλήσετε µέχρι να εµ-
πεδώσει ο ελληνικός λαός το µήνυµα των εντολοδοτών σας, ότι
όποιος αντιστέκεται σε αυτόν που περιφρονεί το συµφέρον του
λαού και τα δηµόσια ταµεία πρέπει να καταστρέφεται για παρα-
δειγµατισµό.

Διότι στην πραγµατικότητα σήµερα, εδώ, δεν συζητάµε για τον
Νίκο Παππά, αλλά για το δικαίωµα των ισχυρών και των προνο-
µιούχων να κάνουν ό,τι θέλουν ατιµώρητοι, κουρελιάζοντας το
Σύνταγµα και τους νόµους. Με κάνετε και αναρωτιέµαι πόσες

ακόµα δοσοληψίες τραπεζικών στελεχών κρύβονται πίσω από τα
250 εκατοµµύρια ευρώ που το κόµµα σας χρωστάει στις τράπε-
ζες. Με κάνετε και αναρωτιέµαι πόσες δοσοληψίες κρύβονται
πίσω από τις «κορωνο-αναθέσεις». Δεν έχετε ακούσει ποτέ τη
λαϊκή ρήση ότι στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάµε για σκοινί;

Ακούστε, λοιπόν, ποια είναι η διαφορά µας. Ό,τι και αν κάνετε,
καταχρώµενοι την όποια κοινοβουλευτική πλειοψηφία, η ιστορία
θα γράψει ότι ήταν στην πρωθυπουργία του Αλέξη Τσίπρα που ο
πρώτος Υπουργός που υποχρέωσε τους καναλάρχες να πληρώ-
σουν ενοίκιο για τη χρήση των ραδιοτηλεοπτικών συχνοτήτων και
ήταν ο Νίκος Παππάς.

Αντίθετα µε τον Νίκο Παππά, για σας η ιστορία θα γράψει -
γιατί θα το γράψει, κοντεύει η ώρα σας, κύριε Πλεύρη- ότι εσείς
ήσασταν αυτοί που ζήτησαν συγγνώµη από τους καταχραστές
των συχνοτήτων, εσείς ήσασταν αυτοί που τους απαλλάξατε ου-
σιαστικά από την πληρωµή οποιουδήποτε τέλους χρήσης τους,
εσείς ήσασταν αυτοί οι δήµιοι του δηµοσιογραφικού λειτουργή-
µατος, γιατί καταργήσατε τον ελάχιστο απαιτούµενο αριθµό δη-
µοσιογράφων στα κανάλια και µάλιστα, χειραγωγείτε µέχρι
σήµερα µέσα από το ατελείωτο «κορωνοπάρτι» διαφηµιστικής
διαφήµισης και αδιαφάνειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι προκύπτει, αλήθεια, από µια
γρήγορη ανάγνωση της δικογραφίας την οποία µας προσχώρησε
ο εισαγγελέας στη Βουλή; Ότι ένας επιχειρηµατίας που έκανε
ένα εργολαβικό µε µια µεγάλη πολυεθνική, για να κατασκευάσει
ένα έργο στο εξωτερικό, πήρε µια εγγυητική επιστολή για να
συµµετάσχει σε έναν τηλεοπτικό διαγωνισµό για τις άδειες, από
τις οποίες βέβαια απεβλήθη στη συνέχεια, γιατί δεν είχε να πλη-
ρώσει την πρώτη δόση -από την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, σας θυ-
µίζω- και τέσσερις µήνες µετά την ακύρωση του διαγωνισµού
πήρε πίσω τα 3 εκατοµµύρια ευρώ και δυο µήνες µετά, κάνοντας
µείωση εταιρικού κεφαλαίου, έβαλε αυτά τα χρήµατα στον λο-
γαριασµό της εταιρείας του. Ενθυλάκωσε, δηλαδή, τα 3 εκατοµ-
µύρια ευρώ.

Και πάνω, δηλαδή, σ’ αυτό το ανύπαρκτο σενάριο ενός επιχει-
ρηµατία που ήθελε να αποκτήσει τηλεοπτική άδεια, αλλά δεν τα
κατάφερε, κτίστηκε ένα ολόκληρο σενάριο, προφανώς για να επι-
βιώσει πολιτικά και ο ίδιος, αξιοποιώντας το πολιτικό µένος που
είχε διαµορφωθεί κατά του ΣΥΡΙΖΑ. Πούλησε τις υπηρεσίες του
-δεν λέω, ακριβά- µε αντάλλαγµα να παίρνει και να συνεχίζει να
παίρνει ακόµα και τώρα και έργα και ασυλία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, που
υπογράψατε αυτό το γελοίο κείµενο, δεν έχω παρά να εκφράσω
τη συµπάθειά µου και τη συµπαράστασή µου στο πρόσωπό σας,
καθώς έχετε αντιληφθεί ότι τη χώρα κυβερνά το εταιρικό καθε-
στώς Μητσοτάκη και υπογράφοντας την αίτηση αυτή, καταθέ-
σατε µια δήλωση εταιρικού φρονήµατος προς το «µεγάλο
αφεντικό των πάντων», που σας έχει καταστήσει µαριονέτες εξω-
κοινοβουλευτικών συµφερόντων και απλούς ιδιωτικούς υπαλλή-
λους. Ζητώ συγγνώµη από τον κλάδο των ιδιωτικών υπαλλήλων
για τη χρησιµοποίηση του όρου.

Τα πράγµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απλά. Ο
Νίκος Παππάς τιµωρείται από τα κοινωνικά αφεντικά σας, γιατί
έθιξε τα συµφέροντά τους. Το πιο φυσικό, όµως, είναι ότι κατα-
θέσατε αυτή την αίτηση για να καλύψετε το τηλεοπτικό κορωνο-
πάρτι δηµόσιας σπατάλης, τραβώντας την προσοχή της κοινής
γνώµης από την καταστροφική σε οικονοµικό, υγειονοµικό και
ηθικό επίπεδο διαχείρισης της πανδηµίας από την Κυβέρνησή
σας. Καταθέσατε αυτή την αίτηση για να τραβήξετε την προσοχή
του λαού από την άγρια καταστολή και την αστυνοµοκρατία.

Έχω δύο νέα να σας πω, και καλά και κακά. Τα καλά νέα είναι
ότι η σκευωρία αυτή θα καταπέσει και µέσα από το διαδίκτυο και
τους λίγους ελάχιστους ραδιοτηλεοπτικούς σταθµούς ο ελληνι-
κός λαός θα µάθει την αλήθεια.

Τα κακά νέα είναι ότι δεν θα ήθελα µε τίποτα να βρεθώ στη
θέση σας, όταν το καθεστώς Μητσοτάκη θα καταρρεύσει, κύριε
Πλεύρη, όταν ανακαλύψετε ότι τα ίδια συµφέροντα που τον έφε-
ραν στην πρωθυπουργία, σας χρησιµοποίησαν και σας πέταξαν
στον κάλαθο των αχρήστων.

Σ’ αυτό το Βήµα ήµουν την προηγούµενη φορά, κύριε Πλεύρη
και σας είχα προειδοποιήσει για την απόπειρα ξεπλύµατος του
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σκανδάλου της «NOVARTIS» τότε -και δεν χρειάζεται να πούµε
ονόµατα- ότι πραγµατικά, θα σας πετάξουν στον κάλαθο των
αχρήστων.

Ακόµη και αν εσείς γίνεστε κοινοβουλευτικά απρεπείς µε προ-
τάσεις σαν τη σηµερινή, εµείς θα είµαστε κοινοβουλευτικά ευ-
πρεπείς και υπερασπιστές των συµφερόντων του λαού και της
δηµοκρατίας. Τελείτε εν γνώσει σας ότι η κατηγορία είναι ψευ-
δής και ανυπόστατη. Τελείτε εν γνώσει σας ότι η ίδια η κατα-
σκευαστική εταιρεία, για την οποία ισχυρίζεται ο Καλογρίτσας
ότι διαµεσολάβησε, έχει διαψεύσει κατηγορηµατικά κάθε εµ-
πλοκή του Νίκου Παππά στο φυσικό αντικείµενο της συνεργα-
σίας και µε τον όµιλο Καλογρίτσα. Τελείτε εν γνώσει σας ότι
ευτελίσατε τον θεσµό και της Κοινοβουλευτικής Δηµοκρατίας και
της Προανακριτικής Επιτροπής.

Όµως, µην αγχώνεστε. Έτσι όπως πάτε, σύντοµα ο λαός θα
µας δώσει την εντολή να ξαναδώσουµε ουσία και περιεχόµενο
στον θεσµό αυτό. Κάντε ό,τι θέλετε, εποµένως. Αποφασίστε ό,τι
θέλετε. Ψηφίστε ό,τι σας πουν, αλλά εµείς να ξέρετε ότι θα στα-
θούµε εδώ, αγκάθι στα σχέδιά σας και εµπόδιο στις πολιτικές εκ-
ποίησης της χώρας και παραβίασης της Κοινοβουλευτικής
Δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Λάζαρος Τσαβδαρίδης από τη Νέα Δηµοκρατία και µετά να ετοι-
µάζεται η κ. Μαρία Κοµνηνάκα από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας.

ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στις 29 Ιανουαρίου του τρέχοντος έτους, η Αντει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου κ. Μαρία Μαλούχου υποβάλλει στη
Βουλή των Ελλήνων την ποινική δικογραφία που ήρθε στα χέρια
της µια µέρα νωρίτερα από τον Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών κ.
Κωνσταντίνο Σιµιτζόγλου και αφορά στον Βουλευτή και πρώην
Υπουργό του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νίκο Παππά.

Είναι µια δικογραφία που σχηµατίστηκε κατόπιν της από 6-7-
2020 έγκλησης της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «ΤΟ-
ΞΟΤΗΣ», συµφερόντων του Χρήστου Καλογρίτσα και σύµφωνα
µε την οποία, όπως αναφέρει στο διαβιβαστικό του ο Εισαγγε-
λέας Πληµµελειοδικών, προκύπτουν στοιχεία τέλεσης αξιόποι-
νων πράξεων εκ µέρους του κ. Παππά, φεροµένων ως
τελεσθέντων κατά τη διάρκεια των ετών 2015 - 2016 και κατά την
άσκηση των καθηκόντων του από τον έχοντα την ιδιότητα του
Υπουργού κατά τον προειρηµένο χρόνο.

Καλείται, ως εκ τούτου, σήµερα η Βουλή των Ελλήνων να απο-
φασίσει αν θα διερευνήσει και αν θα αξιολογήσει ενδελεχώς,
όπως ο νόµος της δίνει το δικαίωµα, τις νοµικές πτυχές ενός ζη-
τήµατος για το οποίο υπάρχουν ουκ ολίγες αποχρώσες ενδείξεις
για την τέλεση αξιόποινων πράξεων ή αν θα αφήσει την πολιτική
ζωή του τόπου να διαβρώνεται για άλλη µια φορά από υποθέ-
σεις, παρερµηνείες, εικασίες και ανταλλαγή άσφαιρων πυρών
που µόνο τοξικότητα προσφέρουν σε µια κοινωνία που έχει
ανάγκη να προχωρήσει ενωµένη στη νέα εποχή.

Να, γιατί η Νέα Δηµοκρατία µέσω της πρότασης τριάντα Βου-
λευτών ζητά τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης προς διερεύνηση
του κακουργήµατος της δωροληψίας πολιτικού και του πληµµε-
λήµατος της παράβασης καθήκοντος κατά συρροή και κατ’ εξα-
κολούθηση, που ο πρώην Υπουργός κ. Παππάς φέρεται ότι
τέλεσε κατά την άσκηση των καθηκόντων του στον διαγωνισµό
για τις τηλεοπτικές άδειες.

Ήταν µια διαγωνιστική διαδικασία που, ανεξαρτήτως αν, όπως
διατείνεται στις καταγγελίες και στις καταθέσεις του ο επιχειρη-
µατίας Καλογρίτσας, φαίνεται να ήταν στηµένη, το δεδοµένο
είναι ότι κατέπεσε µε πάταγο στο Συµβούλιο της Επικρατείας, το
οποίο την έκρινε µη σύννοµη και αντισυνταγµατική, ακυρώνοντας
τον διαγωνισµό και τινάζοντας στον αέρα το εγχείρηµα της τότε
κυβέρνησης.

Η ουσία, όµως, είναι ότι, αν θέλουµε να φωτίσουµε όλες τις
πτυχές της υπόθεσης, οφείλουµε να διερευνήσουµε τη βασιµό-
τητα και την εγκυρότητα τόσο των καταγγελιών Καλογρίτσα, όσο
και των ενόρκων καταθέσεων των µαρτύρων που πρότεινε η εται-

ρεία «ΤΟΞΟΤΗΣ» κατά του Νίκου Παππά και αφορούν στο παρα-
σκήνιο µεθοδεύσεων που καθόρισε τον διαγωνισµό των τηλεο-
πτικών αδειών το 2016.

Οφείλουµε να εξετάσουµε σε βάθος το πλήθος των εγγρά-
φων, αλλά και των µηνυµάτων ηλεκτρονικής αλληλογραφίας που
υπάρχουν στη δικογραφία και µιλούν ευθέως για µπροστινούς,
για εγγυητική επιστολή - φάντασµα, για εικονικές συµβάσεις µε
το λιβανέζικο κατασκευαστικό κολοσσό «CCC», ιδιοκτησίας της
οικογένειας Χούρι και µε τη θυγατρική του εταιρεία Αλ Γκάντι,
δήθεν για υπεργολαβίες σε έργο στα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα
και για εκατοµµύρια ευρώ και για εκδοτικές εταιρείες που φέρε-
ται ότι άλλαζαν χέρια µέσω σκοτεινών διαδροµών.

Οφείλουµε να διερευνήσουµε σε όλη τους την έκταση τις εν-
δείξεις για τις παραλείψεις και τις παραβάσεις καθήκοντος του
κ. Παππά, όπως αυτές ξεδιπλώνονται στη δικογραφία, που συν-
τείνουν στο ότι ενώ γνώριζε πως ο κ. Καλογρίτσας δεν είχε ούτε
την απαραίτητη οικονοµική επιφάνεια, ούτε και το απαιτούµενο
«πόθεν έσχε»ς, αλλά ούτε και το πραγµατικό επιχειρηµατικό εν-
διαφέρον για να συµµετάσχει στον διαγωνισµό των τηλεοπτικών
αδειών, εντούτοις ο κ. Παππάς φαίνεται πως προσπάθησε και τε-
λικώς πέτυχε την παράνοµη συµµετοχή του κ. Καλογρίτσα σ’
αυτόν, µεσολαβώντας για την εξεύρεση χρηµάτων από τρίτους.
Όλα αυτά βέβαια έγιναν µε βραβείο την απόκτηση µιας τηλεο-
πτικής άδειας µε την παρέµβαση, τη µεσολάβηση και την ευλογία
του κ. Παππά και µε στόχο τη µεγιστοποίηση της επιρροής του
ΣΥΡΙΖΑ στο τηλεοπτικό τοπίο. Κι όταν αυτός ο στόχος δεν επι-
τεύχθηκε, για λόγους βεβαίως ανεξάρτητους από τη βούληση
του κ. Παππά, ο ίδιος ο κ. Παππάς, κατά τις καταγγελίες, υπέ-
δειξε το ποσό της εγγυητικής επιστολής από 3 εκατοµµύρια
ευρώ για τη συµµετοχή της εταιρείας του Καλογρίτσα στον δια-
γωνισµό για τις τηλεοπτικές άδειες να διοχετευθεί τελικά στην
εφηµερίδα «DOCUMENTO», γνωστής για τη µε κάθε κόστος υπε-
ράσπιση των θέσεων του ΣΥΡΙΖΑ. 

Σίγουρα οφείλουµε, επίσης, να λάβουµε υπόψη µας ότι όλα
αυτά τα δυσώδη δεν υπονοούνται από κάποια αόριστη φήµη, µι-
σόλογα ή από καταθέσεις ανώνυµων και αµφιβόλου αξιοπιστίας
µαρτύρων, υπό το καθεστώς προστασίας, αλλά από επώνυµες
καταγγελίες και καταθέσεις ενός πρώην εκλεκτού προσώπου της
τότε κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, που η ίδια προσπάθησε να τον κάνει
και καναλάρχη βρίσκοντάς του, αυτή η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
δηλαδή, σύµφωνα µε τις καταθέσεις του, τα 3 εκατοµµύρια της
εγγυητικής επιστολής για να συµµετάσχει στον διαγωνισµό,
αφού πρώτα τον είχε χρίσει µεγαλοκατασκευαστή µε τα δηµόσια
έργα που του έδωσε, σπάζοντας τον δρόµο Πάτρα - Πύργος σε
οκτώ κοµµάτια για να µπορεί να πάρει τα τέσσερα και αφού θε-
ώρησε σκανδαλωδώς ότι τα βοσκοτόπια στην Ιθάκη αποτελούν
ισχυρό περιουσιακό στοιχείο και εγγύηση άνευ ετέρου για την
καταβολή του τιµήµατος της τηλεοπτικής άδειας από 52,6 εκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία προτείνει τη
σύσταση Επιτροπής Προκαταρκτικής Εξέτασης, όχι προς εξόν-
τωση των πολιτικών της αντιπάλων, όπως θέλει να την εµφανίσει
ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά µε σκοπό να διερευνηθεί αντικειµενικά µια ακόµη
σκοτεινή και δυσώδης υπόθεση της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ, που στόχευε ξεκάθαρα στον έλεγχο των αρµών της εξου-
σίας, στον έλεγχο του τηλεοπτικού τοπίου, µε µόλις τέσσερα κα-
νάλια εθνικής εµβέλειας και µε δικό της καναλάρχη, για να
µπορέσει να εξωραΐσει τα ψέµατα και να κρύψει την παταγώδη
αποτυχία της. 

Ας είναι. Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία δεσµευτήκαµε στον ελλη-
νικό λαό για διαφάνεια παντού κι αυτό θα συνεχίσουµε να κά-
νουµε σε κάθε πτυχή της δηµόσιας ζωής. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει τώρα η κ. Μαρία Κοµνηνάκα από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος. Θα ακολουθήσει ο κ. Ανδρέας Νικολακό-
πουλος από τη Νέα Δηµοκρατία και ο κύκλος θα κλείσει µε την
κ. Αναστασία Γκαρά από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

Κυρία Κοµνηνάκα, έχετε τον λόγο. 
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ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακόµη κι αν παραβλέψουµε το προφανώς «άκαιρο» της συζή-

τησης µε την πανδηµία να καλπάζει και το δηµόσιο σύστηµα
υγείας στην εντατική, είναι αδύνατον να προσπεράσουµε τον πα-
ραλληλισµό µε τα αποτελέσµατα και τη χρησιµότητα της πρό-
σφατης προανακριτικής επιτροπής, που δεν πρόλαβε καλά -
καλά να ολοκληρωθεί και ξεκινήσατε νέο γύρο θεάµατος. Είναι
νωπές οι µνήµες και δεν χρειάζεται να ανατρέξουµε σε τόσες κι
άλλες τόσες, που συστήνονται εκατέρωθεν, ανάλογα µε τον κάθε
φορά συσχετισµό, και εκτός από τη συµβολή τους στην αποπρο-
σανατολιστική διαµόρφωση της επικαιρότητας, αλλά και στο
στήσιµο µιας βολικής δικοµµατικής αντιπαράθεσης, έχουν και
µια ακόµα πιο χρήσιµη για το σύστηµα συνεισφορά, να ρίχνουν
πιο βαθιά στο σκοτάδι τις πραγµατικές αιτίες της διαφθοράς, της
διαπλοκής των αστικών κοµµάτων µε τα διάφορα επιχειρηµατικά
συµφέροντα, που οδηγούν στη διαµόρφωση κάθε φορά των δια-
φόρων σκανδάλων. Φώτισε, αλήθεια, η προανακριτική «NOVAR-
TIS», και στις δύο εκδοχές της, τη γενεσιουργό αιτία του
σκανδάλου ή την έκρυψε κάτω από τον κουρνιαχτό, την εµπο-
ρευµατοποίηση δηλαδή της υγείας και του φαρµάκου, που δη-
µιουργεί το έδαφος για τους ανταγωνισµούς και τα παζάρια;
Αυτό έλεγε το ΚΚΕ και όλοι σας κωφεύατε. Και να που τώρα ο
λαός βιώνει µε τον πιο τραγικό τρόπο τις συνέπειες, τα εµβόλια
να παζαρεύονται µε όρους αγοράς, γεωστρατηγικών ακόµα αν-
ταγωνισµών, κι όλα αυτά σε βάρος της ζωής χιλιάδων ανθρώπων
σε όλο τον κόσµο και τώρα όλοι εσείς παρακολουθείτε δήθεν εµ-
βρόντητοι τις συνέπειες της βαρβαρότητας, που όλοι σας υπε-
ρασπίζεστε, τόσο αυτοί που διέθεταν χρόνια την πατέντα όσο και
όσοι προσφάτως την ανακάλυψαν. 

Και τώρα τι θα διερευνήσει, λέτε, αυτή η προανακριτική; Θα
ελέγξουµε τη διαπλοκή µε τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Μάλι-
στα. Θα ανακαλύψουµε δηλαδή την πυρίτιδα. Σε σχέση µε το τυ-
πικό µέρος της υπόθεσης, η θέση του ΚΚΕ, όπως την ανέπτυξε
και ο εισηγητής µας Νίκος Καραθανασόπουλος, είναι ότι από τα
µέχρι τώρα στοιχεία που έχουµε στη διάθεσή µας δεν φαίνεται
να µπορεί να στοιχειοθετηθεί κατηγορία για ποινικά αδικήµατα
σε βάρος του τότε Υπουργού, ώστε να συσταθεί και Προανακρι-
τική Επιτροπή. Οι πολιτικές ευθύνες, και οι όποιες άλλες υπάρ-
χουν ενδεχοµένως, θα µπορούσαν να εξεταστούν πιθανόν στο
πλαίσιο µιας εξεταστικής επιτροπής, διερευνώντας και όλες τις
πτυχές της υπόθεσης. Όµως, όσες φορές κι αν παίξουµε τελικά
τον παπά σε αυτές τις επιτροπές, µπορεί ένας σας να ισχυριστεί
ότι υπήρξε η οποιαδήποτε κυβέρνηση που δεν προσπάθησε να
παίξει πολιτικά παιχνίδια µε τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, που
κατ’ επέκταση δεν έκανε συµφωνίες πάνω και κάτω από το τρα-
πέζι, µε τους µεγάλους επιχειρηµατίες του κλάδου; Για να µην
µιλήσουµε, κύριοι της Κυβέρνησης, για τα µεγάλα, νόµιµα δώρα,
που µε το τσουβάλι κάνετε στα κανάλια, ακόµα και αυτή την κρί-
σιµη περίοδο. Δηλαδή στα µεγάλα τζάκια της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ, που υποτίθεται θα ξήλωνε ο ΣΥΡΙΖΑ µε τον πε-
ριβόητο νόµο Παππά, αντί να τα ξηλώσει προσπάθησε να βάλει
καµινάδα και για τα δικά του τζάκια και τελικά χώθηκε κι αυτός
στη µουτζούρα. 

Γιατί τι παραµένει ακέραιο στο σύστηµα που υπερασπίζεστε
όλοι σας; Ότι τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης βρίσκονται στα χέρια
µεγάλων επιχειρηµατικών συµφερόντων. Εφοπλιστές, βιοµήχα-
νοι και άλλοι κόβουν και ράβουν την ενηµέρωση, ανάλογα µε τα
οικονοµικά και επιχειρηµατικά τους συµφέροντα. Κι από κει ανοί-
γουν οι νόµιµοι και οι παράνοµοι δίαυλοι επικοινωνίας, µε τα
αστικά κόµµατα και τις κυβερνήσεις. Η διαπλοκή υπήρχε, υπάρ-
χει και θα συνεχίσει όσο η ενηµέρωση δεν αντιµετωπίζεται ως δι-
καίωµα του λαού, αλλά ως εµπόρευµα, δηλαδή πουλιέται µε τους
όρους που θέτει ο κάθε φορά ιδιοκτήτης του. Και σε αυτό όλοι
σας, όχι µόνο είστε σύµφωνοι, αλλά συντηρήσατε και τους
όρους του παιχνιδιού. Όταν βέβαια βρίσκεστε στην Αντιπολί-
τευση, βγαίνετε παραπονούµενοι για τη µονοφωνία στα κανάλια,
τον µιντιακό αυταρχισµό και άλλα τέτοια, που είναι υπαρκτά, και
το έργο τελικά παίζεται ξανά σε επανάληψη, µε αντεστραµµέ-
νους κάθε φορά τους ρόλους. 

Απόδειξη αυτής της κατάστασης είναι και η µόνιµη παραβίαση
της αρχής της αναλογικότητας της εκπροσώπησης των κοµµά-

των µε βάση την εκλογική τους δύναµη. Εκεί θα δει κανείς κόµ-
µατα, µε πρώτο και κύριο βέβαια το εκάστοτε κυβερνητικό, που
υπερεκπροσωπούνται µε ποσοστά της τάξης του 60% και 70%,
και κόµµατα που σταθερά χάνονται στην εκπροσώπηση. Σταθερά
ριγµένο σ’ αυτή την εξίσωση είναι το ΚΚΕ, που διατηρεί το προ-
νόµιο να εκπροσωπείται σταθερά κάτω από το εκλογικό του πο-
σοστό µε όλες τις κυβερνήσεις. Άλλοι πάλι, που προορίζονται
για τον ρόλο του κυβερνητικού µπαλαντέρ, όπως το Κίνηµα Αλ-
λαγής για παράδειγµα, εξασφαλίζουν πάντα µια ευνοϊκότερη µε-
ταχείριση. 

Αυτό το θλιβερό τηλεοπτικό τοπίο δεν το αγγίζει βέβαια ούτε
και το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, που κατά κοινή οµο-
λογία πλέον διατηρεί όχι µόνο διακοσµητικό ρόλο, αλλά τελικά
φτάνει να µετατρέπεται σε αρχή νοµιµοποίησης αυτής της ασυ-
δοσίας των καναλαρχών. Την ασυδοσία αυτή ντύνει και µε τον
µανδύα της νοµιµότητας, ερµηνεύοντας τελικά κατά το δοκούν
µια απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας που λέει ότι η
προβολή των κοµµάτων θα πρέπει να µετριέται όχι µόνο µε πο-
σοτικούς αλλά και µε ποιοτικούς δείκτες. Βέβαια είναι να απορεί
κανείς πώς τελικά πληρούνται και αυτοί οι ποιοτικοί δείκτες, αν
για παράδειγµα παρακολουθήσει το πετσόκοµµα ακόµη και των
επισήµων δηλώσεων του ΚΚΕ στα δελτία ειδήσεων. Αν δε στους
τηλεοπτικούς χρόνους των κοµµάτων προστίθετο κι ένας άλλος
ποιοτικός δείκτης, οι προσκεκληµένοι στις διάφορες εκποµπές
δηµοσιογράφοι αλλά και πρόσφατα οι ειδικοί αναλυτές, βουλευ-
τές και στελέχη κοµµάτων, που πρόσκεινται στο ένα ή το άλλο
κόµµα του δικοµµατισµού και αναπαράγουν την κυρίαρχη πολι-
τική αντιπαράθεση χωρίς αντίλογο, τότε θα γινόταν ακόµα πιο
εµφανές το µέγεθος του εµπαιγµού.

Αυτή η πραγµατικότητα είναι εύκολα αντιληπτή και από τον
κόσµο, χωρίς τα επίσηµα στοιχεία και τις µετρήσεις που είναι
πράγµατι αποκαλυπτικά. Γίνεται αντιληπτό ότι αυτού του είδους
η ενηµέρωση εξοβελίζει αντικειµενικά τις ανάγκες και βέβαια
τους αγώνες του λαού που βρίσκονται µόνιµα καταχωνιασµένες
ακόµα και από το κρατικό δελτίο ειδήσεων.

Αυτό, όµως, που τελικά χρειάζεται να γίνει αντιληπτό είναι ότι
το µεγάλο εµπόδιο στην πραγµατική ενηµέρωση, αλλά και στην
ψυχαγωγία ακόµη του λαού, είναι αυτή η καπιταλιστική ιδιοκτη-
σία στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Όσο αυτή δεν φεύγει από τη
µέση τότε αυτό το άθλιο τηλεοπτικό τοπίο θα διαιωνίζεται.

Το ΚΚΕ θα συνεχίσει να αναδεικνύει µε όλα του τα µέσα τα
πραγµατικά πολιτικά ζητήµατα αλλά και τις ευθύνες όλων σας
για αυτή τη σηµερινή κατάσταση κυρίως, όµως, θα συνεχίσει να
παλεύει µε όλες του τις δυνάµεις ενάντια στις αιτίες που γεννούν
αυτή την κατάσταση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-

στώ, κυρία Κοµνηνάκα.
Κύριε Ραγκούση, θέλετε να λάβετε το λόγο τώρα ή µετά;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Νικολακό-

πουλε, µε συγχωρείτε για την αλλαγή. Δεν είχα προσέξει ότι ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Ραγκούσης είχε
ζητήσει τον λόγο. 

Κύριε Ραγκούση, προηγείστε και έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι η σηµερινή είναι µια

θλιβερή ηµέρα πολιτικά και κοινοβουλευτικά. Πριν εξηγήσω γιατί
κατά τη γνώµη µου είναι µια θλιβερή µέρα η σηµερινή, θα µου
επιτρέψετε -και κυρίως στους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρα-
τίας θα απευθυνθώ- να πω το εξής: Κάντε ένα κόπο να διαβάσετε
αυτά που σήµερα λέτε υποστηρίζοντας αυτή την πρόταση για τη
σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής για τον κ. Νίκο Παππά σε
σχέση και σε συνδυασµό µε όσα λέγατε όταν είχε έρθει από την
τότε πλειοψηφία της Βουλής, από την πλειοψηφία του ΣΥΡΙΖΑ η
πρόταση για τη διερεύνηση ενδεχόµενων ποινικών ευθυνών για
το σκάνδαλο «NOVARTIS».

Αγαπητέ, κύριε Κελέτση, διαβάστε λέξη προς λέξη ξανά όσα
είπατε σήµερα και αναρωτηθείτε αν όλοι αυτοί οι ισχυρισµοί που
αναπτύξατε εδώ είναι ακριβώς οι ισχυρισµοί που σας εκθέτουν
ανεπανόρθωτα για τη στάση που κρατήσατε και την αντίδραση
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που εκδηλώσατε όταν ήρθε η πρόταση για την προανακριτική και
για τη διερεύνηση του σκανδάλου «NOVARTIS». Τότε λέγατε ότι
δεν αρκεί που έστειλε ο εισαγγελέας εδώ το φάκελο µε τα δέκα
πολιτικά πρόσωπα αλλά ήταν απρέπεια, ήταν χυδαιότητα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ εκείνη την εποχή που προχώρησε στη διερεύνηση και σή-
µερα λέτε «Μα, εµείς δεν κάναµε τίποτα. Ο εισαγγελέας τα
έστειλε και την ώρα που το έστειλε ο εισαγγελέας…»

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όχι δεν είναι έτσι, κύριε Κελέτση. Σήµερα ο εισαγγελέας έκανε

τη δουλειά του σύµφωνα µε το Σύνταγµα. Σήµερα κρίνεστε εσείς
γιατί από τον εισαγγελέα µέχρι αυτή τη στιγµή που βρισκόµαστε
εδώ έχει µεσολαβήσει η δική σας πρόταση. Η δική σας πρόταση,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη γνώµη µου, επαναλαµ-
βάνω, ουσιαστικά συνιστά µια θλιβερή µέρα για το Κοινοβούλιο.
Γιατί; Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα το
ενδεχόµενο να συσταθεί εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή;
Διερευνούµε ενδεχόµενες πολιτικές ευθύνες του κ. Νίκου
Παππά; Είναι αυτή εδώ η µέρα σήµερα µέρα που µπορεί να ανε-
βαίνουν από την εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρατίας µέχρι Βου-
λευτές άλλων κοµµάτων, µε το γνωστό ρόλο που παίζουν, και
όλη τους η επιχειρηµατολογία να είναι πολιτική επιχειρηµατολο-
γία όταν αυτό που ζητούν είναι να συσταθεί, όχι εξεταστική επι-
τροπή, αλλά προανακριτική επιτροπή για έναν άνθρωπο, για ένα
συνάδελφό σας, για ένα Βουλευτή; Δεν ζητάτε να κριθεί πολιτικά
ο Νίκος Παππάς. Ζητάτε να καθίσει -ουσιαστικά το έχετε προ-
αποφασίσει- στο εδώλιο του κατηγορουµένου.  

Όταν το ζητάτε αυτό η ελάχιστη ηθική υποχρέωση που έχετε
όλοι µαζί και ο καθένας ξεχωριστά, κύριε Πλεύρη όλοι σας, ιδίως
όσοι είστε νοµικοί είναι να τεκµηριώσετε νοµικά αυτόν τον ισχυ-
ρισµό και όχι να έρχεστε εδώ και να κάνετε µια πολιτική αντιπα-
ράθεση για το αν συµφωνούσατε µε τον νόµο Παππά ή ποιος
διαφωνούσε και ποιος συµφωνούσε µε τον νόµο Παππά το 2016. 

Είναι ντροπή γιατί όταν ένα κόµµα φτάνει σ’ αυτό το σηµείο να
εισηγείται την σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής µε πολιτικά
επιχειρήµατα, τότε σηµαίνει ότι αυτή είναι µια στιγµή ντροπής
για την ελληνική δηµοκρατία. Θα σας το πω απευθυνόµενος κυ-
ρίως σε εσάς, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας: Αυτό το Κοι-
νοβούλιο έχει αντιµετωπίσει πολύ πιο δύσκολες υποθέσεις,
ποινικά πολύ πιο δύσκολες υποθέσεις. Είχε έρθει κάποτε σ’ αυτή
την Ολοµέλεια η υπόθεση του Βατοπεδίου, για την οποία προ-
έκυψε σύσταση εξεταστικής επιτροπής και τότε δικοί σας συνά-
δελφοι που σήµερα κάθονται στα έδρανα είναι σηµερινοί
Βουλευτές, όπως ο κ. Ρουσόπουλος, όταν ήρθε η ώρα της ψη-
φοφορίας και η Νέα Δηµοκρατία ήταν µειοψηφία, επειδή κάποιοι
δεν µπαίνουν εδώ µέσα µόνο µε το σηµαιάκι του κόµµατος αλλά
µπαίνουν και µε τη συνείδησή τους, χωρίς να ξέρουµε ποιοι,
είχαν τότε σταθεί πάνω από τις περιστάσεις της οξύτατης πόλω-
σης που υπήρχε εκείνη την εποχή ανάµεσα στο ΠΑΣΟΚ και τη
Νέα Δηµοκρατία. Ξέρετε τι ψήφισαν; Να µην παραπεµφθεί ο κ.
Ρουσόπουλος και όχι µόνο, παρά την οξύτατη αντιπαράθεση που
υπήρχε τότε. Γιατί; Γιατί δεν ακολουθούσαν τη δική σας γραµµή,
το δικό σας παράδειγµα, αυτό που κάνετε σήµερα που έχετε
έναν άνθρωπο, που ο χειρότερός σας εχθρός να ήταν, πιστεύετε
ότι πρέπει να κριθεί ποινικά; Ελάτε να το υποστηρίξετε. Είναι
απάνθρωπο, είναι προσωπική και ανθρώπινη αθλιότητα αυτό που
κάνετε σήµερα, να ανεβαίνετε σε αυτό το Βήµα µε πολιτικά επι-
χειρήµατα για το αν σας άρεσε η πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ, του Τσί-
πρα και του Παππά για τα κανάλια ή όχι, για να ζητήσετε
-επαναλαµβάνω- όχι εξεταστική αλλά προανακριτική επιτροπή.

Κύριε Πλεύρη, επειδή σας αρέσει και η συζήτηση για το πα-
ρελθόν της Νέας Δηµοκρατίας: Η Νέα Δηµοκρατία του Κωνσταν-
τίνου Καραµανλή αυτό που κάνει η σηµερινή Νέα Δηµοκρατία
του Κυριάκου Μητσοτάκη, αυτή η κακιασµένη Δεξιά που σήµερα
έχουµε στη χώρα, η Δεξιά του Κυριάκου Μητσοτάκη δεν θα το
έκανε ποτέ. Θα το έκανε µόνο εάν είχε στοιχεία, αν είχε βασιµό-
τητα νοµικών ισχυρισµών. 

Νοµίζετε ότι αυτό το µήνυµα ήδη δεν το έχετε εκπέµψει; Δεν
το έχετε ήδη υποδηλώσει στον ελληνικό λαό; Το έχετε ήδη υπο-
δηλώσει στον ελληνικό λαό γιατί όταν ήρθε ο φάκελος από τον
εισαγγελέα στη Βουλή όλες οι διαρροές που κάνατε ήταν ότι»
δεν ξέρουµε, δεν µπορούµε, αν δεν το εξετάσουµε και αν δεν το

ψάξουµε, αν δεν το τεκµηριώσουµε, δεν µπορούµε». Μόνοι σας
τα έχετε διαρρεύσει αυτά. Μόνοι σας έχετε περάσει την πεποί-
θηση στον ελληνικό λαό ότι αυτή είναι στην πραγµατικότητα µια
στηµένη ιστορία µε αποκλειστικά πολιτικά εκδικητικά χαρακτη-
ριστικά. 

Όµως, εγώ δεν θα µείνω σ’ αυτή την πολιτική κατηγορία εναν-
τίον σας, ότι αυτό που κάνετε σήµερα είναι µια αθλιότητα της δε-
ξιάς στην Ελλάδα που δεν το έχει ξανακάνει σ’ αυτό τον βαθµό.
Θα µπω επί της ουσίας, εκεί που δεν θέλετε να µπείτε εσείς. 

Πού βασίζετε τον ισχυρισµό σας µε βάση την πρόταση που κα-
ταθέσατε; Ποιος είναι ο µοναδικός ισχυρισµός που θα µπορούσε
κανείς να πει ότι εδώ κάπως ξεκινάει η συζήτηση για το αν πρέπει
να συσταθεί ή όχι Προανακριτική Επιτροπή. Τι λέτε δηλαδή; Λέτε
ένα πράγµα, ότι ο Νίκος Παππάς ήξερε ότι ο Καλογρίτσας δεν
είχε τα λεφτά, ότι τον έβαλε «µπροστινό» µε ποιο σκοπό; Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ να αποκτήσει τηλεόραση. Αυτός είναι ο ισχυρισµός σας. Η
κατηγορία για παράβαση καθήκοντος και για δωροληψία απο-
κλειστικά και µόνο σε αυτό τον πυρήνα του ισχυρισµού βασίζεται.
Δεν έχετε τίποτε άλλο. Φτάνετε να λέτε -όταν τα λεφτά επεστρά-
φησαν διότι έληξε ο διαγωνισµός- που πήγαν αυτά τα λεφτά;
Πήγαν λέει στο «DOCUMENTO».

Ξεκινώ από το τελευταίο. Πήγαν στο «DOCUMENTO» τα
λεφτά; Είναι η αλήθεια αυτή, είναι τα πραγµατικά περιστατικά
αυτά; Όχι, δεν είναι, λέτε ψέµατα. Και αυτό δεν το λέµε µόνο
εµείς, δεν το λέω σήµερα εγώ, το έχουν πει ακόµη και οι εφηµε-
ρίδες, που όταν πήραν τα εξώδικα από τον Βαξεβάνη στην προ-
σπάθειά του να αποκρούσει αυτόν τον ισχυρισµό, όπως το
«ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», το οποίο και καταθέτω στα Πρακτικά, έγραψαν
την αλήθεια. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ποια είναι η αλήθεια; Την ξέρετε, κύριε Πλεύρη, την ξέρετε,
κύριε Κελέτση, την ξέρετε, κυρία Παπακώστα, ότι αυτά τα 3 εκα-
τοµµύρια, όταν υποτίθεται ότι τα είχε δώσει στο «DOCUMENTO»,
πρώτον, δεν µπορούσε να τα είχε δώσει, διότι ήταν δεσµευµένα
από το ελληνικό κράτος. Όταν τα πήρε πίσω, δύο ηµέρες µετά,
τι έκανε ο κ. Καλογρίτσας; Έκανε µείωση κεφαλαίου και -κατά
το κοινώς λεγόµενο- τα «παντελόνιασε» ο ίδιος προσωπικά και
αυτό είναι αποδεδειγµένο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κύριε Πλεύρη, επειδή κάνατε αθλιότητες στην Προανακριτική

για τη «NOVARTIS», µη φανταστείτε ότι και σε αυτή την περί-
πτωση θα µπορέσετε µε την ίδια ευκολία να το κάνετε. Θα ζητή-
σετε, εάν έχετε ίχνος τσίπας πάνω σας -όχι ατοµικά, εννοώ ως
παράταξη και ως κόµµα-, να ανοίξουν οι λογαριασµοί του Καλο-
γρίτσα, να φανεί πού πήγαν αυτά τα 2 εκατοµµύρια από την ώρα
που έκανε αποµείωση κεφαλαίου και κατέβασε αυτά τα 3 εκα-
τοµµύρια και τα έβαλε στην τσέπη του. Δεν τα έδωσε, λοιπόν,
στο «DOCUMENTO». Και αυτά τα αναγνωρίζει και το «ΠΡΩΤΟ
ΘΕΜΑ» ως απάντηση στο εξώδικο του Βαξεβάνη.

Λέµε ότι αυτή είναι η απόληξη του ισχυρισµού. Πάµε, όµως,
στον πυρήνα του ισχυρισµού. Τι λέει, λοιπόν, ο κ. Καλογρίτσας,
που εσείς έχετε αναλάβει εργολαβικά την εκπροσώπησή του
µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο και τα έχετε βάλει -επαναλαµ-
βάνω- ως πυρήνα του συλλογισµού σας µέσα στην πρόταση για
τη σύσταση αυτής της επιτροπής: Ο κ. Παππάς ήξερε ότι δεν
υπάρχουν τα λεφτά στον κ. Καλογρίτσα και µεσολάβησε να βρε-
θούν αυτά τα λεφτά. 

Τρία εκατοµµύρια έπρεπε να βρεθούν για να αποκτήσει ο κ.
Καλογρίτσας τηλεοπτική άδεια; Με 3 εκατοµµύρια θα µπορούσε
να αγοράσει τηλεοπτική άδεια ο κ. Καλογρίτσας;

Ουδέν ψευδέστερον αυτού. Δεν µπορούσε µε 3 εκατοµµύρια
ο κ. Καλογρίτσας, ακόµα και να του τα έβρισκε ο κ. Παππάς και
να του τα έδινε η οικογένεια Χούρι, «CCC» να αγοράσει τηλεο-
πτική άδεια. Όπως αποδείχθηκε, ήθελε δεκάδες εκατοµµύρια.
Άρα για σταθείτε, πού είναι η άδεια που πήρε ο Καλογρίτσας,
που εσείς γράφετε στην πρότασή σας ότι µε 3 εκατοµµύρια που
του εξασφάλισε ο Παππάς θα την έπαιρνε; Πού είναι η άδεια;
Δεν την πήρε. Γιατί δεν την πήρε; Γιατί δεν αρκούσαν 3 εκατοµ-
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µύρια ευρώ, για να πάρει την άδεια.
Άρα ο πυρήνας του συλλογισµού σας ποιος είναι, κύριε

Πλεύρη; Ποιος είναι ο πυρήνας αυτών που συνέταξαν και υπέ-
γραψαν αυτή την πρόταση; Ο πυρήνας, λοιπόν, αποδεικνύεται
ότι είναι έωλος, ότι είναι ψευδής. Γιατί, εάν υποθέταµε ότι θα
έπρεπε να διερευνήσουµε ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες του
Νίκου Παππά, θα έπρεπε να ξέραµε ότι ο Νίκος Παππάς είχε
φροντίσει ο Καλογρίτσας να βρει 25 ή 50 εκατοµµύρια ευρώ.
Πού είναι αυτά τα 25 ή 50 εκατοµµύρια ευρώ; Απλούστατα, που-
θενά. Πουθενά, γιατί τα 3 εκατοµµύρια είναι πράγµατι ποσό συγ-
κεκριµένο και πραγµατικό, ενώ τα πάνω από τα 3 εκατοµµύρια
που απαιτούνταν για να αποκτηθεί η άδεια, είναι απλώς η συκο-
φαντία σας, είναι απλώς η αθλιότητα την οποία διαπράττετε. Και
το ξέρετε, το κάνετε συνειδητά, γιατί δεν έχετε τα στοιχεία, δεν
υπάρχουν τα στοιχεία. Ακόµα και αν είχε συµφωνήσει µε την οι-
κογένεια Χούρι να τα βάλει αυτά τα λεφτά η οικογένεια Χούρι για
να αποκτηθεί η άδεια, δηλαδή τα 25 εκατοµµύρια από τα 50 εκα-
τοµµύρια, πού είναι αυτά τα λεφτά; Γιατί δεν µπήκαν;

Απαντήστε. Έχετε υποχρέωση, γιατί θέλετε να οδηγήσετε
έναν άνθρωπο στο Ειδικό Δικαστήριο, έναν συνάνθρωπό σας.
Αδιάφορο εάν είναι συνάδελφός σας Βουλευτής, αλλά είναι πο-
λιτικός σας αντίπαλος και το µόνο που σας νοιάζει είναι να εκδι-
κηθείτε τους πολιτικούς σας αντιπάλους, να τους κάνετε κακό,
γιατί εκπροσωπείτε την πιο κακιασµένη εκδοχή της Δεξιάς που
γνώρισε η Ελλάδα τα τελευταία χρόνια, αυτή είναι η Δεξιά του
Κυριάκου Μητσοτάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πού είναι, λοιπόν, αυτά τα 25 εκατοµµύρια; Πού είναι τα 50

εκατοµµύρια; Και εάν απαιτούνταν µόλις 3 εκατοµµύρια, γιατί
έπρεπε να τρέχει κανείς στα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα; Εύλογα
θα µπορούσε κανείς να διερωτηθεί: Από την κρατική χρηµατο-
δότηση που έπαιρνε το πρώτο κόµµα εκείνη την εποχή, που
ήθελε να αποκτήσει «ΣΥΡΙΖΑ CHANNEL», δεν µπορούσε να
δώσει 3 εκατοµµύρια; Δεν µπορούσε να δώσει 3 εκατοµµύρια
από την κρατική χρηµατοδότηση µιας χρονιάς, που εάν θυµάµαι
καλά παίρνει 20 εκατοµµύρια περίπου το πρώτο κόµµα, αλλά θα
έπρεπε να κάνει όλη αυτή τη διαδροµή, που µε έναν τρόπο εντε-
λώς αστήρικτο και συκοφαντικό εσείς ισχυρίζεστε;

Δεν είναι όλα αυτά, από την αρχή µέχρι το τέλος, στον πυρήνα
του συλλογισµού σας, επαναλαµβάνω, του νοµικού συλλογισµού
µε βάση τον οποίο επιδιώκετε τη σύσταση αυτής της Προανα-
κριτικής εντελώς έωλα, ψευδή και συκοφαντικά; Βεβαίως και
είναι. 

Θα πω δυο ακόµη πράγµατα. Αν µιλάµε για δωροληψία, τελικά
ποιος την έχει διαπράξει; Αυτός για τον οποίο δεν έχετε ίχνος
αποδεικτικού στοιχείου και παρ’ όλα αυτά θέλετε να ζητήσετε Ει-
δικό Δικαστήριο ή µήπως εσείς; Εσείς, που τι έχετε κάνει µε βάση
αυτή την υπόθεση; Έχετε εκτεθεί βαρύτατα στην κατηγορία ότι
έχετε εσείς διαπράξει το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος
και της δωροληψίας. Γιατί; Γιατί έχετε πάρει στην πλάτη σας,
έχετε εκπροσωπήσει πολιτικά και έχετε νοµιµοποιήσει πολιτικά
την επιδίωξη του κ. Καλογρίτσα να κάνει τι; Να µην επιστρέψει
τα 3 εκατοµµύρια από εκεί που τα πήρε. Αυτό κάνετε. Είσαστε
οι υπερασπιστές της προσπάθειας που κάνει ο Καλογρίτσας να
µην επιστρέψει τα 3 εκατοµµύρια στους Άραβες. Αυτό κάνετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό, λοιπόν, προσφέρετε εσείς στον Καλογρίτσα. Του λέτε,

εδώ είµαστε και εµείς θα σε βοηθήσουµε να µην τα γυρίσεις τα
3 εκατοµµύρια, να τα κρατήσεις για σένα. Και τι αντάλλαγµα δίνει
για εσάς; Και εδώ είναι η δωροληψία, κύριε Πλεύρη. Ξέρετε τι
αντάλλαγµα δίνει σε εσάς ο κ. Καλογρίτσας για να «παντελονιά-
σει» τα 3 εκατοµµύρια µε τη δική σας βοήθεια; Καταγγέλλει τους
πολιτικούς σας αντιπάλους και κάνει όλον αυτόν τον ισχυρισµό,
ότι δήθεν όλα αυτά τα κατασκεύασε ο Νίκος Παππάς, αλλά
επειδή βεβαίως το έξυπνο πουλί από τη µύτη πιάνεται, όταν έρ-
χεται η ώρα να προτείνει έναν µάρτυρα βασικό, για να τεκµηριώ-
σει τους ισχυρισµούς του, τον κ. Τόµπρα, τι λέει ο κ. Τόµπρας;
Λέει ότι όλα αυτά που λέει ο κ. Καλογρίτσας είναι στην πραγµα-
τικότητα ψεύδη, γιατί αυτός είχε κάνει την επικοινωνία και την
επαφή της οικογένειας Χούρι µε τον Καλογρίτσα και όχι ο Νίκος
Παππάς, ότι αυτός είχε κλείσει τη συµφωνία 25 εκατοµµύρια να

βάλει ο ένας και 25 εκατοµµύρια να βάλει ο άλλος. Όλα αυτά δεν
τα λέει ο Νίκος Παππάς, ο Τζανακόπουλος που εισηγήθηκε, ο
Ραγκούσης που µιλάει τώρα, τα λέει ο µάρτυρας του Καλογρί-
τσα.

Άρα, λοιπόν, στηρίζετε όλο σας τον ισχυρισµό στις απόψεις
του Καλογρίτσα, τον οποίο όχι απλώς δεν επιβεβαιώνει, αλλά
ρητώς διαψεύδει ο δικός του µάρτυρας, αποδεικνύοντας ότι δεν
υπήρχε δυνατότητα µε 3 εκατοµµύρια ευρώ να αποκτηθεί «ΣΥ-
ΡΙΖΑ CHANNEL» από την κυβέρνηση του Αλέξη Τσίπρα και ως
αντάλλαγµα τι έχετε πάρει; Αυτές τις κατάπτυστες, γεµάτες αν-
τιφάσεις, που γελάει ο νοµικός κόσµος της χώρας που τις έχει
διαβάσει, καταθέσεις από τον κ. Καλογρίτσα, µε ποιον σκοπό;
Με τον σκοπό να κατηγορήσετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους,
να τους εκδικηθείτε. Στη βάση ποιας λογικής και ποιας νοοτρο-
πίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Δυστυχώς, σε µια νοοτροπία
στην οποία έχει προσχωρήσει η σηµερινή Νέα Δηµοκρατία και
δεν ήταν η κυρίαρχη νοοτροπία που υπήρχε στις χειρότερες,
επαναλαµβάνω, στις οξύτερες περιόδους, πολεµικές περιόδους
αντιπαράθεσης µεταξύ των κοµµάτων στο παρελθόν, στη νοο-
τροπία ότι είσαστε οι µόνιµοι ιδιοκτήτες της χώρας και δεν επι-
τρέπετε σε κανέναν, που εσείς θεωρείτε ως περιστασιακό
ενοικιαστή, να τολµήσει να διανοηθεί να εκπροσωπήσει τον ελ-
ληνικό λαό ως πλειοψηφία σ’ αυτό το Κοινοβούλιο, να ζητήσει
και να πάρει έγκριση από τον ελληνικό λαό για να υλοποιήσει τις
πολιτικές που έχει εγκρίνει ο ελληνικός λαός και βεβαίως και να
τις υλοποιεί, όταν αυτές ιδίως αντιστρατεύονται συµφέροντα,
συγκεκριµένα συµφέροντα, µε τα οποία, όχι απλώς είσαστε δε-
µένοι, αλλά είσαστε σφιχτά αγκαλιασµένοι. 

Στην πραγµατικότητα, λοιπόν, αυτό το οποίο επιχειρείτε σή-
µερα και το οποίο δεν έχουµε καµµία αµφιβολία ότι θα το πάτε
µέχρι τέλους, διότι είσαστε χειραγωγηµένοι πολιτικά, είναι µία
αθλιότητα πολιτική και κοινοβουλευτική, η οποία, επαναλαµβάνω,
αµαυρώνει την ιστορία της Νέας Δηµοκρατίας, αµαυρώνει την
ιστορία του Κοινοβουλίου. Δεν συνιστά µόνο συλλογική ευθύνη,
έχει οπωσδήποτε και ατοµική διάσταση. Γιατί σ’ αυτές εδώ τις
στιγµές δεν κρίνεται µόνο το κόµµα, δεν κρίνεται µόνο η Νέα Δη-
µοκρατία, δεν κρίνεται µόνο µία Κοινοβουλευτική Οµάδα, αλλά
κρίνεται και ο καθένας και η καθεµιά Βουλευτής και Βουλεύτρια
ξεχωριστά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Να µου επιτραπεί
να πω κάτι, χωρίς να µπαίνω στην ουσία της υποθέσεως, µόνο
για τους µη νοµικούς.

Εδώ ακούγεται κατά κόρον ότι γίνεται προανάκριση. Δεν πρό-
κειται για προανάκριση, γιατί η προανάκριση προϋποθέτει δίωξη.
Είναι προκαταρκτική εξέταση, που εξετάζονται τυχόν στοιχεία
σκόρπια που υπάρχουν εδώ κι εκεί. Η διαδικασία ενώπιον της
Βουλής έχει δύο στάδια. Το πρώτο είναι η προκαταρκτική εξέ-
ταση, να συλλεγούν στοιχεία αν είναι βάσιµα αυτά που ακούγον-
ται κι αν η επιτροπή κρίνει, σε δεύτερο στάδιο, ότι υπάρχει
βασιµότητα, τότε έρχεται και αποφασίζει η Βουλή για ποινική
δίωξη. 

Βέβαια, υπάρχει µία άναρχη δόµηση στα άρθρα 153 και µετά
και δηµιουργείται αυτή η εντύπωση, ότι από τώρα ήδη ζητείται η
δίωξη. Δεν υπάρχει δίωξη. Είναι προκαταρκτική εξέταση.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Οι Βουλευτές σας τα λένε αυτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν µπαίνουµε

στην ουσία…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου για ένα

λεπτό τον λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Ραγκούση,

είναι προκαταρκτική, δεν είναι προανάκριση. Αυτό είπα. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο

για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μα, δεν είπα τί-

ποτα. Έκανα µία γενική νοµοθέτηση για τους µη νοµικούς. Εσείς
τα ξέρετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας…
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Νικολακόπου-
λος έχει τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αντικείµενο της σηµερινής

συζήτησης είναι ιδιαίτερα κρίσιµο, γιατί δεν αφορά µόνο τη σύ-
σταση επιτροπής για τη διερεύνηση τυχόν αδικηµάτων που τε-
λέστηκαν από τον πρώην Υπουργό κ. Νίκο Παππά, αλλά αφορά
ζητήµατα που άπτονται της λειτουργίας του πολιτεύµατος µας,
ζητήµατα που αφορούν τη συνταγµατική λειτουργία και τη συν-
ταγµατική τάξη. Και καλείται για ακόµα µια φορά η Βουλή να
αποφασίσει αν θα διερευνήσει ποινικά αδικήµατα, που σχετίζον-
ται µε παρεµβάσεις σε κρίσιµες, για τη λειτουργία του πολιτεύ-
µατος, εξουσίες.

Στην προηγούµενη απόφαση ερευνήσαµε παρεµβάσεις στη δι-
καστική εξουσία, µία υπόθεση η οποία ήδη έχει πάρει το δρόµο
της δικαιοσύνης. Στην προκειµένη περίπτωση καλούµαστε να
αποφασίσουµε αν θα διερευνήσουµε ποινικά αδικήµατα, που
σχετίζονται µε παρεµβάσεις σε διαγωνισµό για τη χορήγηση τη-
λεοπτικών αδειών, δηλαδή για την προσπάθεια ελέγχου του
Τύπου, της λεγόµενης και τέταρτης εξουσίας.

Συνεπώς µπορούµε να πούµε ότι η απόφαση που καλούµαστε
να πάρουµε σήµερα, σχετίζεται µε την προηγούµενη απόφαση
της επιτροπής και το έργο των δύο προανακριτικών επιτροπών
έχει κοινή κατεύθυνση και κοινή συνισταµένη. 

Θα θυµόµαστε όλοι στην προηγούµενη επιτροπή τον πρώην
Υπουργό Νίκο Παππά να ακούγεται να µιλά για µαγαζιά που βγά-
ζουν λεφτά, πολλά λεφτά. Άρα υπάρχει ένα ακόµα κοινό σηµείο,
ένα πρόσωπο το οποίο εµφανίζεται και στις δύο επιτροπές. 

Αυτό που όλοι πρέπει να αντιληφθούµε, είναι η αρµοδιότητα
που έχει η Βουλή σε αυτές τις περιπτώσεις, αρµοδιότητα η οποία
προβλέπεται στο Σύνταγµα και συγκεκριµένα στο άρθρο 86. Το
άρθρο 86 δίνει στη Βουλή την εξουσία να αποφασίζει για τη διε-
ρεύνηση αδικηµάτων, τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής επι-
τροπής και την άσκηση ποινικής δίωξης για αδικήµατα που
τελέστηκαν από Υπουργό κατά την τέλεση των καθηκόντων του.
Της δίνει την εξουσία να ασκεί εισαγγελικά και ανακριτικά καθή-
κοντα. Δεν της δίνει τη δυνατότητα, όµως, να αποκρύβει, να συγ-
καλύπτει όταν συντρέχουν τα στοιχεία τα οποία απαιτεί ο νόµος,
δηλαδή επαρκείς ενδείξεις.

Με τα στοιχεία τα οποία υπάρχουν στη δικογραφία που
έφτασε στη Βουλή, είναι προφανές ότι δεν έχουµε άλλη επιλογή
παρά να αποφασίσουµε τη διερεύνηση της υπόθεσης και τη σύ-
σταση Επιτροπής. 

Για τον λόγο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να
αναφερθώ σε ορισµένα κρίσιµα στοιχεία της υπόθεσης. Θα µι-
λήσω µε νοµικά επιχειρήµατα, όπως µίλησαν και οι προηγούµενοι
συνάδελφοι, κύριε Ραγκούση, και περιλαµβάνονται στη νοµικά
τεκµηριωµένη πρόταση της επιτροπής. Και τα πραγµατικά περι-
στατικά στοιχειοθετούν και συγκεκριµένα αδικήµατα. 

Η διαδικασία που έγινε το 2016 για τη λήψη των τηλεοπτικών
αδειών προκάλεσε πολλά ερωτηµατικά όχι µόνο στο νοµικό και
πολιτικό κόσµο, αλλά και στην κοινή γνώµη, µια διαδικασία που
παρέπεµπε σε «Big Brother», µε τους υποψήφιους για την τηλε-
οπτική άδεια κλεισµένους σε ένα κτήριο, αλλά και µε έναν ανε-
ξήγητο και περιοριστικό για την ελευθερία και τον πλουραλισµό
στην ενηµέρωση, περιορισµό στον αριθµό των τηλεοπτικών
αδειών, καταδικάζοντας στο κλείσιµο τους υπόλοιπους σταθ-
µούς µε ανυπολόγιστες οικονοµικές συνέπειες, αλλά και µε µε-
γάλες απώλειες σε θέσεις εργασίας. 

Μάλιστα, η Νέα Δηµοκρατία ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση
τότε είχε καταγγείλει δηµοσίως παράνοµες και εξωθεσµικές
ενέργειες σε σχέση µε τη διαδικασία του διαγωνισµού.

Το περίεργο, όµως, είναι ότι αυτές τις διαπιστώσεις τότε δεν
τις έκανε µόνο η Νέα Δηµοκρατία, της έκανε και ο κ. Ραγκούσης,
ο οποίος στις 21 Οκτωβρίου σε ανάρτησή του στον προσωπικό
του λογαριασµό στο Facebook λέει τα εξής: «Το γεγονός ότι η
κυβέρνηση Τσίπρα διανοήθηκε να εισάγει στη Βουλή το νοµο-
σχέδιο για την αδειοδότηση τηλεοπτικών αδειών, αποκρύπτον-
τας από το Κοινοβούλιο και τους πολίτες την απόφασή της για
τον αριθµό των αδειών, καθώς και το αντίτιµο αυτών, είναι όχι
απλώς απαράδεκτο, αλλά και ύποπτο». Και στη συνέχεια λέει:

«Ουσιαστικά, µε τον τρόπο αυτό η κυβέρνηση προκαλεί σε µια
αδιαφανή δοσοληψία, σε ένα δούναι και λαβείν.». 

Προσκοµίζω για τα Πρακτικά δύο αναρτήσεις του κ. Ραγ-
κούση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ανδρέας Νικολακόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είχε καταγγείλει, επίσης, η Νέα Δηµοκρατία, ότι ο κ. Καλογρί-
τσας είχε συµµετάσχει στο διαγωνισµό µε εκπρόθεσµη εγγυη-
τική επιστολή, ότι συµµετείχε παράνοµα, διότι απ’ αυτά τα
έγγραφα που είχε καταθέσει, προέκυπτε ότι δεν είχε τα χρήµατα
για να συµµετάσχει. Επίσης, είχε καταγγείλει ότι ανακηρύχθηκε
παράνοµα ως οριστικός υπερθεµατιστής, αφού και από τον
έλεγχο µετά τον διαγωνισµό προέκυπτε ότι και πάλι δεν έχει χρή-
µατα. Μάλιστα, υπήρχε και τότε αναφορά στα περίφηµα βοσκο-
τόπια.

Για να γίνει αυτή η διαδικασία, υπήρχαν µια σειρά από νοµο-
θετικές ρυθµίσεις όπως ο ν.4339/2015, γνωστός και ως νόµος
Παππά, που οδήγησε στην πρόωρη λήξη της θητείας των µελών
του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης και άφησε χωρίς νό-
µιµη σύνθεση και λειτουργία την ανεξάρτητη αρχή. 

Στη συνέχεια, µε νεότερη τροπολογία, επικαλούµενος αυτή
την αδυναµία λειτουργίας της αρχής, πέρασε τη διαδικασία στη
δικαιοδοσία του, καθορίζοντας και τον αριθµό των αδειών σε τέσ-
σερις, παραβιάζοντας κατάφωρα το άρθρο 16 του Συντάγµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ποιος ήταν ο αρµόδιος για τη διενέργεια της διαδικασίας
αυτής, η οποία έχει κριθεί µη νόµιµη από το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας και για την οποία ήδη διώκεται ποινικά ο πρόεδρος και
τα µέλη της Επιτροπής Διενέργειας του διαγωνισµού; Αρµόδιος
ήταν ο πρώην Υπουργός Επικρατείας και µετέπειτα Υπουργός
Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης, ο κ.
Νίκος Παππάς.

Θα πρέπει να προσθέσω σ’ όλα αυτά τις δηµόσιες καταγγελίες
γνωστών επιχειρηµατιών, όπως του κ. Μαρινάκη και του κ. Κον-
τοµηνά, ότι τους ζητήθηκε από τον κ. Παππά να δώσουν χρήµατα
στον κ. Καλογρίτσα για να φτιάξει κανάλι, καταγγελίες που ου-
δέποτε διέψευσε, αν και προκλήθηκε, ο κ. Παππάς. 

Και, βέβαια, θυµόµαστε όλοι διάφορα δηµόσια έργα που πήρε
ο κ. Καλογρίτσας εκείνη ακριβώς την εποχή, όπως το Πάτρα -
Πύργος, για το οποίο, µάλιστα, για να γίνει εφικτή η ανάθεση σ’
αυτόν, ακυρώθηκε η δηµοπράτηση του έργου ως ενιαίο και κα-
τατµήθηκε σε οκτώ κοµµάτια.

Και σήµερα τι έχουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη δι-
κογραφία που έφτασε στη Βουλή; Μήνυση του κ. Καλογρίτσα η
οποία συνοδεύεται από µαρτυρικές καταθέσεις και έγγραφα, µε
τα οποία καταγγέλλεται ο πρώην Υπουργός ότι ζήτησε από τον
κ. Καλογρίτσα να συµµετάσχει ως µπροστινός στο διαγωνισµό
για τις τηλεοπτικές άδειες το 2016, για να λάβει άδεια τηλεοπτι-
κού σταθµού που θα ελέγχεται από τον ΣΥΡΙΖΑ και θα υπηρετεί
την πολιτική του. Και, µάλιστα, καταγγέλλεται ότι µεσολάβησε
και υπέδειξε στη λιβανέζικη κατασκευαστική εταιρεία «CCC», η
οποία δεν είχε το δικαίωµα να συµµετάσχει στο διαγωνισµό, να
καταβάλει το ποσό των 3.000.000 ευρώ για να συµµετάσχει µε
εταιρεία µε το όνοµα «ΚΑΛΟΓΡΙΤΣΑ». Και το ποσό αυτό πράγµατι
καταβλήθηκε και µε αυτό εκδόθηκε εγγυητική επιστολή για συµ-
µετοχή στο διαγωνισµό, αφού χρησιµοποιήθηκε ένα εικονικό
συµφωνητικό σύµβασης υπεργολαβίας για εκτέλεση έργου που
δεν υπήρχε και δεν έγινε ποτέ. 

Είναι επιχείρηµα, λοιπόν, αυτό που άκουσα πριν από λίγο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,

κύριε συνάδελφε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: …ότι επειδή δεν ολοκληρώ-

θηκε η συναλλαγή, επειδή δεν βρέθηκαν τα υπόλοιπα χρήµατα,
δεν έχουν τελεστεί οι αξιόποινες πράξεις και δεν πρέπει να διε-
ρευνηθούν;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ποιες;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θεωρεί, λοιπόν, κάποιος σ’

αυτή την Αίθουσα, ότι η Βουλή δεν πρέπει να διερευνήσει αυτές
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τις καταγγελίες; Θεωρεί κάποιος ότι δεν υπάρχουν επαρκείς εν-
δείξεις;

Θέλω να σηµειώσω ότι δεν προσέφυγε η Αντιπολίτευση στο
Γνωµοδοτικό Συµβούλιο που προβλέπει το άρθρο 155 του Κανο-
νισµού της Βουλής για τον έλεγχο της κατηγορίας και την αξιο-
λόγηση της βασιµότητάς της.

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µιλάει σήµερα για εκδικητική
στάση και για πολιτική δίωξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Ο τρόπος προσέγγισης τέτοιων θεµάτων από την πλευρά της
Νέας Δηµοκρατίας και η έλλειψη πολιτικής προκατάληψης ή εκ-
δικητικής διάθεσης διαφαίνεται και από το γεγονός ότι δεν
υπήρξε ανάλογη πρόταση για τη διερεύνηση εµπλοκής πρώην
Υπουργών στην υπόθεση της «FOLIE-FOLIE».

Στην πραγµατικότητα, λοιπόν, η Αντιπολίτευση ζητάει από τη
Βουλή να συγκαλύψει και να µη διερευνήσει και, παράλληλα,
απειλεί ευθέως -και δεν είναι η πρώτη φορά που απειλεί- και λέει
ότι η δεύτερη φορά αριστερά θα είναι αλλιώς. Μόνο που οι πο-
λίτες έχουν βιώσει καλά την πρώτη φορά και το λεγόµενο ηθικό
πλεονέκτηµα της Αριστεράς και δεν θέλουν να σκέφτονται τη
δεύτερη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ποινικά αδικήµατα, τα οποία
καλούµαστε να διερευνήσουµε, αφορούν και τη λειτουργία του
πολιτεύµατος. Σε κάθε προσπάθεια παραβίασης συνταγµατικής
τάξης, κάθε προσπάθεια ελέγχου των κρίσιµων για τη δηµοκρα-
τική λειτουργία θεσµών και δικαιωµάτων, όπως ο Τύπος και το
δικαίωµα στην ενηµέρωση, η δικαιοσύνη, πρέπει να µας βρίσκει
απόλυτα αντιθέτους για να θωρακίσουµε τη δηµοκρατία µας και
να µην επιτρέψουµε σε κανέναν να την επιβουλεύεται, προσπα-
θώντας να ελέγξει τους αρµούς της εξουσίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Και τον δρόµο γι’ αυτή τη θωράκιση την προβλέπει το Σύν-
ταγµα στο άρθρο 86.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-
στώ.

Η κ. Αναστασία Γκαρά έχει τον λόγο από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κληθήκαµε σήµερα να συζητήσουµε για µια προειληµµένη

απόφαση της Κυβέρνησης Μητσοτάκη, για µια σκευωρία, µέρος
του συνολικού εκδικητικού σχεδίου σπίλωσης της Αντιπολίτευ-
σης, αλλά και για µια αθλιότητα, διότι µόνο ως αθλιότητα µπορεί
να χαρακτηριστεί η συκοφαντική, κενή περιεχοµένου, κενή επι-
χειρηµάτων επίθεση στον ΣΥΡΙΖΑ και τον Νίκο Παππά, τη στιγµή,
µάλιστα, που το Εθνικό Σύστηµα Υγείας ασφυκτιά, συµπολίτες
µας παλεύουν για τη ζωή τους και αγωνιούν εκεί έξω και η οικο-
νοµία καταρρέει. Όµως, όλα αυτά δεν είναι στις προτεραιότητες
της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Προτεραιότητα είναι η
σπίλωση του ΣΥΡΙΖΑ.

Έχει, όµως, αξία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να εξετάσουµε
τους λόγους σύστασης αυτής της προανακριτικής επιτροπής
από τη Νέα Δηµοκρατία.

Πρώτον, επιδιώκετε αλλαγή ατζέντας, αποπροσανατολισµό
της κοινωνίας, κάλυψη των κυβερνητικών ευθυνών, των αποτυ-
χιών και των σκανδάλων σας.

Δεύτερον, επιδιώκετε σπίλωση της ηθικής του ΣΥΡΙΖΑ και πα-
ρουσίασή του ως διεφθαρµένο κόµµα, µια αποτυχία. Ωστόσο,
όπως είπε και ο κ. Βορίδης «να τελειώνουµε µε την Αριστερά»,
το υπηρετείτε.

Τρίτον, στέλνετε ηχηρό και απειλητικό -θα έλεγα- µήνυµα ότι
όποιος τολµήσει και διαταράξει το µιντιακό status quo που έχει

στηθεί εδώ και δεκαετίες θα υποστεί τις συνέπειες.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τριάντα και πλέον χρόνια αφή-

σατε αρρύθµιστο το ραδιοτηλεοπτικό τοπίο παρά τις επιταγές
του Συντάγµατος. Για τριάντα χρόνια δεν τολµήσατε να εισπρά-
ξετε ούτε µισό ευρώ για τη χρήση των δηµόσιων τηλεοπτικών
συχνοτήτων και τις φοροδιαφηµίσεις. Για τριάντα χρόνια δεν
πράξατε ποτέ το καθήκον σας. Για τριάντα χρόνια συντηρούσατε
σχέσεις διαπλοκής όχι επειδή δεν µπορούσατε, αλλά επειδή δεν
σας βόλευε.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, από την άλλη, τόλµησε, τόλµησε τη νοµιµότητα,
τόλµησε το χρέος του, τόλµησε µε τον νόµο Παππά να θεσπίσει
όρους και προϋποθέσεις και αδειοδοτήθηκαν για πρώτη φορά
επί δεκαετίες τηλεοπτικοί σταθµοί µε διασφάλιση των θέσεων και
των σχέσεων εργασίας και µε όφελος προφανώς για το δηµόσιο
χρήµατα που κατευθύνθηκαν στους πιο αδύναµους της κοινω-
νίας µας που είχαν εκείνη την περίοδο ανάγκη.

Ο νόµος αυτός έγινε σεβαστός και τηρήθηκε από όλους και
ισχύει ακόµη και σήµερα µε τη σφραγίδα του Συµβουλίου της
Επικρατείας, διότι είστε και ψεύτες πέρα απ’ όλα τα άλλα.

Η τόλµη του ΣΥΡΙΖΑ και η νοµιµότητα, όµως, ενόχλησε. Ενό-
χλησε γιατί έβαλε τέλος στη διαπλοκή και τις εξαρτήσεις δεκαε-
τιών. Ενόχλησε γιατί κάποιοι έβαλαν το χέρι βαθιά στην τσέπη
για τη χρήση δηµόσιου αγαθού. Ενόχλησε!

Ωστόσο εσείς οι άριστοι, οι αδιάφθοροι, οι νοσταλγοί του πα-
ρελθόντος και της ασυδοσίας προφανώς, από τους πρώτους
µήνες διακυβέρνησής σας προσπαθείτε να επαναφέρετε το προ-
ηγούµενο καθεστώς µε δωράκια και εξυπηρετήσεις στα κανάλια.

Δώσατε αδιαφανώς πάνω από 40 εκατοµµύρια µε λίστες
Πέτσα, χαρίσατε την πληρωµή της δόσης για τις άδειες του
2020, συµψηφίσατε τις οφειλές για τις άδειες µε πάγια έξοδα,
χάνοντας έσοδα το ελληνικό δηµόσιο, καταργήσατε την υποχρέ-
ωση ονοµαστικοποίησης των µετοχών, µειώσατε την υποχρέωση
των τετρακοσίων εργαζοµένων και άλλα πολλά.

Και ποιο είναι το αντάλλαγµα, αν θέλετε να µιλήσουµε για δω-
ροληψία; Μιντιακή ασυλία, κάλυψη των σκανδάλων σας, κάλυψη
της καταστροφικής σας πολιτικής, ενώ η κοινωνία έξω στενάζει.
Και θα πείσετε εσείς ότι ο ΣΥΡΙΖΑ χειραγωγεί τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης; Μια βόλτα στα τηλεοπτικά δελτία για µια µέρα
αρκεί για να αποδείξει το αντίθετο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς για εσάς, σκάνδαλο
Παππά δεν υπάρχει όση φαντασία και εφευρετικότητα και αν
έχετε. Αποδείξεις δεν υπάρχουν ούτε καν υποψία σκανδάλου
υπάρχει. Προνοµιακή αντιµετώπιση σε επιχειρηµατία δεν υπήρξε.
Δεν έχει αποδειχθεί. Άλλωστε, ο ίδιος, αυτός ο επιχειρηµατίας
που εσείς επικαλείστε, κηρύχθηκε έκπτωτος από τον ίδιον τον
ΣΥΡΙΖΑ κατά τη διαδικασία και άδεια δεν πήρε ποτέ.

Θέλετε, όµως, αλήθεια να µιλήσουµε για σκάνδαλα; Να υπεν-
θυµίσουµε λίστες Πέτσα, «CISCO», «σκοιλ ελικικου», σύµβαση
µε την «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ», απ’ ευθείας αναθέσεις εκατοµµυ-
ρίων Νικολάου, Μηταράκη και άλλων Υπουργών. Ούτε τα πόµολα
θα γλυτώσουν. Ούτε τα πόµολα! Πόσες προανακριτικές πρέπει
να στηθούν για όλα αυτά και για άλλα τόσα που έχετε κάνει; Και,
µάλιστα, τη στιγµή -λέω ξανά- που η κοινωνία, η νεολαία ασφυ-
κτιά.

Με παράλογους περιορισµούς, µε αυταρχισµό η Κυβέρνηση
κυνική, αλαζονική αποδεικνύει για άλλη µια φορά τι σηµαίνει
Δεξιά σ’ αυτόν τον τόπο και τι σηµαίνει αντικοινωνική πολιτική.
Δύο µέτρα και δύο σταθµά έχετε: Φτώχεια, χρεοκοπία, κατα-
στολή για τον λαό, ασυδοσία, κυνισµός, ατιµωρησία για τον κ.
Μητσοτάκη και τους κολλητούς του συστήµατος εξουσίας,
γεύµα στην Ικαρία, βόλτα, moto cross στην Πάρνηθα, Τσικνοπέµ-
πτη στον ΕΟΔΔΥ, βαφτίσια του κ. Γεωργιάδη τη στιγµή, που,
όπως παραδεχτήκατε, το 20% των ασθενών πεθαίνει εκτός ΜΕΘ,
τη στιγµή που θεωρείτε την ενίσχυση του ΕΣΥ πεταµένα λεφτά -
Υπουργοί σας το δήλωσαν-, τη στιγµή που έχετε αποτύχει πατα-
γωδώς να διαχειριστείτε οποιαδήποτε δυσκολία αυτές τις µέρες.

Βλέπετε για την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας η προστα-
σία της ζωής θεωρείται πεταµένα λεφτά. Πεταµένα λεφτά θεω-
ρείται η προστασία της κοινωνίας.

Και θα µιλήσετε εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για ηθική,
εσείς που χρεοκοπήσατε, που κατακλέψατε αυτή τη χώρα, που
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χρησιµοποιήσατε και χρεοκοπήσατε ακόµη και τις αξίες; Ακόµα
και τις λέξεις χρεοκοπήσατε εδώ µέσα.

Η κατάσταση σήµερα έχει δυσκολέψει για όλους και για όλες,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Μπροστά στη σκληρή πραγµατι-
κότητα οι άριστοι κάνουν το ένα λάθος µετά το άλλο. Η γυάλα
της µιντιακής ασυλίας ραγίζει. Τα γεγονότα, η αλήθεια δεν µπο-
ρούν πλέον να κρυφτούν πίσω από τη γυάλα της τηλεοπτικής
οθόνης. Η προπαγάνδα δεν πιάνει πια. Και έτσι εσείς καταφεύ-
γετε στην καταστολή και τη λάσπη, καταστολή του λαού που δια-
µαρτύρεται και σηκώνει κεφάλι, λάσπη για τους πολιτικούς σας
αντιπάλους, αλλαγή ατζέντας, κινήσεις πανικού. Σκανδαλολογία,
αυταρχισµός, αλαζονεία, διχασµός είναι πάγιες πρακτικές της
Δεξιάς. Τις ξέρουµε. Σας ξέρουµε. 

Όµως, -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, - ένα πράγµα πρέπει να θυ-
µάστε: Η Αριστερά πάντα ιστορικά, διαχρονικά κινείται µε το
βλέµµα στην κοινωνία, µε το κεφάλι ψηλά, µε τα χέρια καθαρά
και αυτό είναι που σας ενοχλεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-

στώ, κυρία Γκαρά.
Ο κ. Άγγελος Τσιγκρής από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΣΙΓΚΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, πριν αρ-

χίσω την οµιλία µου, να ευχαριστήσω τη Βουλή των Ελλήνων για
την τιµή που µου έκανε να την εκπροσωπήσω στις 25 Μαρτίου
στην ιστορική Μονή της Αγίας Λαύρας στην επέτειο για τα δια-
κόσια χρόνια από την κήρυξη της Επανάστασης, εκεί που άρχι-
σαν όλα. 

Σαν Αχαιός και σαν Έλληνας αισθάνοµαι ιδιαίτερη τιµή για την
πρότασή σας να σας εκπροσωπήσω εκεί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. 

Μου παραδόθηκαν στην Ιερά Μονή και στα Καλάβρυτα κάποια
αναµνηστικά, τα οποία δεν µου ανήκουν, ανήκουν στη Βουλή, και
θέλω να τα δώσω στα Πρακτικά για να καταχωρηθούν στο αρχείο
της Βουλής: 

Το µετάλλιο, το οποίο δώρισε ο βασιλιάς, εκείνης της εποχής,
Όθωνας το 1836 στην Ιερά Μονή. 

Το Λεύκωµα της µαρτυρικής πόλης των Καλαβρύτων, µια πόλη
η οποία είναι περισσότερο ποτισµένη µε αίµα και δάκρυα, παρά
από νερό της βροχής. 

Τον ύµνο -σε ψηφιακό δίσκο- προς την Καλαβρυτινή µάνα, που
πάντα ήταν µαυροφορούσα και πάντα πενθούσε. 

Και το επίσηµο πρόγραµµα των διακοσίων ετών, το οποίο πρέ-
πει να µείνει για τους επόµενους, έτσι ώστε να µαθαίνουν και να
µην ξεχνούν οι Έλληνες. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τσιγκρής καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα κειµήλια και αναµνηστικά,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έρχοµαι στο θέµα της ηµερήσιας διάταξης, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές. Σήµερα συζητάµε τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευ-
τικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης,
σχετικά µε τη διερεύνηση τυχόν αδικηµάτων που τελέστηκαν από
τον νυν Βουλευτή και πρώην Υπουργό Επικρατείας και Ψηφιακής
Πολιτικής και όλα αυτά κατά τη διάρκεια τέλεσης των καθηκόν-
των του. Συγκεκριµένα, συζητάµε για το αν τυχόν τελέστηκαν τα
αδικήµατα της δωροληψίας πολιτικού αξιωµατούχου και της πα-
ράβασης καθήκοντος κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά αναρωτιέµαι: Θα
αφήσουµε να υπάρχουν σκιές στην πολιτική µας ζωή; Θα επιλέ-
ξουµε σήµερα διαφάνεια ή συγκάλυψη; Θα προτιµήσουµε την
κάθαρση ή τη συνενοχή; Θα αποφασίσουµε και ταυτόχρονα θα
ψηφίσουµε το βράδυ την απόδοση δικαιοσύνης ή την ατιµωρη-
σία; 

Σ’ αυτά τα ερωτήµατα πιστεύω ότι πρέπει να απαντήσουµε σή-
µερα µε την ψήφο µας.

Όµως, ας πάρουµε τα πράγµατα από την αρχή. Πώς προ-
έκυψε αυτή η υπόθεση; Ο εργολάβος κ. Καλογρίτσας υποστή-
ριξε σε κατάθεσή του ενώπιον της τακτικής δικαιοσύνης
-διαβάζω- τα εξής: «Εκείνη την περίοδο είχα δεσµευµένους τρα-

πεζικούς λογαριασµούς. Συνεπώς δεν είχα λεφτά για κανάλια».
Συνεχίζει ο κ. Καλογρίτσας την κατάθεσή του: «Όταν το είπα
στον κ. Παππά, µου απάντησε: «Δεν χρειάζονται χρήµατα από
εσένα, θα τα βρούµε εµείς. Εµείς το όνοµα του θέλουµε µόνο.».

Σε άλλο σηµείο της κατάθεσής του ο κ. Καλογρίτσας αναφέρει
ότι ο τότε Υπουργός τον ενηµέρωσε ότι τελικά βρέθηκαν τα 25
εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία χρειάζονταν για τη συµµετοχή στον
διαγωνισµό για τις τηλεοπτικές άδειες και πως ο ίδιος θα έπρεπε
να εξασφαλίσει µόνο τα 3 εκατοµµύρια ευρώ, για να πληρώσει
την εγγυητική επιστολή. 

Όπως ήταν επόµενο, η ονοµαστική αναφορά του κ. Καλογρί-
τσα στον πρώην Υπουργό ενεργοποίησε άµεσα τις διαδικασίες
του νόµου περί της ευθύνης των Υπουργών και έτσι ο Άρειος
Πάγος διαβίβασε αµελλητί τη δικογραφία στη Βουλή. 

Όµως, ας δούµε πώς φτάσαµε εδώ. Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, όλα ξεκίνησαν για µια ιδιωτική διαφορά δύο εταιρειών,
της «CCC» και του «ΤΟΞΟΤΗ» του κ. Καλογρίτσα. Συγκεκριµένα
ο κ. Καλογρίτσα καταγγέλλει τη σύναψη εικονικής σύµβασης
εκτέλεσης υπεργολαβίας για ανάµεσα στην «CCC» και τον «ΤΟ-
ΞΟΤΗ». Η «CCC» κατέβαλε στον «ΤΟΞΟΤΗ» το ποσό των
3.000.000 ευρώ, το οποίο χρησιµοποιήθηκε για να πληρωθεί η
εγγυητική επιστολή συµµετοχής στο διαγωνισµό για τις τηλεο-
πτικές άδειες. 

Τον Απρίλιο του 2018 η «CCC» προσέφυγε στο Διεθνές Διαι-
τητικό Δικαστήριο και ζήτησε να της επιδικαστεί το παραπάνω
ποσό -συν τους τόκους- λόγω αθέτησης της υποτιθέµενης σύµ-
βασης.. 

Τον Ιούνιο του 2019, το Διεθνές Διαιτητικό Δικαστήριο δι-
καίωσε -αµετάκλητα- την εταιρεία «CCC». Άµεσα η «CCC» κατέ-
θεσε αίτηση προς το Μονοµελές Πρωτοδικείο Αθηνών, µε την
οποία ζητούσε να κηρυχθεί εκτελεστή η απόφαση του Διεθνούς
Διαιτητικού Δικαστηρίου .

Τον Ιούλιο του 2020, το Μονοµελές Πρωτοδικείο Αθηνών κη-
ρύσσει την απόφαση του Διεθνούς Διαιτητικού Δικαστηρίου εκτε-
λεστή .Στη συνέχεια η εταιρεία «ΤΟΞΟΤΗΣ» και ο Καλογρίτσας
καταθέτουν έγκληση κατά της «CCC», για την κακουργηµατική
απάτη, η οποία τελέσθηκε ενώπιον δικαστηρίου, αφού -σύµφωνα
µε τα καταγγελλόµενα- παρουσιάστηκε µία εικονική σύµβαση ως
πραγµατική.  

Κάπως έτσι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάσαµε εδώ. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εύχοµαι ειλικρινά ο κ. Παππάς

να είναι αθώος. Ως νέος Βουλευτής, αλλά ως παλιός νοµικός,
αρνούµαι να πιστέψω ότι σ’ αυτή την Αίθουσα υπάρχουν επίορκοι
πολιτικοί. Δεν το χωράει το µυαλό µου, ειλικρινά. Πρέπει, λοιπόν,
να διερευνηθούν οι πράξεις που καταγγέλλονται. 

Πιστεύω, ότι και ο ίδιος ο πρώην Υπουργός δεν θα θέλει να
µείνουν σκιές στη συγκεκριµένη υπόθεση, που τραυµατίζουν και
δηλητηριάζουν την πολιτική µας ζωή. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ για την ανοχή σας. 
Καταληκτικά κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ σήµερα

να υπερασπιστούµε σήµερα την αξιοπιστία και τη διαφάνεια του
Κοινοβουλίου. Σας προσκαλώ να σταθούµε στο ύψος των περι-
στάσεων, να σταθούµε αντάξιοι της κοινωνίας που µας παρακο-
λουθεί και που έχουµε τη µεγάλη τιµή να την εκπροσωπούµε
εδώ. 

Και σας παρακαλώ να κρίνουµε τη συγκεκριµένη υπόθεση µε
µοναδικό µας κριτήριο την εύρεση της αλήθειας και µόνο της
αλήθειας, ούτε µε αυστηρότητα ούτε µε επιείκεια, απλά δίκαια. 

Σας ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε Τσιγκρή.

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Γιαννούλης από το ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Ήθελα να παρατηρήσω, σχετικά µε αυτό που ελέχθη από τον
συνάδελφο που µόλις κατέβηκε από το Βήµα, ότι, ναι, κανένας
πολιτικός δεν θέλει να µένει σκιά στην πολιτική του διαδροµή,
αλλά και κανένας πολιτικός δεν θέλει να γίνεται αντικείµενο λά-
σπης, βίας και εκδικητικότητας, κύριε συνάδελφε. 
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Για να βάζουµε τα πράγµατα στη θέση τους, είδα πάρα πολ-
λούς από τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας να αποφεύγουν
να µιλήσουν από καρδιάς και εκτός κειµένου. Φαίνεται ότι υπάρ-
χει ένα συγκεκριµένο µοτίβο, το οποίο ακολουθείται copy paste
και παρακάµπτει την πραγµατικότητα, την ουσία και την αλήθεια. 

Το πιο εξευτελιστικό, αγαπητοί συνάδελφοι, που συµβαίνει σή-
µερα σ’ αυτή την Αίθουσα είναι το γεγονός ότι έχετε προεξοφλή-
σει την ψήφο σας, όχι µε βάση τη συνείδησή σας και το
Σύνταγµα, αλλά µε βάση τις οδηγίες που λάβατε στο πλαίσιο
µιας πολιτικής. 

Το δεύτερο µήνυµα που στέλνετε -και είναι εξίσου αρνητικό µε
το πρώτο- είναι ότι ο Μητσοτάκης… όποιον υπερασπίστηκε το
δηµόσιο συµφέρον, όποιος υπερασπίστηκε τα δηµόσια οικονο-
µικά καταδιώκεται και τιµωρείται, µε πρόσχηµα την κοινοβουλευ-
τική διαδικασία. Όσοι συνέβαλαν, για να έχει αυτή η χώρα
χρήµατα και τύχη αγαθή να χρησιµοποιηθούν για την προσπά-
θεια σωτηρίας του λαού µας από την πανδηµία και την οικονο-
µική κρίση, όσοι συνέβαλαν σ’ αυτή την προσπάθεια πρέπει να
καταδιωχθούν, να τιµωρηθούν, να αποδοµηθούν, να δυσφηµι-
στούν. 

Πρέπει οπωσδήποτε να αποδείξετε και να πείσετε τον εαυτό
σας ότι, ναι, είναι ένοχος ο Τσίπρας, είναι ένοχος ο Παππάς, είναι
ένοχοι όσοι έχουν προστατεύσει το δηµόσιο συµφέρον σ’ αυτόν
τον τόπο. Όσοι τον χρεοκόπησαν, όσοι ρήµαξαν τα δηµόσια τα-
µεία, όσοι δεν έχουν φύγει σαν κύριοι στο εξωτερικό είναι πιθανό
να επιβραβευθούν.

Μπορεί, κύριε Πλεύρη, να γίνουν και Υπουργοί κάποια στιγµή
στην Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Όλα είναι πιθανά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλω να χρησιµοποιήσω βα-
ρείς χαρακτηρισµούς, αλλά είστε ένοχοι. Είστε ένοχοι κυρίως για
τη µεγάλη πολιτική εξαπάτηση του Ιουλίου του 2019, εκεί όπου
µε πρόσχηµα και µε τυχοδιωκτικό τρόπο εξαπατήσατε τους Έλ-
ληνες πολίτες και καταλάβατε την εξουσία. Αυτή την ενοχή -πε-
ρίεργο πώς- τώρα τη µετατρέπετε σε µία ιδιότυπη ρεβάνς µε ό,τι
υλικά βρείτε. Έτσι δοµήθηκε και η «δεξιά πολυκατοικία», µε ό,τι
υλικά βρήκατε από το ΛΑΟΣ, από την πρώην ΕΠΕΝ, µε ό,τι υλικά
να συνθέσουµε τη νέα «δεξιά πολυκατοικία». Και ήρθε η ώρα να
το εκδηλώσετε µε εκδικητικό τρόπο.

Εδώ µόλις προχθές εργαλειοποιήσατε τον πρώην Υπουργό Οι-
κονοµικών, τον κ. Βαρουφάκη, για να υπηρετήσετε την «αντί-ΣΥ-
ΡΙΖΑ» υστερία σας, τον Καλογρίτσα δεν θα χρησιµοποιούσατε;
Είναι δυνατόν; Έχετε καµµία αναστολή στο να εργαλειοποιήσετε
όποιον, ασχέτως τι έχετε πει ή τι έχετε κάνει στο παρελθόν; Για
σας το παρελθόν σβήνει πολύ εύκολα, γίνεται λευκή σελίδα,
αρκεί να επιτύχετε αυτό που έχετε τώρα στη συγκυρία σαν, όπως
το είπε και ο κ. Ραγκούσης, την πιο κακιασµένη εκδοχή του ρε-
βανσισµού και της Δεξιάς.

Ο Καλογρίτσας τώρα είναι έντιµος, είναι αξιόπιστος µάρτυρας
για αυτό που στήνετε σήµερα; Βέβαια, ποτέ δεν έχετε αφήσει
την αλήθεια να χαλάσει την πραγµατικότητα που στήνετε, σ’
αυτό είστε πανεπιστήµονες. Δεν αφήνετε την αλήθεια να χαλάσει
την πραγµατικότητα και το αφήγηµά σας. Ξεχνάτε, όµως, έχετε
ασθενή µνήµη, γιατί ξέρετε κάτι; Ο κουµπάρος του Καλογρίτσα,
του αξιόπιστου µάρτυρα, την κατάθεση του οποίου πριν ο κύριος
συνάδελφος επικαλέστηκε και διάβαζε, είναι ο Θεοδωρικάκος.
Σας λέει κάτι το επίθετο; Μήπως ήταν Υπουργός Εσωτερικών ο
κ. Θεοδωρικάκος, στέλεχος της «GPO» και στενός συνεργάτης
του κ. Μητσοτάκη από το 2016; Και αυτή η σελίδα της ιστορίας
να σβήσει, απλά για να στείλουµε έναν άνθρωπο στο Ειδικό Δι-
καστήριο;

Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, εγώ δεν πιστεύω ότι κρίνεται
ο Νίκος Παππάς. Εγώ πιστεύω ότι κρίνεται η ιδεολογική ταυτό-
τητα της παράταξής σας. Σήµερα κρίνεται η κοινοβουλευτική
σας συνείδηση. Αν αυτός ο ιερός χώρος εκτός από πλυντήριο
νοµοθετηµάτων, τα οποία καταλήγουν συνήθως σε απευθείας
αναθέσεις µε την ένοχη σιωπή συναδέλφων Βουλευτών της Συµ-
πολίτευσης, όπως «σκόιλ ελικίκου» και τα λοιπά, εάν θα γίνει και
εργαλείο δίωξης πολιτικών αντιπάλων και δυνάµεων που φοβά-
στε, είναι θλιβερό.

Έχετε βάλει ως στόχο τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία,
τον πρώην Πρωθυπουργό και µελλοντικό Πρωθυπουργό Αλέξη

Τσίπρα, προβεβληµένα στελέχη και Υπουργούς της προηγούµε-
νης κυβέρνησης, έχετε βάλει στόχο την Αριστερά. Αυτό είναι που
φοβάστε πραγµατικά. Φοβάστε γιατί η πολιτική γραµµή που ορί-
ζει την πράξη σας είναι η γραµµή Βορίδη, ο όποιος ήθελε να κλη-
ρονοµήσει την πολιτική ιστορία της ΕΠΕΝ και του Γεωργίου
Παπαδόπουλου. Και αυτά δεν αποτελούν στοιχείο ιστορικής µνή-
µης σε αυτό τον τόπο; Όλα αρχίζουν και τελειώνουν στον Καλο-
γρίτσα;

Θέλω να σας πω, πλησιάζοντας στο τέλος αυτής της τοποθέ-
τησης, ωραία, η εµµονή σας µε την Αριστερά µπορεί να εξηγηθεί,
τον λαό γιατί τον τιµωρείτε; Οι πολίτες τι σας φταίνε να πληρώ-
νουν την αδράνεια και την αναποτελεσµατικότητά σας σε ζητή-
µατα ζωτικής σηµασίας και εσείς να επενδύετε µόνο στην τέχνη
του «πετάω την µπάλα στην κερκίδα, αλλάζω την ατζέντα, γιατί
µπορώ, γιατί έχω τα µέσα τα οποία λειτουργούν νόµιµα για
πρώτη φορά σ’ αυτή τη χώρα µε τον νόµο Παππά»; Ε, αυτό γιατί
το κάνετε; Γιατί αντί να συζητάµε το γεγονός ότι έντεκα µήνες
υπήρχε δογµατική άρνηση, συµπλεγµατική άρνηση για τα µο-
ριακά tests και τα rapid tests, τώρα ξεσηκώνετε τον κόσµο για τα
self tests;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ. Έχετε πάει στα επτά λεπτά και
εσείς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μέχρι τα εννιά που είχατε δώσει
ανοχή, κύριε Πρόεδρε, θα έχω ολοκληρώσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μόνο ο κ. Πολά-
κης τα πήρε τα εννιά λεπτά, σας παρακαλώ. Όλοι είναι στα εξί-
µισι µε επτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Όχι, δεν τα πήρε µόνο ο κ. Πολάκης,
τα πήρε και συνάδελφος πριν από λίγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Καλά, δεν σας
διακόπτω. Κύριε Γιαννούλη, συνεχίστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορεί να ανήκω
στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά ούτε τυφλός ούτε µικρόνους είµαι, είδα τον
χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εντάξει, ελάτε να
το δείτε το πρόγραµµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θα έλεγα τώρα για τις «γαλάζιες»
λίστες εµβολιασµών, για πάρα πολλά, για τις προκατασκευασµέ-
νες διώξεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτά είναι εκτός
θέµατος, όµως.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Όµως, ξέρετε κάτι; Θέλω να ολο-
κληρώσω, παρά το γεγονός αυτής της µεροληπτικής µεταχείρι-
σης µε τον χρόνο και να πω ότι η επίκληση της συνείδησης για
µένα είναι το πιο σηµαντικό σ’ αυτή την ηµέρα. Η επίκληση της
συνείδησης ως Βουλευτές, όχι ως χειροκροτητές και λήπτες εν-
τολών από τους επικοινωνιολόγους του Μεγάρου Μαξίµου.

Η συνείδηση αυτή, κυρίες συναδέλφισσες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι η ασπίδα στο άδικο, το ύποπτο, το στηµένο. Είναι η
ασπίδα σε ό,τι τραυµατίζει τη δηµοκρατία. Εάν σήµερα το βράδυ
-που το έχετε ήδη αποφασίσει- ψηφίσετε copy paste µε τα ανύ-
παρκτα στοιχεία τα οποία επικαλείστε, θα έχετε συµβάλει στην
αποδόµηση του κύρους και αυτής της ιερής Αίθουσας. Μάλλον
το βαρέλι δεν είχε πάτο τον Αντιπρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας,
κραδαίνοντας από αυτό το ιερό Βήµα µια ψεύτικη εικόνα. Εκεί
δεν ήταν ο πάτος του βαρελιού, έχει και συνέχεια, προφανώς.

Πάντως, θα σας ξεπεράσει η πραγµατικότητα, θα µείνει αυτή
η διαδικασία ως στίγµα και θα προσθέσει και έναν ακόµα χαρα-
κτηρισµό στην πολιτική σας πρακτική. Εκτός από µοιραίοι, επι-
κίνδυνοι, ελάχιστοι και τέλος, µε τη σηµερινή εξέλιξη εκδικητικά
ρεβανσιστικοί, θα µας πεισµώσετε ακόµα περισσότερο εµείς να
έχουµε ως πρόταγµα, να έχουµε ως πρότυπο -και µακάρι να φτά-
σουµε στη συνείδηση, την πολιτική λεβεντιά και την πρακτική που
ακολούθησε µέχρι το βαθύ του γήρας- τον Μανώλη Γλέζο που
πέθανε σαν σήµερα το 2020.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Γιαννούλη,
έχετε πάει στα δέκα λεπτά, σας παρακαλώ πολύ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ο άνθρωπος που άσκησε έντονη
κριτική στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά µπόρεσε να εµπνεύσει έναν ολόκληρο
κόσµο µε τη συνείδησή του, τον αγώνα του για ιδανικά και όχι
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για λαθροχειρίες του τύπου «καταδιώκουµε πολιτικούς αντιπά-
λους».

Η συνείδησή σας θα είναι ή η παγίδα ή η ασπίδα σας για να
µπορείτε να κοιτάτε τον κόσµο έξω, θεωρώντας ότι υπηρετείτε
το Κοινοβούλιο και όχι τα υπόγεια του Μεγάρου Μαξίµου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει
τώρα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, παρακολουθώντας από το πρωί τη σηµερινή συζήτηση στη
Βουλή, µου ήρθε στο νου ένα σουρεαλιστικό ποίηµα που λέγαµε
στα παιδικά µας χρόνια, πολύ παλιά: «Αραµπάδες και καρούλια,
ραπανάκια και µαρούλια, µια παντόφλα στο κρεβάτι, βάσανα που
έχει η αγάπη, ωραία που είναι η Λειβαδιά χωρίς καµµιά αιτία».
Τόση ψυχεδέλεια!

Την ώρα που η πανδηµία έχει χτυπήσει «κόκκινο», την ώρα που
τα ρεκόρ σπάνε το ένα µετά το άλλο τα κρούσµατα σε κρού-
σµατα και σε διασωληνωµένους, την ώρα που το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας έχει καταρρεύσει και το ιδιωτικό όχι µόνο δεν
επιτάσσεται, αλλά κάνει και χρυσές δουλειές από πάνω, την ώρα
που επιβάλλονται νέα σούπερ µνηµόνια, τι πιο βολικό, τι πιο απο-
προσανατολιστικό από µια συζήτηση για τη σύσταση µιας ακόµα
προανακριτικής επιτροπής!

Τα τελευταία χρόνια έχουµε χάσει το µέτρηµα. Πλείστες όσες
προανακριτικές, εξεταστικές επιτροπές που στήνονται, που προ-
σφέρουν θέαµα και που στο τέλος απλά συγκαλύπτουν τις βα-
θύτερες αιτίες της διαπλοκής των διαφόρων αστικών κοµµάτων
µε τα διάφορα, επίσης, οικονοµικά, επιχειρηµατικά συµφέροντα.
Αλήθεια, αυτό που επείγει σήµερα είναι µία ακόµη τέτοια Προ-
ανακριτική; Για τον λαό και τα προβλήµατά του σίγουρα όχι.
Ωστόσο, για τις εκάστοτε κυβερνήσεις, για το αστικό πολιτικό
σύστηµα συζητήσεις σαν τη σηµερινή θεωρούνται και «οξυγόνο»,
για να κρύβουν την άθλια πραγµατικότητα και για να συντηρούν
µία αποπροσανατολιστική διπολική αντιπαράθεση.

Γι’ αυτή καθ’ αυτή τη συγκρότηση Προανακριτικής Επιτροπής
έχει ήδη τοποθετηθεί ο εισηγητής µας και οι Βουλευτές µας. Η
θέση του ΚΚΕ είναι ότι η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας δεν
τεκµηριώνεται µε τα µέχρι τώρα στοιχεία που είναι σε γνώση
όλων των κοµµάτων. Βεβαίως, θα µπορούσε να συσταθεί µία εξε-
ταστική επιτροπή στη Βουλή, ώστε να διερευνηθούν όλες οι πτυ-
χές της υπόθεσης και οι ευθύνες που απορρέουν για πολιτικά
πρόσωπα και πρώην Υπουργούς. 

Σε κάθε περίπτωση, για το ΚΚΕ είναι ξεκάθαρο: Όλες, µα όλες
οι κυβερνήσεις, ανάµεσα σε αυτές και του ΣΥΡΙΖΑ, όπως τώρα
και της Νέας Δηµοκρατίας, προσπαθούν να παίξουν πολιτικά παι-
χνίδια µε τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, µε τους µεγαλοεπιχει-
ρηµατίες που ελέγχουν την ενηµέρωση. Φυσικά για πολλά χρόνια
ο χώρος αυτός ήταν προνοµιακό πεδίο τόσο της Νέας Δηµοκρα-
τίας, όσο και του ΠΑΣΟΚ και εν πολλοίς εξακολουθεί να είναι. Ο
ΣΥΡΙΖΑ προσπάθησε να µπει στο παιχνίδι των µέσων ενηµέρω-
σης, επιχειρώντας µια αναδιανοµή της πίτας ανάµεσα πάλι σε
µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα, µε νέα «τζάκια» δίπλα στα
παλιά και µάλιστα σε µια χρονική στιγµή που το παλιό ιδιοκτη-
σιακό καθεστώς των µέσων ενηµέρωσης είχε φτάσει σε τέλµα,
εξαιτίας και της δεκαετούς οικονοµικής κρίσης. 

Ανακάτεµα της «τράπουλας» και αποτύπωση των νέων συσχε-
τισµών στο επιχειρηµατικό πεδίο. Αυτή ήταν η ουσία και ο βαθύ-
τερος σκοπός του νόµου Παππά και του διαγωνισµού για τις
άδειες. Και δεν ήταν φυσικά η προστασία του αγαθού της ενη-
µέρωσης ή το να πληρώσουν οι καναλάρχες για τις άδειες.

Και είµαστε σίγουροι ότι η τότε κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ έκανε
προσπάθεια να διευκολύνει επιχειρηµατίες που εκείνη την πε-
ρίοδο ήταν κοντά σ’ αυτήν. Δεν είναι τυχαίο, µάλιστα, ότι µετά
τον διαγωνισµό ξεκίνησαν οι εκπτώσεις προς τους µεγαλοϊδιο-
κτήτες για το αντίτιµο που έπρεπε να καταβάλουν και υπήρξαν
ευνοϊκές ρυθµίσεις για άλλες δραστηριότητές τους. Και τελικά
εν µέσω πανδηµίας ήρθε τώρα η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-

τίας να τους χαρίσει βέβαια ολόκληρη την ετήσια δόση της τάξης
των 3,5 εκατοµµυρίων ευρώ. Για την ακρίβεια, πρόκειται για
3.400.000 ευρώ! Τους βάζετε να καταβάλουν και 50 χιλιάδες.
Μην είστε τόσο σκληροί! Τους χαρίζετε χρήµατα που θα µπο-
ρούσαν να αξιοποιηθούν για τη στήριξη του δηµόσιου συστήµα-
τος υγείας, για τα σχολεία, για µέσα µαζικής µεταφοράς, για να
στηριχθούν εργαζόµενοι, για να καλυφθούν άλλες επείγουσες
ανάγκες και πολλά προβλήµατα. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, λοιπόν, που σήµερα διαµαρτύρεται για την κατά-
σταση στον τοµέα της ενηµέρωσης έχει βάλει φαρδιά πλατιά την
υπογραφή του σε αυτό το τηλεοπτικό τοπίο. Διότι και αυτός πα-
ρέδωσε την ενηµέρωση στα µεγάλα συµφέροντα. Όταν ψηφιζό-
ταν ο νόµος Παππά και εµείς σας λέγαµε ότι δεν µπορεί να
υπάρχει πραγµατική αντικειµενική ενηµέρωση, όταν αυτή είναι
στα χέρια των µεγάλων επιχειρηµατιών, τότε εσείς είχατε καβα-
λήσει το καλάµι και τι µας λέγατε και µάλιστα επί λέξει; «Τα κα-
νάλια είναι σπορ για µεγάλα πορτοφόλια», λέγατε.

Να τα χαίρεστε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, τα µεγάλα «πορτοφόλια»,
γιατί τα µεγάλα «πορτοφόλια θα οργανώσουν» την ενηµέρωση
µε βάση τα δικά τους οικονοµικά, πολιτικά, επιχειρηµατικά συµ-
φέροντα και µε βάση κυρίως την πολύµορφη διαπλοκή που επι-
διώκουν να έχουν κάθε φορά µε το πολιτικό σύστηµα και µε τα
κυβερνητικά κόµµατα. Και αυτό, γιατί απλά δεν µπορεί να απο-
σπάται η ενηµέρωση ως αγαθό, ως δικαίωµα και όχι ως εµπό-
ρευµα, όπως είναι σήµερα, από το ποιος έχει την ιδιοκτησία των
µέσων ενηµέρωσης.

Επίσης, όταν σας λέγαµε τότε ότι δεν υπάρχουν ασφαλιστικές
δικλείδες για να υπάρχει έστω σ’ αυτό το πλαίσιο µια στοιχει-
ώδης πολυφωνία, τι κάνατε εσείς; Ψηφίζατε µαζί µε τη Νέα Δη-
µοκρατία και το Κίνηµα Αλλαγής τη σύνθεση του Εθνικού
Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης το οποίο σήµερα, κάτι που λένε
πλέον σχεδόν όλοι εδώ µέσα, είναι ένα διακοσµητικό στοιχείο σε
όλη αυτή την ασυδοσία, σε όλη αυτή την αυθαιρεσία των κανα-
λαρχών. Βέβαια, µας λέτε «ναι, αλλά για πρώτη φορά πλήρωσαν
οι καναλάρχες». Και λοιπόν; Πλήρωσαν ένα πολύ µικρό αντίτιµο
σε σχέση µε τα υπερκέρδη που έχουν. Σιγά µη ξοδεύτηκαν, δη-
λαδή, κιόλας εδώ που τα λέµε!

Όµως, αλήθεια, πόσο κοστολογείτε εσείς το αγαθό της ενη-
µέρωσης; Πόσο κοστολογείται ο µιντιακός αυταρχισµός που
ζούµε σήµερα και που πάει χέρι, χέρι µε την καταστολή και τον
αυταρχισµό; Πόσο κοστολογείται η µονοφωνία της κυρίαρχης
πολιτικής ιδεολογίας; Πόσο κοστολογείται η πλύση εγκεφάλου,
η χειραγώγηση, ο αποκλεισµός κοµµάτων, όπως το ΚΚΕ, που µό-
νιµα και σταθερά δεν εκπροσωπείται στα κανάλια, σύµφωνα µε
τα επίσηµα στοιχεία του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης
και µάλιστα άσχετα µε το ποια είναι η Κυβέρνηση;

Μην παριστάνετε, λοιπόν, τις αθώες περιστερές. Είστε όλοι
µαζί συνυπεύθυνοι, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία και Κίνηµα Αλλαγής
για τη σηµερινή κατάντια. Γι’ αυτό και δεν συζητάτε ούτε για την
ουσία του συγκεκριµένου ζητήµατος. Ο καηµός σας είναι να κά-
νετε εδώ µέσα τα «κοκοράκια» για να µπερδεύετε τον κόσµο. 

Όµως, άλλα είναι τα κρίσιµα ζητήµατα, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές. Οι ώρες και οι µέρες είναι πολύ κρίσιµες µε την πανδηµία
που πλήττει τον ελληνικό λαό. Είναι κρίσιµο να παρθούν µέτρα
προστασίας παντού, ιδιαίτερα στους χώρους δουλειάς, να «τρέ-
ξει» ο εµβολιασµός του πληθυσµού µε πρόσβαση σε όλα τα δια-
θέσιµα εµβόλια, να θωρακιστεί το δηµόσιο σύστηµα, να προχω-
ρήσετε στην επίταξη των µεγάλων ιδιωτικών νοσοκοµείων. Θα σας
το ξαναπούµε: Είναι αδιανόητο και εγκληµατικό να αρνείστε πει-
σµατικά αυτή τη στιγµή την επίταξη των µεγάλων ιδιωτικών κλινι-
κών. Είναι αδιανόητο και εγκληµατικό οι «επιχειρηµατίες» της
υγείας να συνεχίζουν να θησαυρίζουν πάνω στη ζωή, πάνω στον
πόνο χιλιάδων συνανθρώπων µας. Και αυτό το έγκληµα στον βωµό
του κέρδους ούτε ξεχνιέται ούτε παραγράφεται!

Κατανοούµε την αδυναµία σας να στηρίξετε µε πειστικά επι-
χειρήµατα την άρνησή σας να επιτάξετε τον ιδιωτικό τοµέα. Αφή-
στε, όµως, κατά µέρος την κοροϊδία, γιατί τι άλλο από κοροϊδία
µπορεί να είναι αυτό που λέει ο Υπουργός σας απαντώντας στο
αίτηµα της επίταξης; Την περίοδο αυτή, λέει, το εθνικό σύστηµα
στη χώρα είναι ένα και είναι ενιαίο, µία υγειονοµική περιφέρεια,
ένα µεγάλο νοσοκοµείο, ο δηµόσιος τοµέας, ο ιδιωτικός τοµέας,
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οι Ένοπλες Δυνάµεις µε τις υγειονοµικές δοµές που έχουν,
έχουν ενώσει τις δυνάµεις τους, προκειµένου να αντιµετωπί-
σουµε µε επιτυχία όλοι µαζί την πανδηµία. Αυτά λέτε. Σοβαρά µι-
λάτε; Θέλετε να µας πείτε ότι ο ιδιωτικός τοµέας έχει διαθέσει
υποδοµές, ότι έχει διαθέσει το προσωπικό του στην αντιµετώ-
πιση της πανδηµίας; Ώρα είναι να µας πείτε ότι το κάνει και αφι-
λοκερδώς και ότι έχει σταµατήσει να θησαυρίζει ακόµα και µέσα
στην πανδηµία. 

Για πείτε µας, λοιπόν, αφού το σύστηµα είναι ένα και ενιαίο,
όπως λέτε, τώρα που ο «Ερυθρός Σταυρός», ο οποίος διαθέτει
µια από τις καλύτερες νευρολογικές µονάδες που κάνουν θροµ-
βόλυση, αναγκαία παρέµβαση για τα εγκεφαλικά, βγήκε εκτός
εφηµερίας, πού πηγαίνουν τώρα αυτά τα περιστατικά; Μήπως
πηγαίνουν στο «Metropolitan» το οποίο διαφηµίζει ότι έχει εξει-
δικευµένη µονάδα και µονάδα αυξηµένης φροντίδας για θροµ-
βόλυση; Ποιον κοροϊδεύετε λοιπόν; 

Μήπως ακόµα θέλετε να µας πείτε σε ποιο ιδιωτικό νοσοκο-
µείο, µιας και ο «Ερυθρός» µετατράπηκε σε COVID, θα κάνουν
τη θεραπεία τους οι ασθενείς µε σκλήρυνση κατά πλάκας;

Έχουµε υπ’ όψιν µας την ανακοίνωση της Συντονιστικής Επι-
τροπής Αγώνα Αναπήρων που σηµειώνει ότι µια σειρά από χρό-
νια πάσχοντες ενηµερώθηκαν από τα δηµόσια νοσοκοµεία πως
σταµατούν οι θεραπείες τους. Χαρακτηριστική περίπτωση οι εκα-
τόν πενήντα ασθενείς µε σκλήρυνση κατά πλάκας που σταµάτη-
σαν τις θεραπείες τους στον «Ερυθρό Σταυρό». Παρόµοια
προβλήµατα προκαλεί και η αναστολή λειτουργίας του ιατρείου
επιληψίας στο «Γεννηµατάς».

Θέλετε να µας πείτε τι γίνεται µε τις θεραπείες για ασθενείς
µε άλλα σοβαρά νοσήµατα, για όσους έχουν αναβάλει χειρουρ-
γεία, ιατρικά ραντεβού, εξετάσεις σοβαρές που χρειάζεται και
έγκαιρη διάγνωση; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ)

Βέβαια, για να µην σας αδικήσουµε, ο Υπουργός σας µε τα
περί ενιαίου τοµέα δηµοσίου και ιδιωτικού περιγράφει τη στρα-
τηγική σας στην υγεία, πώς µέσα από µια ενιαία λειτουργία δη-
µοσίου και ιδιωτικού τοµέα θα βγαίνουν κερδισµένοι ή µεγάλοι
επιχειρηµατικοί όµιλοι στην υγεία. Τέτοιο δηµόσιο σύστηµα
υγείας θέλετε, εµπορευµατοποιηµένο, υποβαθµισµένο, για να
κάνουν χρυσές δουλειές οι έµποροι της υγείας είτε κλείνοντας
δουλειές µε το δηµόσιο είτε πουλώντας ακριβά τις υπηρεσίες
υγείας στις ιδιωτικές δοµές. Γι’ αυτό έχετε ξαµολύσει ορισµέ-
νους για να επιτίθενται στους αγωνιστές συνδικαλιστές και υγει-
ονοµικούς. Πότε σας προσφέρουν τις υπηρεσίες τους ως
παπαγαλάκια κάποιοι πότε ως λαγοί. «Μετά την πανδηµία η
στιγµή της Κυβέρνησης για τολµηρή µεταρρύθµιση στην υγεία»,
λέει ο γνωστό σας «παπαγάλος», γνωστός και µη εξαιρετέος! Δη-
λαδή πώς θα κερδίζουν ακόµα περισσότερα οι όµιλοι της ιδιωτι-
κής υγείας. Αυτό θα είναι το περιεχόµενο της οποίας
µεταρρύθµισης της υγείας. Αυτό άλλωστε είναι το δήθεν αποτέ-
λεσµα της αρµονικής συνύπαρξης του δηµόσιου µε τον ιδιωτικό
τοµέα που όλοι κάνατε σηµαία της πολιτικής σας σ’ αυτό το κρί-
σιµο διάστηµα.

Ό,τι και να κάνετε εσείς και τα «παπαγαλάκια» σας, όλος ο
λαός γνωρίζει πως οι νοσοκοµειακοί γιατροί µε την οµοσπονδία
τους δίνουν τη µάχη για να σωθούν ανθρώπινες ζωές. Γι’ αυτό
αποκαλύπτουν και τις εγκληµατικές ευθύνες σας. Αύριο απολύε-
ται ο πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζοµένων του νοσοκοµείου
«Άγιος Σάββας» Κώστας Καταραχιάς. Είναι ο µοναδικός επικου-
ρικός γιατρός σ’ όλη τη χώρα που δεν πήρε παράταση της σύµ-
βασής του µέχρι τον Οκτώβριο. Αυτή την ώρα που το σύστηµα
έχει ανάγκη από προσλήψεις, εσείς κάνετε απολύσεις και µάλι-
στα εκδικητικές απολύσεις. Πάρτε το χαµπάρι: Δεν θα κλείσετε
το στόµα στους νοσοκοµειακούς γιατρούς. 

Βλέπετε ότι ακόµα και ο µαζικός εµβολιασµός αργεί πολύ για
να είναι πραγµατικά µαζικός, για να επιτευχθεί η πολυπόθητη
ανοσία. Κι όµως αν είχατε ακούσει το ΚΚΕ που από την πρώτη
στιγµή πρότεινε άµεση πρόσβαση σε όλα τα διαθέσιµα εµβόλια
διεθνώς, που κρίνονται ασφαλή, που κρίνονται αποτελεσµατικά
βεβαίως, έτσι ώστε να εξασφαλιστεί επάρκεια, να επιτευχθεί έγ-
καιρα ο µαζικός εµβολιασµός του πληθυσµού, σήµερα τα πράγ-

µατα θα ήταν διαφορετικά. Τώρα τι κάνετε; Ροκανίζετε απλά
χρόνο πολύτιµο, έρµαια και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής συµµε-
τέχοντας έτσι στον σκληρό εγκληµατικό ανταγωνισµό µεταξύ
των διαφόρων οµίλων του φαρµάκου που στοιχίζει όµως σε αν-
θρώπινες ζωές. 

Κυρίες και κύριοι, ένα ακόµα ζήτηµα. Τα όσα ακούµε λίγες
µέρες µετά τη Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τη
συνοµιλία του Πρωθυπουργού µε τον νέο πρόεδρο των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών προκαλούν θυµηδία, γιατί γέλιο δεν βγαίνει µέσα
σε εξελίξεις πραγµατικά πολύ επικίνδυνες και πολύ περισσότερο
δεν επιτρέπουν τις υπερφίαλες εκτιµήσεις της Κυβέρνησης. 

Τι έδειξε η Σύνοδος Κορυφής και η κοινή δήλωση των είκοσι
επτά για τις σχέσεις Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας; Ότι η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση καθορίζει τη στάση της στα παζάρια που εξε-
λίσσονται µε βάση τα συµφέροντα των ευρωπαϊκών µονοπωλίων
και την προώθηση της στρατηγικής σχέσης µε την Τουρκία.
Όποια άλλη ερµηνεία, όποια άλλη εκτίµηση ανήκει στη σφαίρα
της φαντασίας και όχι στην πραγµατικότητα. Όλα τα κόµµατα
του ευρωατλαντικού τόξου έχουν εκτεθεί ανεπανόρθωτα. Καλ-
λιέργησαν και αυτή τη φορά ψεύτικες προσδοκίες για τον ρόλο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, υπερφίαλες άλλες εκτιµήσεις για τις
κυρώσεις, οι οποίες ουσιαστικά έχουν µετατραπεί σε µπαλάκι
του πινγκ πονγκ, που µετατίθεται από τρίµηνο σε τρίµηνο. 

Στα θέµατα της εµπλοκής της Ελλάδας στους σχεδιασµούς
του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής υπάρχει απόλυτη, αδιάψευστη σύµπλευση της Κυ-
βέρνησης µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση αλλά και άλλα κόµ-
µατα του ευρωατλαντικού τόξου. Για την εµπλοκή της Ελλάδας
στα σφαγεία τους δεν σηκώνουν τους τόνους. Επικρατεί µια ιδιό-
τυπη οµερτά. Όλοι σας λέτε ότι αυτή η εµπλοκή αποτελεί ασπίδα
για τον λαό και τη χώρα. Είναι µεγάλο ψέµα. Αποτελεί µόνο πηγή
νέων µεγάλων κινδύνων. Αυτό επιβεβαιώνεται και από τη συνο-
µιλία του Έλληνα πρωθυπουργού µε τον πρόεδρο των ΗΠΑ. Οι
αµερικανικές αναφορές για τον ρόλο της Ελλάδας στην ανατο-
λική Μεσόγειο, στα δυτικά Βαλκάνια, στη Μαύρη Θάλασσα συν-
δέονται µόνο µε την όξυνση των ανταγωνισµών των Ηνωµένων
Πολιτειών της Αµερικής µε τη Ρωσία και την Κίνα αλλά και µε την
προετοιµασία της συνεκµετάλλευσης στο Αιγαίο, στην ανατολική
Μεσόγειο προς όφελος των αµερικανικών και ευρωπαϊκών ενερ-
γειακών οµίλων. Σηµατοδοτούν την επικίνδυνη εµπλοκή της Ελ-
λάδας σε αυτούς τους σχεδιασµούς µε σήµα κατατεθέν αυτής
της εµπλοκής τον αναβαθµισµένο ρόλο της βάσης της Σούδας
και των δεκάδων άλλων νέων βάσεων που µετατρέπουν τη χώρα
και το λαό µας σε στόχο. 

Και µην κάνετε πως δεν καταλαβαίνετε, ούτε εσείς της Κυβέρ-
νησης ούτε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ, που µάλιστα τολµάτε να παρου-
σιάζετε και ως πρόοδο το σφιχταγκάλιασµα µε τους φονιάδες
του ΝΑΤΟ και των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής µε τις επιδιώ-
ξεις τους από τη Μέση Ανατολή ως τα Βαλκάνια και τα σύνορα
µε τη Ρωσία. Με δεδοµένο τον οµολογηµένο στόχο των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών Αµερικής, του ΝΑΤΟ, αλλά και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης να διατηρηθεί η Τουρκία µε κάθε κόστος στη Δύση, τι
σας έµεινε να λέτε για να εφησυχάζετε; Κάτι στοχευµένες διαρ-
ροές του τύπου «αν χρειαστείς κάτι, είµαι εδώ να βοηθήσω». Αγ-
γίζει τα όρια της τηλεφωνικής φάρσας, όταν ο καθένας ξέρει ότι
η βοήθεια των ΗΠΑ όλα αυτά τα χρόνια είναι η νοµιµοποίηση των
απαράδεκτων διεκδικήσεων της Τουρκίας στο Αιγαίο και την ανα-
τολική Μεσόγειο, η νοµιµοποίηση του στρατού κατοχής στην
Κύπρο και ότι οι τόνοι βοήθειας που έχουν εξαγάγει οι ΗΠΑ στα
Βαλκάνια, στη Βόρεια Αφρική, στη Μέση Ανατολή ισοπέδωσαν
ολόκληρες χώρες σπέρνοντας θάνατο και προσφυγιά. 

Ο λαός και µνήµη έχει και κριτήριο έχει. Καταλαβαίνει ότι αυτή
η εµπλοκή της χώρας σε τέτοια επικίνδυνα σχέδια για κάποιους
λίγους µυρίζει κέρδη και επενδύσεις, αλλά για τον ελληνικό λαό
µυρίζει παραπέρα οικονοµική κρίση, πολεµικές εµπλοκές, προ-
σφυγιά, προβλήµατα, αβεβαιότητα. 

Όλα αυτά, λοιπόν, απασχολούν τον ελληνικό λαό, την ελληνική
νεολαία και όχι το «εδώ Παππάς, εκεί Παππάς, πού είναι ο Παπ-
πάς;», που ακούµε επαναλαµβανόµενα εδώ µέσα σήµερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΣΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.
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Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Χιονίδης από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΣΑΒΒΑΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, είµαστε εδώ για να συζητήσουµε την πρόταση για δηµι-
ουργία Επιτροπής Προκαταρκτικής Εξέτασης. Είχαν έρθει
αρκετά στοιχεία εδώ και µήνες, τα οποία είναι κατανοητά ακόµη
και σε µας οι οποίοι δεν είµαστε νοµικοί. 

Το ζήτηµα είναι το εξής: Οφείλει η Βουλή, σύµφωνα µε τον
νόµο, να κάνει αυτήν την προκαταρκτική εξέταση; Η απάντηση
είναι σαφής και προσδιορίζεται από το Σύνταγµα, προσδιορίζεται
από τον νόµο. Ήδη από το 2003, όταν υπάρχει κάποια καταγγε-
λία εναντίον Υπουργού, οφείλει να ακολουθηθεί αυτή η διαδικα-
σία.

Το ερώτηµα που βάζω είναι το παρακάτω: Αν αυτές οι κατη-
γορίες στρέφονταν κατά κάποιου πολίτη, αν αυτές οι κατηγορίες
στρέφονταν κατά µιας άλλης δοµής της διοίκησης, σε έναν γε-
νικό γραµµατέα, γενικό διευθυντή, δήµαρχο ή περιφερειάρχη,
θα πήγαιναν απευθείας για προκαταρκτική εξέταση; Αφού θέ-
λουµε, λοιπόν, να είµαστε όλοι ίσοι, πάντοτε µε τη λογική του
νόµου, της προστασίας των Υπουργών -γιατί υπάρχουν πολλοί
κακόβουλοι που θα έβαλλαν κατά Υπουργών- παρά ταύτα, εδώ
λέµε ότι έχουµε κάποιες καταγγελίες οι οποίες είναι κρίσιµες και
προς διερεύνηση.

Άρα, λοιπόν, καλώς γίνεται η πρόταση, γιατί όλοι µαζί οφεί-
λουµε να κρατήσουµε στο ύψος το πολιτικό γίγνεσθαι, τους πο-
λιτικούς και την πολιτική, η οποία σπιλώθηκε και χτυπήθηκε τα
τελευταία χρόνια µε βάναυσο τρόπο. Βλέπουµε παραφυάδες
που βγήκαν, γιατί δήθεν η πολιτική δεν έκανε καλά τη δουλειά
της.

Ναι, πράγµατι, µερικά πρόσωπα δεν έκαναν καλά τη δουλειά
τους και έπρεπε να αποπεµφθούν και αποπέµφθηκαν από τον
ίδιο τον λαό. Όµως, το σύνολο της πολιτικής, όλοι οι πολιτικοί;
Όχι βέβαια!

Είναι, επίσης, σηµαντικό το εξής: Λένε ότι ο Καλογρίτσας είναι
ένας αναξιόπιστος µάρτυρας. Μα, όλα αυτά που ήρθαν στη
Βουλή από την εισαγγελία του Αρείου Πάγου δεν αφορούν µόνο
καταθέσεις του συγκεκριµένου κ. Καλογρίτσα. Και πότε ήταν
αναξιόπιστος ο Καλογρίτσας; Τότε που έκανε όλη αυτή την προ-
σπάθεια, ασχέτως µε τον κ. Παππά, τον οποίο τιµούµε και για την
ευφυΐα του και για τη δράση του; Όµως, από εκεί και πέρα, είναι
ο µόνος που καταθέτει; Δεν κατέθεσε ο Μαρινάκης και άλλοι
σπουδαίοι καναλάρχες για άλλα λεφτά;

Ετέθη, επίσης, το ερώτηµα: «Με 3 εκατοµµύρια έπαιρνες
άδεια;». Η απάντηση είναι: «Σαφώς όχι». Μόνο που υπήρχε πιθα-
νότητα, ως αφανής εταίρος, σε µια εταιρεία µετά τα 3 να είναι
άλλα 25. Υπό αυτή την έννοια, λέµε ότι ήταν η αρχή και ότι στα-
µάτησε στην αρχή.

Τέλος πάντων, ακούµε σήµερα ότι είναι αναξιόπιστος ο κ. Κα-
λογρίτσας. Εγώ να συµφωνήσω ότι είναι αναξιόπιστος. Πρέπει
να µη ληφθούν υπ’ όψιν τα πραγµατικά στοιχεία ή υπάρχει η τάση
να προφυλάξουν τους ανθρώπους που πιθανόν θα ψηφίσουµε -
και εγώ θα είµαι ένας από αυτούς- υπέρ της δηµιουργίας Προ-
καταρκτικής, στη λογική «εµείς την πατήσαµε, κοιτάξτε µην την
πατήσετε και εσείς». Τι να πατήσουµε; Εµείς κοιτάµε πραγµατικά
γεγονότα.

Αυτό µε το οποίο θα ήθελα να καταλήξω, για να µην καταχρα-
στώ τον χρόνο, είναι το εξής: Αυτό που θα ήθελε και θα βοη-
θούσε πάρα πολύ το πολιτικό σύστηµα είναι η παράκλησή µου ο
κ. Νίκος Παππάς αναφανδόν να δηλώσει «θέλω να γίνει», για να
ξεκαθαρίσουµε τα στοιχεία. Να ξεκαθαριστεί!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εµείς δεν βγάλαµε κανένα συµπέρασµα. Είναι κάτι που εξετά-

ζεται. Όµως, εδώ, σ’ αυτή την Αίθουσα, βρέθηκα πολλές φορές
και εγώ ο ίδιος απέναντι, διότι κάποιοι κακόβουλοι µε κατήγγει-
λαν ως δήµαρχο. Στάθηκαν πάρα πολλοί συνάδελφοι µε διάφο-
ρες ιδιότητες. Ζητήσαµε όλοι την άρση της ασυλίας µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Άρα, λοιπόν, θα ήταν µια τεράστια συνεισφορά στο πολιτικό

σύστηµα να λέµε ότι στη Βουλή δεν φοβόµαστε κανέναν κατή-
γορο, κανέναν ψευδοµάρτυρα, κανέναν από αυτούς οι οποίοι
λέτε ότι καταγγέλλουν. Όµως, εµείς, παρ’ όλα αυτά, οφείλουµε
να το διερευνήσουµε. Αυτό θα κάνουµε, αυτό οφείλουµε να κά-

νουµε όχι ως προς το πρόσωπο, αλλά ως προς την εύρυθµη λει-
τουργία και τη νοµιµότητα.

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, σε δεκαπέντε δευτερόλεπτα.
Η κατάσταση πραγµατικά είναι δύσκολη. Εγώ µιλώ µόνο για

το θέµα. Δεν θα µιλήσω ούτε αν τα εµβόλια έγιναν καλά ή οτιδή-
ποτε άλλο, ούτε για τα ελληνοτουρκικά, ούτε για την Ευρώπη.
Εδώ συζητούµε ένα πολύ συγκεκριµένο θέµα, µε την εξαίρεση
βέβαια των πολιτικών Αρχηγών, που δύνανται να µιλούν για όλα
τα ζητήµατα.

Από εκεί και πέρα, εµείς θα µιλήσουµε για το συγκεκριµένο
θέµα και εδώ πρέπει να έχουµε απολύτως ξεκάθαρη θέση. Θέ-
λουµε να βοηθήσουµε τη βελτίωση της εµπιστοσύνης του κό-
σµου στους πολιτικούς και στην πολιτική; Ναι, είµαστε εδώ
οιαδήποτε στιγµή, οποιοσδήποτε από όλες τις παρατάξεις έχει
οποιαδήποτε καταγγελία για αδίκηµα να µπορεί να τύχει της κρί-
σης της δικαιοσύνης. Διότι µετά την προκαταρκτική, αν προκύ-
ψουν στοιχεία µε τα οποία είτε προχωρεί είτε δεν προχωρεί
παρακάτω, αυτό ένας φυσικός δικαστής θα το κρίνει και δεν το
κρίνουν οι Βουλευτές.

Αυτό είναι το µείζον ζήτηµα καθαρά, παστρικά, δηµοκρατικά.
Δεν υπάρχει εµπάθεια στα πρόσωπα. Πρέπει το πολιτικό τοπίο
να είναι διάφανο, καθαρό και είναι µια µεγάλη ευκαιρία ο Νίκος
Παππάς να τρίψει στο πρόσωπο αυτών που λέει ότι τον καταγ-
γέλλουν την αθωότητά του µέσα από τις διαδικασίες.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει η κ. Γιαννακοπούλου από το Κίνηµα Αλλα-

γής.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα την πρό-

ταση Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση Προανα-
κριτικής Επιτροπής που θα διερευνήσει ενδεχόµενες ποινικές
ευθύνες του πρώην Υπουργού του ΣΥΡΙΖΑ, του κ. Νίκου Παππά,
για την υπόθεση Καλογρίτσα µε τις τηλεοπτικές άδειες. Η πρό-
ταση αφορά στα αδικήµατα της δωροληψίας και της παράβασης
καθήκοντος.

Εµείς ως Κίνηµα Αλλαγής έχουµε καθαρή θέση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Το πολιτικό αξίωµα «όλα στο φως» είναι για
εµάς αταλάντευτο. Είµαστε προσηλωµένοι στην ανάγκη για
πλήρη διερεύνηση και διαλεύκανση κάθε υπόθεσης µε φερόµενη
εµπλοκή πολιτικού προσώπου, ανεξαρτήτως κοµµατικής προ-
έλευσης.

Υπενθυµίζω δε ότι το ΠΑΣΟΚ το 1989, όταν στοχοποιείτο και
κατηγορείτο στο πρόσωπο του ιστορικού ιδρυτή και ηγέτη µας,
είχε ως αίτηµα την κάθαρση και ψήφισε για την παραποµπή των
ίδιων των στελεχών του.

Αυτή είναι, λοιπόν, διαχρονική θέση αρχής για εµάς και γι’
αυτό θα υπερψηφίσουµε την πρόταση. Κάθε σκιά, έστω και εις
βάρος του πολιτικού συστήµατος, πρέπει να διερευνάται και πρέ-
πει να αντιµετωπίζεται σύµφωνα µε το ελληνικό Σύνταγµα και µε
τους νόµους, διαφορετικά αποτελεί εστία αµφισβήτησης της
ίδιας της δηµοκρατίας µας.

Για κανέναν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει ασυλία
ή δεν µπορεί, δεν νοείται να υπάρχει ειδική προστασία. Για
όποιον υπάρξουν στοιχεία που στοιχειοθετούν ποινικές ευθύνες,
όσο ψηλά και αν βρίσκεται, θα πρέπει να έχει την ίδια αντιµετώ-
πιση µε τους Έλληνες πολίτες. Αυτό αποτελεί δηµοκρατικό
χρέος και σεβασµό στην ίση, στην ισότιµη αντιµετώπιση όλων
των Ελλήνων πολιτών. 

Θα πρότεινα, λοιπόν, σε όλους τους συναδέλφους, και ασφα-
λώς και στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, να ψηφίσουν την πρό-
ταση, αν πράγµατι τους ενδιαφέρει η διαφάνεια, αν πράγµατι
θέλουµε να διερευνούµε τα πάντα, µε βάση τις αρχές της δηµο-
κρατίας και του κράτους δικαίου και όχι µε πέταγµα λάσπης στον
ανεµιστήρα, όχι µε προστατευόµενους µάρτυρες, όχι µε λαϊκά
δικαστήρια στα social media. 

Δεν κατανοώ λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις αντι-
δράσεις του ΣΥΡΙΖΑ. Φωνάζουν ότι είναι σε αδιέξοδο η Κυβέρ-
νηση και γι’ αυτό -λένε- ανακινεί την υπόθεση. 
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Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ασκώ κριτική
στην Κυβέρνηση που καθυστέρησε τόσο, µε κίνδυνο να παρα-
γραφούν τυχόν ευθύνες. Από τον Ιούλιο διαβάζουµε για τις κα-
ταγγελίες του κ. Καλογρίτσα και για τη µηνυτήρια αναφορά του.
Έχουν περάσει τόσοι µήνες, τι περιµέναµε; Φωνάζουν πώς είναι
δυνατόν να λαµβάνει στα σοβαρά κάποιος τον κ. Καλογρίτσα;
Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σηκώνω τα χέρια ψηλά. Ο κ.
Καλογρίτσας δεν ήταν εκλεκτός σας, κύριοι συνάδελφοι από τον
ΣΥΡΙΖΑ, αυτός δεν είχε προνοµιακή µεταχείριση από την Attica
Bank, αυτός δεν συνδέθηκε µε τα βοσκοτόπια, αυτός δεν ήταν
που για λογαριασµό του τεµαχίστηκε όσο έπαιρνε, όσο µπο-
ρούσε, το έργο για την Εθνική Πάτρας - Πύργου, ο κ. Καλογρί-
τσας δεν ήταν η επιλογή σας για να στηθεί το περίφηµο «ΣΥΡΙΖΑ
TV» και έτρεχε να παρευρεθεί σε όλες τις εκδηλώσεις και σε
όλες τις οµιλίες του κ. Παππά; Φωνάζουν ότι τώρα έχουµε παν-
δηµία. Ε, και; Ε, και; Σε περιόδους κρίσεων µπορεί ο καθένας να
κάνει ό,τι θέλει ή µπορεί να µην ελέγχεται για τυχόν αξιόποινες
πράξεις; Ποιον, αλήθεια, πιστεύετε ότι πείθετε µε αυτά τα οποία
λέτε; Για πόση απουσία γενναιότητας, αλλά και πίστης, πραγµα-
τικά πίστης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, στη δια-
φάνεια και στις θεσµικά προβλεπόµενες διαδικασίες του κράτους
δικαίου µάς µιλάτε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω σε µισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Και µια που συζητάµε αυτή την πρόταση αξίζει, αξίζει πραγ-

µατικά να θυµηθούµε την περίοδο εκείνη, τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ
προσπαθούσε µε κάθε τρόπο να ελέγξει τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης, τότε που στοχοποιούσε και έκλεισε κανάλια, τότε που µε
βάση έναν αντισυνταγµατικό νόµο έστησε έναν διαγωνισµό - πα-
ρωδία, που θύµιζε «Big Brother». Την ίδια, ακριβώς την ίδια πε-
ρίοδο κατηγορούνταν δέκα κορυφαία πολιτικά πρόσωπα, µε
βάση αστείες καταγγελίες προστατευόµενων µαρτύρων, και στη-
νόταν ένα παραδικαστικό, παρακρατικό κύκλωµα, για το οποίο
ελπίζω να αποφανθεί σύντοµα η δικαιοσύνη, όπως αρµόζει και
όπως πρέπει. Σίγουρα δεν ήταν και οι καλύτερες στιγµές της µε-
ταπολιτευτικής δηµοκρατίας µας. 

Τότε λοιπόν έγινε γνωστός ο κ. Καλογρίτσας ως ο µέλλων
ισχυρός άνδρας των media, ουσιαστικά ως συµµετέχων, όπως
ισχυρίζεται, σε εταιρικό σχήµα, το οποίο θα έπαιρνε µε τις ενέρ-
γειες του αρµόδιου Υπουργού άδεια καναλιού, που θα ανήκε ου-
σιαστικά στον ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος και αποκόµιζε όλο το όφελος
από τη δηµιουργία του σταθµού και όχι ο ίδιος ο κ. Καλογρίτσας.
Τότε καταγγέλλεται ότι ζητήθηκε και δόθηκε από τη «CCC» σε
εταιρεία του κ. Καλογρίτσα το ποσό των 3 εκατοµµυρίων ευρώ
για την έκδοση εγγυητικής επιστολής ισόποσης αξίας για τη συµ-
µετοχή στον διαγωνισµό µε τη διασφάλιση ότι θα λάµβανε άδεια.
Τότε, µετά την ακύρωση του διαγωνισµού, διασφάλισε την επι-
στροφή των 3 εκατοµµυρίων στην εταιρεία συµφερόντων του κ.
Καλογρίτσα, ενώ η εγγυητική είχε καταπέσει και του ζητήθηκε
να δώσει το ποσό αυτό των 3 εκατοµµυρίων για να εκδοθεί το
φιλοκυβερνητικό τότε έντυπο «DOCUMENTO». Τότε καταγγέλ-
λεται ότι ζητήθηκε από τον κ. Κοντοµηνά να δώσει το 51% του
τηλεοπτικού µέσου του στον κ. Καλογρίτσα για να αποκτήσει
αυτός κανάλι, το οποίο θα ελεγχόταν από τον ΣΥΡΙΖΑ. Για εκείνη,
λοιπόν, την περίοδο καταγγέλλονται αυτές οι τόσο σοβαρές πα-
ρατυπίες και παρανοµίες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι καταγγελίες είναι πολύ σο-
βαρές. Η Βουλή δεν έχει δικαίωµα να σιωπήσει. Κανένας µας δεν
έχει δικαίωµα να σιωπήσει. Να συγκροτηθεί η Προανακριτική λοι-
πόν, να καλέσει όλους όσοι χρειάζονται και να πέσει φως σε όλα,
αυτό είναι το συνταγµατικό, το δηµοκρατικό µας καθήκον. Αυτό
είναι το καθήκον µας απέναντι στις Ελληνίδες και τους Έλληνες. 

Ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κυρία συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Μπαρτζώκας από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Αγαπητοί και αγαπητές συνάδελφοι, το Κοινοβούλιο σήµερα

έχει µια σηµαντική ευκαιρία να ασκήσει τον θεσµικό του ρόλο µε

υπευθυνότητα, θάρρος και πίστη στην αλήθεια. Δεν υπάρχουν
εχθροί εδώ µέσα, ούτε υπάρχουν πολιτικές διώξεις, όπως επα-
νειληµµένως αναφέρατε οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Υπάρχουν
µόνο θεσµικές διαδικασίες και θεσµικές αρµοδιότητες και όλοι
µας πρέπει να τις υπηρετήσουµε, έχοντας επίγνωση του ρόλου
µας. Η µοναδική µάχη που πρέπει να δοθεί είναι αυτή µεταξύ του
σκότους µε το φως και το φως οφείλει να κερδίσει. 

Στη σηµερινή συζήτηση το Κοινοβούλιο καλείται να αποφασί-
σει σχετικά µε το αν γίνεται αποδεκτή η πρόταση για σύσταση
Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκα-
ταρκτικής εξέτασης σύµφωνα µε τα οριζόµενα στο Σύνταγµα και
τους συναφείς νόµους. Αντικείµενό της σε περίπτωση αποδοχής
θα είναι η διερεύνηση αξιόποινων πράξεων που τυχόν έχουν τε-
λεστεί από τον πρώην Υπουργό Επικρατείας κ. Νίκο Παππά και
συγκριµένα τα αδικήµατα της δωροληψίας κατ’ εξακολούθηση
και της παράβασης καθήκοντος. Η εξέταση των στοιχείων της
δικογραφίας που έχει περιέλθει στη Βουλή και που επί των στοι-
χείων της βασίζεται η πρόταση, δηλαδή της επώνυµης καταγγε-
λίας του κ. Καλογρίτσα εναντίον του πρώην Υπουργού και των
συναφών καταθέσεων, καθιστά την ψήφιση της πρότασης µια
αυτονόητη υποχρέωσή µας. Ο έλεγχος των σοβαρών ενδείξεων
για αντιθεσµική συµπεριφορά εκ µέρους του σε βαθµό ποινικών
αδικηµάτων υπαγορεύεται από το νοµικό µας πλαίσιο, αλλά κυ-
ρίως από τη συνείδησή µας ως Βουλευτών. 

Ο κ. Καλογρίτσας καταγγέλλει ότι ενεργώντας υπό τις υποδεί-
ξεις του κ. Παππά και λοιπών ανώτατων στελεχών δέχθηκε να
συµµετάσχει ως εµφανής εταίρος, «µπροστινός», σε εταιρεία
που θα διεκδικούσε τηλεοπτική άδεια στον γνωστό διαγωνισµό -
φιάσκο, η νοµοθετική βάση του οποίου κρίθηκε αντισυνταγµα-
τική, όπως όλοι θυµόµαστε. Μιλάει για εικονικές συµφωνίες και
για συµβάσεις ανύπαρκτης υπεργολαβίας µε εταιρεία της αλλο-
δαπής, τις οποίες ο κ. Καλογρίτσας δέχθηκε να συνάψει, πάντα
καθ’ υπόδειξη του κ. Παππά, µε µοναδικό στόχο να δηµιουργηθεί
ένα κανάλι ΣΥΡΙΖΑ, έτσι ώστε να εξυπηρετούνται οι πολιτικές επι-
διώξεις της τότε κυβέρνησης και η φίµωση των αντιπάλων της.
Ισχυρίζεται ότι η διεκδίκηση τηλεοπτικής άδειας ήταν επιφανει-
ακή, καθώς ο ίδιος θα έβαζε απλώς το όνοµά του λόγω της εµ-
πιστοσύνης του και των ισχυρών δεσµών του µε την Αριστερά
και ιδίως µε την «πρώτη φορά αριστερά». Τον έλεγχο θα τον είχε
ο παρασκηνιακός εταίρος, η αφανής κατασκευαστική εταιρεία
του εξωτερικού, η οποία θα εισέφερε το τίµηµα της τηλεοπτικής
άδειας και µέσω αυτής ο ιθύνων νους του όλου εγχειρήµατος, ο
κ. Παππάς. Ο ίδιος ο κ. Καλογρίτσας κάνει λόγο για το ότι εκτε-
λούσε εντολές του πρώην Υπουργού Επικρατείας και λοιπών
ανώτατων στελεχών, αναφέρει τον πρώην Υπουργό ως εµπνευ-
στή του σχεδίου, αλλά και ως αυτόν που έφερε σε επαφή τον
ίδιο µε τους αφανείς εταίρους και που υλοποίησε το σχέδιο µέχρι
αυτό -ευτυχώς- να αποτύχει οριστικά.

Με λίγα λόγια, στην καταγγελία του ο κ. Καλογρίτσας εξιστο-
ρεί την ύπαρξη ενός ιστού διαπλοκής µεταξύ του πρώην Υπουρ-
γού, του ιδίου και µιας αλλοδαπής κατασκευαστικής εταιρείας.
Ένα τρίγωνο, λοιπόν, που σύµφωνα µε τα λεγόµενα του κ. Κα-
λογρίτσα αποσκοπούσε στη χειραγώγηση της κοινής γνώµης
µέσω της δηµιουργίας ενός καναλιού «του χεριού τους», κατα-
πατώντας όλους τους κανόνες περί ανταγωνισµού, πολυφωνίας
και ελευθερίας των µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πηγαίνοντας µερικά χρόνια πίσω
θα ήθελα να σας υπενθυµίσω κάτι. Κατά τη διάρκεια της επεξερ-
γασίας και συζήτησης στη Βουλή του νόµου περί τηλεοπτικών
αδειών, της προκήρυξης του σχετικού διαγωνισµού που υπέ-
γραψε ο πρώην Υπουργός, η Νέα Δηµοκρατία ως Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση είχε τοποθετηθεί υπεύθυνα και είχε προειδοποιήσει
για τους κινδύνους που εγκυµονούσε και για τις σχέσεις διαπλο-
κής που καλλιεργούσε σε συνθήκες ολιγοπωλίου. Είχε προειδο-
ποιήσει για τη νέα σύµβαση «δούναι και λαβείν» µεταξύ πολιτικής
και µέσων µαζικής ενηµέρωσης που έφερε την υπογραφή ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Εκείνη την περίοδο το σχέδιο κατέρρευσε από το «χαστούκι»
νοµιµότητας το οποίο επέβαλε το Σ.τ.Ε., µε την απόφαση του
οποίου έληξε άδοξα ο διαγωνισµός - παρωδία και ο νόµος Παππά
γράφτηκε στη σφαίρα της ιστορίας από τη λάθος µεριά.
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Μόλις µερικά χρόνια µετά προκύπτουν επαρκείς ενδείξεις ότι
ο κ. Παππάς, αξιοποιώντας τη θέση του ως Υπουργός, αρµόδιος
για την εποπτεία των µέσων µαζικής επικοινωνίας και ειδικότερα
για τη διενέργεια του διαγωνισµού για τις τηλεοπτικές άδειες
εθνικής εµβέλειας, δρούσε παρασκηνιακά προκειµένου να δηµι-
ουργηθεί κανάλι που θα φαινόταν ως τύποις ιδιοκτήτης ο κ. Κα-
λογρίτσας και στην πραγµατικότητα θα ελεγχόταν απόλυτα από
το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ.

Τα ερωτήµατα που προκύπτουν µετά από την παράθεση των
σχετικών στοιχείων είναι τα εξής:

Μπορεί το Κοινοβούλιο να µην προχωρήσει σε βάθος έρευνα
µέσω των θεσµικών εργαλείων που διαθέτει, µπροστά σε τόσο
σοβαρές καταγγελίες και ενδείξεις;

Είναι δυνατόν να επιτρέψουµε να πλανάται η υπόνοια για εκ-
µετάλλευση µιας θεσµικής θέσης για εξυπηρέτηση συµφερόν-
των που αντίκεινται στο δηµόσιο συµφέρον, που χλευάζουν τη
δηµοκρατία µας και την ποιότητά της, µετατρέποντάς τη σ’ ένα
ευτελές κακέκτυπο;

Νοµίζω ότι οι απαντήσεις είναι προφανείς και πρέπει να είναι
καθαρές απέναντι στον ελληνικό λαό. 

Έχουµε καθήκον, λοιπόν, απέναντι στους Έλληνες πολίτες να
απαντήσουµε θετικά στη σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής
και να ερευνήσουµε σε βάθος αν πράγµατι υπήρξε σχέδιο αλλοί-
ωσης των όρων του διαγωνισµού για τις τηλεοπτικές άδειες, αν
πράγµατι ο πρώην Υπουργός µεθόδευσε ένα σχέδιο - πρότυπο
διαπλοκής, προκειµένου να αποκτήσει σταδιακή πρόσβαση σ’
όλο και περισσότερους αρµούς της εξουσίας. 

Έχοντας µελετήσει τα στοιχεία της δικογραφίας και έχοντας
πειστεί από τις επαρκείς ενδείξεις που θεµελιώνουν βάσιµες υπό-
νοιες για ποινικές παραβιάσεις του πρώην Υπουργού, αλλά κυ-
ρίως µένοντας πιστός στη συµφωνία αλήθειας µε τον ελληνικό
λαό, απέναντι στην οποία έχει δεσµευθεί το κόµµα της Νέας Δη-
µοκρατίας, υπερψηφίζω την πρόταση για σύσταση Ειδικής Προ-
καταρκτικής Επιτροπής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Κάτσης από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα το ελληνικό Κοινοβού-

λιο σύρεται για δεύτερη φορά µετά τις εκλογές του 2019 να συ-
ζητήσει µια πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση
Προανακριτικής Επιτροπής κατά πρώην Υπουργού του ΣΥΡΙΖΑ.

Πρώτα ήταν η προανακριτική που συστήθηκε για τον πρώην
Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτρη Παπαγγελόπουλο, που προ-
σπαθήσατε να συγκαλύψετε ένα διεθνώς αποδεδειγµένο σκάν-
δαλο, αυτό της «NOVARTIS» και να το παρουσιάσετε ότι ήταν
σκευωρία του ΣΥΡΙΖΑ. 

Τώρα έχουµε ένα άλλο επεισόδιο απέναντι στον πρώην
Υπουργό κ. Νίκο Παππά, όπου στήνεται σήµερα µια προανακρι-
τική µε βάση µία µηνυτήρια αναφορά του κ. Καλογρίτσα, που
ούτε ο ίδιος γνωρίζει για ποιο πράγµα ακριβώς τον κατηγορεί,
µε τις τόσες γελοίες αντιφάσεις που περιγράφονται µέσα στη δι-
κογραφία.

Στην υπόθεση, όµως, που συζητάµε σήµερα, τα ελατήριά σας
είναι ακόµη πιο ταπεινά, πιο απελπισµένα και µαρτυρούν την πο-
λιτική σας ένδεια. 

Πρώτος σας στόχος: Θέλετε εναγωνίως να αλλάξετε την
ατζέντα για να κρύψετε την απίστευτη αποτυχία της Κυβέρνησής
σας στην πανδηµία µε τους οκτώ χιλιάδες νεκρούς, την οικονο-
µία µε την µεγαλύτερη ύφεση στην ιστορία, αλλά και για να συν-
τηρήσετε το «αντί - ΣΥΡΙΖΑ» µέτωπο, που πλέον, όµως, «δεν
πουλάει». Απόδειξη; Δείτε πότε ανακοινώσατε άρον άρον τη σύ-
σταση της Προανακριτικής. Δύο ηµέρες µετά τα απίστευτα ρεζι-
λίκια του επιτελικού κράτους στη Νέα Σµύρνη, όπου καταφέρατε
να ξεσηκώσετε τους νοικοκυραίους. Συγχαρητήρια στους επικοι-
νωνιολόγους σας για τα αυτογκόλ που βάζετε.

Δεύτερο και κυριότερο: Λειτουργείτε και ως Αντιπολίτευση και
ως Κυβέρνηση κατά παραγγελία των καναλαρχών, γιατί γνωρί-

ζετε πολύ καλά ότι αυτοί σας έφεραν στην εξουσία και αν σας
ασκήσουν όχι την κριτική που ασκούν σε εµάς, αλλά το ένα δέ-
κατο αυτής της κριτικής, η Κυβέρνησή σας θα πέσει την επόµενη
ηµέρα. 

Είναι αλήθεια πως το τρίγωνο της διαπλοκής, µέσα µαζικής
ενηµέρωσης, τράπεζες και πολιτικό σύστηµα, δεν συγχώρεσε
ποτέ στον ΣΥΡΙΖΑ, στον Νίκο Παππά, στον Λευτέρη Κρέτσο και
στον Αλέξη Τσίπρα την προσπάθεια να κοπεί το νήµα αλληλοϋ-
ποστήριξης των κορυφών του.

Κορυφαία πράξη ήταν ότι τηρήσαµε την προεκλογική µας υπό-
σχεση των εκλογών του 2015 για την αδειοδότηση των καναλιών,
ως όφειλε η πολιτεία να έχει κάνει από το 1989, µε τον εµβληµα-
τικό ν.4339 που ισχύει ακόµη και σήµερα, κύριε συνάδελφε που
µιλήσατε στο Βήµα νωρίτερα από εµένα. Η Νέα Δηµοκρατία µε
την άρνησή της να συστήσει το ΕΣΡ και µε την καταψήφιση του
ν.4339 «έβαλε πλάτη» να συνεχιστεί το καθεστώς του τζάµπα και
αρρύθµιστου τοπίου.

Ο ν.4339 όριζε ότι το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης
είναι αρµόδιο για τον διαγωνισµό, αλλά εσείς µπλοκάρατε τη σύ-
στασή του για να µη γίνει ο διαγωνισµός και για να µην οπισθο-
χωρήσουµε εµείς από την πολιτική µας επιλογή που έδωσε την
έγκριση ο ελληνικός λαός, φέραµε τροπολογία να διεξαχθεί ο
πρώτος και µοναδικός διαγωνισµός από τη Γενική Γραµµατεία
Ενηµέρωσης. Αυτή η απόφαση κατέπεσε στο Σ.τ.Ε., όχι ο νόµος.
Ο διαγωνισµός της πρώτης διαγωνιστικής διαδικασίας. Και τι
έλεγε αυτό; Αποτίµησε και το κόστος. Τριανταπέντε εκατοµµύρια
ανά άδεια και µε βάση αυτό αδειοδοτήθηκαν τα κανάλια µε τον
δεύτερο διαγωνισµό από το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρα-
σης. 

Μήπως µόνο εισπράξαµε από την αδειοδότηση τα 210 εκατοµ-
µύρια; Όχι. Εισπράξαµε και τα τέλη συχνοτήτων, εισπράξαµε και
τον φόρο διαφήµισης, 145 συν 45, δηλαδή 200 εκατοµµύρια και
από εκεί. 

Ο ν.4339 επίσης προέβλεπε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τε-
τρακόσια άτοµα ελάχιστο αριθµό εργαζοµένων ανά κανάλι, µε
συµβάσεις πλήρους απασχόλησης, που προστάτευε και διπλα-
σίασε τις θέσεις εργασίας, τις τότε θέσεις εργασίας στα κανά-
λια.

Σαν Κυβέρνηση εσείς οι θεσµικοί τι κάνατε; Μειώσατε τον
απαιτούµενο αριθµό των εργαζοµένων στα τηλεοπτικά κανάλια
από τους τετρακόσιους του ν.4339 στους τριακόσιους σαράντα
του νόµου Πέτσα - Λιβάνιου, ανοίγοντας τον δρόµο για απολύ-
σεις και µειώσεις.

Μάλιστα, τα περασµένα Χριστούγεννα έγιναν µεγάλες απερ-
γίες στα κανάλια, όπου οι εργαζόµενοι ουσιαστικά υπερασπίστη-
καν τον νόµο του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ ένα «φωτογραφικό» δωράκι που
πήγατε να περάσετε για τον «ΑΝΤ1» ξεσήκωσε αντιδράσεις, την
αντίδραση του «ΣΚΑΪ» και του «MEGA», που δήλωσαν ότι παρα-
βιάζονται οι κανόνες του ν.4339. Και τι κάνατε; Το πήρατε πίσω
αυτό το άρθρο.

Καταφέρατε, λοιπόν, µε το νοµοσχέδιο Πέτσα - Λιβάνιου, να
βάλετε τους εργαζόµενους και τους καναλάρχες να υπερασπι-
στούν τον ν.4339, απόδειξη ότι είναι σε ισχύ και είναι σε ισχύ και
οι «κρυστάλλινες» ρυθµίσεις της ισονοµίας που εξασφάλιζε
αυτός ο νόµος. 

Και έρχεστε σήµερα εδώ να κατηγορήσετε εµάς που εσείς
εφαρµόζετε αυτόν τον νόµο; Ντροπή! Εσείς ξεπληρώνετε τα
ΜΜΕ για τη στήριξη και συνεχίζετε την εξαγορά πολιτικής στή-
ριξης µε σκανδαλώδεις διατάξεις.

Τι να πρωτοθυµηθεί κανείς µετά το 2019; Απαλλαγή από ονο-
µαστικοποίηση των µετοχών σε εταιρείες που δραστηριοποιούν-
ται σε όλων των ειδών τα µέσα ενηµέρωσης, καθώς και εταιρειών
εκτύπωσης και διανοµής τύπου.

Απαλλαγή από υποχρέωση υποβολής «πόθεν έσχες» των µε-
τόχων εταιρειών που συµµετέχουν στη µετοχική σύνδεση των κα-
ναλιών. 

Επιδοτήσατε τα κανάλια από τον αναπτυξιακό νόµο για εξο-
πλισµό και πρόγραµµα, ενώ τους απαλλάξατε από την υποχρέ-
ωση να εκπέµπουν σε high definition και αποζηµιώνονται κιόλας
από την Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων.

Δώσατε αδιαφανώς χρήµα και χωρίς κριτήρια όπου θέλατε και
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σε όσους θέλατε για να ελέγξετε την ενηµέρωση. Έντεκα συν
εννιά συν δύο ο Πέτσας µε τις λίστες του. Δεκατριάµισι οι περι-
φέρειες, τρία για την καµπάνια των οµογενών και δεκαοκτώµισι
για την καµπάνια του εµβολιασµού. 

Επίσης, χαρίσατε 20,7 εκατοµµύρια ευρώ για τη δόση του
2020, που έπρεπε να πληρώσουν για τον νόµο Παππά. Συνολικά,
σε ενάµιση χρόνο 77,5 εκατοµµύρια ευρώ ζεστό χρήµα στα
ΜΜΕ. Το αποτέλεσµα είναι ένα δυστοπικό πεδίο στην ενηµέ-
ρωση, όπου η φιλοκυβερνητική προπαγάνδα δεν έχει τίποτα να
ζηλέψει από τα αυταρχικά καθεστώτα. Πώς λέγατε τον Νίκο
Παππά, Γεωργαλά; Ε, ακριβώς αυτό σας επιστρέφεται. Είστε Φα-
ρισαίοι και υποκριτές!

Εµείς, δηλαδή, που επιβάλαµε τη νοµιµότητα και τους βάλαµε
να πληρώσουν για πρώτη φορά από το 1989 ήµασταν διεφθαρµέ-
νοι και θέλαµε να ελέγξουµε την ενηµέρωση, ενώ εσείς που απο-
δεδειγµένα τους πάτε κάθε µήνα ταµείο και τους χαρίζετε
πληρωµές, είναι πράξη υπέρ της πολυφωνίας, της ανεξαρτησίας
και είστε δηµοκράτες και θεσµικοί! Τι να πει κανείς; Δηλαδή, ση-
κώθηκαν τα αγγούρια να χτυπήσουν τον µανάβη! Περί αυτού πρό-
κειται. Και κατηγορείτε για διαφθορά τη µοναδική κυβέρνηση που
δεν έκλεβε και απόδειξη είναι το πουγκί των 37 δισεκατοµµυρίων
ευρώ που αφήσαµε παρακαταθήκη και λάβατε κληρονοµιά. 

Με τι στοιχεία; Με τα στοιχεία, στα οποία θα αναφερθεί ο επό-
µενος οµιλητής, που είναι ο Νίκος Παππάς.

Αναφέρθηκε και ο Γιάννης Ραγκούσης και θα καταθέσω τα
στοιχεία στα Πρακτικά, γιατί το κρίσιµο, αυτό που επικρέµεται
από τη σηµερινή συζήτηση, είναι πού πήγαν αυτά τα 3 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Σας το είπε και ο Γιάννης Ραγκούσης. Στις 13 Γε-
νάρη του 2017 ήταν η απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας
για ακύρωση του διαγωνισµού των αδειών. Στις 17 Γενάρη 2017,
τέσσερις µέρες µετά, η εταιρεία «Ιωάννης - Βλαδίµηρος Καλο-
γρίτσας» µειώνει το µετοχικό κεφάλαιό της κατά 3 εκατοµµύρια
ευρώ υπέρ του µετόχου. 

Τσέπη, λοιπόν, ο κ. Καλογρίτσας! Τσέπη και όσοι ψηφίσετε
υπέρ της Προανακριτικής Επιτροπής κατά πάσα πιθανότητα προ-
σφέρετε υπηρεσίες στην τελευταία σας εργολαβία, λειτουργείτε
ως υπεργολάβοι του Καλογρίτσα και των καναλαρχών. Για ποιον
λόγο; Για να µην πληρώσει στην ιδιωτική του διαφορά µε ένα
τρίτο πρόσωπο.

Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά τα στοιχεία του ΓΕΜΗ που
αποδεικνύουν ότι ο κ. Καλογρίτσας τα έβαλε στην τσέπη, κύριε
Πλεύρη.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Κάτσης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας -
και κλείνω µε αυτό- είναι σαν να ερευνούµε µια υπόθεση δολο-
φονίας όπου δεν υπάρχει πτώµα, όταν δεν υπάρχει όπλο και
στοιχεία, µε κατηγορίες για κάποιον ότι του πέρασε από το
µυαλό να κάνει το φονικό. 

Η καταψήφιση σήµερα είναι αυτονόητα η αξιοπρεπής στάση.
Η Κυβέρνηση αποπροσανατολίζει από τον ζόφο που υπάρχει
στην κοινωνία και συµπεριφέρεται ως «γιουσουφάκι» των κανα-
λαρχών. Τα πραγµατικά σκάνδαλα, όµως, που παράγετε καθη-
µερινά θα εξεταστούν από την επόµενη Βουλή, να είστε
σίγουροι. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαριστώ
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Νίκος Παππάς από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όταν τον Σεπτέµβριο του 2016

µέσα σ’ ένα πεδίο το οποίο ήταν πολλαπλά ναρκοθετηµένο και
σε συνθήκες οικονοµικής ασφυξίας για τη χώρα, ολοκληρώθηκε
ο διαγωνισµός για τις τηλεοπτικές άδειες εξασφαλίζοντας για το
δηµόσιο 250 εκατοµµύρια ευρώ, θα έπρεπε -και το οµολογώ και
αυτοκριτικά- να έχουµε προβλέψει ότι το κόµµα µας και εγώ προ-
σωπικά θα εγκαλούµασταν κάποια στιγµή από εσάς γι’ αυτόν
ακριβώς τον λόγο. 

Έπρεπε να το έχουµε προβλέψει, γιατί πολύ απλά είχατε για
δεκαετίες λερωµένη τη φωλιά σας µε τέτοιον τρόπο που θα απο-
φασίζατε να κινηθείτε εναντίον µας. Να κινηθείτε εναντίον µας,
προσέξτε -και θέλω να το ακούσει και η Εθνική Αντιπροσωπεία
και ο ελληνικός λαός- για µια διαδικασία κατά την οποία το δη-
µόσιο δεν δαπάνησε λεφτά, εισέπραξε λεφτά. Το ξαναλέω, δεν
δαπάνησε λεφτά, εισέπραξε λεφτά. Ποια λεφτά; Τα λεφτά τα
οποία είχατε αρνηθεί εσείς συστηµατικά να εισπράξετε, παρα-
βιάζοντας συστηµατικά και το Σύνταγµα και θα έρθω σ’ αυτό πα-
ρακάτω, γιατί πολλά ακούστηκαν και για τον περιβόητο ν.4339.

Η κυβέρνησή µας και εγώ προσωπικά δεχθήκαµε επιθέσεις,
εκβιασµούς, λοιδορίες, συκοφαντίες. Γιατί; Γιατί θελήσαµε, πι-
στοί στο πρόγραµµά µας αλλά και στον όρκο µας στο Σύνταγµα,
να εφαρµόσουµε αυτό που το Σύνταγµα προβλέπει, ότι οι τηλε-
οπτικοί σταθµοί πρέπει να έχουν άδεια. Εσείς πορευόσασταν για
χρόνια παραβιάζοντάς το, παρακάµπτοντας, παραβλέποντας,
αγνοώντας, γράφοντας στα παλαιότερα των υποδηµάτων σας
τις αλλεπάλληλες αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας
που έλεγαν ότι η παράταση λειτουργίας των τηλεοπτικών σταθ-
µών χωρίς άδεια αντίκειται στο Σύνταγµα.

Επιτρέψτε µου, λοιπόν, µια προσωπική αναφορά. Είµαι περή-
φανος που ανεβαίνω σ’ αυτό το Βήµα µε αφορµή τη διάτρητη,
αποσπασµατική και προσβλητική για τον κοινό νου πρόταση της
Νέας Δηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Έχω κάνει το καθήκον µου απέναντι στο συµφέρον του ελλη-

νικού λαού, όπως ορκίστηκα να το κάνω, όπως οφείλω να το
κάνω απέναντι στις ιδέες µου και απέναντι στην παράταξη που
έχω την τιµή και το βάρος να υπηρετώ. 

Αυτή η πολιτική επιλογή της Νέας Δηµοκρατίας είναι το προϊόν
ενός αδυσώπητου ανταγωνισµού, του ανταγωνισµού µεταξύ της
εθελοδουλίας και του θράσους της Νέας Δηµοκρατίας. Της εθε-
λοδουλίας απέναντι στα συµφέροντα και του θράσους απέναντι
στον ελληνικό λαό. 

Όλους αυτούς τους τελευταίους µήνες, κυρίες και κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, παρακολουθούµε µαζί µε τον ελληνικό λαό
τα έργα και τις ηµέρες της Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη. Τα
έφερε έτσι η τύχη, που η σηµερινή συζήτηση διεξάγεται σε µια
µέρα η οποία σηµαδεύεται από το αρνητικό ρεκόρ στο ζήτηµα
της πανδηµίας µε τους πέραν των επτακοσίων διασωληνωµένων
και µε τις φήµες να λένε ότι ενδεχοµένως σήµερα να γράψουµε
και τέσσερις χιλιάδες κρούσµατα! Και το διαπιστώνουµε αυτό µε
οδύνη!

Ταυτόχρονα, η υποτιθέµενη αριστεία σας ξεδιπλώνεται σε όλο
της το µεγαλείο: σκανδαλώδεις ρυθµίσεις, απευθείας αναθέσεις,
κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος. Όποιος από εσάς νο-
µίζει ότι αυτά θα περάσουν αβρόχοις ποσί ή θα ξεχαστούν κάνει
πολύ µεγάλο λάθος. Θα έρθει η ώρα που αυτά θα ελεγχθούν.
Και θα ελεγχθούν αναλυτικά. 

Προσέξτε τι κάνετε σήµερα. Ξεκινάτε αυτή τη διαδικασία,
επειδή τολµήσαµε να εισπράξουµε για λογαριασµό του δηµοσίου
αυτά που εσείς δεν είχατε τολµήσει ποτέ, την ίδια ώρα που υπο-
γράφετε µε τη σέσουλα τις απευθείας αναθέσεις για πράγµατα
που χρειάζεται και δεν χρειάζεται το ελληνικό δηµόσιο. Θέλω να
σας πω ευθαρσώς: Να έχετε το νου σας για το τι πολιτικό προ-
ηγούµενο θεµελιώνετε! 

Σας καλώ, λοιπόν, να σκεφθείτε τώρα που έρχεται η ηγεσία
της Νέας Δηµοκρατίας και στήνει αυτό το σκηνικό των προανα-
κριτικών επιτροπών, για να πλήξει µια παράταξη και ένα κόµµα,
για να πλήξει την πολιτική δύναµη που κατάφερε να απεµπλέξει
τη χώρα από τα µνηµόνια, να δηµιουργήσει τετρακόσιες χιλιάδες
θέσεις εργασίας και να αφήσει γεµάτα κρατικά ταµεία για πρώτη
φορά στην ιστορία του ελληνικού κράτους. 

Θα κληθείτε να ψηφίσετε στο τέλος αυτής της συνεδρίασης.
Σας καλώ, λοιπόν, να σκεφθείτε ότι πρόκειται για µια υπόθεση
όπου το δηµόσιο εισέπραξε χρήµατα και δεν δαπάνησε. Δεν
υπάρχει κάποια κατηγορία υπερκοστολόγησης που έγινε για µια
προµήθεια ή ένα δηµόσιο έργο. Δεν υπάρχει καν -δεν τολµήσατε
να το εκστοµίσετε- κατηγορία ότι εισπράξαµε λιγότερα απ’ όσα
θα έπρεπε να εισπράξουµε. 

Τι υπάρχει; Υπάρχει µια αστική διαφορά µεταξύ δυο επιχειρη-
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µατιών και έχουµε τη Νέα Δηµοκρατία -προσέξτε- να υιοθετεί ένα
µέρος των επιχειρηµάτων του ενός µέρους αυτής της αστικής
διαφοράς, να αγνοεί τις θέσεις της άλλης πλευράς, να αγνοεί τις
σχετικές αποφάσεις των δικαστηρίων και να σπάει, όπως είπα και
πριν, κάθε ρεκόρ εθελοδουλίας και θράσους. Αγνοεί, βεβαίως,
και τις αντιφάσεις της πλευράς, της οποίας αποφάσισε µερικώς
να υιοθετήσει το αφήγηµα και ζητάει τα ρέστα από τη δική µας
διακυβέρνηση, η οποία εφάρµοσε για πρώτη φορά το Σύνταγµα
στο τηλεοπτικό τοπίο και εισέπραξε λεφτά για το δηµόσιο. 

Ο πνιγµένος, βέβαια, πιάνεται από τα µαλλιά του. Και η Νέα
Δηµοκρατία, µέσα στις αλυσιδωτές αποτυχίες, πιάνεται από τα
µαλλιά ενός αποτυχόντα στον διαγωνισµό της διαδικασίας αδει-
οδότησης, ο οποίος καταθέτει σειρά αβάσιµων, ψευδών και αν-
τιφατικών ισχυρισµών τέσσερα χρόνια µετά την ολοκλήρωση του
διαγωνισµού. Και σας καλώ να σκεφτείτε γιατί µπορεί αυτό να
συµβαίνει. Ο εν λόγω αποκλείστηκε από τον διαγωνισµό, επειδή
δεν κατέβαλε την πρώτη δόση για την άδεια. Και ακριβώς εκείνη
τη στιγµή, τα 3.000.000 ευρώ, τα οποία είχε καταθέσει µε την εγ-
γυητική επιστολή, δεσµεύτηκαν υπέρ του δηµοσίου. Τόσο πολύ,
λοιπόν, τον βοηθήσαµε. Του δεσµεύσαµε τα χρήµατα και τον
αποκλείσαµε από τον διαγωνισµό! 

Αν διαβάσει κανείς το κείµενο το οποίο καταθέσατε για την
πρόταση της σύστασης Προανακριτικής Επιτροπής, δεν ξέρω αν
πρέπει να κλαίει ή να γελάει. Τους µισούς ισχυρισµούς Καλογρί-
τσα πιάνετε, τους αναπαράγετε και τους έχετε καταθέσει για τη
σύσταση της Προανακριτικής Επιτροπής. Είναι τόσο κενή περιε-
χοµένου η πρότασή σας, διότι έχει κυλήσει πολύ νερό στο αυ-
λάκι. Και το είπαν και οι προηγούµενοι συνάδελφοι.

Έχει ακουστεί τέσσερις χιλιάδες τριακόσιες τριάντα εννέα
φορές ότι ο ν.4339 είναι αντισυνταγµατικός. Δεν είναι αντισυν-
ταγµατικός. Λυπάµαι που πρέπει να σας ενηµερώσουµε από
αυτό εδώ το Βήµα ότι δεν είναι αντισυνταγµατικός. Τα κανάλια
αυτή τη στιγµή λειτουργούν µε βάση τον ν.4339. Ούτε γι’ αυτό
είστε ενηµερωµένοι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και έρχοµαι και παρακάτω. Έχει, νοµίζω, αρκετή πληροφορία

η τοποθέτησή µου σε σχέση και µε τα νοµικά ζητήµατα. Θα γί-
νουµε όλοι σοφότεροι και θα είµαι και έτοιµος να ακούσω και τα
αντεπιχειρήµατα.

Προσέξτε, λοιπόν, την ιστορική ειρωνεία, διότι η αµαρτωλή
αυτή ιστορία ξεκινάει από το 1989, τότε που άνοιξε το πεδίο της
ιδιωτικής τηλεόρασης. Και τότε ποιοι παίρνουν άδειες; Υπάρχει
ένα θολό νοµικό τοπίο, όπου γίνεται µία επιλογή στη βάση της
οποίας υπάρχει το κριτήριο που λέει να υπάρχει εµπειρία στον
χώρο του Τύπου και της ενηµέρωσης. Το αποτέλεσµα ήταν οι
υπάρχοντες εκδότες να παίρνουν άδειες. 

Την πρώτη άδεια την παίρνει η εταιρεία «ΤΗΛΕΤΥΠΟΣ», η
οποία έβγαλε στον αέρα το «MEGA CHANNEL» το φθινόπωρο
του 1989. Μέτοχοι: Χρήστος Λαµπράκης, Βαρδής Βαρδινογιάν-
νης, Γιώργος Μπόµπολας, Κίτσος Τεγόπουλος, Αριστείδης Αλα-
φούζος. Πρωτοχρονιά του 1990, «ANT1 TV». Μέτοχοι: Μίνωας
Κυριακού, Άρης Βουδούρης, Γιάννης Πουρνάρας και Χρήστος
Καλογρίτσας. 

Το θεσµικό κενό, λοιπόν, ήταν πλήρες.
Τρία χρόνια µετά δόθηκαν ειδικές άδειες τοπικού και περιφε-

ρειακού χαρακτήρα, αλλά και άδειες δικτύωσης περιφερειακών
και τοπικών σταθµών.

Οφείλουµε, βέβαια, να παραδεχτούµε, ότι η πρώτη απόπειρα
τακτοποίησης του τηλεοπτικού τοπίου γίνεται το 1995 µε τον
νόµο Βενιζέλου. Λίγους µήνες µετά την ψήφιση του νόµου Βενι-
ζέλου, ο κ. Βενιζέλος αποµακρύνεται από το Υπουργείο. Τι προ-
βλέπει ο νόµος; Προβλέπει µε απόφαση Υπουργού -προσέξτε και
σηµειώστε το- προκήρυξη συγκεκριµένου αριθµού αδειών. Θυ-
µάστε τι κουβέντα είχαµε κάνει για τον αριθµό των αδειών, πόσο
αντισυνταγµατικό ήταν κ.λπ.. Το τι είχε εκστοµιστεί εναντίον µου
από αυτό το Βήµα δεν λέγεται, επειδή λέγαµε ότι ο αριθµός των
αδειών, ελλείψει ΕΣΡ, έπρεπε να αποφασιστεί από τη Γενική
Γραµµατεία Ενηµέρωσης.

Προέβλεπε, λοιπόν, συγκεκριµένο αριθµό αδειών, τη χορή-
γησή τους και για πρώτη φορά διαγωνιστική διαδικασία από το
Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης. 

Για πρώτη φορά ξεκινάει µία προσπάθεια εφαρµογής αυτού
του νόµου το 1997. Υπουργός ήταν ο Δηµήτρης Ρέππας. Δυστυ-
χώς, αυτή η προσπάθεια καθυστερεί και ο διαγωνισµός κηρύσ-
σεται άγονος πέντε χρόνια µετά, το 2002, επί υπουργίας
Χρήστου Πρωτόπαπα. Τα κανάλια, λοιπόν, συνεχίζουν να λει-
τουργούν χωρίς άδεια.

Έναν χρόνο µετά προκηρύσσεται καινούργιος διαγωνισµός.
Κατατέθηκαν δεκαπέντε φάκελοι, άρχισε η επεξεργασία τους,
αλλά µετά ήρθαν οι εκλογές του 2004. 

Θα σας εκπλήξω παρακάτω, λέγοντάς σας ότι το 2007 ήρθε ο
νόµος Ρουσόπουλου, ο οποίος και αυτός προβλέπει διαγωνισµό.
Και αυτός, επίσης, καθιστά τον αριθµό των αδειών αντικείµενο
υπουργικής απόφασης. Και έκανε και κάτι άλλο ο νόµος Ρουσό-
πουλου. Προέβλεπε ελάχιστο αριθµό εργαζοµένων στα κανάλια.

Σκεφτείτε, σας παρακαλώ, τι θα γινόταν, εάν ήταν εδώ και ο
Πρόεδρός σας. Εντάξει, δεν θέλει, λέει, επειδή είναι Κυβέρνηση
και δεν πρέπει να ανακατεύεται η Κυβέρνηση µε τα της Βουλής.
Θα µπορούσε να είναι και από το βουλευτικό έδρανο. Προκαλεί
λίγο θυµηδία.

Συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ας σκεφτούµε όλοι µαζί τον κ. Μη-
τσοτάκη να εκστοµίζει τις ουρανοµήκεις ανοησίες περί αορίστου
και άπειρου αριθµού καναλιών και περί σοβιετικού τύπου ρύθµι-
σης εναντίον µας όταν βάλαµε το όριο των τετρακοσίων εργα-
ζοµένων. 

Ο πρώτος εµπνευστής, λοιπόν, ήταν ο κ. Ρουσόπουλος. Και
καλώς έκανε. Είχε χαµηλό όριο. Είχε διακόσιους εργαζόµενους
και δεν έφταναν. Και καλώς εµείς το πήγαµε στο τετρακόσια.  

Προσέξτε, όµως, τι έγινε µετά. Ποια είναι η ιστορία; Μετά ξε-
κινούν οι αλλεπάλληλες παρατάσεις, το «κάτσε και βλέπουµε».
Τον Μάρτη του 2007 δίνεται παράταση για τον Ιούνη του 2007,
τον Ιούλη του 2007 για το τέλος του 2007, τον Φλεβάρη του 2008
για τον Οκτώβρη του 2008, τον Δεκέµβρη του 2008 για τον Ιούλη
του 2009, τον Ιούλη του 2009 για τον Δεκέµβρη του 2009 -δεν θα
πω «και ούτω καθεξής»- τον Μάρτη του 2010 και άλλη παράταση,
όπως και τον Δεκέµβρη του 2010. Και έρχεται ο τραπεζίτης -
Πρωθυπουργός µε µία µαγική κίνηση να δώσει παράταση επ’ αό-
ριστον -άκουσον, άκουσον, παράταση επ’ αόριστον- στη συνει-
δητή παραβίαση του Συντάγµατος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτή ήταν η προτεραιότητα του τραπεζίτη - Πρωθυπουργού,

αυτή ήταν η ταπείνωση της ελληνικής δηµοκρατίας, η ταπείνωση
του ελληνικού πολιτικού συστήµατος, το οποίο ήταν απονοµιµο-
ποιηµένο και τα συµφέροντα το πάτησαν στον σβέρκο, κυρίες
και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Αυτή είναι η απλή αλήθεια. Και
κέρδισαν για τον εαυτό τους πράγµατα που δεν τους ανήκουν. 

Συναινεί, λοιπόν, η πολιτική ηγεσία σε επ’ αόριστον παραβίαση
του Συντάγµατος.

Καινούργιος νόµος έρχεται το 2013. Και αυτός παίρνει παρά-
ταση για το 2014. Και η παράταση του Γενάρη του 2014 γίνεται
παράταση µέχρι το τέλος του 2014. Αλλά, ω του θαύµατος -και
εδώ µπορεί να σας στεναχωρήσουµε- άλλη παράταση δεν δό-
θηκε, διότι στις 25 Γενάρη είχαµε την πολιτική αλλαγή που έφερε
τον ΣΥΡΙΖΑ στη θέση της διακυβέρνησης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Όλες αυτές οι παρατάσεις είναι σε αντιδιαστολή µε τέσσερις

αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας, οι οποίες σηµει-
ώνουν ότι η παράταση λειτουργίας χωρίς να έχουν προκηρυχθεί
διαγωνιστικές διαδικασίες, αντίκειται στο Σύνταγµα. Παραβιαζό-
ταν, λοιπόν, το Σύνταγµα συστηµατικά. Θα καταθέσω το σχετικό
για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λένε, λοιπόν, αυτές οι αποφάσεις, ότι αυτή η παράταση αντι-
βαίνει τη θεµελιώδη αρχή του κράτους δικαίου, από την οποία
απορρέει η υποχρέωση του κράτους να εγγυάται υπέρ των πο-
λιτών την πιστή εφαρµογή του νόµου και να προασπίζει τα δη-
µόσια αγαθά, όπως είναι οι αριθµητικά περιορισµένες
ραδιοσυχνότητες και αντιβαίνει τη συνταγµατική αρχή της ισό-
τητας, επειδή οι παρανοµήσαντες ιδιοκτήτες των καναλιών νέ-
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µονται τον τοµέα της αγοράς τηλεοπτικών υπηρεσιών, η λειτουρ-
γία της οποίας συνδέεται µε την καίριας σηµασίας σε µια δηµο-
κρατική πολιτεία άσκηση δικαιωµάτων του πληροφορείν και του
πληροφορείται.  

Αυτά για να δούµε ποιος δίνει σηµασία και στις αποφάσεις του
Συµβουλίου της Επικρατείας. 

Θα έρθω -µην ανησυχείτε- και στο τι έγινε στη δική µας περί-
πτωση. 

Άρα τι έχουµε; Κι εδώ βρίσκεται το δράµα της δικής σας πα-
ράταξης. Η εφαρµογή του νόµου Ρουσόπουλου γίνεται επισή-
µως µία νοµική και συνταγµατική εκκρεµότητα από το 2007, που
ψηφίστηκε, µέχρι το 2015, που εµείς αναλαµβάνουµε τη διακυ-
βέρνηση.  

Ποια ήταν, λοιπόν, η κατάσταση που παραλάβαµε; Είδαµε µία
αδειοδότηση των τηλεοπτικών σταθµών, την οποία έφτασαν για
τους δικούς τους λόγους -διότι αυτή είναι η φύση των ιδιωτικών
επιχειρήσεων, τα δικά τους συµφέροντα κοιτάνε, πρέπει να το
γνωρίζουν τα πολιτικά κόµµατα- να στηλιτεύονται ακόµα και οι
ιδιοκτήτες των τηλεοπτικών σταθµών. 

Στις 20 Σεπτεµβρίου του 2016, µετά τον δικό µας διαγωνισµό,
ο κ. Γιάννης Βαρδινογιάννης δήλωνε στην Εξεταστική Επιτροπή
Διερεύνησης Νοµιµότητας Δανειοδότησης Πολιτικών Κοµµάτων
και Εταιρειών ΜΜΕ από Τράπεζες της Χώρας τα εξής: «Ενδεχο-
µένως να είναι παράνοµο ότι δεν έγινε διαγωνισµός τότε.
Έπρεπε να έχει γίνει από την αρχή. Εµείς οι επιχειρηµατίες ρι-
σκάραµε τις περιουσίες µας σε προσωρινές άδειες».

Τι αποκαλύπτει αυτό; Αποκαλύπτει µια µεθόδευση, την οικο-
δόµηση µιας σκοπίµως παράνοµης σκιώδους κατάστασης, µε
την οποία το πολιτικό σύστηµα θα µπορούσε να εκβιάζει µονίµως
και τις ιδιωτικές εταιρίες µε το καθεστώς παρανοµίας, στο οποίο
τις είχε σπρώξει.

Άλλο χαρακτηριστικό είναι η υπερχρέωση των καναλιών.
Πράγµατα και θαύµατα ακούστηκαν στην εξεταστική επιτροπή,
την οποία η δική µας πλειοψηφία ψήφισε και οργάνωσε.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος που κα-
τατέθηκαν στην ίδια εξεταστική επιτροπή, οι επιχειρήσεις των
ΜΜΕ της χώρας είχαν λάβει δάνεια 900 εκατοµµυρίων ευρώ. Μι-
λάµε για υπερχρεωµένα κανάλια χωρίς άδεια.

Έτερο ζήτηµα είναι τα τέλη χρήσης συχνοτήτων, ψηφισµένο,
νοµοθετηµένο. Δεν είχαν εισπράξει τίποτα. Η δική µας διακυβέρ-
νηση εισέπραξε 45 εκατοµµύρια ευρώ. Μήπως θα έπρεπε και
εµείς να τα αναβάλουµε, να αναβάλουµε την είσπραξή τους µε
τις τροπολογίες της «βασιλόπιτας» στις 31 Δεκεµβρίου εκάστου
έτους για την 31η Δεκεµβρίου του εποµένου; Δεν το κάναµε αυτό.

Τι άλλο παραλάβαµε; Παραλάβαµε και την ΕΡΤ κλειστή, που,
πέραν του δράµατος των δυόµισι χιλιάδων ανθρώπων οι οποίοι
είχαν µείνει στον δρόµο, η ΕΡΤ ήταν κλειστή όταν έγινε και ο δια-
γωνισµός για τον ψηφιακό πάροχο διανοµής του τηλεοπτικού σή-
µατος. 

Να µιλήσουµε για διαγωνισµούς - παρωδία; Εκεί υπήρχε µόνο
ένας συµµέτοχος. Ποιος ήταν ο συµµέτοχος; Η εταιρεία που
είχαν συστήσει οι ιδιοκτησίες των ιδιωτικών τηλεοπτικών σταθ-
µών. Τι πρόνοιες είχε αυτός ο διαγωνισµός; Ότι δεν θα κηρύσ-
σονταν άγονος, ακόµη και αν είχε έναν συµµετέχοντα και,
βεβαίως -προσέξτε τώρα, αν είχαµε κάνει εµείς κάτι τέτοιο, θα
µας κρεµάγατε στα µανταλάκια- άλλαξαν οι όροι του διαγωνι-
σµού εν πτήσει. Δηλαδή, περιορίστηκε, έγινε λάστιχο ο χρόνος
κατά τον οποίο ο ανάδοχος είχε την υποχρέωση να αναπτύξει το
δίκτυο. Αποτέλεσµα ήταν να συµµετείχε µόνο η «DIGEA». Και εί-
χαµε φτάσει στο σηµείο -ντροπή για µια δηµοκρατική πολιτεία
και ένα οργανωµένο κράτος- η δηµόσια τηλεόραση να πληρώνει
τον ιδιωτικό φορέα για να µεταφέρει το σήµα της. Και αυτό λύ-
θηκε µε τη δική µας διακυβέρνηση.

Ποιο ήταν το τίµηµα για αυτόν τον διαγωνισµό; Ας το πούµε
τώρα για να ευθυµήσουµε λίγο. Ήταν 18 εκατοµµύρια ευρώ για
δεκαπέντε χρόνια. Προσέξτε, για το σύνολο της χώρας το δι-
καίωµα διανοµής σήµατος ήταν 18 εκατοµµύρια ευρώ για δεκα-
πέντε χρόνια! Δηλαδή, όποιος ήθελε να εκπέµψει σήµα, να το
µεταφέρει και να το δει ο κόσµος, είτε περιφερειακός σταθµός,
είτε πανελλαδικής εµβέλειας, πλήρωνε αυτή την εταιρεία, η
οποία είχε το αποκλειστικό δικαίωµα διανοµής σήµατος.

Κρατήστε τον αριθµό και συγκρίνετε αυτό το νούµερο µε τα
35 εκατοµµύρια ευρώ που πληρώνουν για κάθε άδεια οι τηλεο-
πτικοί σταθµοί αυτή τη στιγµή, αν εξαιρέσεις την έκπτωση των
3.450.000 ευρώ, την οποία τους επιφυλάξατε για την τρέχουσα
χρονιά και θα δούµε τι θα γίνει την επόµενη. Κρατήστε, όµως,
τον αριθµό και συγκρίνετέ τον.

Όσον αφορά στις θέσεις εργασίας, όταν αναλάβαµε, στα ιδιω-
τικά κανάλια δούλευαν χίλιοι οχτακόσιοι άνθρωποι και εξακόσιοι
στο µόρφωµα της ΝΕΡΙΤ, δηλαδή δύο χιλιάδες τριακόσιοι ή δύο
χιλιάδες τετρακόσιοι άνθρωποι συνολικά. Όταν έγινε η πολιτική
αλλαγή του 2019, περίπου τρεις χιλιάδες άνθρωποι δούλευαν στα
ιδιωτικά κανάλια, δύο χιλιάδες τριακόσιοι στην ΕΡΤ και, βεβαίως,
πάρα πολύς κόσµος είχε απασχοληθεί και είχε βρει εργασία µέσω
του προγράµµατος της ενίσχυσης των οπτικοακουστικών παρα-
γωγών, το οποίο θέσαµε σε εφαρµογή.

Και θέλω σ’ αυτό το σηµείο να ευχαριστήσω και από το Βήµα
της Βουλής και τον προσωπικό φίλο, αλλά και άξιο συνεργάτη,
τον Υφυπουργό Ψηφιακής Πολιτικής, τον Λευτέρη Κρέτσο, ο
οποίος έκανε µια καταπληκτική δουλειά και έφτιαξε για την Ελ-
λάδα το καλύτερο πραγµατικά σχήµα ενίσχυσης των οπτικοα-
κουστικών παραγωγών, µε αποτέλεσµα ακόµη και τώρα, µε βάση
τον δικό µας νόµο να έρχονται παραγωγές στην Ελλάδα και εσείς
παίρνετε την ευκαιρία και τις διαφηµίζετε ως δικές σας.

Παραλάβαµε, βεβαίως, και ένα συνταγµατικό αδιέξοδο. Το
2015, ενώ το Σύνταγµα προβλέπει ότι πρέπει να υπάρχουν
άδειες, το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, αρµόδιο κατά το
Σύνταγµα, δεν έχει νόµιµη σύνθεση. Από πού τεκµαίρεται αυτό;
Από το ίδιο το Συµβούλιο της Επικρατείας. Γιατί; Διότι τα κανάλια
προσέφευγαν εναντίον προστίµων που τους επέβαλε το Εθνικό
Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης και κέρδιζαν, διότι αποφαινόταν το
Συµβούλιο της Επικρατείας ότι το ΕΣΡ δεν έχει νόµιµη σύνθεση.
Γιατί δεν έχει νόµιµη σύνθεση; Διότι ζούσε µε τις παρατάσεις θη-
τειών των µελών του. 

Αυτή ήταν µια από τις σοβαρές νάρκες που έπρεπε να βγά-
λουµε από τη µέση και θα καταθέσω στα Πρακτικά τις σχετικές
αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας που δικαιώνει τις
προσφυγές των τηλεοπτικών σταθµών απέναντι σε πρόστιµα τα
οποία έχει επιβάλει το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, το
οποίο δεν έχει νόµιµη σύνθεση. Φανταστείτε µε εκείνη τη σύν-
θεση να είχαµε αποπειραθεί να κάνουµε διαγωνισµό για τις τη-
λεοπτικές άδειες. Ούτε απ’ έξω από το Σ.τ.Ε. δεν θα πέρναγε.
Εδώ έπεφταν τα πρόστιµα.

Πάµε παρακάτω. Ξεκινάει, λοιπόν, η προσπάθεια συγκρότησης
του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης. Θυµίζω ότι στην αρ-
χική του εκδοχή ο ν.4339 προέβλεπε τη διεξαγωγή διαγωνισµού
από το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης. Δεν εφηύραµε τον
τροχό. Δεν ανακαλύψαµε την Αµερική. Το λέω ευθαρσώς. Πατή-
σαµε πάνω στον νόµο Βενιζέλου και Ρουσόπουλου. Όµως, εί-
χαµε και µια επαναστατική ιδέα, να εφαρµόσουµε τον νόµο, διότι
ψηφίζονταν νόµοι από τα µέσα της δεκαετίας του 1990 και ποτέ
δεν εφαρµόζονταν. Αυτό ήταν που ενόχλησε.  

Τι ακολούθησε; Ακολούθησαν αλλεπάλληλες συνεδριάσεις της
Διάσκεψης των Προέδρων της Βουλής για να συγκροτηθεί
Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, έξι τον αριθµό. 

Προσέξτε, λοιπόν, τι έκανε η δική σας παράταξη µπροστά σε
αυτό το αντισυνταγµατικό αδιέξοδο. Στην αρχή ζήτησε παρά-
ταση για να τελειώσουν τα εσωκοµµατικά σας. Και είχε ψιθυρίσει
και είχε δεσµευτεί και ο κ. Μητσοτάκης «Να τελειώσουµε µε την
εκλογή Αρχηγού της Νέας Δηµοκρατίας και µετά θα κάτσουµε
να συγκροτήσουµε…

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Και ο κ. Μεϊµαράκης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Και ο κ. Μεϊµαράκης. Μου είχε διαφύγει

αυτό. Εν πάση περιπτώσει, αυτό διακινούνταν. 
Είχαµε, λοιπόν, την άρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Στις 19 Ια-

νουαρίου του 2016 η θέση της Νέας Δηµοκρατίας διατυπώνεται
ως εξής: «Υφίσταται και υφέρπη…» -λέει ο Εκπρόσωπός της- «…
ένα µεγάλο θέµα αρχής. Κυρίως οι αρµοδιότητες του Υπουργού,
όπως προβλέπονται στο σχετικό άρθρο…» -να µην κουράζω- «…
που προβλέπει τον αριθµό των αδειών να είναι αντικείµενο
υπουργικής απόφασης». Ξεχνάει, βέβαια, ο Εκπρόσωπος της
Νέας Δηµοκρατίας ότι το ίδιο πράγµα ακριβώς προέβλεπε και ο
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νόµος Ρουσόπουλου. 
Η δεύτερη συνεδρίαση, τον Φεβρουάριο του 2016, απέβη

άκαρπη. Η Νέα Δηµοκρατία προφασίζεται τους ίδιους λόγους.
Την επόµενη της συνεδρίασης αυτής, ο κ. Τραγάκης λέει επί

λέξει: «Χθες έγινε ψηφοφορία για το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτη-
λεόρασης, αλλά όσες ψηφοφορίες και να γίνουν, τα 4/5 δεν πρό-
κειται να τα πιάσει ποτέ η Κυβέρνηση…» -η κυβέρνησή µας,
δηλαδή- «..όπως φαίνεται, ούτε για το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιο-
τηλεόρασης ούτε για τις άλλες ανεξάρτητες αρχές». Αυτή ήταν
η επίσηµη θέση της Νέας Δηµοκρατίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Προσέξτε. Όχι µόνο έχει τα χέρια της λερωµένα και τη φωλιά

της λερωµένη, επειδή εις το διηνεκές ήµασταν σε ένα πεδίο αρ-
ρύθµιστο παραβίασης του Συντάγµατος, αλλά δηλώνει ρητά ότι
δεν θα συµβάλει. 

Άκαρπη, βεβαίως, ήταν και η τρίτη συνεδρίαση στις 9 Φε-
βρουαρίου του 2016.

Στις 19 Οκτωβρίου, µετά τον διαγωνισµό των αδειών εκκρε-
µούσε στο Συµβούλιο της Επικρατείας η αίτηση ακύρωσης του
«ANT1» κατά της απόφασης µετάβασης των αρµοδιοτήτων του
διαγωνισµού στη Γραµµατεία Ενηµέρωσης. Η Αντιπολίτευση ζή-
τησε αναβολή µέχρι να αποφανθεί το Σ.τ.Ε.. 

Στις 26 Οκτωβρίου το Συµβούλιο της Επικρατείας αποφασίζει
µε οριακή πλειοψηφία, 14 - 11, µάθαµε και από τα µέσα ενηµέ-
ρωσης ότι ο διαγωνισµός έπρεπε να επαναληφθεί από το ΕΣΡ. 

Θρίαµβος για τη Νέα Δηµοκρατία: «Κατέπεσε ο νόµος». «Στρα-
πατσαρίστηκαν». «Διασύρθηκαν». Και τι δεν ακούσαµε! Όµως,
έρχεται η αλήθεια σε λίγο. Καθίστε και κάντε υποµονή. 

Στις 31 Οκτωβρίου ήταν άλλη µια συνεδρίαση, όπου δεν επε-
τεύχθη πλειοψηφία.

Και βεβαίως, βγαίνει «λευκός καπνός» τη 10η Νοεµβρίου του
2016 και έχουµε νόµιµη σύνθεση του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιο-
τηλεόρασης µετά από δέκα χρόνια. 

Σας είπα και πριν ότι το τηλεοπτικό τοπίο και οι τηλεοπτικοί
σταθµοί αυτή τη στιγµή λειτουργούν µε βάση το ν.4339. Ενηµε-
ρωθείτε. Μην εκστοµίζετε ανοησίες απ’ αυτό εδώ το Βήµα. Μη
λέτε πράγµατα που δεν ισχύουν. 

Εδώ -θα το καταθέσω στα Πρακτικά, ζητείτε να πάρετε µια φω-
τοτυπία- είναι οι τηλεοπτικές άδειες. Αυτές είναι οι τηλεοπτικές
άδειες. Να ’τες. Είναι το ΦΕΚ των τηλεοπτικών αδειών. Ξέρετε τι
λέει στο άρθρο 4; «Λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα άρθρα 1 έως 15 του
ν.4339/2015…», κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και στο κάτω κάτω αν είχατε ίχνος ειλικρίνειας, σε σχέση µε
αυτά που λέγατε όταν ψηφίζαµε εµείς αυτό το νόµο, γιατί δεν
έρχεστε να τον καταργήσετε; Γιατί δεν σηκώνεται ένα ωραίο
πρωί ο κ. Μητσοτάκης να φορέσει και το ωραίο του χαµόγελο
και να πει: «Παιδιά, τα κανάλια είκοσι τέσσερα από αύριο, όπως
είχα πει το 2016». 

Τι τους κάνετε τους εκατόν πενήντα οκτώ; Δεν κατάλαβα. Να
σας πιστεύει ο κόσµος, όταν είστε Αντιπολίτευση, ή θα λέτε µο-
νίµως άλλα αντί άλλων, όπως κάνετε σ’ όλα τα θέµατα; Σε ποια
γραµµή, βέβαια, κινείστε µε άνεση, παρ’ όλο που στην τελική εκ-
δοχή ψηφίσατε οκτώ άρθρα εσείς, από το ν.4339 και έντεκα το
Κίνηµα Αλλαγής -νοµίζω τότε Δηµοκρατική Συµπαράταξη. 

Όµως, σε ποια κατεύθυνση κινείστε; Κινείστε στην κατεύθυνση
αποµείωσης των δικαιωµάτων και των εργαζοµένων και του δη-
µόσιου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα χρειαστώ και άλλο χρόνο, κυρία Πρόεδρε, αν έχετε την κα-
λοσύνη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Βεβαίως. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Πάµε τώρα στο διαγωνισµό. Κι εκεί θα

ήθελα να ευχαριστήσω τους ανθρώπους που συνέβαλαν τα µέ-
γιστα για τη διεξαγωγή αυτού του διαγωνισµού: και το Λευτέρη
Κρέτσο, αλλά και τους ανθρώπους της επιτροπής του διαγωνι-
σµού, οι οποίοι βρίσκονται υπό τη δαµόκλειο σπάθη δικαστικής

διερεύνησης, µε τις πλάτες τις δικές σας. 
Θεωρώ ότι είναι µία πράξη απόλυτης πολιτικής δειλίας, διότι

και εγώ προσωπικά και τα µέλη της κυβέρνησης µας είχαµε πει
από την αρχή ότι εάν θέλετε να αναζητήσετε ευθύνες, εδώ είµα-
στε εµείς. Και το να κάνετε επιθέσεις ως πολιτική ηγεσία στους
δηµόσιους λειτουργούς, όταν τολµούν και βάζουν το δηµόσιο
συµφέρον πάνω από το µερικό ιδιωτικό συµφέρον, είναι ένα
πράγµα ανήθικο. Και αυτό είναι ένα στίγµα που θα σας ακολου-
θεί. Έχετε καιρό να το µετανιώσετε και να αλλάξετε ρότα. 

Τι έγινε, λοιπόν, σ’ αυτόν το διαγωνισµό, τον οποίο έχετε κα-
θυβρίσει σε όλους τους τόνους εδώ και τέσσερα χρόνια; Για να
διασφαλίσουµε την απόλυτη διαφάνεια, προβλέψαµε τη δυνατό-
τητα ενστάσεων, προδικαστικών προσφυγών, τη δυνατότητα
προσβολής αποφάσεων της διοίκησης. 

Ξέρετε πόσες προσφυγές έγιναν στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, πόσες αιτήσεις αναστολής και αιτήσεις ασφαλιστικών µέ-
τρων; Πάνω από ογδόντα! Το ακούτε; Πάνω από ογδόντα από
όλους εναντίον όλων, από όλους εναντίον της διοίκησης. Και τι
έλεγε το Σ.τ.Ε. σε όλες αυτές τις φάσεις; «Προχωρήστε» και για
τις ογδόντα. Θα έρθουµε και παρακάτω. 

Για να καταλήξουµε δε στον αριθµό των αδειών -κι εδώ θα ευ-
θυµήσουµε νοµίζω όλοι µαζί- απευθυνθήκαµε στο Ινστιτούτο
Φλωρεντίας. Το θυµάστε, ε; Θυµάστε τι µας λέγατε. Ενηµερώστε
και την κ. Κεραµέως διότι πριν από λίγες µέρες έδωσε και επτά
υποτροφίες σε παιδιά να πάνε να σπουδάσουν στο Ινστιτούτο
Φλωρεντίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είστε υποκριτές, κύριοι. Είστε υποκριτές! Με ένα κάρο άσχε-

τους δηµοσιολογούντες εκείνο τον καιρό υποβιβάσατε και συκο-
φαντήσατε ένα ινστιτούτο, το οποίο συνεργάζεται συστηµατικά
µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Για να πείτε τι; Ότι εµείς δεν ξέ-
ρουµε τι κάνουµε, δεν ξέρουµε πού πατάµε, δεν ξέρουµε πού
βασιζόµαστε και ότι τα βγάζουµε από το στοµάχι µας. 

Αυτές ήταν οι αφηγήσεις σας και τώρα µπράβο στην κ. Κερα-
µέως, σε αυτό είµαι µαζί της 100%. Στα άλλα δεν είµαι, στα 2
εκατοµµύρια της «CISCO» και στο δωράκι των µεταδεδοµένων.
Αυτό θα έχουµε πάρα πολύ καιρό νοµίζω να το συζητήσουµε,
αλλά το γεγονός ότι τολµά να κάνει τη µεγάλη υπέρβαση για την
παράταξή σας και να δώσει υποτροφίες για νέα παιδιά για το Ιν-
στιτούτο Φλωρεντίας, πραγµατικά, θέλω να το καλωσορίσω και
να της πω να δώσει και άλλες και άλλες και άλλες, γιατί είναι ένα
ξεχωριστό ινστιτούτο και πραγµατικά οι άνθρωποι οι οποίοι θα
πάνε εκεί µε υποτροφία θα µπορέσουν να κοσµήσουν µετά από
τη θητεία τους και την ελληνική διοίκηση αλλά ακόµα ενδεχοµέ-
νως και τον ιδιωτικό τοµέα. Μπράβο, λοιπόν, στην κ. Κεραµέως. 

Μελέτη και σχεδιασµοί της δηµοπρασίας. Εκεί και τι δεν ακού-
σαµε! «Τους κλειδώσατε, τους βασανίσατε» και τι δεν ακούσαµε
πραγµατικά! 

Η δηµοπρασία σχεδιάστηκε µε βάση την εµπειρία της Εθνικής
Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών, η οποία είχε δηµοπρατήσει στο πα-
ρελθόν κοµµάτια του φάσµατος, και µε βάση µελέτη δύο καθη-
γητών του Οικονοµικού Πανεπιστηµίου Αθηνών, οι οποίοι οι
άνθρωποι εξειδικεύονται στο σχεδιασµό δηµοπρασιών. 

Πού έπρεπε να απευθυνθούµε; Σε καµµιά χαρτορίχτρα; Και το
λέω µε απόλυτο σεβασµό για τους ανθρώπους που πιστεύουν
και διακονούν αυτή την υπηρεσία. 

Σχεδιάσαµε, λοιπόν, µια δηµοπρασία. Καταθέτω και τη µελέτη
στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ως προς το λογισµικό της δηµοπρασίας, και τι δεν ακούσαµε
για αυτό! Ποιος το ανέπτυξε, βρε παιδιά, το λογισµικό της δηµο-
πρασίας; Η «SINGULAR LOGIC». Ποια είναι η «SINGULAR
LOGIC»; Είναι η εταιρεία που παρουσιάζει τα αποτελέσµατα των
εθνικών, των ευρωπαϊκών, των περιφερειακών και των δηµοτικών
εκλογών!

Ούτε από εκεί έµπαζε. Ούτε από εκεί µπορέσατε να πιαστείτε. 
Για την τιµή εκκίνησης κινηθήκαµε µε βάση την εισήγηση της

εταιρείας «DELOITTE», η οποία, εντάξει, νοµίζω καταλαβαίνετε
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όλοι ότι δεν είχε καµµία σηµασία, διότι στα 3 εκατοµµύρια η τιµή
εκκίνησης για ένα αγαθό το οποίο κατέληξε να πωλείται 40, 50
και 70 εκατοµµύρια ήταν µία πάρα, πάρα πολύ συντηρητική εκτί-
µηση. 

Ακυρώνεται, λοιπόν, ο διαγωνισµός. Και τι γίνεται, όταν έχει
συγκροτηθεί το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης; Βγαίνει µε
οµόφωνη απόφασή του και τι λέει; Ότι η µοναδική προσπάθεια
αποτίµησης του αγαθού που λέγεται «τηλεοπτική άδεια» ήταν ο
διαγωνισµός του 2016 και λαµβάνοντας υπ’ όψιν το διαγωνισµό
του 2016, λέει ότι δηµοπρατεί επτά άδειες για 35 εκατοµµύρια
ευρώ τη µία. Επτά άδειες επί 35, σύνολο 245 εκατοµµύρια ευρώ.
Πόσα είχαµε µαζέψει εµείς; Είχαµε µαζέψει 246. 

Τι έκανε, λοιπόν, µε οµόφωνη απόφασή του το Εθνικό Συµβού-
λιο Ραδιοτηλεόρασης; Ήρθε να πει ότι καλώς διεξήχθη ως προς
την εσωτερική του λειτουργία ο διαγωνισµός του 2016 και τον
εµπιστεύεται για να αποτιµήσει το αγαθό των τηλεοπτικών
αδειών. 

Καταθέτω και αυτή την απόφαση του Εθνικού Συµβουλίου Ρα-
διοτηλεόρασης στα Πρακτικά, µε την υπογραφή του κ. Κουτρο-
µάνου, όπου σε ερώτηµά µας απαντά ότι προτείνει τη
δηµοπράτηση επτά αδειών προς 35 εκατοµµύρια ευρώ τη µία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το ΕΣΡ, λοιπόν, είπε ότι ο διεξαχθείς κατά το παρελθόν έτος
διαγωνισµός και τα αποτελέσµατά του είναι ένας πολύ σοβαρός
οδηγός. 

Να σας πω και µια λεπτοµέρεια κάπως γαργαλιστική. Τα 35
εκατοµµύρια ήταν τιµής εκκίνησης. Τι είπε δηλαδή το ΕΣΡ; Ότι
το ελάχιστο που δικαιούται να προσδοκά το ελληνικό κράτος
είναι 250 εκατοµµύρια ευρώ για τις άδειες.

Όµως, µετά έρχεται και άλλη µια δικαίωση γι’ αυτόν τον δια-
γωνισµό. Από πού; Από το Συµβούλιο της Επικρατείας. Διότι τι
κάνουν τα ιδιωτικά κανάλια; Προσφεύγουν ενάντια στην από-
φαση του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης που λέει ότι η
τιµή εκκίνησης είναι 35 εκατοµµύρια. Προσέφυγαν, λοιπόν, ξανά
στο Συµβούλιο της Επικρατείας και είπαν «αλίµονο, είναι πολλά
τα 35 εκατοµµύρια για τιµή εκκίνησης». 

Και τι απαντά το Συµβούλιο της Επικρατείας, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας; Και να προσέχετε εδώ όταν
το επικαλείστε, ειδικά για τη συγκεκριµένη υπόθεση. Το τονίζω,
ειδικά για τη συγκεκριµένη υπόθεση. Απαντά: «Κύριοι προσφεύ-
γοντες, εσείς οι ίδιοι έχετε αποτιµήσει το αγαθό στα 250 εκατοµ-
µύρια και το να µας λέτε ότι η τιµή εκκίνησης 35 είναι πάρα πολύ
δεν στέκει» και απορρίπτει την προσφυγή τους!

Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά και αυτή την απόφαση του
Συµβουλίου της Επικρατείας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα λέω όλα αυτά για να προσέχετε όταν έρχεστε εδώ πάνω

και το παίζετε δικαιωµένοι για το θέµα της τηλεόρασης, διότι δεν
σας έµεινε τίποτα άλλο. Σας έµεινε ένας αποτυχών, ο οποίος τέσ-
σερα χρόνια µετά έρχεται και ισχυρίζεται πράγµατα αντιφατικά.

Και έρχοµαι και στην ουσία σιγά - σιγά της πρότασής σας.
Εµείς παραδώσαµε και ανοιχτή την ΕΡΤ και ρυθµισµένο το τη-

λεοπτικό τοπίο κα πάρα πολύ ισχυρές προϋποθέσεις για την απα-
σχόληση, τις οποίες πολεµάτε νυχθηµερόν και προσπαθείτε να
τις βγάλετε από τη µέση και όπως είχα την ευκαιρία να πω πιο
πριν, µε αισθητά αυξηµένη την απασχόληση σε όλα τα κανάλια
πανελλαδικής εµβέλειας.

Εισπράξαµε και τον φόρο διαφήµισης και τα τέλη χρήσης συ-
χνοτήτων.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά την αλληλογραφία που είχα µε την
Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, η οποία µας λέει ότι µέχρι
τον Σεπτέµβριο του 2018 ήταν οι εισπράξεις στα 160 εκατοµµύ-
ρια ευρώ και είµαι βέβαιος ότι µέχρι την πολιτική αλλαγή, µέχρι
τον Ιούλιο του 2019, θα είχαν υπερβεί τα 200 εκατοµµύρια ευρώ.

Δεν µιλάω για τα λεφτά από τις άδειες. Μιλάω για φόρο διαφή-
µισης και τέλη χρήσης συχνοτήτων. Μιλάω για φόρους ψηφισµέ-
νους, των οποίων την είσπραξη αναβάλλατε κάθε χρόνο. Το
καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καταφέραµε, βεβαίως να αναστήσουµε και την ελληνική µυ-
θοπλασία. Είχαµε µηδέν σήριαλ -επιτρέψτε µου να το πω και
αυτό- τα παιδιά µας βλέπανε «Σουλεϊµάν Μεγαλοπρεπή» και κά-
ποια σήριαλ τα οποία παράγονταν κατά το µέγιστο βαθµό στην
Κύπρο και αυτή τη στιγµή που µιλάµε η ελληνική µυθοπλασία
έχει στην κυριολεξία αναστηθεί, τα σήριαλ είναι πολλά. Θέλουµε
να είναι πολλά, δουλεύει πολύς κόσµος στην ελληνική οπτικοα-
κουστική παραγωγή, πολλές ξένες παραγωγές έχουν έρθει και
αυτό είναι κάτι στο οποίο θα µας βρείτε στη θέση της επισπεύ-
δουσας Αντιπολίτευσης. Θα σας ζητήσουµε, δηλαδή, αυτό το
πρόγραµµα να το διατηρήσετε, να το ενισχύσετε, να το χρηµα-
τοδοτήσετε, διότι η δηµιουργική βιοµηχανία δεν µπορεί και δεν
πρέπει να είναι το απόλυτο θύµα της κρίσης στην οποία η παρά-
ταξή σας µας έχει βάλει.

Ερχόµαστε, λοιπόν και σας λέµε ότι εµείς αυτά κάναµε στον
χώρο των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Ανοίξαµε την ΕΡΤ, ρυθ-
µίσαµε τα πανελλαδικά κανάλια, βάλαµε τη δίκαιη φορολόγηση,
προστατέψαµε τις θέσεις εργασίας και εσείς αντί να ζητήσετε
µία συγγνώµη για τα χρόνια της απραξίας και την εκ των υστέ-
ρων, βεβαίως, δικαίωσή µας, όπως σας παρουσίασα µε τις αλ-
λεπάλληλες αποφάσεις και της Ανεξάρτητης Αρχής και του
Ανώτατου Δικαστηρίου, του Συµβουλίου της Επικρατείας, στή-
νετε µια κακόγουστη φάρσα, καθοδηγούµενοι από εθελοδουλία,
θράσος και περιφρόνηση για το δηµόσιο συµφέρον.

Αναµειγνύεστε σε µια αντιδικία επιχειρηµατιών και µάλιστα,
παίρνετε το µέρος ενός εκ των δύο, του κ. Καλογρίτσα. Περιλαµ-
βάνετε στη διάτρητη και αστεία πρότασή σας µόνο όσα σας δι-
ευκολύνουν. Παρακάµπτετε τις αντιφάσεις του κ. Καλογρίτσα
στις διάφορες καταθέσεις του, αλλά και του µάρτυρα τον οποίο
ο ίδιος κάλεσε να καταθέσει και ο οποίος έχει πει σε όλους τους
τόνους ότι ήταν ο αποκλειστικός, µόνιµος και συνεχής διαµεσο-
λαβητής µεταξύ των δύο εταιρειών του κ. Τόµπρα, ο οποίος έχει
πει ότι ο ένας δεν µιλούσε Αγγλικά και Αραβικά και ο άλλος δεν
µιλούσε Ελληνικά, οπότε χρειάζονταν και µεταφραστή µεταξύ
των άλλων για να έχουν τη δυνατότητα να συνεννοούνται.

Τι άλλο αγνοείτε; Και αυτό µου κάνει εντύπωση, πραγµατικά δη-
λαδή πήρατε τον φάκελο της δικογραφίας, ασχολήθηκαν νοµικοί
και είπαν «κοίταξε να δεις, υπάρχει µία απόφαση του Διαιτητικού
Δικαστηρίου της Ελβετίας, στην οποία έχουν συµφωνήσει και οι
δύο να προσφύγουν έτσι και υπάρξει διαφωνία επί της εφαρµογής
της σύµβασης, θα τη βάλουµε στην άκρη, δεν έχει καµµία σηµα-
σία». Και τι άλλο δεν έχει σηµασία; Το γεγονός ότι το Πρωτοδικείο
Αθηνών έχει καταστήσει αυτή την απόφαση εκτελεστή. Ούτε αυτό
έχει σηµασία, δεν αναφέρεται καν! Μα, δεν ντρέπεστε λιγάκι; Δεν
ντρέπεστε λιγάκι; Έρχεστε να µας πείτε ότι πήρατε τον φάκελο,
τον µελετήσατε, λέγατε πράµατα και θάµατα και καταλήξατε ότι
αυτά τα πράγµατα πρέπει να τα αγνοήσετε. Μπράβο σας! Είναι
πραγµατικά εντυπωσιακό. Υπάρχουν, δηλαδή, αποφάσεις δικα-
στηρίων, του Διεθνούς και απόφαση της ελληνικής δικαιοσύνης,
η οποία καταρρίπτει τη βασική επιχειρηµατολογία του ενός και µο-
ναδικού ή µάλλον του µισού µάρτυρά σας, γιατί τα άλλα µισά που
λέει δεν σας συµφέρουν και αυτά αποφασίσατε να τα αγνοήσετε.
Είναι λογικό -νοµίζω- βέβαια, διότι δικηγόρος του κ. Καλογρίτσα
είναι ο κ. Λοβέρδος και συνεργάτης του εδώ και χρόνια ο κ. Θεο-
δωρικάκος. Έτσι δεν είναι, ε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Της «GPO»; Ο πρώην Υπουργός µας των Εσωτερικών!
Διάβασα και κάποια -έτσι- πιπεράτα, «να διερευνηθεί» -λέει- «η

διαδροµή του χρήµατος».
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Α, όχι, θα σας πω, κύριε Πλεύρη, µην εξανίστασθε! Μισό
λεπτό!

Τα χρήµατα τα οποία κατέθεσαν για τον διαγωνισµό οι εται-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10705



ρείες οι οποίες συµµετείχαν ήταν από εγγυητικές επιστολές ελ-
ληνικών τραπεζικών ιδρυµάτων. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι
για τη νοµιµότητά τους έχει εγγυηθεί ο ρυθµιστής του ελληνικού
τραπεζικού συστήµατος. Αν θέλετε κάποιον µάρτυρα, λοιπόν,
στην προαποφασισµένη σας προανακριτική, πρώτο να φέρετε
τον κ. Στουρνάρα, για να µας πει αν υπήρχαν χρήµατα από νόµι-
µες ή παράνοµες δραστηριότητες και αν υπονοήσει ότι υπήρχε
κάτι τέτοιο, πρώτος εγώ θα προσφύγω στη δικαιοσύνη εναντίον
του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Διότι αυτό είχαµε ζητήσει εµείς. Είχαµε ζητήσει οι εγγυητικές

επιστολές να είναι από ελληνικά τραπεζικά ιδρύµατα ή από ιδρύ-
µατα του ευρωπαϊκού οικονοµικού χώρου. Και εκεί ο ρυθµιστής,
λοιπόν, έχει τον πρώτο και τον τελευταίο λόγο.

Πάµε παρακάτω.
Αγνοείτε τις θέσεις, βεβαίως, των ανθρώπων του κατασκευα-

στικού κολοσσού και την ηλεκτρονική αλληλογραφία που λέει ότι
ακόµα και µετά τη στιγµή που ο κ. Καλογρίτσας κηρύχθηκε έκ-
πτωτος, επειδή δεν κατέβαλε τα χρήµατα, είχαν συζητήσεις, αν-
ταλλαγή ηλεκτρονικής αλληλογραφίας, αλλά και συναντήσεις για
να δουν πώς θα συνεργαστούν στον κατασκευαστικό κλάδο.
Αυτό δεν είναι στοιχείο που σας απασχολεί; Δεν βάζει ερωτηµα-
τικά; Δεν επερωτά τη θέση του βασικού σας µάρτυρα; Δεν θεω-
ρείτε ότι ενδεχοµένως να έχει κάποιο κίνητρο και αυτός -έτσι-
λίγο πιο ταπεινό; Πώς είναι δυνατόν, λοιπόν, αυτό να το αγνο-
είτε;

Ισχυρίζεται, λοιπόν, στο υπόµνηµα ότι δεν είχε λεφτά να βάλει.
Στη δήλωση που έβγαλε, όµως, όταν απεβλήθη από τον διαγω-
νισµό, είπε ότι χάνει ο ίδιος 3 εκατοµµύρια ευρώ. Ισχυρίστηκε ότι
δεν έχει λεφτά να βάλει, αλλά ο µάρτυράς του λέει ότι είχαν συµ-
φωνήσει από κοινού µε τον ξένο κολοσσό να βάλουν από 25 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Ούτε αυτό σας έκανε εντύπωση; Διέλαθε της
προσοχής σας και αυτό το στοιχείο; Δεν υπάρχει ούτε αυτό που-
θενά!

Πάµε παρακάτω.
«Τα χρήµατα» -λέει- «πήγαν στο «DOCUMENTO»». Εδώ ατυχή-

σατε, τα είπε και ο Γιάννης Ραγκούσης πριν, τα είπε και ο Μάριος
Κάτσης. Θα διαβάσω εγώ αυτολεξεί το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», δεν θα
κάνω κάτι άλλο: «Στις 8-2-2017» -λέει το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ»- «σε
µία εποχή δηλαδή που ο Καλογρίτσας έχει χάσει λόγω αφερεγ-
γυότητας την τηλεοπτική άδεια, καταχωρείται στο ΓΕΜΗ ανακοί-
νωση της εταιρείας για τροποποίηση του καταστατικού. Πρώτον,
αλλάζει το όνοµα και µετονοµάζεται σε «MEDIADOC», δεύτερον,
ανακοινώνεται ότι η εταιρεία προχωρά σε αποµείωση κεφαλαίου
και επιστροφή των µετρητών στον µοναδικό του µέτοχο ύψους
3 εκατοµµυρίων ευρώ».

Στη συνέχεια, σύµφωνα µε το ίδιο δηµοσίευµα, ακολουθούν
και άλλες µειώσεις κεφαλαίου.

Καταθέτω στα Πρακτικά και τη δήλωσή του, όταν απεσύρθη
και βεβαίως, το δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ»,
που λέει ότι η εταιρεία προχώρησε σε αλλεπάλληλες µειώσεις
κεφαλαίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να µην αναφερθώ, βέβαια και σε άλλες αντιφάσεις, που λέει
ότι του είπαµε να δώσει τις µετοχές στον Βαξεβάνη και σε δεκα-
πέντε µέρες πάει και αλλάζει την κατάθεσή του και λέει «όταν
έλεγα µετοχές, δεν εννοούσα µετοχές, αλλά κάποιο µέρος του
ενεργητικού το οποίο πάλι µου είπαν να το παραδώσω και τα
λοιπά».

Εν πάση περιπτώσει, αυτό είναι τώρα -νοµίζω- ένα χαρακτηρι-
στικό του πόσο σοβαροί είναι αυτοί οι ισχυρισµοί πάνω στους
οποίους έχετε στήσει αυτή τη γελοία πραγµατικά ιστορία.

Δεν έχει καµµία αναφορά, βεβαίως, στην απόφαση του Διε-
θνούς Διαιτητικού Δικαστηρίου η πρότασή σας, η οποία στη σε-
λίδα 33 λέει ότι η αιτούσα δεν ανταποκρίθηκε στη σχετική µε το
βάρος της απόδειξης υποχρέωσή της, ισχυριζόµενη απλώς σε
µία πρόταση και χωρίς καµµία απόδειξη ότι η συµφωνία αυτή
αποτελεί ψεύτικη συµφωνία.

Κατά συνέπεια, η συµφωνία δεν µπορεί να θεωρηθεί άκυρη,
κατά το εφαρµοστέο ελβετικό ουσιαστικό δίκαιο. Και υπάρχει κι
άλλο ένα επιχείρηµα -κρατηθείτε!- µε το οποίο ισχυρίζεται ότι η
συµφωνία είναι εικονική, επειδή ο υπογράφων από τη µεριά της
ελληνικής εταιρείας δεν µιλούσε την αγγλική. Το αντιλαµβάνε-
στε; Πάει και λέει, δηλαδή, ότι η συµφωνία που υπέγραψα είναι
άκυρη, επειδή ο υπογράφων δεν ξέρει Αγγλικά! Φαντάζοµαι ότι
και αυτό διέλαθε της προσοχής σας, δεν το παρατηρήσατε. Εί-
χατε κάνα δυο µήνες µπροστά σας τον φάκελο, αλλά δεν είχατε
την τύχη να πέσετε πάνω σε αυτές τις λεπτοµέρειες.

Έρχεται και το Μονοµελές Πρωτοδικείο και λέει «αναγνωρίζει
και κηρύσσει εκτελεστή στην ελληνική επικράτεια τη διαιτητική
απόφαση που εκδόθηκε στη Γενεύη της Ελβετίας κ.λπ., κ.λπ.». 

Καταθέτω στα Πρακτικά και την απόφαση του δικαστηρίου και
την απόφαση του Πρωτοδικείου Αθηνών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάµε παρακάτω. Ποιους είδε, τι είπε ο Παππάς, τι τους έταξε,
τι τους ζήτησα. Όλους τους έχω δει, κυρίες και κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας. Έχω δει και τον κ. Βαρδινογιάννη, και τον κ. Μαρι-
νάκη, και τον κ. Κυριακού, και τον κ. Σαββίδη, και τον κ. Καλογρί-
τσα, και τον κ. Αλαφούζο, και τον κ. Κοντοµηνά, και τον κ.
Βρυώνη. Όλους! Όλοι όσοι ήταν στην αγορά ζητούσαν στην
αρχή να µη γίνει διαγωνισµός και να µην µπει άλλος στην αγορά,
να µη γίνει αδειοδότηση, γιατί θεωρούσαν ότι έχουν άδειες.
Μετά, όταν κατάλαβαν ότι θα επιµείνουµε, ζήτησαν αν γίνει αδει-
οδότηση, να µη γίνει διαγωνιστική διαδικασία. Όταν κατάλαβαν
ότι θα επιµείνουµε εκ νέου, ζήτησαν αν τελικά γίνει, να µην υπάρ-
χει τίµηµα για τις άδειες και αν υπάρχει τίµηµα για τις άδειες, να
είναι πολύ χαµηλό.

Μετά τον διαγωνισµό, όσοι πήραν άδεια έλεγαν «εξαιρετικός
διαγωνισµός, γιατί πρέπει να αλλάξει κάτι;» και όσοι δεν είχαν
πάρει άδεια, έλεγαν «καταστροφή, πρέπει να βγουν κι άλλες
άδειες, να ακυρωθεί ο διαγωνισµός, να πάει στην εξορία ο Παπ-
πάς», διάφορα. Αυτά δεν µας κάνουν εντύπωση, ειδικά στη δική
µας πολιτική σχολή. Ξέρουµε ότι οι ιδιωτικές εταιρείες θα κοιτάνε
µονίµως το µερικό ιδιωτικό τους συµφέρον. Ξέρετε ποιο είναι το
ζητούµενο για την πολιτεία; Αυτό το µερικό ιδιωτικό συµφέρον
να µην κάµπτει το συλλογικό, το κοινωνικό συµφέρον. Και εκεί
ήµασταν ακλόνητοι και αυτό ήταν που ενόχλησε. Και γι’ αυτό
τώρα ξεσηκώνετε εν µέσω θυέλλης αυτή τη γελοία, ανυπόστατη
και διάτρητη ιστορία. Διότι έτσι είχατε µάθει! Έτσι είχατε µάθει,
πώς να το κάνουµε; 

Ήταν καιρός που όλοι οι προσωρινοί υπερθεµατιστές και επι-
λαχόντες έκαναν µεταξύ τους συναντήσεις και συζητήσεις για
τις δυνατότητες συνεργασίας τους. Και είναι απολύτως λογικό,
διότι υπήρχαν δύο εταιρείες οι οποίες είχαν άδεια και δεν είχαν
κανάλι και δύο εταιρείες οι οποίες είχαν κανάλι και δεν είχαν
άδεια. Αυτή είναι η φυσική ροπή των κανόνων της αγοράς που
έπρεπε να µας τους διδάσκετε κι εσείς και να µην τους µαθαί-
νουµε έτσι από τις δικές µας διδαχές. Έτσι δεν είναι; Και συναν-
τιόντουσαν όλοι µε όλους! Μαρινάκης, Καλογρίτσας,
Κοντοµηνάς, Βρυώνης έκαναν συναντήσεις και συζητούσαν πι-
θανές συνεργασίες. Και εµείς ενθαρρύναµε οποιαδήποτε λύση
θα µπορούσε να διασώσει θέσεις εργασίας. Τι έπρεπε να κά-
νουµε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να πούµε «κόψτε τον λαιµό σας» και να µείνει κόσµος στον

δρόµο, όπως µας κατηγορούσατε εσείς ότι θα µείνει κόσµος
στον δρόµο και αποδείχθηκε ότι εµείς διπλασιάσαµε την απασχό-
ληση; Αυτό θα σας ικανοποιούσε;

Έρχοµαι στις 18 Οκτωβρίου και στο «mononews.gr». Ποιος
υπαγόρευσε αυτή τη συνάντηση; «Μαρινάκης, Κοντοµηνάς συ-
ναντιούνται και συζητούν την πιθανότητα συνεργασίας».

Στις 2 Δεκεµβρίου του 2016 το site «enimerosi24.gr» έγραφε:
«Μαρινάκης, Κοντοµηνάς, Βρυώνης συναντιούνται και συζητάνε
ενδεχόµενο συνεργασίας». Ποιος την υπαγόρευσε; Στις 31 Αυ-
γούστου έγραφε: «Συνάντηση Καλογρίτσα - Βρυώνη», πριν τον
διαγωνισµό κιόλας. 
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Στις 9 Οκτωβρίου διαβάζουµε στο «pontiki.gr» τα εξής: «Συνάν-
τηση Κοντοµηνά - Καλογρίτσα». Όµως, και αργότερα, λίγο πριν
δώσει τις άδειες το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, τον Ιού-
λιο του 2017 διαβάζουµε ότι στην Αίγλη του Ζαππείου συναντή-
θηκαν ο κ. Κοντοµηνάς, ο κ. Βαρδινογιάννης και ο κ. Κυριακού. 

Σας καταθέτω, λοιπόν, και τα δηµοσιεύµατα, για να είµαστε βέ-
βαιοι ότι θα έχετε και πρόσβαση, γιατί φαίνεται ότι δεν αξιοποιείτε
πολύ τις µηχανές αναζήτησης στο διαδίκτυο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, θέλω να σας πω το εξής: Εσείς στηρίζεστε στη µαρτυρία
ενός ο οποίος κηρύχθηκε έκπτωτος. Για ποιον λόγο; Επειδή αυτός
ο διαγωνισµούς είχε πάρα πολλά φίλτρα. Σκεφτείτε τους διαγωνι-
σµούς που κάνατε εσείς και πείτε µου εάν είχαµε την τυπική υπο-
χρέωση να ορίσουµε προσωρινούς υπερθεµατιστές. Γιατί να µην
ορίζαµε οριστικούς υπερθεµατιστές; Αν θέλαµε τόσο πολύ να δώ-
σουµε κανάλι στον κύριο, γιατί να µην πηγαίναµε στην αρχική λύση
που µας πρότειναν οι καναλάρχες, δηλαδή κανένας διαγωνισµός,
ένα χαµηλό τίµηµα, «φέρτε, βρε παιδιά, περίπου 5, 6, 7 εκατοµµύ-
ρια ο καθένας», «ψεκάστε, σκουπίστε, τελειώσατε»; Γιατί να µην
κάναµε αυτό; 

Υιοθετείτε άκριτα τους ισχυρισµούς του και δεν έχετε καταλάβει
-προσέξτε!- ότι αυτή η γραµµή πλεύσης µπορεί να δείξει και
αλλού. Διότι ο κ. Καλογρίτσας είναι µέτοχος της «GPO» κατά 60%
µε µέλη της οικογένειάς του. Και διευθύνων σύµβουλος της εται-
ρείας και εκείνον τον καιρό ήταν ο κ. Θεοδωρικάκος. Και ο κ. Θε-
οδωρικάκος, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, είναι σύµβουλος του
κ. Μητσοτάκη ακόµα και πριν την εκλογή του στην ηγεσία της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Ξέρετε τι θα περίµενα από τον Αρχηγό της Νέας Δηµοκρατίας;
Ε, ας το κάνει µέσω του κ. Πλεύρη αν δεν έχει τα µούτρα να έρθει
ο ίδιος εδώ πέρα. Θα περίµενα, λοιπόν, να καταθέσει όλες τις συµ-
φωνίες που έχει κάνει µε τη «GPO» και τον κ. Θεοδωρικάκο προ-
σωπικά στα Πρακτικά της Βουλής. Όλες! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να µας πει πότε ξεκίνησε να τον συµβουλεύει, να µας πει πόσο

τον πλήρωσε, για να ξέρουµε και εµείς τι ήξερε και ο κ. Καλογρί-
τσας. Εκτός κι αν ο διευθύνων σύµβουλός του δεν τον ενηµέ-
ρωνε για τα τεκταινόµενα της συνεργασίας του µε τον κ. Κυριάκο
Μητσοτάκη. Μην παραξενεύεστε, ήταν και πριν την εκλογή του.
Μάλιστα, τότε είχε βουίξει η πολιτική και δηµοσιογραφική «Ιε-
ρουσαλήµ» ότι ο Τάκης Θεοδωρικάκος είχε προβλέψει και το
53% - 47% µε το οποίο κέρδισε ο κ. Μητσοτάκης τον κ. Μεϊµα-
ράκη. Και από εκεί, βεβαίως, η σχέση τους έγινε άρρηκτη µέχρι
και την υπουργοποίηση του κ. Θεοδωρικάκου.

Πάµε τώρα και σε κάτι άλλο, πάµε στα λεγόµενα «βοσκοτό-
πια». Μάλιστα! Από πού να ξεκινήσει κανείς; Τι ζητούσε ο διαγω-
νισµός; Ζητούσε να παρουσιάσουν οι συµµετέχοντες ότι έχουν
περιουσία µεγάλης αξίας, ούτως ώστε να µπορέσουν να αντα-
ποκριθούν στη συµµετοχή στον διαγωνισµό. Και βεβαίως στο
επόµενο στάδιο ζητούσε αυτή η περιουσία να είναι και ρευστο-
ποιήσιµη, για να µπορέσουν να πληρώσουν τη δόση. Κι εσείς
λέτε ότι θα έπρεπε να τον έχουµε πετάξει έξω από την αρχή, η
επιτροπή διαγωνισµού δηλαδή να τον έχει πετάξει έξω. 

Θα αναφερθώ µόνο σε µερικά από τα δηµοσιεύµατα που αφο-
ρούν το συγκεκριµένο κοµµάτι γης την περίοδο 2012 - 2014 και
το πώς εσείς οι ίδιοι το διαφηµίζατε ως τη νέα µεγάλη επένδυση,
ένα big bang για τον τουρισµό στην Ιθάκη. Και περιµένετε τι ακρι-
βώς; Οι δηµόσιοι λειτουργοί να έχουν τη δική σας πρόνοια να το
βάλετε ακόµα και στον αναπτυξιακό νόµο -προσέξτε!- δεκάδες
δηµοσιεύµατα να λένε ότι αυτή η περιουσία είναι µεγάλης αξίας,
τη «GRANT THORNTON» να επικουρεί το έργο της επιτροπής και
η επιτροπή να απορρίψει την αίτηση αυτή;

Όµως, δεν ξέρετε και κάτι άλλο. Δεν ξέρετε ότι η αιτίαση την
οποία εγείρετε δεν είναι µία αιτίαση την οποία εγείρετε εσείς από
αυτό το Βήµα από το 2016 µέχρι τώρα, αλλά είναι µια αιτίαση
την οποία κατέθεσαν ενώπιον του Συµβουλίου της Επικρατείας
οι ανταγωνιστές του κ. Καλογρίτσα. Και τι είπε το Συµβούλιο της
Επικρατείας; Προχωρήστε, είπε το Συµβούλιο της Επικρατείας.

Αυτά για τα βοσκοτόπια, λοιπόν.
Τις καταθέτω και αυτές στα Πρακτικά, µαζί µε τα δηµοσιεύ-

µατα για να ενηµερωθείτε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κατ’ αρχάς θέλω να ευχαριστήσω τους συνεργάτες µου για
την πάρα πολύ αξιόλογη δουλειά που έχουν κάνει και για την
άοκνη προσπάθειά τους. Και θα πάρω λίγο χρόνο να σας δια-
βάσω τι έλεγε η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»: «Μέχρι το τέλος του έτους
αναµένεται να ενταχθούν στο fast track δύο ακόµα επενδύσεις.
Πρόκειται για την ανάπτυξη τουριστικού θέρετρου στην Ιθάκη
από την εταιρεία «ΑΓΥΙΑ Α.Ε.». 

«ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ», 6-10-2013: «Στην Ιθάκη η εταιρεία
«ΑΓΥΙΑ» στοχεύει στη δηµιουργία πολυτελούς θέρετρου µε την
ονοµασία «Ithaca Resort»». Αυτά µετά έγιναν βοσκοτόπια. 

«ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ», τα αγαπηµένα µας, δεν µας ξεχνούν ποτέ!
Δισεκατοµµυριούχοι κατακτητές στα Επτάνησα. Γρηγορείτε, κά-
τοικοι των Επτανήσων! Έρχονται τα δισεκατοµµύρια! Γρηγο-
ρείτε! Μπείτε στην ουρά! Δουλειές µε φούντες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Στην Ιθάκη, λέει, έχουν κατατεθεί προτάσεις για την ανάπτυξη

µεγάλων παραθεριστικών συγκροτηµάτων. Η ανεργία 27%. Η
εταιρεία «ΑΓΥΙΑ Α.Ε.» έχει ήδη υποβάλει φάκελο προς έγκριση
στο «Invest in Greece» για ένταξη στις διατάξεις περί στρατηγι-
κών επενδύσεων µε την αξιοποίηση ιδιόκτητης έκτασης δώδεκα
χιλιάδων στρεµµάτων. «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ». Για φανταστείτε!

Και η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» βεβαίως: «Τουριστικές επενδύσεις συ-
νολικής αξίας» -κρατηθείτε- «5 δισεκατοµµυρίων ευρώ σε όλη
την Ελλάδα». Περίπου το 1 δισεκατοµµύριο είναι η συγκεκριµένη
επένδυση.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριοι συνάδελφοι,

ησυχία παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Συµπερασµατικά, κυρίες και κύριοι Βου-

λευτές, ο δικός µας νόµος είναι ο νόµος που λειτουργεί, ο νόµος
που προστατεύει τις θέσεις εργασίας. Εσείς προσπαθείτε ξανά
και ξανά να ξηλώσετε οποιαδήποτε διάταξη προστατεύει το δη-
µόσιο συµφέρον και τους εργαζόµενους. Είναι προφανές ότι το
δηµόσιο συµφέρον είναι κάτι το οποίο δεν αντιλαµβάνεστε, όταν
µπροστά σας είναι ο σκοπός του κέρδους και επειδή ο πολιτικός
χρόνος είναι µακρύς, πολύ πιο µακρύς από το «σύντοµα», στο
οποίο «σύντοµα» θα κληθείτε να λογοδοτήσετε για όσα κάνετε
αυτή τη στιγµή, θα πρέπει να προσέχετε πάρα πολύ και τι κατη-
γορίες εκτοξεύετε και πού βάζετε την υπογραφή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να προσέχετε, επίσης, ποιες πολιτικές σκοπιµότητες υπηρε-

τείτε. Μας κατηγορείτε για µία ιστορία που το δηµόσιο είχε όφε-
λος 200 εκατοµµύρια από τον φόρο διαφήµισης και τα τέλη
χρήσης συχνοτήτων και, αν δεν συνεχίσετε να απαλλάσσετε τα
κανάλια από την υποχρέωσή τους να πληρώνουν για τηλεοπτικές
άδειες, άλλα 250 εκατοµµύρια από τις τηλεοπτικές άδειες, µισό
δισεκατοµµύριο περίπου. Το δηµόσιο δεν έδωσε λεφτά, εισπράτ-
τει. 

Να σας πω πού έχασε λεφτά και πού χάνει; Στις απευθείας
αναθέσεις της κ. Νικολάου, που µεταξύ άλλων πήρε µάσκες για
τις φυλακές από εταιρεία η οποία εµπορεύεται αµορτισέρ. Στην
Τράπεζα Πειραιώς, όπου έχετε στα σκαριά µια µεγάλη ληστεία
εις βάρος του δηµοσίου. Στο ξεπούληµα του Ερηµίτη. Θυµάστε
τον Ερηµίτη, που έλεγε ο Μητσοτάκης «κάποια στιγµή θα καεί,
δεν µπορεί» και µετά από τρεις µέρες έπιασε φωτιά στην Κέρ-
κυρα. Εκεί που δίνετε «γη και ύδωρ» στην «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ»
στη Χαλκιδική. Στη σκοτεινή σύµβαση µε την «PALANTIR». Στην
άνευ όρων -προσέξτε το πάρα πολύ καλά αυτό το ζήτηµα- πα-
ράδοση των δεδοµένων και µεταδεδοµένων στην εταιρεία
«CISCO». Εάν νοµίζετε ότι αυτό που θα σας κυνηγάει είναι τα 2
εκατοµµύρια της απευθείας ανάθεσης, κάνετε µεγάλο λάθος. Τα
µεταδεδοµένα και τα δεδοµένα είναι ο άυλος χρυσός της εποχής
και αποφασίσατε εν κρυπτώ να τα παραδώσετε σε µία ιδιωτική
εταιρεία. 
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Και µιλάτε, βεβαίως, και για τον έλεγχο των ΜΜΕ. Εκεί πέρα
νοµίζω ότι πρέπει να ρωτήσουµε τον κ. Πέτσα, αλλά και να δι-
δαχθούµε και εµείς, διότι τα δεκάδες εκατοµµύρια τα οποία τα
διοχετεύσατε για να δούµε τον κ. Πέτσα να κουρεύεται, είναι
προφανές ότι δεν πρόκειται να σας σώσουν ούτε από την κριτική,
αλλά ούτε και από τη χλεύη. Και βεβαίως, να θυµηθούµε και τον
κ. Λιβάνιο, όταν µιλάµε για έλεγχο των ΜΜΕ, που κατάπιε τη
γλώσσα του, όταν τον καλέσαµε να εξηγήσει τι ήταν αυτό το ρα-
βασάκι που κρέµασαν στον πίνακα ανακοινώσεων της ΕΡΤ και
έλεγε: «Μην δείχνετε το τσιµπούσι στο µπαλκόνι του Στεφανάδη
και τον Μητσοτάκη δίπλα στον Λιγνάδη». Μας κάνετε εµάς κρι-
τική για τον έλεγχο των ΜΜΕ! 

Και εδώ θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι είµαι προσωπικά
πάρα πολύ θιγµένος, διότι αν θέλετε να µιλήσετε για δωροληψίες
να φέρουµε εδώ τον κ. Χριστοφοράκο να µας πει τι έγινε στις
τριακόσιες πενήντα έξι φορές που είχε επαφές µε µέλη της οι-
κογένειας Μητσοτάκη. Αυτό να κάνουµε, αν θέλετε να µιλήσουµε
για δωροληψίες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Για τις εκατό επαφές του Κυριάκου Μητσοτάκη, για τις σα-

ράντα της κ. Ντόρας Μπακογιάννη. Δεν χρειάζεται να τα πω όλα
τα µέλη της οικογένειας. Φαίνεται ότι η φάµπρικα είναι οικογε-
νειακή.

Και κλείνοντας, ξέρετε ποιον άλλο πρέπει να ρωτήσουµε;
Έµαθα ότι συναντήθηκαν τελευταία ο κ. Μητσοτάκης µε τον κ.
Αλαφούζο. Να τους ρωτήσουµε και τους δύο µήπως έχουν αφη-
γήσεις από τους πατεράδες τους, γιατί ο δικός µου ο πατέρας
µού είχε δείξει ένα φύλλο της «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑΣ» µε τη συνέν-
τευξη του Αριστείδη Αλαφούζου που έλεγε «ο Μητσοτάκης ο
Κωνσταντίνος ήταν πολύ καλός µου φίλος, αλλά µετά τσακωθή-
καµε γιατί µου ζήταγε συνέχεια λεφτά». Ο κ. Αλαφούζος σε
εκείνη τη συνέντευξη είχε βγάλει και την επιταγή της Citibank και
την είχε παρουσιάσει.

Όταν µιλάτε, λοιπόν, γι’ αυτή την παράταξη πρέπει να προσέ-
χετε. Έχετε τη φωλιά σας λερωµένη και η ώρα που θα πληρώ-
σετε βαρύ τίµηµα για τις συκοφαντίες σας πλησιάζει.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Σκανδαλίδης, Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του Κινήµατος Αλλαγής.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, είναι πραγµατικά αρκετά άβολο και δύσκολο να διαδέχεται
κάποιος στο Βήµα έναν συνάδελφο για τον οποίο σήµερα η
Βουλή πρόκειται να αποφασίσει για το αν θα συστήσει Προανα-
κριτική Επιτροπή.

Κύριε Παππά, η σηµερινή συζήτηση δεν έχει σκοπό να κρίνει
γενικά την πολιτική σας. Υπάρχουν άλλες διαδικασίες και υπάρ-
χουν άλλες θεσµικές λειτουργίες στις οποίες κρίνονται οι πολιτι-
κές. Δεν κρίνει την πολιτική σας συγκριτικά µε άλλες περιόδους.
Η Βουλή δεν στοιχειοθετεί καν κατηγορητήριο. Υπάρχει ένας
δρόµος της αλήθειας και της γενναιότητας. Από τη στιγµή που
κάποιος πιστεύει στην απόλυτη αθωότητά του και έχει και τα
στοιχεία που ο ίδιος επικαλείται, να αφήσει να ανοίξει ο δρόµος
της διαλεύκανσης, ούτως ώστε να µην υπάρξει καµία σκιά στην
πορεία του. Είχατε αυτή τη δυνατότητα. Πολλά στελέχη από τη
δική µας παράταξη το έκαναν επανειληµµένα σε πολύ σοβαρές
υποθέσεις και µε πίστη ότι µπορούν στο τέλος να αθωωθούν και
να φύγει η σκιά από πάνω τους. Υπάρχει µια σηµαντική, σταθερή
και πάγια θέση εδώ και χρόνια από µας, ότι οτιδήποτε βγαίνει
στο φως της δηµοσιότητας, που θίγει την τιµή και την υπόληψη
του πολιτικού κόσµου, πρέπει να παίρνει το δρόµο της Δικαιοσύ-
νης, ούτως ώστε να προστατεύεται ο πολιτικός κόσµος και οι πα-
ρατάξεις. Επαναλαµβάνω: Η Βουλή δεν στοιχειοθετεί
κατηγορητήριο. Δεν παίρνουµε εδώ απόφαση να καταδικάσουµε
κανέναν συνάδελφο και πολύ περισσότερο καµµία παράταξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση έχει δύο
στόχους και έναν συµπληρωµατικό. Ο πρώτος είναι να διευκολύ-
νει την ανεµπόδιστη διερεύνηση και διαλεύκανση µιας υπόθεσης
που από τη γέννησή της και τη διαδικασία διεκπεραίωσής της
γεννούσε προφανή ερωτηµατικά και υποψίες. Θέλω να ανατρέ-
ξετε σ’ όλα τα γεγονότα εκείνης της εποχής.

Ο δεύτερος είναι να αξιοποιήσει την ευκαιρία για να αναδείξει
την αναγκαιότητα τήρησης της συνταγµατικής τάξης στον κρί-
σιµο χώρο της ενηµέρωσης, κρίσιµο για την ίδια τη δηµοκρατία
και την πορεία µας και από εδώ και πέρα.

Ο τρίτος είναι να θέσει επί τάπητος για άλλη µια φορά -για
πολλοστή φορά, θα έλεγα- την ανάγκη για τις δικές της αλλαγές
στον τρόπο άσκησης της εξουσίας, χωρίς εξαρτήσεις, χωρίς συ-
ναλλαγές, µε φως, διαφάνεια και λογοδοσία, µε περισσότερη και
βαθύτερη δηµοκρατία.

Γι’ αυτή καθαυτή την υπόθεση, η θέση µας είναι προφανής και
έχει επανειληµµένα διατυπωθεί µε ενάργεια και χωρίς προκατά-
ληψη σε µια σειρά από ζητήµατα. Είµαστε η παράταξη που θω-
ρακίσαµε τη δηµοκρατία µε όλους τους θεσµούς διαφάνειας και
η θέση µας είναι απλή: Όλα στο φως, κάθε υποψία στη δικαιο-
σύνη, σεβασµός στις αποφάσεις της, δικαίωµα κρίσης, αλλά και
υπεράσπισης για κάθε ενεχόµενο -µε ή χωρίς εισαγωγικά- πολύ
περισσότερο, όταν σε αυτή την υπόθεση, στον διαγωνισµό για
τις τηλεοπτικές άδειες υπήρχε το αµείλικτο ερώτηµα για τις κα-
θηµερινές αποκαλύψεις τότε και µεθοδεύσεις που έβλεπαν το
φως της δηµοσιότητας «υπάρχει εισαγγελέας σ’ αυτόν τον
τόπο;». Αναρωτιόµασταν όταν ο συνέταιρος στην κυβέρνηση δη-
µοσίως διατρανώνει ότι ο συγκεκριµένος επιχειρηµατίας διακινεί
µαύρο χρήµα, υπάρχει εισαγγελέας σ’ αυτόν τον τόπο; Όταν τα
βοσκοτόπια βαπτίζονται θέρετρα µε προκλητικά υπερτιµηµένη
αξία, υπάρχει εισαγγελέας σ’ αυτόν τον τόπο; Όταν η Επιτροπή
Διαγωνισµού όφειλε να ζητήσει πρόσθετα δικαιολογητικά σε
αναγνωρισµένες τράπεζες, υπάρχει εισαγγελέας σ’ αυτόν τον
τόπο; Όταν η Τράπεζα Αττικής παραχωρούσε δάνεια µε υπέρ-
βαση του πιστωτικού ορίου υπάρχει εισαγγελέας σ’ αυτόν τον
τόπο;

Τώρα εγείρονται ερωτήµατα. Ο φάκελος ήρθε στη Βουλή. Οι
αναφορές για τον Νίκο Παππά γίνονται από τον επιχειρηµατία
και δεν επιβεβαιώνονται από τον αντίδικό του. Για τις αποδείξεις
εµφανίζονται αντίγραφα ηλεκτρονικής αλληλογραφίας που χρή-
ζουν πραγµατικής και εξονυχιστικής διερεύνησης.

Για να παρακολουθήσουµε τη διαδροµή των 3 εκατοµµυρίων,
διαβάσαµε αναγνώσµατα και αναγνώσµατα που οδηγούσαν σε
σκοτεινούς διαδρόµους και δρόµους. Και το άχθος; Ένας νόµος
που κρίθηκε αντισυνταγµατικός και ευτέλισε κάθε προσπάθεια
που εκείνη την εποχή προσπαθούσε να ανεβάσει το επίπεδο του
Κοινοβουλίου.

Σε ποιο κλίµα, κύριοι συνάδελφοι, γίνεται η σηµερινή συνάν-
τηση; Σε κλίµα που το χαρακτηρίζει ξανά η ένταση και που, δυ-
στυχώς -το έλεγα και θα το λέω πάντα- πρυτανεύει ο
συµψηφισµός και ο αντιπερισπασµός: «Εσείς τα κάνατε έτσι,
εµείς τα κάναµε αλλιώς. Εµείς τα κάναµε αλλιώς, εσείς τα κάνατε
διαφορετικά».

Η αίσθηση της συλλογικής ευθύνης και της ατοµικής πράξης
που φέρνει µια ιδέα η συλλήβδην κατηγοριοποίηση των συλλο-
γικών υποκειµένων των παρατάξεων των κοµµάτων είναι το πε-
ριβόητο ηθικό πλεονέκτηµα που εξανεµίστηκε µέσα από τον
εκφυλισµό της διαδικασίας επιλογής των καναλαρχών. Και είναι
αυτό που ζήσαµε εκείνη την εποχή και ντρεπόµαστε γι’ αυτή τη
διαδικασία που έβλεπαν τα µάτια µας και άκουγαν τα αυτιά µας.
Και είναι ακριβώς το ότι η ελληνική πολιτική ζωή, το πολιτικό σύ-
στηµα έχει προχωρήσει όλα αυτά τα χρόνια κυρίως στο να προ-
σπαθήσει να αναδείξει την έννοια της συλλογικής ευθύνης, που
δεν είναι µια δηµοκρατική έννοια, για ατοµικές πράξεις που πρέ-
πει να αντιµετωπίζονται, να ελέγχονται και να αποδίδονται οι συγ-
κεκριµένες ευθύνες.

Εδώ και πολλά χρόνια ζούµε µια καθηµερινή προσπάθεια, τον
έλεγχο των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, η κατευθυνόµενη ενη-
µέρωση, η µετατροπή των µέσων σε ιµάντα προπαγάνδας της
εξουσίας.

Δυστυχώς, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, που λείπετε απ’
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αυτή την Αίθουσα τώρα, µε τον λαϊκισµό σας και τον τυχοδιωκτι-
σµό σας και την εισβολή που επιχειρήσατε στο κράτος και την
εξουσία, ουσιαστικά πιστέψατε ότι µπορείτε να χρησιµοποιήσετε
και να ιδιοποιηθείτε µηχανισµούς που έχουν γνωστή καταγωγή
και πολύχρονη συγκρότηση και αµαυρώσατε κάθε προσδοκία για
την επικράτηση των προοδευτικών ιδεών, ασκώντας την εξου-
σία.

Δυστυχώς, δεν σας δίδαξε η ιστορία των σκευωρών του 1989.
Επιχειρήσατε να την αντιγράψετε, αλλά δεν προστατεύσατε τους
εαυτούς σας µε την υπόθεση της «NOVARTIS». Και είναι αυτή η
αίσθηση της κατάληψης της εξουσίας ακριβώς εκείνο που γρή-
γορα αποµυθοποίησε τον προοδευτικό της χαρακτήρα.

Όµως, υπάρχει και από την άλλη µεριά, η σηµερινή Κυβερ-
νώσα Παράταξη, όπου µε κανέναν τρόπο η θέση µας γι’ αυτή τη
διαδικασία και αυτή τη διαδροµή δεν την αθωώνει από τη δική
της συγκεκριµένη πολιτική, πέρα από τους µηχανισµούς που
ιστορικά, παραδοσιακά είχε συγκροτήσει, ακόµα και τον σηµε-
ρινό έµπειρο και εξευγενισµένο τρόπο που επιβάλλει ένα κατα-
θλιπτικό καθεστώς στην ενηµέρωση και την πληροφόρηση,
πληγώνει τη δηµοκρατία, πληγώνει την πραγµατική δυνατότητα
ενηµέρωσης των Ελλήνων πολιτών. Δεν τους αφήνει να αποκτή-
σουν συναίσθηση των πραγµάτων.

Ο τρόπος που προβάλλεται σήµερα η ενηµέρωση και η πλη-
ροφόρηση από τα συστηµικά µέσα ενηµέρωσης είναι ένας τρό-
πος καταθλιπτικός, ένας τρόπος καθοδηγούµενος, ένας τρόπος
που δεν αφήνει τον Έλληνα πολίτη να διακρίνει. Και όταν βρί-
σκονται τα αντισυστηµικά µέσα, το διαδίκτυο, να αποκαλύπτουν
γεγονότα, δείχνουν πολύ καθαρά ότι και αυτή η πολιτική του ορ-
γανωτικού οικονοµικού ελέγχου των µέσων είναι µια πολιτική
κοντόφθαλµη, στενόκαρδη και δεν οδηγεί πουθενά. Διότι αργά
ή γρήγορα αποκαλύπτεται πια στην εποχή της επικοινωνίας και
της τεχνολογίας ότι τα γεγονότα δεν σταµατούν πουθενά, δεν
κρύβονται πίσω από παραβάν, δεν κρύβονται πίσω από συνοµο-
λογήσεις οικονοµικών και πολιτικών συµφερόντων, δεν κρύβον-
ται πίσω από συνασπισµούς εξουσίας, δεν κρύβονται πίσω από
µηχανισµούς παρακρατικούς και διοικητικούς, που έχουν σχέση
µε τη δικαιοσύνη ή µε τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Δεν µπο-
ρούν να κρυφτούν πίσω από τα στεγανά εξουσιαστικών δοµών
που σήµερα αποκαλύπτονται σε όλη τους τη µεγαλοπρέπεια.

Αντί να έρθουµε εδώ και να µιλήσουµε όλοι µαζί για το πρό-
βληµα της δηµοκρατίας, αντί να έρθουµε εδώ και να µιλήσουµε
για τη θωράκιση του πολιτικού συστήµατος, δεν µας ενδιαφέρει,
γίνονται επιτροπές, βγάζει κάθε κόµµα το πόρισµά του, τη δική
του αλήθεια, λες και η αλήθεια µοιράζεται σε κοµµατάκια, γιατί
κρύβεται πίσω από κάθε πόρισµα ο φόβος ότι θα καταλυθεί κυ-
ριολεκτικά η φυσιογνωµία, η ταυτότητα του κάθε κόµµατος και
του κάθε χώρου στο όνοµα της συλλογικής ευθύνης.

Αντί να αναζητήσουµε τους πραγµατικούς ενόχους, αντί να
θωρακίσουµε τη δηµοκρατία, τι κάνουµε;

Έχω συµµετάσχει, αγαπητοί συνάδελφοι, σε δεκάδες θεσµι-
κές αλλαγές που έχουν γίνει βήµα - βήµα για τη διαφάνεια και
την αντιµετώπιση του πολιτικού χρήµατος και της σύµφυσης των
οικονοµικών και πολιτικών συµφερόντων και διέκρινα και ως
Υπουργός την υποκρισία που είχε το Κοινοβούλιο, όταν ψήφιζε,
παραδείγµατος χάριν, να πάρουµε 1.000 ευρώ για να υπάρξει η
πολιτική ενίσχυση, υποτίθεται, των υποψηφίων Βουλευτών και
των άλλων και ήξεραν όλοι ότι ήταν ψέµατα.

Αντί να κάτσουµε κάτω να δούµε την πραγµατική τοµή, να
βρούµε το πώς δεν θα υπάρξει ξανά αυτή η σύµφυση των συµ-
φερόντων, ο καθένας ενοχοποιεί τον άλλο και προσπαθεί να απο-
δείξει ότι εκείνος ήταν καλύτερος.

Εγώ, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι η παράταξή
µας εδώ και πολλά χρόνια δούλεψε µε µεγάλη συνέπεια προς
την κατεύθυνση να θωρακίσει τη δηµοκρατία µε τους θεσµούς
διαφάνειας, αλλά και παράλληλα να προχωρήσει µε τολµηρά βή-
µατα. Δεν το πέτυχε παντού. Είναι σαφές ότι σε πολλά δεν τολ-
µήσαµε.

Είµαστε περήφανοι, όµως, για το ότι, ό,τι έγινε σ’ αυτόν τον
τόπο προς αυτή την κατεύθυνση ήταν δικό µας έργο και γι’ αυτό
είµαστε πραγµατικά περήφανοι και πιστεύουµε ότι µας έχει
ανάγκη ο τόπος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστούµε

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει τώρα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του ΜέΡΑ25, ο κ. Γιάνης Βαρουφάκης. 
ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Ευχαρι-

στώ, κυρία Πρόεδρε. 
Εσείς της Νέας Δηµοκρατίας που µαζί µε το ΠΑΣΟΚ αναδείξατε

τη διαφθορά σε ολυµπιακό άθληµα, κατηγορείτε αυτούς του ΣΥ-
ΡΙΖΑ για διαφθορά. Χαράς το θράσος σας, κυρίες και κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας. Εσείς που τακιµιάσατε µε ό,τι χειρότερο είδος
ανατολίτικης ρεµούλας φύτρωσε σε αυτόν τον τόπο, εσείς που τα
είχατε βρει τόσο όµορφα και αγγελικά µε όλους τους Χριστοφο-
ράκους έως ότου στη µακρινή Αµερική το FBI τσάκωσε τη µαµά
«SIEMENS» και ξαφνικά είχαµε όλον εκείνο τον οργασµό, ώστε οι
κύριοι Χριστοφοράκοι να κυκλοφορούν ελεύθερα ανά τας Ευρώ-
πας, εσείς της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που πίνατε νερό
στο όνοµα της κάθε «NOVARTIS», την ώρα που ποτίζατε µε δηλη-
τήριο τον ελληνικό λαό, τον φορτώνατε µε χρέη και βέβαια του
ανακοινώνατε ότι «Μαζί τα φάγαµε», εσείς της Νέας Δηµοκρατίας
µε Πρωθυπουργό τον κ. Μητσοτάκη, η παράταξη που µε προεξά-
γοντα τον αείµνηστο πατέρα του Πρωθυπουργού, έσυρε την τιµή
και την υπόληψη του Κοινοβουλίου µέσα από τον βούρκο του βρώ-
µικου ’89, στήνοντας Ειδικά Δικαστήρια για τον Ανδρέα Παπαν-
δρέου, εσείς θα στήσετε Ειδικά Δικαστήρια για τους πολιτικούς
σας αντιπάλους; Εσείς εγκαλείτε αυτούς, τους ερασιτέχνες ου-
σιαστικά στο σπορ, εσείς οι επαγγελµατίες του είδους, εσείς να
µιλάτε για διαφθορά και να αυτοαναδεικνύεστε σε θεµατοφύλακες
και προστάτες του πνεύµατος και της ηθικής. Μπράβο, πραγµα-
τικά αναγνωρίζω το θράσος σας, είναι εξαιρετικό! Αµ εσείς, συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και πιο συγκεκριµένα εσείς κύριε Παππά, κύριε
Τσίπρα, κύριε Δραγασάκη, κύριε Τσακαλώτε, εσείς η ηγετική
οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ που το βράδυ του Δηµοψηφίσµατος καλέσατε
αυτούς της Νέας Δηµοκρατίας, για να ανατρέψετε µαζί από κοι-
νού τον λαό, για να κάνετε το «όχι» «ναι», εσείς κύριε Παππά, κύριε
Τσίπρα, κύριε Δραγασάκη, κύριε Τσακαλώτε, που µερικές βδοµά-
δες µετά σ’ αυτή εδώ την Αίθουσα της Βουλής, µαζί µε αυτούς κα-
ταργήσατε το ΕΚΑΣ και µειώσατε τις συντάξεις των φτωχότερων
συνταξιούχων, φοροµπήξατε τους µικροµεσαίους µε 100% προ-
πληρωµή φόρων, βάλατε µπρος την πώληση των κόκκινων δα-
νείων του κοσµάκη στα αρπακτικά ταµεία, χαρίσατε τα
δεκατέσσερα αεροδρόµια - κοσµήµατα στη «FRAPORT», περά-
σατε όλη τη δηµόσια περιουσία στο υπερταµείο των ξένων κατα-
κτητών δανειστών, υπογράψατε κάθε εξορυκτική συµφωνία που
ήρθε στο γραφείο σας από «AXION», «TOTAL» και ΣΙΑ, παραδώ-
σατε τη Χαλκιδική στην «ELDORADO» και παράλληλα τις γειτονιές
στα χαµαιτυπεία του «ΟΠΑΠ PLAY», εσείς που µαζί µε αυτούς την
περασµένη µόλις εβδοµάδα δωρίσατε το Ελληνικό µαζί µε άδεια
υπερκαζίνο στον κ. Λάτση, εσείς τολµάτε να προσποιήστε του διω-
κόµενους την ώρα που οι συνέταιροί σας προσποιούνται τους ει-
σαγγελείς; Τόσο εσείς, όσο και εσείς, είστε για κλάµατα και για
γέλια. Εµείς θρηνούµε και διασκεδάζουµε ταυτόχρονα τη µεταξύ
σας συµπαιγνία και βεβαίως, απέχουµε από την ιλαροτραγωδία
των δήθεν προανακριτικών επιτροπών. Εµείς οι Βουλευτές του
ΜέΡΑ25 δεν θα γίνουµε ποτέ εισαγγελείς, δεν θα µασκαρευτούµε
ποτέ εισαγγελείς. Εµείς αρκούµαστε να σας καταδικάζουµε πολι-
τικά και να εργαζόµαστε σκληρά για την αποκατάσταση του κοι-
νοβουλευτισµού και της διάκρισης των εξουσιών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Πόσο ακόµη αυτό το µασκαριλίκι; Κερδίζει ένα κόµµα τις εκλο-

γές και ντύνει  εισαγγελείς τους Βουλευτές του, στήνοντας Ει-
δικά Δικαστήρια για τους πολιτικούς αντιπάλους, εξευτελίζοντας
έτσι τη διάκριση των εξουσιών. Και µετά τι γίνεται; Κερδίζουν οι
άλλοι, βαπτίζουν τους δικούς τους Βουλευτές εισαγγελείς και
µετατρέπουν τους άλλους σε διωκόµενους. Πόσο ακόµη αυτός
ο εξευτελισµός του κοινοβουλευτισµού; Σε ποια χώρα σοβαρή
γίνεται αυτό; Και µη µου πείτε πάλι ότι στη Γερουσία των Ηνω-
µένων Πολιτειών στήνεται δικαστήριο για τον πρόεδρο της Αµε-
ρικής, γιατί θα αποκαλύψετε άλλη µια φορά την άγνοιά σας για
το πώς λειτουργούν συντάγµατα άλλων χωρών. Η Γερουσία λει-
τουργεί ως ένα άτυπο δικαστήριο στις Ηνωµένες Πολιτείες, αλλά
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µε ένα θέµα, τη µοµφή στον πρόεδρο. Δεν είναι ποινική η δίωξη
είναι το ερώτηµα αν θα πρέπει να διώξουµε τον πρόεδρο. Εµείς
αυτό το έχουµε, έχουµε διαδικασία µοµφής και πρότασης δυσπι-
στίας στην Κυβέρνηση. Αυτό που κάνετε εδώ µε τις προανακρι-
τικές επιτροπές κάθε τρεις και λίγο εξευτελίζει τον
κοινοβουλευτισµό. 

Εµείς, λοιπόν, αντιµετωπίζουµε τις προανακριτικές σας επιτρο-
πές µε την περιφρόνηση που τους αξίζουν. Πριν από τις εκλογές
στο προεκλογικό µας πρόγραµµα ήταν σαφής η θέση του
ΜέΡΑ25 γι’ αυτά τα ζητήµατα. Ζητάµε τη σύσταση ενός Σώµατος
Δίωξης πολιτικού και µεγαλοεπιχειρηµατικού εγκλήµατος το
οποίο να είναι ανεξάρτητο, τεχνοκρατικά προηγµένο, να έχει τη
δυνατότητα να κάνει πραγµατική ανακριτική δουλειά, όχι εµείς
οι Βουλευτές, έτσι ώστε να διώκεται η διαπλοκή µεγαλοεπιχει-
ρηµατιών και πολιτικών. 

Θέλετε εξεταστικές επιτροπές στη Βουλή, µάλιστα να κά-
νουµε, σαν εκείνη που άνοιξε το φάκελο της Κύπρου. Κακήν
κακώς, αλλά το άνοιξε. Όχι για να βάλουµε οι µεν τους δε φυ-
λακή, αλλά για να καταγράψουµε τα ιστορικά δεδοµένα, τα στα-
τιστικά δεδοµένα, τα οικονοµικά δεδοµένα, να διαχωρίσουµε τα
γεγονότα και τα στοιχεία από τις ερµηνείες µας και τις απόψεις
γι’ αυτά. 

Εµείς προτείναµε πρόσφατα εξεταστική επιτροπή για όλα τα
µνηµόνια του 2010, του 2012, του 2015, του Αυγούστου του
2018, το οποίο βεβαίως ο ΣΥΡΙΖΑ ευφάνταστα το ονόµασε µετα-
µνηµόνιο, αυτό που θα έρθει να καταγραφεί. Πόσο ήταν το χρέος
ανά πάσα στιγµή, πώς, ποιοι και µε ποιον τρόπο το αύξησαν ανά
πάσα στιγµή, πού πήγαν τα χρήµατα, ποιος έκλεισε τις τράπεζες;
Σε αυτά βέβαια δεν απαντάτε ούτε εσείς της Νέας Δηµοκρατίας
ούτε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ, σφυρίζετε αδιάφορα. Εν πλήρη και αγα-
στή συµπαιγνία, επιβεβαιώνοντας αυτή τη συµπαιγνία. 

Το µόνο που θα πω για τον συγκεκριµένο επίδικο για την προ-
κειµένη περίπτωση, γιατί αυτή η περίπτωση αφορά ουσιαστικά
τη µοιρασιά του ελέγχου των µέσων µαζικής εξαπάτησης, µέσω
«υµετέρων», ένθεν και ένθεν ολιγαρχών είναι το εξής: Κυρίες και
κύριοι συνάδελφoι, µετά τη Μεταπολίτευση τρία πράγµατα ση-
µάδεψαν τον τόπο. Το πρώτο ήταν η εγκαθίδρυση της δηµοκρα-
τίας, αυτής της δηµοκρατίας που έχουµε, το δεύτερο ήταν η
εµβάθυνση της ολιγαρχίας και το τρίτο που σηµάδεψε τον τόπο
ήταν η δηµιουργία ολιγαρχικών µέσων µαζικής εξαπάτησης, έτσι
ώστε η ολιγαρχία να προστατευθεί από τη δηµοκρατία. Θα το πω
άλλη µια φορά. Τρία πράγµατα σηµάδεψαν την περίοδο από τη
Μεταπολίτευση. Η εγκαθίδρυση της δηµοκρατίας, η εµβάθυνση
και ενίσχυση της ολιγαρχίας και η δηµιουργία ολιγαρχικών
µέσων µαζικής εξαπάτησης, ώστε να προστατευθούν οι ολιγάρ-
χες από τη δηµοκρατία. Φτάσαµε σε τέτοιο σηµείο, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, που σήµερα δεν υπάρχει δικτάτορας στον
πλανήτη που να µη ζηλεύει τους ολιγάρχες µας. Όλοι οι δικτά-
τορες του ντουνιά θα ήθελαν να έχουν µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης, τόσο φιλικά προς την εξουσία όσο τα ελληνικά. Και µάλιστα
χωρίς να χρειάζεται να βάζουν φυλακή ή να διώκουν δηµοσιο-
γράφους εκδότες. Είναι ένα θαύµα αυτό.

Πώς προέκυψε αυτή η δικτατορία των µέσων µαζικής προπα-
γάνδας και εξαπάτησης; Από την πρώτη στιγµή, από το βρώµικο
’89, τα ιδιωτικά κανάλια τροφοδοτούνταν έµµεσα ή άµεσα από
το κράτος ή και τις τράπεζες. Από τη µεγάλη χρεοκοπία του 2010
και ύστερα, από τότε που Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ, ΠΑΣΟΚ
και Νέα Δηµοκρατία, εγκαινιάσατε τη «Χρεοδουλοπαροικία η
Ελλάς», οι τράπεζες και το κράτος τροφοδοτούνται συστηµατικά
από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και από τις Βρυξέλλες.
Αυτό κρατάει τις τράπεζες και το κράτος, υποτίθεται, µη χρεο-
κοπηµένες, ΕΚΤ και Βρυξέλλες. Όπως ήταν απολύτως φυσιολο-
γικό, τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης είναι ταγµένα, σχεδιασµένα
ουσιαστικά, δοµηµένα, ώστε να πνίγουν κάθε φωνή που αµφι-
σβητεί τα κόµµατα του «ναι σε όλα» στην Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα και τις Βρυξέλλες. Κι ερχόµαστε τώρα ή έρχοµαι στην
µετά τη συνθηκολόγηση εποχή της περιόδου Τσίπρα. Έχοντας
πει «ναι σε όλα», η ηγετική οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ θεώρησε ότι της
άξιζε µερίδιο της πίτας και βεβαίως της εύνοιας των µέσων µα-
ζικής εξαπάτησης. Λέει, αφού είπαµε «ναι σε όλα», να µην πά-
ρουµε κι εµείς έναν ολιγάρχη, ένα κανάλι, µια εφηµερίδα, κάτι;

Και εκεί βρίσκεται η ρίζα της µεταξύ σας κόντρας, µιας κόντρας
που µας αφήνει παγερά αδιάφορους, όπως αφήνει και τους πο-
λίτες αδιάφορους. 

Βγάλτε τα µάτια σας, ποσώς µας ενδιαφέρει. Κοντά τα χέρια,
όµως, από τους θεσµούς της δηµοκρατίας. Πόσο ακόµα θα πλη-
γώνετε το Κοινοβούλιο µε παραστάσεις σαν τη σηµερινή, φορών-
τας το κουστούµι του εισαγγελέα οι µεν και το κοστούµι του
διωκόµενου οι δε; Πόσο ακόµα θα αποµακρύνετε τη Βουλή από
τα πραγµατικά προβλήµατα του λαού µε κοκοροµαχίες που προ-
καλούν την αηδία των πολιτών; Το γιατί, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, επενδύουν οι ηγεσίες σας -γιατί οι ηγεσίες σας είναι
αυτές που επενδύουν στις κοκοροµαχίες- στις κοκοροµαχίες
αυτές είναι προφανές. Οι ηγεσίες των δύο µεγάλων κοµµάτων
λειτουργούν ως ένα δίπολο χρέους, τζόγου και ψεύδους, συνε-
ταιράκια. Όσο πιο κοντά είναι οι πολιτικές των ηγεσιών Νέας Δη-
µοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ, όσο πιο κοντά είναι, όσο µεγαλύτερη και
πιο αγαστή η συµπαιγνία µεταξύ τους τόσο µεγαλύτερη η
ανάγκη σας, των ηγεσιών Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ, να αλ-
ληλοϋβρίζεστε, όπως έγινε σήµερα, έτσι ώστε να συσπειρώνετε
τους Βουλευτές σας και βεβαίως τους ψηφοφόρους σας, ακόµα
και αν αυτό απαιτεί δήθεν ανακριτικές, προανακριτικές επιτρο-
πές, που σας προσφέρουν βέβαια και την ευκαιρία να ντύνεστε,
να µασκαρεύεστε, εισαγγελείς οι µεν, διωκόµενοι οι δε. 

Κοιτάζω εσάς τους Βουλευτές και τις Βουλεύτριες της Νέας
Δηµοκρατίας και αναρωτιέµαι, έστω και για λόγους αστικής ευ-
γένειας, δεν προβληµατίζεστε µε αυτό το θέαµα σήµερα; Κοι-
τάζω εσάς του ΣΥΡΙΖΑ και πάλι προβληµατίζοµαι, πόσο ακόµα
θα αφήνετε την ηγετική οµάδα Τσίπρα, Παππά, Δραγασάκη, Ευ-
κλείδη Τσακαλώτου να σας επιβάλλουν την υποταγή στα ολιγαρ-
χικά συµφέροντα, στο όνοµα της Αριστεράς, εκβιάζοντας
µάλιστα τη συµπάθειά σας προς αυτούς, επειδή είναι δήθεν διω-
κόµενοι από τη δεξιά; Πόσο ακόµα θα ανέρχεται σε µια ηγεσία
που σας εγκλωβίζει στη συµπαιγνία µε τη Νέα Δηµοκρατία, την
ώρα που οι δύο ηγεσίες κοκοροµαχούν για να συγκαλύψουν την
από κοινού συγκάλυψη της διευκόλυνσης που παρέχουν µαζί,
από κοινού, στους πολύ λίγους για να λεηλατούν τους πολλούς; 

Για το θέµα των µέσων µαζικής εξαπάτησης, που είναι πρω-
ταρχικής σηµασίας σε κάθε δηµοκρατία, εµείς στο ΜέΡΑ25
έχουµε προτάσεις και επιφυλασσόµαστε να επιστρέψουµε µε
ακόµη πιο συγκεκριµένες προτάσεις. Δεν είναι της στιγµής, αλλά
θα πω µια κουβέντα µόνο. Κορυφαία µας πρόταση είναι η κατάρ-
γηση του Εθνικού Ραδιοτηλεοπτικού Συµβουλίου, η αντικατά-
σταση, η ίδρυση αν θέλετε ενός εθνικού διαβουλευτικού
συµβουλίου κληρωτών και εκλεγµένων πολιτών, που θα θέσει
επιτέλους ένα σοβαρό ρυθµιστικό πλαίσιο για να γίνει η εξαπά-
τηση ενηµέρωση, το έψιλον στα ΜΜΕ να αλλάξει και να ξεφύ-
γουµε από τη λογική της πλειοδοσίας, του πλειοδότη ολιγάρχη,
ο οποίος παίρνει το ιδιωτικό κανάλι. Δεν θέλουµε κανάλια, δεν
θέλουµε εφηµερίδες ούτε υπό κρατικό έλεγχο ούτε υπό τον
έλεγχο της ολιγαρχίας. 

Σήµερα, όµως, δεν είναι η στιγµή για αυτά, γιατί σήµερα έχουµε
αυτή την οπερέτα της δηµιουργίας µιας εξεταστικής, προανακρι-
τικής επιτροπής και εµείς στο ΜέΡΑ25 νιώθουµε ιερή την υποχρέ-
ωση να εκφράσουµε σ’ αυτή την Αίθουσα την αηδία των πολιτών
και την ανάγκη τους να πάψει πια ο αποπροσανατολισµός από τα
προβλήµατά τους από τις ηγεσίες Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ.
Και πώς θα το εκφράσουµε αυτό; Καταγγέλλοντας τη διαδικασία
και δηλώνοντας την αποχή µας τόσο από την αποψινή ψηφοφορία
όσο βέβαια και από τη επαίσχυντη επιτροπή που στήνεται σήµερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς, το ΜέΡΑ25, συνένοχοι
στη συµπαιγνία σας δεν θα γίνουµε. Συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
εµείς έναν στόχο έχουµε, να βρεθούµε εµπόδιο στην παρασιτική
ολιγαρχία που σήµερα εκφράζεται από τον κ. Μητσοτάκη και από
την Κυβέρνησή του. Όρεξη για διµέτωπο δεν έχουµε. Αν κάνουµε
διµέτωπο εµείς, είναι επειδή η ηγεσία σας εδώ και καιρό έφτιαξε
κοινό µέτωπο µε τη Νέα Δηµοκρατία, ένα κοινό µέτωπο ξεπου-
λήµατος της Ελλάδας, πάντα βέβαια για να σώσουν τη χώρα,
πάντα βέβαια υπό την εποπτεία των δανειστών - κατακτητών, που
µην ξεχνάµε, βεβαίως-βεβαίως, θέλουν το καλό µας, έτσι; Μην
το ξεχνάµε. Αν κάνουµε διµέτωπο είναι επειδή ο λαός µας βρί-
σκεται αντιµέτωπος µε ένα κοινό µέτωπο των ηγεσιών, που οµό-
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φωνα λέει «ναι» σε όλα εκείνα τα οποία κρατούν τον λαό µας
πίσω, τον απογοητεύουν, των αποξενώνουν από την πολιτική και
έτσι τον χειραγωγούν. 

Με την αποχή µας από την ψηφοφορία αλλά και βέβαια από
τις εργασίες της επαίσχυντης επιτροπής που στήνεται σήµερα
εκφράζουµε το αµείλικτο ερώτηµα, που λίγο ή πολύ βρίσκεται
στα χείλη των πολλών: Πόσο ακόµα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Καππάτος από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Επιτρέψτε µου, προτού εισέλθω στο αντικείµενο της σηµερι-

νής µας συζήτησης, να σταθώ λίγο στην προκλητική, προσβλη-
τική για το Σώµα, και τον τόπο, και τη δηµοκρατία µας, εισήγηση
του κ. Πολάκη λίγο νωρίτερα. Μίλησε ο κ. Πολάκης για τη µνη-
µονιακή πολιτική των κυβερνήσεων της Νέας Δηµοκρατίας ωσάν
ο ίδιος να µην υπήρξε ποτέ υπουργός της µνηµονιακότερης των
ελληνικών κυβερνήσεων από το 2010. Τερµάτισε, όµως, το πα-
ραλήρηµά του κάθε ίχνος λογικής αντιπαράθεσης, αποκαλώντας
τη Νέα Δηµοκρατία ως παράταξη του δωσιλογισµού, την παρά-
ταξη του Κωνσταντίνου Καραµανλή, που σφράγισε την πτώση
της δηµοκρατίας και την έλευση της δηµοκρατίας στον τόπο,
που ανέδειξε την πατρίδα µας στον πυρήνα της ευρωπαϊκής οι-
κογένειας, κόντρα στο κλίµα της τότε εποχής, που διαφύλαξε
την οµαλή µετάβαση της εξουσίας δηµοκρατικά και ελεύθερα.
Δεν ντράπηκε ο κ. Πολάκης να αποκαλέσει την παράταξη του Κα-
ραµανλή, του Ράλλη, του Αβέρωφ, του Μητσοτάκη, του Έβερτ,
του Κώστα Καραµανλή, του Αντώνη Σαµαρά, του Βαγγέλη Μεϊ-
µαράκη και σήµερα του Κυριάκου Μητσοτάκη ως δωσιλογική.

Θα µπορούσαµε βέβαια να επιστρέψουµε την κατηγορία σε
εκείνους που κατά δήλωσή τους γνώριζαν τους κατά τα αλλά
προστατευόµενους µάρτυρες «NOVARTIS» ή καταψήφιζαν
παρέα µε την Ακροδεξιά τον Σταύρο Δήµα. Δεν θα το κάνουµε
όµως, γιατί δεν είµαστε ίδιοι. Η µεγάλη φιλελεύθερη παράταξη
δεν φοβάται λεονταρισµούς και απειλές. Την ίδια ώρα θυµάται,
θυµάται τις µεγάλες στιγµές της πατρίδας µε την παράταξη να
βρίσκεται στη σωστή πλευρά της ιστορίας . Και τέλος λυπάται,
που σε µια κρίσιµη για τη χώρα και τον κόσµο περίοδο έχει απέ-
ναντί της µια αριστερά που σε τίποτε δεν θυµίζει εµβληµατικές
φυσιογνωµίες του χώρου, όπως εκείνη του Λεωνίδα Κύρκου.

Εισέρχοµαι τώρα στην κύρια εισήγησή µου µε µια επισήµανση,
που όσο αυτονόητη και αν ακούγεται χρειάζεται να καταγραφεί.
Και εκείνη δεν είναι άλλη από το γεγονός πως η κατάθεση της
πρότασης για σύσταση Ειδικής Προανακριτικής Επιτροπής δεν
αποτελεί µία ευχάριστη για εµάς εξέλιξη. Δεν είναι ευχάριστη
γιατί, πρώτον, συµπίπτει µε µία περίοδο που η οικονοµική και κοι-
νωνική δραστηριότητα δοκιµάζεται από τις επιπτώσεις που η
πανδηµία έχει επιφέρει. Δεν είναι ευχάριστη, γιατί τοποθετεί στο
επίκεντρο µία οργανωµένη επίθεση στη δηµοκρατική αρχή και
την αρχή της πολυφωνίας που ως πολιτικό σύστηµα κτίσαµε και
κατακτήσαµε κατά την περίοδο της Μεταπολίτευσης µέχρι και
σήµερα. Και τέλος, γιατί µία τέτοια συζήτηση αυτονόητα επανα-
φέρει στη µνήµη µας τις πιο δυσάρεστες, στενάχωρες, αλλά και
κρίσιµες στιγµές της περιόδου 2015 - 2019. 

Την ίδια στιγµή, όµως, η διερεύνηση της αλήθειας είναι κάτι
περισσότερο από απαραίτητη, ώστε να αντιληφθούµε τη συνο-
λική εικόνα των κραδασµών που η διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
προκάλεσε στον τόπο και το πολιτικό µας σύστηµα, τις υπόγειες
έκνοµες διαδροµές µεταξύ κυβερνητικής και τέταρτης εξουσίας.
Τι ειρωνεία, άλλωστε, να εγκαλούν εµάς για ευνοϊκή σχέση µε τα
µέσα επικοινωνίας εκείνοι που σχεδίασαν, έστησαν και επιχείρη-
σαν να υλοποιήσουν τον ορισµό του εναγκαλισµού κυβερνώντων
και µέσων!

Ας δούµε, όµως, από την αρχή τη διαδροµή για την οποία ζη-
τούµε να διερευνηθεί τι συνέβη και ποιες ποινικές ευθύνες προ-
κύπτουν.

Συγκεκριµένα, ο κ. Νίκος Παππάς, αρµόδιος Υπουργός για τον
διαγωνισµό των τηλεοπτικών αδειών ζητά ή όχι από τον κ. Χρή-
στο Καλογρίτσα να συµµετάσχει στον διαγωνισµό ως άνθρωπος
εµπιστοσύνης και κατευθυνόµενος από το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ;

Με τη σειρά του, ο κ. Καλογρίτσας παραβίασε ή όχι τους
όρους του διαγωνισµού µην διαθέτοντας το ποσό των 3 εκατοµ-
µυρίων ευρώ για τη συµµετοχή σ’ αυτόν εις γνώση του κ. Παππά; 

Και το εξοργιστικότερο όλων: Επεστράφη, ναι ή όχι, το ποσό
στον κ. Καλογρίτσα µετά την ακύρωση του διαγωνισµού; Και εάν
επεστράφη, αληθεύει ή όχι το γεγονός πως το ποσό αυτό κατευ-
θύνθηκε µε κυβερνητική εντολή στην έκδοση της εφηµερίδας
«DOCUMENTO» του κ. Βαξεβάνη;

Πρόκειται για ερωτήµατα που ζητούν απαντήσεις από την
πρώτη στιγµή του φιάσκου της πολιτικής ΣΥΡΙΖΑ για τις τηλεο-
πτικές άδειες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν καταθέταµε ως Κοινοβου-
λευτική Οµάδα την πρόταση διενέργειας εξεταστικής επιτροπής
για τον πρώην Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Παπαγγελόπουλο, αντι-
λαµβανόµασταν ότι τροµακτικές αποκαλύψεις θα έβλεπαν το
φως της δηµοσιότητας λίγους µήνες µετά. Βλέπαµε το κουβάρι
των υπόγειων διαδροµών, των δολοπλοκιών και παρεµβάσεων
των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ στη δικαιοσύνη να ξετυλίγεται όσο η επι-
τροπή προχωρούσε στις εργασίες της και τον κλοιό να σφίγγει
για τα εµπλεκόµενα πρόσωπα.

Η πρόταση, για την οποία συζητούµε σήµερα, δεν µπορεί
παρά να µας υπενθυµίζει τις ηµέρες, τα έργα, τις ευθύνες εµ-
βληµατικών προσώπων της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, προσώπων
για τα οποία στοιχειοθετούνται ενδείξεις ανίερων συνδιαλλαγών
οι οποίες και επιθυµούµε να διερευνηθούν.

Εµείς λέµε, εποµένως, πως υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις που
αφορούν στον Υπουργό κ. Παππά. Τέλεση δωροληψίας κατά
συρροή και κατά εξακολούθηση και παράβαση καθήκοντος κατά
συρροή και κατά εξακολούθηση. Αυτές οι ενδείξεις ζητούµε να
διερευνηθούν, προτείνοντας τη συγκρότηση Ειδικής Κοινοβου-
λευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης.
Για να το πούµε και στη δική σας διάλεκτο, που µε θράσος χρη-
σιµοποιήσατε, στις µεθοδεύσεις για την υπόθεση «NOVARTIS».

Δεν δικάζουµε και δεν έχουµε διάθεση για κάτι τέτοιο. Εκείνο
που ζητούµε είναι να διαλευκανθεί µία υπόθεση µε βάσιµες εν-
δείξεις ποινικών ευθυνών. Από τα βοσκοτόπια της Ιθάκης, που
όµως η εταιρεία «ΑΓΥΙΑ» δεν ανήκε στον κ. Καλογρίτσα -αυτό
δεν το διευκρίνισε ο κ. Παππάς προηγουµένως, δεν µας είπε ποια
ήταν η σχέση της εταιρείας «ΑΓΥΙΑ» µε τον κ. Καλογρίτσα-, και
του όµορφου τόπου µας, της Ιθάκης, που αδίκως τέθηκε στο
κάδρο της υπόθεσης, µέχρι την έκδοση εφηµερίδας µε ποσά που
κυριολεκτικά δεν υπάρχουν, βλέπουµε την ιστορία να επαναλαµ-
βάνεται πρώτα ως φαρσοκωµωδία και τελικά ως τραγωδία των
δήθεν αγνών προθέσεων του ΣΥΡΙΖΑ.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Δελής από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το θέµα των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης, το θέµα των τηλεοπτικών αδειών
συγκαταλέγονται στα πιο αγαπηµένα θέµατα της αντιπαράθεσης
ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ. Άλλωστε, το ίδιο
γινόταν και στις προηγούµενες περιόδους του δικοµµατισµού.
Μιας αντιπαράθεσης, όµως, η οποία όταν δεν είναι, όπως συχνά,
κούφια, ρηχή και υποκριτική, τότε σε κάθε περίπτωση είναι εντε-
λώς ξένη προς τα συµφέροντα και τις αγωνίες των λαϊκών αν-
θρώπων. Βεβαίως, το θέµα, την προβολή και τη δηµοσιότητα τα
έχει εξασφαλισµένα και ως εκ τούτου, ανήκει στο κλασικό ρεπερ-
τόριο του αποπροσανατολισµού και της αλλαγής ατζέντας στον
δηµόσιο διάλογο. Με δυο λόγια, αξιοποιείται ως ένας πολύ βολι-
κός αντιπερισπασµός από τη σκληρή πραγµατικότητα που ζει ο
λαός µας. 

Όπως το 2016, το θέµα των τηλεοπτικών αδειών αξιοποιήθηκε
από την κυβέρνηση τότε του ΣΥΡΙΖΑ, εκτός των άλλων, και ως
επιχείρηση αποπροσανατολισµού και αναχαίτισης -ανεπιτυχώς
βέβαια- των µεγάλων εργατικών κινητοποιήσεων για το νοµό -θυ-
µίζουµε- λαιµητόµο τότε του ασφαλιστικού, τον γνωστό και ως
νόµο Κατρούγκαλου, έτσι και τώρα, λίγα χρόνια µετά, η Νέα Δη-
µοκρατία το επαναφέρει απεγνωσµένα, µε στόχο να αλλάξει τη
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βαριά ατζέντα της πανδηµίας, προκειµένου να κρύψει τις δικές
της ολοφάνερες πια εγκληµατικές ευθύνες στη διαχείρισή της,
ευθύνες που αποκαλύπτονται καθηµερινά και συχνά δραµατικό
τρόπο στις ώρες αγωνίας που ζουν και στον αγώνα ζωής και θα-
νάτου που δίνουν δεκάδες διασωληνωµένοι των νοσοκοµείων
που βρίσκονται για µέρες εκτός µονάδων εντατικής θεραπείας,
την ώρα που η Κυβέρνηση αρνείται πεισµατικά την πραγµατική
επίταξη όλων των ιδιωτικών πολυκαταστηµάτων της υγείας.

Και µη µας λέτε ότι αυτά είναι τάχα σοβιετικά και δεν γίνονται,
γιατί αυτά, η επίταξη προβλέπεται στο άρθρο 18 παράγραφος 3
στο Σύνταγµα που πέρυσι αναθεωρήσατε, τότε που αρνηθήκατε
ξανά όλοι σας, από τη Νέα Δηµοκρατία ως τον ΣΥΡΙΖΑ, και την
κατάργηση του άρθρου 86, ώστε να πάψουν επιτέλους οι Υπουρ-
γοί να έχουν ειδική ποινική µεταχείριση. Αυτή ήταν η πρόταση
του ΚΚΕ, την οποία απορρίψατε.

Επαναφέροντας, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία το ζήτηµα των τη-
λεοπτικών αδειών, ζητά σήµερα τη σύσταση Προανακριτικής Επι-
τροπής της Βουλής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
για τον Νίκο Παππά, το πρώτο που σκέφτεται κανείς και µε το
δίκιο του είναι το εξής: Να, άλλη µία προανακριτική στο µεγάλο
γαϊτανάκι τέτοιων επιτροπών της Βουλής, η οποία προορίζεται
να τεθεί και αυτή στην υπηρεσία ενός άθλιου δικοµµατικού παι-
χνιδιού και χρησιµοποιείται ως µέσο αποπροσανατολισµού. 

Προκύπτει, ωστόσο, το ερώτηµα: Καλά, για τα παιχνίδια που
παίχτηκαν τότε στον διαγωνισµό για τις τηλεοπτικές άδειες από
τον ΣΥΡΙΖΑ δεν υπάρχουν ευθύνες καθόλου; Ασφαλώς και υπάρ-
χουν. Κατ’ αρχάς, το ΚΚΕ θεωρεί ότι είναι δεδοµένες οι πολιτικές
ευθύνες του ΣΥΡΙΖΑ στο ζήτηµα αυτό. Υπάρχουν, όµως, µήπως
και άλλες τυχόν ευθύνες στην υπόθεση αυτή; Κανείς δεν µπορεί
αυτό να το αποκλείσει. Γι’ αυτό στην παρούσα φάση και προκει-
µένου να διερευνηθούν όλες, µα όλες οι πτυχές της υπόθεσης,
αυτή η διερεύνηση των τυχόν άλλων ευθυνών θα µπορούσε να
αποτελέσει αντικείµενο έρευνας επιτροπής µεν, αλλά εξεταστι-
κής και όχι προανακριτικής.

Για όλους αυτούς τους λόγους τοποθετούµαστε, λοιπόν, µε
το «παρών» στην πρόταση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας. 

Μιας, όµως, και µιλάµε για ευθύνες, ας δούµε λιγάκι και τις ευ-
θύνες τις πολιτικές στο ζήτηµα αυτό, πολιτικές ευθύνες οι οποίες
δεν καταλογίζονται µονάχα στο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και στη Νέα Δηµο-
κρατία. Τι θαρρείτε, δηλαδή, εσείς της Κυβέρνησης; Επειδή προ-
τείνετε προανακριτικές επιτροπές, νοµίζετε ότι θα µπορέσετε να
θολώσετε τα νερά των δικών σας πολιτικών ευθυνών για την πο-
λύµορφη διαπλοκή σας µε τα επιχειρηµατικά συµφέροντα εκεί-
νων των λίγων που ελέγχουν τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης σε
βάρος της ενηµέρωσης του λαού; Μήπως, όµως, θαρρείτε εσείς
του ΣΥΡΙΖΑ πως αυτή η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας είναι
αρκετή για να σας αθωώσει από τις δικές σας πολιτικές ευθύνες
για τη δική σας διαπλοκή µε ανάλογα επιχειρηµατικά συµφέ-
ροντα;

Αλήθεια -και για να έχουµε και καλό ερώτηµα- όλοι σας -Νέα
Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, Κίνηµα Αλλαγής- αποδέχεστε ή όχι ότι η
ενηµέρωση, τα κανάλια, οι συχνότητες θα ανήκουν στα µεγάλα
επιχειρηµατικά συµφέροντα; Και το αποδέχεστε και το υποστη-
ρίζετε. Μόνο που, ξέρετε, ακριβώς εκεί βρίσκεται η ρίζα, από εκεί
ακριβώς πηγάζει και η διαπλοκή και η διαφθορά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Και τότε θα πει κάποιος, προς τι οι καβγάδες σας οι οµηρικοί;
Μόνο για τον αποπροσανατολισµό του λαού; Όχι βέβαια! Μήπως
για τη δηµοκρατία και τη διαφάνεια; Με συγχωρείτε, χρόνια τώρα
δεν είναι που επικρατεί η εργασιακή ζούγκλα στο χώρο των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης;

Εδώ ασφαλώς πρόκειται και για κάτι ακόµα. Πρόκειται για την
αναδιανοµή της πίτας των καναλιών, πρόκειται για έναν αµείλι-
κτο, για έναν σκληρό πόλεµο επιχειρηµατικών συµφερόντων για
το ποιος, εν τέλει, θα ελέγχει την ενηµέρωση και όχι µόνο. 

Αυτά τα αλληλοσυγκρουόµενα επιχειρηµατικά συµφέροντα εκ-
φράζονται σε όλο αυτό το πολιτικό και επιχειρηµατικό ξεκατίνια-
σµα στο χώρο της ενηµέρωσης. Ξεκατίνιασµα ναι, αλλά η ουσία
πάντα στο απυρόβλητο, αφού κανένας σας, όπως είπαµε, δεν

αµφισβητεί ότι η ενηµέρωση του λαού θα συνεχίσει να βρίσκεται
στα ίδια εκείνα χέρια αυτών που στηρίζουν το σύστηµα, την πο-
λιτική του και τη σαπίλα του. Και αν δεν αλλάξει αυτό, δεν µπορεί
να υπάρξει πραγµατική ενηµέρωση για τον λαό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Θα καλέσω στο Βήµα τώρα τον Βουλευτή της Νέας Δηµοκρα-

τίας, τον κ. Δηµήτριο Κούβελα.
Ορίστε, κύριε Κούβελα, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ µε τις

γενικές αναφορές τους κατά τη διάρκεια της συζήτησης νωρί-
τερα, µας θύµισαν τα έργα και τις ηµέρες τους κατά τη δική τους
διακυβέρνηση, όλα αυτά τα οποία η ελληνική κοινωνία δεν µπό-
ρεσε να ανεχτεί περισσότερο. Γι’ αυτό και στις εκλογές του 2019,
κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, σας έστειλε στα έδρανα της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης για την ώρα, διότι ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχει
και ακόµη παρακάτω. 

Τελικά, όπως αποδεικνύεται, δεν υπήρχε µόνο ο καπνός που
βλέπαµε, αλλά και η φωτιά που έκαιγε επί τεσσεράµισι χρόνια
στη χώρα. Δεν το λέµε εµείς. Το λένε σηµαντικοί µάρτυρες στην
υπόθεση της «FOLLI FOLLIE», το λένε δικαστικοί λειτουργοί στην
υπόθεση Παπαγγελόπουλου, για την οποία αποφάνθηκε η Βουλή
το περασµένο καλοκαίρι, το λέει ο ίδιος ο άνθρωπός σας, ο κ.
Καλογρίτσας, στην υπόθεση που συζητάµε σήµερα. Δηλαδή, δια-
πλοκή πολιτική, δικαστική, επιχειρηµατική. Με µια κουβέντα, στην
περίοδο της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ πετύχατε εξάπλωση της δια-
φθοράς, απαξίωση θεσµών, καταρράκωση αξιών. 

Προσπαθήσατε, ακόµη, να ελέγξετε και τους αρµούς της
εξουσίας, ευτυχώς, όµως, χωρίς επιτυχία, εσείς που µας κουνού-
σατε το δάχτυλο ως κάτι φρέσκο στην πολιτική ζωή. Μας µιλού-
σαµε για το νέο και, τελικά, φέρατε κάτι πολύ παλιό, πιο παλιό
και από το παλιό εσείς που διδάσκατε την ηθική, αλλά νόµο δεν
κρατούσατε και, φυσικά, ρίχνατε λάσπη στον ανεµιστήρα, γιατί -
ως γνωστόν- κάτι θα µείνει.

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, εµείς στη Νέα
Δηµοκρατία δεν επιθυµούµε την ποινικοποίηση του δηµόσιου
βίου της χώρας. Έχουµε άλλη αντίληψη. Επίσης, δεν επιθυµούµε
να διώξουµε -και µάλιστα άδικα- πολιτικούς µας αντιπάλους. Αν-
τίθετα, πιστεύουµε στις κοινοβουλευτικές διαδικασίες, στους δη-
µοκρατικούς θεσµούς και στην ενίσχυσή τους. Και αυτό το
έχουµε αποδείξει στην πράξη. Πιστεύουµε, τελικά, στη δηµοκρα-
τία της αλήθειας, ενώ εσείς επιχειρείτε συγκάλυψη των δικών
σας αµαρτιών. Γι’ αυτό και σας προτείνουµε, όλα στο φως.

Στην υπόθεση που συζητούµε, ακούστηκε προηγουµένως από
συναδέλφους το κολοσσιαίο επιχείρηµα ότι είναι κακιασµένη η
Κοινοβουλευτική Πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας που προ-
τείνει τη σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής για να στεναχωρή-
σει έναν καλό συνάδελφο, τον πρώην Υπουργό κ. Παππά. Είναι
αντισυναδελφικό φάνηκε να εννοεί ο Βουλευτής και οι συνάδελ-
φοι του ΣΥΡΙΖΑ που εξέφρασαν τέτοιο επιχείρηµα. Δηλαδή, τι
προτείνετε συνάδελφοι; Οµερτά; 

Το άλλο κολοσσιαίο επιχείρηµα που ακούστηκε σήµερα, ήταν
πως άλλα λέγαµε κατά τη συζήτηση τη σχετική για τη σύσταση
Προανακριτικής Επιτροπής για το ιατρικό σκάνδαλο της «NO-
VARTIS», όπου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, εσείς
αποφασίσατε χωρίς στοιχεία να στείλετε στον εισαγγελέα δέκα
πολιτικούς σας αντιπάλους, ανάµεσα στους οποίους και δύο
πρώην πρωθυπουργούς. 

Όµως, εµείς δεν κάνουµε διπλές αναγνώσεις, ούτε πιστεύουµε
στη δηµοκρατία αλά καρτ. Η πρόταση των Βουλευτών της Νέας
Δηµοκρατίας δεν στηρίζεται σε έωλες και φανταστικές υποθέ-
σεις, αλλά στη δικογραφία που σχηµατίστηκε µετά από καταγ-
γελίες που έκανε ο δικός σας άνθρωπος, ο δικός σας
επιχειρηµατίας, ο κ. Καλογρίτσας, και όχι κάποιος ανταγωνιστής
του, ούτε δικοί σας πολιτικοί αντίπαλοι. 

Προκύπτει, λοιπόν, ξεκάθαρα ότι στην υπόθεση του διαγωνι-
σµού των τηλεοπτικών αδειών η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ κερνούσε και
ο ΣΥΡΙΖΑ έπινε. Δεν ήταν, τελικά, µέληµά σας να εισπράξει το
ελληνικό δηµόσιο χρήµα για τις τηλεοπτικές συχνότητες -αν συ-
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νέβαινε και αυτό, καλό θα ήταν- αλλά να ελέγξετε τουλάχιστον
έναν τηλεοπτικό σταθµό -αυτό ήταν κρίσιµο- στους τέσσερις. 

Την αποστολή αυτή ξεκάθαρα ανέλαβε να φέρει σε πέρας ο
κ. Παππάς.

Πρώτον, χρίστηκε αρµόδιος Υπουργός, αφαιρώντας αντισυν-
ταγµατικά την εξουσία αυτή από το Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο,
µιας και έγινε λόγος για το Σ.τ.Ε. προηγουµένως και από τον κ.
Παππά και κρίθηκε αυτό από το Συµβούλιο της Επικρατείας. 

Δεύτερον, έβαλε τον φίλο σας επιχειρηµατία κ. Καλογρίτσα
στο παιχνίδι ως µπροστινό και στη συνέχεια τον κράτησε µέσα
στο παιχνίδι µε νύχια και µε δόντια.

Τρίτον, ζήτησε να συνεργαστούν µαζί του οι επιχειρηµατίες
κ.κ. Κοντοµηνάς και Μαρινάκης, όπως οι ίδιοι καταγγέλλουν,
χωρίς, όµως, να τους διαψεύσει ποτέ ο οποιοσδήποτε. 

Τέταρτον, ζήτησε από την περίφηµη, πια, λιβανέζικη εταιρεία
να χρηµατοδοτήσει τον κ. Καλογρίτσα µε µια περίεργη δια-
δροµή, χωρίς αυτή να αφήσει ίχνη. Διότι καθένας καταλαβαίνει
ότι υπήρχε και µέλλον. Έπρεπε να είναι προσεκτικοί σ’ αυτό το
παιχνίδι. Ο κ. Καλογρίτσας, όπως αποδείχθηκε, δεν διέθετε τα
χρήµατα ούτε «πόθεν έσχες». Αυτό είχε καταγγείλει η Νέα Δη-
µοκρατία ως Αντιπολίτευση τότε, ανάµεσα σε άλλα.

Πέµπτον, µετά το ναυάγιο του διαγωνισµού φρόντισε ο κ. Παπ-
πάς να επιστραφούν τα χρήµατα στον επιχειρηµατία Καλογρίτσα
και να στηθεί µε αυτά η φιλοκυβερνητική τότε εφηµερίδα «DOC-
UMENTO». Ακούστηκε το επιχείρηµα ότι η συµπεριφορά του κ.
Παππά και η κυβερνητική πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να κριθούν
µόνο πολιτικά και ότι αυτό αρκεί, πως αν διερευνηθούν και ποι-
νικά οι καταγγελίες Καλογρίτσα, θα πρόκειται για άδικη στοχο-
ποίηση και απαράδεκτη πολιτική δίωξη του πρώην Υπουργού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε η παράταξη που κινείται
θεσµικά, δηµοκρατικά και υπεύθυνα, µακριά από την τοξική πρα-
κτική των πολιτικών διώξεων και της στοχοποίησης πολιτικών αν-
τιπάλων που επιστράτευσε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Επιδιώκουµε,
άλλωστε, όχι µόνο την εξιχνίαση µιας σκοτεινής υπόθεσης, αλλά
και τη θεσµική θωράκιση της δικαιοσύνης.

Πάνω από τη δικογραφία αυτή που έστειλε στη Βουλή ο εισαγ-
γελέας του Αρείου Πάγου δεν απλώνεται µια ελαφρά καταχνιά.
Είναι ένα βαρύ σύννεφο, µαύρο σύννεφο, κάτω από αδιαφανή
γεγονότα, στα οποία φαίνεται να εµπλέκεται ο πρώην Υπουργός.
Και βέβαια στο πρόσωπο των εµπλεκοµένων σκιάζεται και όλος
ο πολιτικός κόσµος.

Προτείνουµε, λοιπόν, να πέσει φως στην υπόθεση, γιατί αυτό
είναι υποχρέωση όλων µας, όλου του πολιτικού κόσµου.

Κατά µείζονα λόγο, θα έλεγε κανείς, µεγαλύτερο ενδιαφέρον
και µεγαλύτερο συµφέρον, πλέον άµεσο, έχει το κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, ο ΣΥΡΙΖΑ, εσείς οι ίδιοι, να διαλευκανθεί
αυτή η υπόθεση. Και αν θυµηθεί κανείς ότι ήτανε η περίοδος που
εσείς διαχειριστήκατε αυτόν τον διαγωνισµό, δεν είναι προσω-
πική υπόθεση του κ. Παππά, ούτε υπάρχει προσωπική αντιπαρά-
θεση ανάµεσα στην Κοινοβουλευτική Πλειοψηφία και τον πρώην
Υπουργό.

Ακόµα µεγαλύτερο πολιτικό και προσωπικό συµφέρον και όφε-
λος έχει ο ίδιος ο πρώην Υπουργός, ο κ. Παππάς, να επιδιώξει ο
ίδιος να του δοθεί η ευκαιρία να αποκρούσει τα στοιχεία της δι-
κογραφίας που τον υποδεικνύουν ως εµπλεκόµενο στην υπό-
θεση.

Σε άλλες εποχές, κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, µια
άλλη Κοινοβουλευτική Πλειοψηφία θα επεδίωκε να µη δοθεί αυτή
η ευκαιρία, αλλά να κρατάει τους πολιτικούς της αντιπάλους
οµήρους σε ζητήµατα ηθικής και να το εκµεταλλεύεται αυτό µε
κάθε ευκαιρία.

Αντίθετα, µε την πρόταση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας για τη σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής ανταποκρινόµα-
στε σε µια βασική θεσµική µας υποχρέωση που αφορά την ίδια
την ουσία και την ποιότητα της δηµοκρατίας. Αποκαθιστά ένα µε-
γάλο µέρος της αξιοπιστίας του πολιτικού κόσµου και του πολι-
τικού συστήµατος προς όφελος τελικά της ίδιας της κοινωνίας.

Γι’ αυτούς τους λόγους θα πρέπει όλες οι πτέρυγες, όλα τα
πολιτικά κόµµατα, να υπερψηφίσουµε την πρόταση για τη σύ-
σταση Προανακριτικής Επιτροπής, η οποία ακριβώς αποβλέπει
στην περιφρούρηση του κύρους όλων µας, µέσα και έξω απ’

αυτή την Αίθουσα.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία και Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, ο κ. Αλέξης Τσίπρας, έχει τον λόγο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εικόνα αυτή που βλέπουµε

εδώ στα δεξιά µου, η εικόνα των αδειανών κυβερνητικών εδρά-
νων είναι χαρακτηριστική και συµβολική. Είναι χαρακτηριστική
και συµβολική όχι µόνο για το τι συµβαίνει σ’ αυτή τη διαδικασία,
αλλά για το τι συµβαίνει τούτη την ώρα στη χώρα. Απούσα η Κυ-
βέρνηση από τη Βουλή, απούσα και από το δράµα που ζει ο ελ-
ληνικός λαός, απούσα από το δράµα που ζει ο τόπος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, που µε το ζόρι

γεµίζετε ταξί στη σηµερινή συνεδρίαση, καθώς φαντάζοµαι ότι
ούτε το ενδιαφέρον των Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής σας
Οµάδας δεν προκαλεί η σπουδή σας να προχωρήσετε τούτες τις
ώρες αυτές τις πράξεις πολιτικής αντεκδίκησης, έχετε βάλει τη
χώρα στον αυτόµατο πιλότο µιας ατελέσφορης για πέντε µήνες
τώρα και αναποτελεσµατικής καραντίνας. 

Έχετε αφήσει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας απροστάτευτο, χωρίς
καµµία ουσιαστική ενίσχυση για να αντιµετωπιστεί η υγειονοµική
κρίση. 

Έχετε αφήσει τα νοσοκοµεία µας να καταρρέουν. Χθες ήταν
η χειρότερη µέρα από την έναρξη της υγειονοµικής κρίσης, έναν
χρόνο τώρα και σήµερα µαθαίνουµε ότι πάµε πάλι για ρεκόρ
κρουσµάτων. Στις µονάδες εντατικής θεραπείας δεν υπάρχει πια
κρεβάτι ούτε για δείγµα, ενώ δεκάδες είναι οι συµπολίτες µας
για µέρες, για εβδοµάδες που αναµένουν κρεβάτι, κλίνη στις µο-
νάδες εντατικής θεραπείας στη λίστα αναµονής, προχείρως δια-
σωληνωµένοι στους θαλάµους, µε φορητούς αναπνευστήρες και
χωρίς την ενδεδειγµένη φροντίδα.

Έχετε αφήσει την κοινωνία και τους πολίτες απέναντι σε ένα
πρωτοφανές αίσθηµα ανασφάλειας, απροστάτευτους. Αντιµετω-
πίζετε έναν χρόνο τώρα την κρίση αυτή, την υγειονοµική, χωρίς
σχέδιο, χωρίς στοιχειώδη σοβαρότητα, µονάχα µε επικοινωνιακή
πολιτική. 

Ρίχνετε την ευθύνη µια στους πολίτες, µια στους γιατρούς.
Σταθήκατε ανίκανοι να προσλάβετε έστω διακόσιους γιατρούς
εδώ και έναν χρόνο και προχωρήσατε σε επιτάξεις φιάσκο από
τον ιδιωτικό τοµέα.

Τώρα τα βάζετε µε τους φαρµακοποιούς, που δικαίως διαµαρ-
τύρονται για την επιλογή να γίνονται αυτά τα self test στα φαρ-
µακεία τους. 

Αύριο θα τα βάλετε ξανά µε τους πολίτες, που τους µεταβιβά-
ζετε την ευθύνη για τα τεστ, ενώ δεν είστε εν τω µεταξύ εις θέση
να οργανώσετε µαζικά, στοχευµένα, συντεταγµένα και µε ευθύνη
της πολιτείας.

Τα ίδια κάνετε, όµως, και µε τους επαγγελµατίες, τους εργα-
ζόµενους, τους επιχειρηµατίες. Τους κατηγορείτε ότι αυτοί
φταίνε, ότι φταίνε οι επιχειρήσεις τους που είναι «ζόµπι» και αυτοί
που είναι αχάριστοι. Έτσι τους είπε ο Υπουργός της Αναπτύξεως
και δεν καταλαβαίνουν πόσο γενναιόδωρα τούς χρηµατοδοτεί η
Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γι’ αυτό και θα σας παραδώσουν σε λίγες µέρες σε κούτες τα

κλειδιά τους στο Μέγαρο Μαξίµου, τα κλειδιά των επιχειρήσεων.
Έχετε αφήσει µε δυο λόγια την οικονοµία να βυθίζεται, τους

πολίτες να βυθίζονται στην ανασφάλεια για τη ζωή τους και στην
αγωνία για το τι τους ξηµερώνει αύριο.

Και πού ακριβώς είναι η Κυβέρνηση; Πού ακριβώς είναι η Κυ-
βέρνηση; Αυτή η σηµερινή εικόνα των άδειων κυβερνητικών
εδράνων είναι και η εικόνα της Κυβέρνησης το τελευταίο διά-
στηµα για τον µέσο πολίτη.

Ειλικρινά, είναι κρίµα που δεν είναι σήµερα εδώ ο κ. Μητσοτά-
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κης. Θα µπορούσε, αν θέλει, να κάθεται στα έδρανα της Συµπο-
λίτευσης. Δεν είναι εδώ όχι γιατί, τάχα µου, δεν είναι απολύτως
κυβερνητική επιλογή. Δική του προσωπικά είναι η δίωξη των πο-
λιτικών του αντιπάλων και είναι δειλία πολιτική η απουσία του σή-
µερα. Δεν είναι εδώ γιατί δεν έχει επιχειρήµατα. Δεν είναι εδώ
γιατί δεν µπορεί να σηκώσει το βάρος. Δεν είναι εδώ γιατί δεν
µπορεί να αντικρούσει τον πολιτικό λόγο. Και δεν είναι εδώ γιατί
φοβάται αυτή την αντιπαράθεση, να πάρει την ευθύνη, την ώρα
που θα έπρεπε να διαχειρίζεται µε σχέδιο την υγειονοµική κρίση,
να έχει ως µοναδικό σχέδιο πώς θα σπιλώσει, θα συκοφαντήσει,
θα στοχοποιήσει και θα ποινικοποιήσει την πολιτική ζωή του
τόπου, στοχεύοντας τους πολιτικούς του αντιπάλους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Όµως, αν ήταν εδώ, θα ήθελα να του απευθύνω ενώπιος ενω-

πίω ένα ερώτηµα, που πιστεύω ότι είναι το ερώτηµα που έρχεται
στα χείλη κάθε πολίτη την ώρα του κακού χαµού, που παρακο-
λουθεί αυτή εδώ τη διαδικασία - παρωδία στη Βουλή. 

Το ερώτηµα κάθε υπεύθυνου ανθρώπου, κάθε γιατρού και νο-
σηλευτή, κάθε εργαζόµενου που είναι εκτός παραγωγής για
µήνες, κάθε µικροµεσαίου που το λουκέτο κλειδώνει τη ζωή του,
κάθε νέου που ασφυκτιά, κάθε ανθρώπου που συναισθάνεται και
ζει µέσα από το προσωπικό και οικογενειακό του δράµα, το
δράµα της χώρας, είναι το εξής:

Σοβαρά τώρα, κύριε Μητσοτάκη; Με εβδοµήντα νεκρούς τη
µέρα, µε τον φόβο να σκιάζει την κοινωνία, µε χιλιάδες συναν-
θρώπους µας να βρίσκονται στα όρια της απελπισίας, εσείς το
µόνο που σκέφτεστε είναι πώς θα στήσετε ποινικά «ικριώµατα»
για τους πολιτικούς σας αντιπάλους; 

Σοβαρά τώρα, κύριε Μητσοτάκη; Με το ΕΣΥ να έχει ξεπεράσει
τα όριά του, µε τους γιατρούς και τους µαχητές της πρώτης
γραµµής -που υποκριτικά πέρυσι τέτοιο καιρό χειροκροτούσατε-
να υψώνουν τώρα φωνή απόγνωσης, µε την κοινωνία να απαιτεί
υπευθυνότητα, σύνεση, χαµηλούς τόνους στην καθηµερινή τρα-
γωδία, εσείς να µηχανορραφείτε για να εκδικηθείτε και να εξου-
δετερώσετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους; 

Σοβαρά, κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης; Με την οικονο-
µία να βουλιάζει, µε την επιχειρηµατικότητα σε καραντίνα, τη µε-
σαία τάξη σε κλοιό φόβου για το αύριο, τους νέους ανθρώπους
σε κλίµα οργής, µε εκατοµµύρια εργαζόµενους σε κατάσταση
πολιορκίας από την ανασφάλεια και τη φτώχεια, εσείς το µόνο
που ονειρεύεστε είναι ειδικά δικαστήρια, εδώλια και εν τέλει δι-
χασµό και πόλωση; Αυτή είναι η συνεισφορά σας στον τόπο;

Αντί να σκύψετε µε προσοχή και ευθύνη πάνω από τα προβλή-
µατα που η κρίση δηµιουργεί και η πολιτική σας πολλαπλασιάζει,
εσείς επιχειρείτε να µετατρέψετε τη Βουλή και τη δικαιοσύνη σε
«πλυντήρια» της πολιτικής σας και σε εργαλεία σπίλωσης και
δίωξης πολιτικών αντιπάλων. 

Έτσι κατανοείτε τη σπουδαιότητα των στιγµών που ζούµε, την
κυβερνητική ευθύνη των άδειων εδράνων εδώ για όσα ζούµε κα-
θηµερινά, τον ρόλο σας ως Υπουργοί, το ρόλο του ως Πρωθυ-
πουργού ο κ. Μητσοτάκης; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Έτσι τον κατανοεί για την προστασία της κοινωνίας και των πιο

ευάλωτων σε τέτοιες κρίσιµες στιγµές; 
Εν τοιαύτη περιπτώσει, συναίσθηση της πραγµατικότητας

µπορεί να µην έχει, όµως θυµούνται τι υποσχέθηκαν πριν εκλε-
γούν στον κόσµο της εργασίας, της επιχειρηµατικότητας; Δεν
θυµάµαι εγώ πάντως να υποσχέθηκαν καταστολή, προπαγάνδα
και ποινική αντιµετώπιση εκείνων που θεωρούν επικίνδυνους για
την εξουσία τους. 

Νοµίζω ότι ούτε αυτά περίµεναν οι πολίτες που ψήφισαν τη
Νέα Δηµοκρατία. Δεν περίµεναν τέτοιου είδους ανικανότητα δια-
χειριστική, αλλά και τέτοιου είδους κυνισµό. Πού είναι η πρό-
οδος, η κοινωνική οµαλότητα, η πολιτική µετριοπάθεια που έταξε
ο κ. Μητσοτάκης προεκλογικά; 

Και οµολογώ ότι εγώ έχω µείνει έκπληκτος όχι για τη διαχειρι-
στική σας ανικανότητα. Σας είχα ικανούς για τέτοια διαχειριστική
ανικανότητα και ακόµα µεγαλύτερη. Ήξερα πάρα πολύ καλά για
τον µύθο των αρίστων και τεχνοκρατών που τελικά αποδείχθηκε
ότι πρόκειται για ανθρώπους που δεν είναι ικανοί δυο γαϊδάρων
άχυρα να µοιράσουν. Άλλα λέει ο Υπουργός Επικρατείας το

πρωί, ότι ανοίγουν µετά από πέντε µήνες τα µαγαζιά και η αγορά,
άλλα λέει το µεσηµέρι ο Υπουργός Υγείας, ότι έρχονται τέσσερις
χιλιάδες κρούσµατα. Δεν είναι ικανοί ούτε να συντονίζονται µε
ένα τηλεφώνηµα µεταξύ τους και αυτό γίνεται καθηµερινά πέντε
µήνες τώρα και έχει κουράσει. 

Όµως, δεν είναι το θέµα της διαχειριστικής ανικανότητας, το
οποίο µε έχει αφήσει έκπληκτο. Αυτό που µε έχει αφήσει έκπλη-
κτο είναι η απόσταση που σας χωρίζει από την πραγµατικότητα,
αυτό το χάος ανάµεσα στην αντίληψή σας για την πραγµατικό-
τητα και στην ίδια την πραγµατικότητα. Διότι ήξερα ότι µας χω-
ρίζουν οι ιδέες, µας χωρίζουν οι πολιτικές, µας χωρίζουν οι
απόψεις, η καταγωγή, αν θέλετε, το στυλ της ζωής µας, αν θέ-
λετε. 

Ωστόσο, πίστευα ότι παρ’ όλα αυτά που µας χωρίζουν, τουλά-
χιστον κατανοούµε όλοι µας, ανεξάρτητα σε ποια παράταξη ανή-
κουµε, ποια είναι τα προβλήµατα της κοινωνίας, των πολιτών, της
χώρας. Και όπως γίνεται και πρέπει να γίνεται σε µια δηµοκρατία,
πίστευα και ήλπιζα ότι οι πολιτικές και οι ιδεολογικές µας διαφο-
ρές είναι ότι ενώ γνωρίζουµε τα ίδια προβλήµατα, προτείνουµε
διαφορετικές λύσεις γι’ αυτά τα προβλήµατα, τα κατανοούµε
όµως! Αυτό πίστευα. 

Αυτό που διαπιστώνω και διαπιστώνει µε οδύνη και η πλειοψη-
φία του ελληνικού λαού και αυτοί που ήλπιζαν σε εσάς και σας
ψήφισαν, είναι ότι το πρόβληµά σας είναι δοµικό. Το πρόβληµα
πρώτα απ’ όλα του κ. Μητσοτάκη είναι δοµικό, της Κυβέρνησης
συνολικά είναι δοµικό. Διότι το πρόβληµά του είναι ότι δείχνει,
τουλάχιστον προς τα έξω, ότι ζει σε ένα παράλληλο σύµπαν, ότι
έχει παντελή έλλειψη συναίσθησης για το τι ακριβώς συµβαίνει
στη χώρα και στον λαό που του εµπιστεύθηκε κατά πλειοψηφία
τις τύχες του σε µια τόσο δύσκολη περίσταση. 

Το πρόβληµα, µε δυο λόγια, είναι ότι ζει σε άλλο κόσµο, στον
δικό του, στον δικό σας κόσµο. Σ’ αυτόν τον δικό σας κόσµο εν-
δεχοµένως ο µεγάλος αριθµός όσων συµπολιτών µας πεθαίνουν
εκτός ΜΕΘ να είναι φυσιολογικός! Πώς το είπε η κ. Παπαευαγ-
γέλου; Είναι -λέει- µικρός ο αριθµός. 

Στον δικό σας κόσµο ο καθηµερινός συνωστισµός στα µέσα
µαζικής µεταφοράς, στα λεωφορεία, στο Μετρό, ο καθηµερινός
συνωστισµός όλους τους µήνες που είµαστε σε καραντίνα, είναι
φυσιολογικός!

Η γενναία επιχορήγηση εν µέσω καραντίνας µε διατάξεις ανα-
θέσεων, χωρίς κριτήρια, εκατοµµυρίων ευρώ δηµόσιου χρήµα-
τος σε µέσα µαζικής ενηµέρωσης, µε στόχο να «λιβανίζουν» τις
πράξεις της Κυβέρνησης είναι κάτι φυσιολογικό! 

Οι σκανδαλώδεις απευθείας αναθέσεις, που έφτασε σήµερα
µέχρι το σηµείο η «πρωταθλήτρια» σε απευθείας αναθέσεις, η
Γενική Γραµµατέας Αντεγκληµατικής Πολιτικής, να αναθέτει σε
µινιµάρκετ δεκάδες χιλιάδες ευρώ για χλωρίνες, όλα αυτά που
βλέπουµε µε τις απευθείας αναθέσεις είναι κάτι φυσιολογικό για
εσάς!

Οι ανέµελες βόλτες του κ. Μητσοτάκη και τα γλέντια µε τσαµ-
πούνες, την ώρα που ο µέσος πολίτης δεν µπορεί να συναντήσει
τους δικούς του ανθρώπους, να βγει έξω από το σπίτι του και αν
βγαίνει, έρχεται αντιµέτωπος µε µια πρωτοφανή αστυνοµική αυ-
θαιρεσία και καταστολή, όλα αυτά είναι φυσιολογικά για εσάς!

Όµως, στον αληθινό κόσµο που ασφυκτιά, αυτά δεν είναι φυ-
σιολογικά. Στον κόσµο της δουλειάς, στον κόσµο της δηµιουρ-
γίας, στον κόσµο της επιχειρηµατικότητας, στον κόσµο των νέων
που αναζητούν ένα µέλλον καλύτερο, θέλω να σας πληροφο-
ρήσω ότι τίποτα απ’ όλα αυτά δεν είναι φυσιολογικό. Ούτε ο
φόβος, ούτε ο θάνατος που τείνει να γίνει συνήθεια πια, ούτε τα
νοσοκοµεία της αγωνίας, ούτε η ανεργία, ούτε τα λουκέτα, ούτε
το µακάβριο «ακορντεόν» της καραντίνας, ούτε τα εµβόλια που
όλο φτάνουν και όλο δεν επαρκούν και σε σύγκριση µε γειτονικές
χώρες εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης είµαστε πολύ χειρότερα, διότι
εδώ είναι η µεγάλη αποτυχία της Ευρώπης, η παταγώδης απο-
τυχία της Ευρώπης!

Δείτε τι γίνεται αυτή τη στιγµή στη Μεγάλη Βρετανία: Το 50%
του πληθυσµού έχει εµβολιαστεί. Δεν αναφέροµαι στο Ισραήλ.
Στη Σερβία δίνουν εµβόλια και για πολίτες άλλων χωρών. Η πα-
ταγώδης αποτυχία!

Εν πάση περιπτώσει, όλα αυτά δεν είναι φυσιολογικά για τον
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απλό κόσµο που ζει το δράµα του το καθηµερινό έναν χρόνο
τώρα και πέντε µήνες τώρα σε µια ατελέσφορη και αναποτελε-
σµατική καραντίνα.

Ε, λοιπόν, ούτε αυτή η προσπάθεια που κάνετε σήµερα σε
αυτές τις συνθήκες είναι φυσιολογική. Η µέρα µάλιστα που θα
ψηφίζετε εδώ την παραποµπή για άλλη µια φορά πολιτικού σας
αντιπάλου µέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα είναι η µέρα
που θα καταγράφεται ένα από τα µεγαλύτερα ρεκόρ κρουσµά-
των. Δεν είναι φυσιολογικό στα µάτια των απλών ανθρώπων εσείς
να στήνετε, να επιχειρείτε να στήνετε ειδικά και εκδικητικά δικα-
στήρια για τους πολιτικούς σας αντιπάλους σε αυτές τις συνθή-
κες. Εγώ θα έλεγα ότι ούτε σε συνθήκες κανονικότητας δεν θα
έπρεπε να ήταν φυσιολογικό.

Θα έπρεπε να είχατε και ως παράταξη όλοι σας, αλλά και ως
οικογένεια, η οικογένεια Μητσοτάκη, που διαδραµάτισε κεντρικό
ρόλο στα τέλη της δεκαετίας του 1980, θα έπρεπε να είχε µια
µακρά και πικρή πείρα από όλα αυτά και θα έπρεπε να είχε βγά-
λει τα συµπεράσµατά της από τον τρόπο που επιχείρησε τότε να
σπιλώσει πολιτικούς αντιπάλους και πώς αυτό γύρισε τα αµέσως
επόµενα χρόνια «µπούµερανγκ».

Ωστόσο, το να επιχειρείτε το ίδιο αποτυχηµένο, τοξικό και δι-
χαστικό σχέδιο και στις σηµερινές περιστάσεις, τις ειδικές περι-
στάσεις, αποδεικνύει αυτό το οποίο περιγράφω από την αρχή
της οµιλίας µου, δηλαδή ότι είστε -µε δυο λόγια- εκτός τόπου και
χρόνου.

Σε ό,τι αφορά τον εµπνευστή και σκηνοθέτη αυτού του σχε-
δίου, αποδεικνύει µ’ αυτόν τον τρόπο ότι εκτός από το ότι ενδε-
χοµένως τελεί σε πανικό, είναι βαθιά διχαστικός κατά βάθος, ότι
είναι κατώτερος των περιστάσεων και εν τέλει ότι είναι ένας επι-
κίνδυνος Πρωθυπουργός. Διότι αν η απάντηση στο δράµα των
νοσοκοµείων και στην εκατόµβη των νεκρών είναι η δίωξη του
Νίκου Παππά και του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί µετά από δεκαετίες η κυβέρ-
νησή µας έβαλε επιτέλους τάξη στην τηλεοπτική ασυδοσία, τότε
ναι, είναι ένας βαθιά διχαστικός, αλλά και επικίνδυνος Πρωθυ-
πουργός και µάλιστα την ώρα που στον παρόντα χρόνο η δική
σας Κυβέρνηση δίνει γη και ύδωρ και δεκάδες εκατοµµύρια
ευρώ κρατικό χρήµα µε τις λίστες Πέτσα σε δεκάδες µέσα ενη-
µέρωσης για να «λιβανίζουν».

Και αναρωτιέµαι τούτη την ώρα, που είµαι αναγκασµένος για
δεύτερη φορά να βρίσκοµαι σε αυτό εδώ το Βήµα, απαντώντας
σε αυτήν την εκδικητική πολιτική της Κυβέρνησης του κ. Μητσο-
τάκη: Εµείς, άραγε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πόσες προ-
ανακριτικές επιτροπές θα πρέπει να προκαλέσουµε, µόλις
επανέλθουµε στη διακυβέρνηση; Δεν θα ξέρουµε από πού να το
πιάσουµε και πού να το αφήσουµε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σας διαβεβαιώνω γι’ αυτό! Ήµασταν η κυβέρνηση που ανέλαβε

το δύσκολο φορτίο µιας χρεοκοπηµένης χώρας, µε άδεια ταµεία
και µε σκάνδαλα δισεκατοµµυρίων να βαραίνουν τις προηγούµε-
νες κυβερνήσεις και αυτό που κάναµε ήταν να σηκώσουµε τα µα-
νίκια, να τραβήξουµε µια γραµµή και να πούµε «προχωράµε
µπροστά». Δεν προκαλέσαµε, όπως κάνετε εσείς, τη δίωξη ούτε
το Ειδικό Δικαστήριο. Και όταν ήρθε το µεγαλύτερο σκάνδαλο των
σκανδάλων των προηγούµενων ετών, το σκάνδαλο «NOVARTIS»,
παγκόσµιο σκάνδαλο, είπαµε «αµέσως στη δικαιοσύνη, όχι στα ει-
δικά δικαστήρια». Έγινε η προανακριτική και µάλιστα η απόφασή
µας αυτή να γυρίσει στη δικαιοσύνη και η δικαιοσύνη να αποφαν-
θεί, µας ανάγκασε να οδηγήσουµε στην ίδια µοίρα, στην προανα-
κριτική, όχι σε παραποµπή σε δικαστήριο, και όλους τους
εµπλεκόµενους, χωρίς να κάνουµε καµµία επιλογή για το ποιος
ήταν περισσότερο ή λιγότερο εµπλεκόµενος.

Εµείς, λοιπόν, λειτουργήσαµε µε γνώµονα την αλήθεια, τη δι-
καιοσύνη και όχι τον εκδικητικό ρεβανσισµό απέναντι σ’ αυτούς
που χρέωσαν δισεκατοµµύρια στον ελληνικό λαό το 2015.

Εσείς έρχεστε τώρα και αποδεικνύετε τι; Τι αποδεικνύετε και
µε τις δύο περιπτώσεις, όπου έρχεστε και στήνετε ειδικά δικα-
στήρια; Ότι όποιος ερευνά συστηµικά σκάνδαλα και όποιος επι-
χειρεί να εφαρµόσει το Σύνταγµα και τον νόµο σ’ αυτή τη χώρα,
όποιος τα βάζει µε τη συστηµική διαπλοκή, θα διώκεται. Αυτό το
µήνυµα περνάτε, αυτό είναι το µήνυµά σας, όχι για τη δική µας
κυβέρνηση, αλλά και για τις επόµενες κυβερνήσεις. Και αυτό

είναι ένα µήνυµα όχι του κόµµατος, όχι της οικογένειας που κυ-
βερνά, αλλά είναι ένα καθεστωτικό µήνυµα, ένα µήνυµα του κα-
θεστώτος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα καθεστώτα πέφτουν, όµως, κύριοι, να το ξέρετε αυτό.
Και το οξύµωρο όλων είναι ότι θέλετε να στήνετε ειδικά δικα-

στήρια για τους πολιτικούς σας αντιπάλους όχι µόνο δίχως στοι-
χεία, αλλά και χωρίς -και εσείς το παραδέχεστε- να υπάρχει
ζήτηµα ζηµίας του ελληνικού δηµοσίου, χωρίς καµµιά ζηµιά για
το ελληνικό δηµόσιο. Ξέρετε, αυτό πρέπει να είναι παγκόσµια
πρωτοτυπία. Δεν γνωρίζω εγώ πουθενά αλλού στον κόσµο να
στέλνονται κατ’ επανάληψη, όπως κάνετε εδώ µέσα σε ενάµιση
χρόνο, πολιτικοί αντίπαλοι σε προανακριτικές και ειδικά δικαστή-
ρια, χωρίς η κατηγορία να είναι ζηµία του ελληνικού δηµοσίου.
Διότι και τον Παπαγγελόπουλο γιατί τον παραπέµψατε; Γιατί τον
παραπέµψατε; Γιατί τόλµησε να διερευνήσει τις ευθύνες για το
σκάνδαλο «NOVARTIS» και την τεράστια ζηµιά του δηµοσίου και
την έρευνα την ονοµάσατε «σκευωρία», δίνοντας το µήνυµα που
σας είπα πιο πριν, ότι όποιος τολµά να ερευνά συστηµικά σκάν-
δαλα θα διώκεται.

Και σήµερα το ίδιο επιθυµείτε, να στήσετε ειδικό δικαστήριο
όχι γιατί κατηγορείτε τον Νίκο Παππά για ζηµία του δηµοσίου,
αλλά αντιθέτως διότι µε τις ενέργειές του και τις ενέργειες της
κυβέρνησης τότε να εφαρµοσθεί το Σύνταγµα και ο νόµος εθί-
γησαν ιδιωτικά οικονοµικά συµφέροντα προς όφελος του δηµο-
σίου. Αυτή είναι η βασική κατηγορία.

Και αναρωτιέµαι: Γιατί άραγε αυτή η επιλογή από πλευράς
σας; Αν, κύριοι της κυβερνητικής πλειοψηφίας, η επιλογή σας
αυτή, που πέραν τού ότι δηµιουργεί κλίµα τοξικό και διχαστικό
σε µια στιγµή, όπως εξήγησα πιο πριν, κορύφωσης του εθνικού
δράµατος και της κοινωνικής κρίσης, αν η επιλογή σας αυτή
οφείλεται στο ότι έχετε να ξεπληρώσετε γραµµάτια στη διαπλοκή
που σας στηρίζει ή σε µέρος της διαπλοκής που σας στηρίζει -
εν τοιαύτη περιπτώσει, δεν θέλω να τα τσουβαλιάζω όλα- τότε
πραγµατικά αυτό που θα ήθελα να πω είναι ότι σας συµπονώ και
ότι θα το βρείτε µπροστά σας σύντοµα. Αν, όµως, γίνεται και
γιατί ταυτόχρονα πιστεύετε ότι έτσι -τάχα µου- θα επιχειρήσετε
έναν αντιπερισπασµό που θα σας βγάλει από τα αδιέξοδα, τότε
σας διαβεβαιώνω ότι είσαστε βαθιά νυχτωµένοι.

Δηλαδή, η απάντησή σας ποια θα είναι στον προχθεσινό πί-
νακα όχι της «ΑΥΓΗΣ», όχι της «ΕΦΗΜΕΡΙΔΑΣ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑ-
ΚΤΩΝ», όχι του «DOCUMENTO» -που κόπτεστε τώρα µην τυχόν
και είχε εµπλοκή µε τα χρήµατα που ήταν κατατεθειµένα για
µήνες στο δηµόσιο, στο Ταµείο Παρακαταθηκών και δόθηκαν
πίσω, αφότου είχε αποχωρήσει ο αρχικός εκδότης- όχι, λοιπόν,
σε καµµία εφηµερίδα από αυτές που σας ασκούν κριτική -δεν
είναι και πολλές άλλωστε- αλλά στο «BLOOMBERG», κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, η απάντησή σας στο «BLOOMBERG» που
είχε δηµοσίευµα χθες ότι η θέση της Ελλάδας στην παγκόσµια
αξιολόγηση -στην αξιολόγηση που κάνει για την αντιµετώπιση
και τη διαχείριση της πανδηµίας από την πλευρά των κυβερνή-
σεων- βυθίστηκε τον τελευταίο µήνα είκοσι θέσεις;

Ποια θα είναι η απάντησή σας; Τα ειδικά δικαστήρια; Ποια θα
είναι η απάντησή σας στην αγωνία της µεσαίας τάξης για το
αύριο; Η δίωξη των πολιτικών σας αντιπάλων; Η απάντησή σας
στην τεράστια ύφεση και τον εφιάλτη χρεωκοπίας εκατοντάδων
χιλιάδων µικροµεσαίων που, δυστυχώς, βρίσκεται προ των πυλών
θα είναι µία φυγή στην πόλωση, στον διχασµό, στην όξυνση και
στις δικαστικές αίθουσες; Ποια θα είναι η απάντηση σας στην
υγειονοµική και οικονοµική κρίση που έχει «φυλακίσει» τη χώρα
στην ανασφάλεια και τον φόβο; Αυτή η τεχνητή πόλωση και τα
ειδικά δικαστήρια. 

Δεν πιστεύω -και το λέω µε ειλικρίνεια- ότι είστε στοιχειωδώς
σοβαροί, αν τα πιστεύετε αυτά αυτή την κρίσιµη στιγµή για τη
χώρα. Δεν το πιστεύω! Δεν πιστεύω ότι πιστεύετε πως οι διώξεις,
η καταστολή, η εκκωφαντική προπαγάνδα, το ψέµα και εν τέλει
οι δικαστικές παρωδίες µπορούν να σας βγάλουν από την πραγ-
µατικά δυσµενή και πολύ δύσκολη θέση στην οποία βρίσκεστε
για όσα έχετε διαπράξει και κυρίως για όλα όσα δεν έχετε δια-
πράξει έναν χρόνο τώρα, για την πολιτική σας που σας έχει οδη-
γήσει σ’ αυτά τα αδιέξοδα. 
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Και εν πάση περιπτώσει, αφού το επιχειρείτε, αφού επιχειρείτε
εν τέλει αυτόν τον διχαστικό αντιπερισπασµό, οφείλετε να λάβετε
και τις απαντήσεις σας.

Άκουσα την οµιλία του Νίκου Παππά που ήταν κατατοπιστική,
πλήρως αποδοµητική και έδωσε το περίγραµµα των γεγονότων
για όλα όσα συνέβησαν εκείνες τις µέρες και για όλα όσα πρά-
ξατε και πράττετε εσείς σήµερα. 

Όµως, θέλω να σας δώσω και ορισµένες πολιτικές απαντήσεις
που σας πρέπουν. Ποιο ακριβώς είναι το σκάνδαλο στην προκει-
µένη περίπτωση για το οποίο κατηγορείτε την κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και τον Υπουργό Επικρατείας τότε και αργότερα Υπουργό
Ψηφιακής Πολιτικής, τον Νίκο Παππά; Ποιο ακριβώς είναι το
σκάνδαλο; Η γενναία προσπάθεια της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ
να βάλει τάξη στο ραδιοτηλεοπτικό τοπίο που επί τριάντα συνα-
πτά έτη όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις είχαν αφήσει αρρύθ-
µιστο, είτε ψηφίζοντας νόµους που δεν τους εφήρµοζαν ποτέ και
τους ανέβαλαν, είτε καταθέτοντας τροπολογίες της τελευταίας
στιγµής στις 31 Δεκεµβρίου κάθε χρόνο για να αναβάλουν τους
φόρους που έπρεπε να εισπράξουν; 

Απέναντι, λοιπόν, σ’ αυτή την ασυδοσία ενός συστήµατος οι-
κονοµικής και πολιτικής διαπλοκής ήρθε ο ΣΥΡΙΖΑ µε τις δικές
του δυνάµεις να βάλει τάξη, γιατί το υποσχέθηκε στον ελληνικό
λαό. Διότι ξέρετε ποια θα ήταν η πολύ εύκολη στάση του ΣΥΡΙΖΑ;
Θα ήταν να κάνει αυτό που έκαναν και όλες οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις, να κάνει τροπολογίες κάθε 31Δεκεµβρίου για να µην
πληρώνουν και να µη ρυθµίσει το ραδιοτηλεοπτικό τοπίο, να το
αφήσει αρρύθµιστο. Γιατί το κάνατε εσείς; Μήπως το κάνατε
γιατί το ξεχνούσατε; Όχι, προφανώς! Το κάνατε γιατί µ’ αυτόν
τον τρόπο θέλετε να έχετε τα µέσα ενηµέρωσης να σας «λιβανί-
ζουν» για την πολιτική σας. Γι’ αυτό το κάνατε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κατηγορείτε, λοιπόν, τον ΣΥΡΙΖΑ για το ότι ήταν σκάνδαλο που

εφήρµοσε τον νόµο και το Σύνταγµα, ενώ το πραγµατικό σκάν-
δαλο ήταν το δικό σας επί τριάντα χρόνια, το γεγονός ότι επί δε-
καετίες κάποιοι επιχειρηµατίες είχαν δηµόσιες συχνότητες χωρίς
άδεια και χωρίς καµµία υποχρέωση απέναντι στο δηµόσιο και -
προσέξτε!- χωρίς καµµία υποχρέωση απέναντι στους εργαζόµε-
νούς τους, τους δηµοσιογράφους και τα τηλεοπτικά συνεργεία.
Αυτό ήταν το σκάνδαλο, κυρίες και κύριοι της κυβερνητικής πλει-
οψηφίας και όχι η δική µας προσπάθεια να βάλουµε ένα τέλος
σ’ αυτό το καθεστώς διαφθοράς και σκότους.

Θα θυµίσω κάτι σε όσους από εδώ έχετε µνήµη. Βλέπω στην
Αίθουσα και παλαιότερους που σίγουρα θα το θυµούνται. Όµως,
θα το θυµίσω και για τους νεότερους για να µαθαίνουν, µεταξύ
των οποίων ενδεχοµένως να είµαι και εγώ. Όµως, κάτι λίγα θυ-
µάµαι από εκείνη την εποχή που ήµουν έφηβος. Ο πρώτος, λοι-
πόν, ο οποίος «βάφτισε» αυτό το καθεστώς ως «διαπλοκή»,
ξέρετε ποιος ήταν; Ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, όταν βρισκόταν σ’ αυτή την κόν-

τρα τότε που ανέφερε ο Νίκος Παππάς πιο πριν -τι ειρωνεία της
τύχης!- µε τον «ΣΚΑΪ» του πατέρα Αλαφούζου τότε, αυτός ήταν
που ονόµασε πρώτος το καθεστώς αυτό ως «διαπλοκή».

Και ξέρετε ποιος ήταν αυτός -αυτό θα το θυµάστε όλοι- που
αργότερα «βάφτισε» αυτό το καθεστώς ως «καθεστώς τον ντα-
βατζήδων»; Ο Κώστας Καραµανλής ήταν, ο Πρωθυπουργός της
Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας στις αρχές της διακυβέρνη-
σής του!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ήταν, βεβαίως, πολύ διορατική και πολύ εύστοχη αυτή η ανα-

φορά, ιδίως σε σχέση µε όσα ακολούθησαν τα επόµενα χρόνια.
Διότι οφείλω να οµολογήσω ότι αν τότε µιλούσε για «νταβατζή-
δες», ίσως τότε να ήταν επιστήµονες και ευγενικοί άνθρωποι σε
σχέση µε αυτό που ακολούθησε µετά. 

Θέλω, λοιπόν, να ξεκαθαρίσω τι θα γίνει στην περίπτωση που
θέλετε να στήσετε Ειδικό Δικαστήριο στον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί τα έβαλε
µε αυτό το καθεστώς, όχι βάζοντάς τα µε κάποιον συγκεκριµένο,
αλλά γιατί θέλησε να δηµιουργήσει ένα πλαίσιο νοµιµότητας το
οποίο στο τέλος της ηµέρας θα ήταν θετικό και για όλους τους
ιδιοκτήτες των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Θα ήταν ευνοϊκό, λυ-
τρωτικό και για την όποια εξουσία, αν θέλετε, διότι πολύ γρή-

γορα θα δείτε, πολύ γρήγορα θα δει και ο κ. Μητσοτάκης -δεν
είναι εδώ, αλλά µε ακούει- τα αποτελέσµατα αυτής της εύνοιας
που δείχνει σήµερα, διότι κανείς δεν είναι ευχαριστηµένος όσο
κι αν τον κανακεύει κανείς, όταν ξέρει ότι µπορεί να σου κάνει
ζηµιά όποτε θέλει.

Και ξέρετε και κάτι άλλο, κύριοι συνάδελφοι της κυβερνητικής
Πλειοψηφίας; Αν για κάτι αισθάνοµαι περήφανος, αλλά και δυ-
νατός πολιτικά, είναι ότι δεν χρωστάω σε κανέναν! Δεν χρωστάµε
σε κανέναν! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ο κ. Μητσοτάκης να ξέρετε πόσους έχει που ερίζουν για το

ότι εξαιτίας τους εξελέγη Πρωθυπουργός! Πόσους έχει, άραγε,
που ερίζουν µεταξύ τους για το ποιος έχει τη µεγαλύτερη ευ-
θύνη;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θέλετε, λοιπόν, να στήσετε Ειδικό Δικαστήριο στον ΣΥΡΙΖΑ για

το ότι θέλησε να βάλει σε τάξη το ραδιοτηλεοπτικό τοπίο, διότι
έβαλε τους ιδιοκτήτες µέσων µαζικής ενηµέρωσης να βάλουν το
χέρι στην τσέπη, ενώ εσείς έρχεστε τώρα και τους δίνετε! Όχι
µόνο δεν τους παίρνετε αυτά που οφείλουν να δώσουν, αλλά
τους δίνετε. Τους δώσατε 20 εκατοµµύρια, άλλα 20 εκατοµµύ-
ρια, άλλα 18 εκατοµµύρια, ενώ εµείς µε το καληµέρα τους είπαµε
«πληρώστε». Αυτή είναι η διαφορά! Και αυτό πληρώνουµε και σή-
µερα! Αν, λοιπόν, γι’ αυτό ακριβώς θέλετε να στήσετε ειδικά δι-
καστήρια, προχωρήστε! Πλειοψηφία έχετε, αν και όχι τόσο
ενθουσιώδη στη σηµερινή διαδικασία απ’ ό,τι βλέπω. Όµως, πλει-
οψηφία έχετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εµείς δεν θα σας κάνουµε τη χάρη να απολογηθούµε και από

πάνω, επειδή προστατεύσαµε το δηµόσιο συµφέρον. Εσείς θα
απολογηθείτε! Και θα σας γυρίσει µπούµερανγκ αυτό που στή-
νετε. Ήδη µαθαίνω ότι ψάχνετε να βρείτε να συµπληρώσετε «εν-
δεκάδα». Από τον «πάγκο» συµπληρώσατε «ενδεκάδα». Εµείς δεν
θα απολογηθούµε. Εσείς θα απολογηθείτε. Έχουµε εµπιστοσύνη
στη δικαιοσύνη. 

Καλά, εσείς, κύριε Πλεύρη, ήσασταν σέντερ µπακ και στην
προηγούµενη «ενδεκάδα», αλλά και στην τωρινή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Μπροστά ήµουν!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Εµείς έχουµε εµπιστοσύνη, κύριε Πλεύρη, όχι
στις προανακριτικές της δεδοµένης πλειοψηφίας, αλλά στον τε-
λικό κριτή, στη δικαιοσύνη. 

Το µόνο που θα σας πω είναι να προσέχετε τελικά, µην πάτε
για µαλλί και βγείτε κουρεµένοι, που λέει ο λαός µας. Έχετε κα-
ταλάβει ποιο είναι το θέµα που ανοίγετε και σε ποια χρονική
στιγµή επιλέγετε να ρίξετε αυτό το τοξικό δηλητήριο στην πολι-
τική ζωή του τόπου; Ανοίγετε το θέµα της ενηµέρωσης. Ανοίγετε
ξανά το θέµα της οικονοµικής διαπλοκής µε την πολιτική εξου-
σία. Και πότε; Σε µια περίοδο που το έχετε «τερµατίσει». Σ’ αυτή
την περίοδο µιλάτε για σκοινί στο σπίτι του κρεµασµένου.

Αφού το θέλετε λοιπόν, µετά χαράς να µιλήσουµε και για το
σχοινί και για τον κρεµασµένο, που είναι η αντικειµενική και πλου-
ραλιστική ενηµέρωση του ελληνικού λαού. Αυτός είναι ο κρεµα-
σµένος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σε µια στιγµή που -δείτε λίγο τα ποιοτικά στοιχεία των δηµο-

σκοπήσεων- στο ερώτηµα για την αξιοπιστία των µέσων µαζικής
ενηµέρωσης των συστηµικών, των κλασικών και όχι του διαδι-
κτύου, των social media, η αναξιοπιστία έχει πιάσει κόκκινο: 75%
και πλέον των πολιτών δηλώνουν ότι τα συστηµικά µέσα µαζικής
ενηµέρωσης είναι αναξιόπιστα, δεν είναι πλουραλιστικά και είναι
µεροληπτικά υπέρ της Κυβέρνησης. 

Με δυο λόγια, ο κόσµος έχει καταλάβει όλο αυτό το αλισβερίσι
που γίνεται, την προπαγάνδα που σε λίγο θα αρχίσει να σας γυρ-
νάει µπούµερανγκ.

Αν, λοιπόν, αυτό θέλετε µ’ αυτή την Προανακριτική, να ανοί-
ξουµε αυτή τη συζήτηση. Είναι ευτυχές για µας. Το µόνο που θα
σας πούµε είναι ότι εµείς, η κυβέρνησή µας, όχι ότι δεν κάναµε
λάθη, αλλά τολµήσαµε να συγκρουστούµε µε αυτό το τοξικό και
ναρκοθετηµένο πεδίο. Και το πληρώνουµε και θα το πληρώ-
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νουµε, αλλά χαλάλι! Μπορεί να µην κερδίσαµε τον πόλεµο, αλλά
το ότι δώσαµε αυτή τη µάχη είναι κάτι το οποίο το θεωρούµε πα-
ράσηµο για µας. Είναι τιµή µας και περηφάνια µας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είµαστε περήφανοι που δώσαµε αυτήν τη µάχη, τη µάχη της

νοµιµότητας για το δηµόσιο συµφέρον, το συµφέρον του ελλη-
νικού λαού, το συµφέρον της δηµοκρατίας. Είµαστε περήφανοι
διότι για πρώτη φορά αποκαταστάθηκε η συνταγµατική νοµιµό-
τητα µετά από τριάντα πέντε χρόνια ανοµίας, ασυδοσίας και πει-
ρατείας, που στέρησε για δεκαετίες από το ελληνικό δηµόσιο
ανυπολόγιστο ύψος εσόδων. Είµαστε περήφανοι γιατί θεσπίσαµε
ένα καθεστώς λειτουργίας που εξασφάλισε και συνεχίζει να εξα-
σφαλίζει τα δικαιώµατα των εργαζοµένων στα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης. Γι’ αυτά είµαστε περήφανοι. Όχι ότι δεν κάναµε λάθη.
Γι’ αυτά όµως είµαστε περήφανοι, παρά το κόστος, το µεγάλο
κόστος, προσωπικό και πολιτικό. 

Στήστε, λοιπόν, εσείς δίκες σκοπιµότητας για τους πολιτικούς
σας αντιπάλους µε βασικό κατηγορητήριο ότι τόλµησαν να υπο-
χρεώσουν τη διαπλοκή να συµµορφωθεί µε το Σύνταγµα και τους
νόµους. Στήστε τα. Επιλέξτε τον δρόµο της ποινικοποίησης της
πολιτικής ζωής και του διχασµού. Μόνο να ξέρετε ένα πράγµα:
Αυτός ο δρόµος είναι και ολισθηρός και επικίνδυνος και κυρίως
γι’ αυτόν που τον επιλέγει. Η ιστορική πείρα µάς διδάσκει ότι κάθε
φορά που κάτι παρόµοιο επιχειρήθηκε όχι µόνο τραυµατίστηκε η
δηµοκρατία και έπαθε ζηµιά η χώρα και το πολιτικό σύστηµα, αλλά
κυρίως έπαθε ζηµιά η παράταξη που το εµπνεύστηκε. 

Εµείς δεν θα σας ακολουθήσουµε σε αυτόν τον διχασµό. Η Ελ-
λάδα τούτες τις κρίσιµες ώρες χρειάζεται µια κυβέρνηση που να
έχει σχέδιο να αντιµετωπίσει την κρίση. Χρειάζεται µια κυβέρ-
νηση που να µπορεί να ενώσει τους Έλληνες σ’ αυτή τη δύσκολη
στιγµή. Δεν χρειάζεται µια κυβέρνηση που να έχει µονάχα επι-
κοινωνιακό σχέδιο και σχέδιο εξόντωσης των πολιτικών της αν-
τιπάλων.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Κύριε Μαρκόπουλε, είπατε κάτι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε, κύριε

Μαρκόπουλε.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Διαφωνείτε µε την ανάγκη να έχουµε µία Κυ-
βέρνηση που να ενώνει και όχι µία Κυβέρνηση που να διχάζει; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Διαφωνείτε µε την ανάγκη να έχουµε µία Κυβέρνηση µε σχέδιο

στην αντιµετώπιση της κρίσης και όχι σχέδιο την εξόντωση των
πολιτικών της αντιπάλων;

Διαφωνείτε µε την ανάγκη να υπάρχει η ελάχιστη συνεννόηση
των πολιτικών δυνάµεων σ’ αυτή την πρωτοφανή υγειονοµική
κρίση, µε το γεγονός ότι µε εβδοµήντα νεκρούς και τέσσερις χι-
λιάδες κρούσµατα καθηµερινά έρχεστε εσείς εδώ για να δικά-
σετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους, διότι είχαν το θάρρος να
εφαρµόσουν τον νόµο, το Σύνταγµα και να προβάλουν το δηµό-
σιο συµφέρον απέναντι στα ιδιωτικά συµφέροντα; 

Αν διαφωνείτε µε όλα αυτά, να σας κρίνει ο ελληνικός λαός.
(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν ζωηρά και πα-

ρατεταµένα)
Ήσασταν και δηµοσιογράφος, κύριε Μαρκόπουλε. Και ήταν

πολλοί αυτοί οι δηµοσιογράφοι που τα χρόνια της κυβέρνησης
του ΣΥΡΙΖΑ ασκούσαν έντονη κριτική από τα µέσα τους, πολλές
φορές συκοφαντική, µε αντάλλαγµα να πάρουν µία θέση στα ψη-
φοδέλτια της Νέας Δηµοκρατίας. Ας έχετε µια στοιχειώδη αντι-
κειµενικότητα, λοιπόν, στην κρίση σας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έλεγα ότι είναι ολισθηρός αυτός
ο δρόµος. Θέλω να κλείσω, όµως, την παρέµβασή µου µε µια δια-
πίστωση, την οποία έκανα και σε µια προηγούµενη παρέµβασή
µου στη Βουλή, τη διαπίστωση ότι αυτή η συµπεριφορά που επι-
δεικνύει η Κυβέρνηση και ιδίως ο Πρωθυπουργός το τελευταίο
διάστηµα αποπνέει έναν αέρα καθεστωτικής νοοτροπίας. 

Η προσφυγή στο ψέµα, την προπαγάνδα, τη χειραγώγηση της
ενηµέρωσης, τον αυταρχισµό, την αστυνοµική βία, τον ποινικό
εκτροχιασµό της πολιτικής πιστοποιεί µε τον πιο σαφή τρόπο µια
διαπίστωση που αρχίζει να γίνεται κοινή πεποίθηση. Και είπα ότι,

ξέρετε, τα καθεστώτα πέφτουν µε πάταγο και συνήθως δεν τα
ρίχνουν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, αλλά η δηµοκρατία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ο τόπος µας και ο λαός µας έχει βαθιές δηµοκρατικές ρίζες,

να το έχετε υπόψη σας αυτό. Ο συνδυασµός της ανικανότητας
και της αποτυχίας σας στη διαχείριση της κρίσης, µε την αλαζο-
νεία, τον αυταρχισµό και την αντιδηµοκρατική σας πρακτική δη-
µιουργεί ένα εκρηκτικό µείγµα στην ελληνική κοινωνία. Όσο πιο
γρήγορα το καταλάβετε τόσο το καλύτερο. 

Και όσες δίκες και να τάξετε στη διαπλοκή που σας υποστηρί-
ζει, όσους αντιπερισπασµούς και να στήσετε, σε λίγο δεν θα µπο-
ρείτε να αναχαιτίσετε αυτήν την οργή, γιατί όσο εξόφθαλµα θα
σας στηρίζουν αυτοί που έχουν ήδη απαξιωθεί στη συνείδηση
των πολιτών τόσο περισσότερο θα δυναµώνει η οργή και η αγα-
νάκτηση των πολιτών και τόσο εσείς δεν θα µπορείτε. Ήδη δεν
µπορείτε. 

Και όσο πιο γρήγορα αυτό το συνειδητοποιήσετε τόσο καλύ-
τερα για τον τόπο. Διότι τούτες τις ώρες ο τόπος έχει ανάγκη
από µια Κυβέρνηση προοδευτική, δηµοκρατική, µε σχέδιο ν’ αν-
τιµετωπίσει τα προβλήµατα της χώρας και όχι να εξοντώνει τους
πολιτικούς της αντιπάλους. 

(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν ζωηρά και πα-
ρατεταµένα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο, τώρα, έχει
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ.
Αθανάσιος Πλεύρης και στη συνέχεια, ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Παφίλης
και θα κλείσουµε µε τον Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία κ. Ξανθόπουλο.

Κύριε Πλεύρη, περιµένετε λίγο να γίνει η αποχώρηση, για να
µπορείτε να ακούγεστε. 

Παρακαλώ, όσοι συνάδελφοι είναι να αποχωρήσουν.
Κύριε Πλεύρη, µπορείτε να ξεκινήσετε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε του ΣΥΡΙΖΑ, σέντερ

µπακ δεν υπήρξα ποτέ. Δυστυχώς, µου έλαχε στη ζωή µου να
είµαι κάπου αριστερός και ήµουν αριστερό µπακ, γιατί είχαµε και
αυτό το πρόβληµα, κύριε Ξανθόπουλε.

Περίµενα, ερχόµενος εδώ ο κ. Τσίπρας, να ξεκινήσει και να
πάρει θέση σ’ αυτό, το οποίο είπε ο κ. Πολάκης. Ο κ. Τσίπρας
που µίλησε σήµερα για ενότητα, προ ολίγων ωρών, προφανώς,
µε την ανοχή του, αν όχι µε την υπόδειξη του, ο κ. Πολάκης χα-
ρακτήρισε αυτή εδώ την παράταξη «παράταξη δωσίλογων» και
«παράταξη µαυραγοριτών». Γι’ αυτό δεν βρέθηκε ένα λεπτό από
τα πενήντα λεπτά που µίλησε ο κ. Τσίπρας να πει κάτι. Αντιθέτως,
παρουσίασε δύο κόσµους πριν φτάσουµε στην υπόθεση που εξε-
τάζουµε σήµερα. 

Να δούµε ποιοι είναι, όµως, αυτοί οι δύο κόσµοι στην πραγµα-
τικότητα. Διότι ο ένας κόσµος είναι αυτά που έχει κάνει αυτή εδώ
η παράταξη που προσπάθησε σ’ όλη της την ιστορία να ενώσει
τους Έλληνες. Και τώρα, σε αυτή την κρίσιµη στιγµή µε τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη, δεκατρείς µήνες που βρισκόµαστε στην παν-
δηµία προσπαθούµε και αγωνιζόµαστε να έχουµε την καλύτερη
δυνατή περίθαλψη για τους Έλληνες.

Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας έχει τριπλασιάσει τις κλίνες ΜΕΘ,
υπάρχει πλήρης συνεργασία του δηµοσίου µε τον ιδιωτικό τοµέα
και αυτή τη στιγµή όλοι οι Έλληνες πολίτες, ακόµη και τώρα, σε
αντίθεση µε άλλα κράτη, τα οποία είχαν πολύ πιο ισχυρό Εθνικό
Σύστηµα Υγείας, έχουν την περίθαλψη που τους αρµόζει. 

Η παράταξη αυτή µέσα σε όλη αυτή τη διάρκεια της κρίσης
έχει προσπαθήσει να στηρίξει τον κάθε Έλληνα και την κάθε Ελ-
ληνίδα µε τα οικονοµικά µέτρα ύψους 34 δισεκατοµµυρίων ευρώ
µέχρι τώρα. 

Αυτός, λοιπόν, είναι ο δικός µας κόσµος και είναι ο κόσµος της
ενότητας, ενώ εδώ είναι ο δικός σας κόσµος, είναι ο κόσµος του
«αναλαµβάνουµε το ρίσκο». Και έρχεται ο λογαριασµός. 

Διότι, κύριε Τσίπρα, θα έχετε πληροφορηθεί ότι τελικά στη
Νέα Σµύρνη κολλούσε ο ιός από τις πορείες. Είναι ο δικός σας
κόσµος, ο οποίος θέλετε να σπιλώνετε τους πολιτικούς σας αν-
τιπάλους. Και είναι ο δικός σας κόσµος, που ο κόσµος της επι-
βίωσής σας, διότι εσείς σε οµαλές συνθήκες δεν καταφέρατε
ποτέ σαν παράταξη να κάνετε κάτι. Πάντοτε επιδιώκατε τη διχό-
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νοια στους Έλληνες και πάντοτε επιδιώκατε ανώµαλες καταστά-
σεις. Έτσι βρεθήκατε από το 3% να γίνετε κυβέρνηση. Στην οµα-
λότητα δεν θα µπορούσατε ποτέ να τύχετε εµπιστοσύνης και
έπρεπε να είχατε έναν πλήρη διχασµό στους Έλληνες. 

Κύριε Τσίπρα, ως κυβέρνηση ήσασταν τραγικοί. Ως Αντιπολί-
τευση είσαστε κωµικοί. Και δυστυχώς, σήµερα, µε τον λόγο σας
υποπέσατε στη µεγαλύτερη πολιτική πρόκληση η οποία µπο-
ρούσε να υπάρξει. Εσείς, κύριε Τσίπρα, ήρθατε εδώ να πείτε ότι
δεν διώκετε εσείς πολιτικούς αντιπάλους και διώκουµε εµείς πο-
λιτικούς αντιπάλους. 

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τώρα, ποιος λειτουργεί σύµφωνα µε
το Σύνταγµα και ποιος λειτουργεί σύµφωνα µε την πολιτική του
ιδεολογία, να σπιλώνει πολιτικούς αντιπάλους. 

Κύριοι συνάδελφοι, στη Βουλή των Ελλήνων ήρθαν δύο δικο-
γραφίες πριν από έναν µήνα. Η µία δικογραφία ήταν η δικογρα-
φία της «FOLLI FOLLIE» και η άλλη ήταν η δικογραφία του κ.
Παππά. Στη δικογραφία της «FOLLI FOLLIE» εµπλέκονται τέσ-
σερα κορυφαία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Ήταν ο κ. Φλαµπουράρης
εδώ, ο οποίος χειροκροτούσε. 

Και τι στοιχεία υπάρχουν για την υπόθεση «FOLLI FOLLIE», κύ-
ριοι συνάδελφοι; Υπάρχει ένα e-mail που αναφέρει τα τέσσερα
αυτά πρόσωπα ότι ενδιαφέρονται για την εταιρεία και µάλιστα,
τον κ. Μπαλαούρα τον χαρακτηρίζει ως «µπροστάρη», υπάρχουν
πράξεις και παραλείψεις της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς και
υπάρχει και κάτι, το οποίο θα δούµε αύριο στην Επιτροπή Κοινο-
βουλευτικής Δεοντολογίας που αφορά τον κ. Αραχωβίτη, µια
ολόκληρη σκέψη της ανακρίτριας που χειρίζεται την υπόθεση. 

Ο κ. Φλαµπουράρης και ο κ. Αραχωβίτης που χειροκροτούσαν
σήµερα τον κ. Τσίπρα θα πρέπει να αισθάνονται ανακουφισµένοι
που η Κυβέρνηση είναι η Νέα Δηµοκρατία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διότι εµείς όλα αυτά τα στοιχεία, κύριοι συνάδελφοι, τα µελε-

τήσαµε και είπαµε ότι ναι, µε ένα e-mail δεν θα κάνουµε προκα-
ταρκτική επιτροπή και ας είναι ο κ. Φλαµπουράρης. 

Εσείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε τι στοιχεία κάνατε προκαταρκτική
επιτροπή; Με µια µαρτυρία κουκουλοφόρου µάρτυρα ότι πήρε
ο Σαµαράς µε τροχήλατη βαλίτσα στο Μαξίµου χρήµατα; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Με τρεις σειρές προστατευόµενους µάρτυρες ότι ο Πικραµέ-

νος πήρε 200.000 ευρώ; 
Και ο κ. Χαρίτσης, ο κ. Φλαµπουράρης, ο κ. Αραχωβίτης και ο

κ. Μπαλαούρας τότε µε αυτά τα στοιχεία που σας λέω, µε µαρ-
τυρικές καταθέσεις µοναδικές, ευφάνταστες, ήρθαν στην κάλπη
εδώ και ψήφισαν για δέκα πολιτικά πρόσωπα. Κι αυτή εδώ η πα-
ράταξη έρχεται και λέει ότι όχι µε e-mail -µάλιστα αναφέρει και
ποσό το e-mail- δεν το θεωρούµε ικανό να πούµε ότι αυτό από
µόνο του είναι στοιχείο για να πάµε σε προκαταρκτική επιτροπή.

Διότι εµείς θέλουµε να αντιπαρατιθέµεθα µε εσάς µε επιχει-
ρήµατα πολιτικά. Ποτέ δεν ήσασταν αντίπαλοί µας στο επίπεδο
το οποίο νοµίζετε. Διότι ξέρουµε ότι η ιδεολογία µας έχει επιτύχει
παντού και µπορούµε να σας νικάµε ιδεολογικά. Εσείς είστε
αυτοί που θέλετε να σπιλώνετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους. 

Αφού λοιπόν εξετάσαµε την «FOLLI FOLLIE» και είδαµε ότι δεν
υπάρχουν στοιχεία στην παρούσα φάση τουλάχιστον, πήραµε
µια απόφαση και λέµε ότι δεν κάνουµε προκαταρκτική και ας
αφορά τον τότε Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης ουσιαστικά, τον
κ. Φλαµπουράρη που ήταν πιο κοντά απ’ όλους στον κ. Τσίπρα.
Διότι εµείς µε ένα e-mail δεν θα κάνουµε προκαταρκτική επι-
τροπή. Ήρθε όµως και η υπόθεση του κ. Καλογρίτσα.

Και µιας που µιλάµε για αναξιόπιστους και µη αναξιόπιστους
µάρτυρες, µε συγχωρείτε δεν µπορεί σ’ αυτή εδώ τη χώρα οι
µόνοι αξιόπιστοι µάρτυρες να είναι οι προστατευόµενοι µάρτυ-
ρες της «NOVARTIS». Δεν υπάρχει άλλος αξιόπιστος! Όλοι οι
άλλοι ήταν αναξιόπιστοι. 

Για τον κ. Καλογρίτσα βέβαια περίµενα να µου πείτε ένα επι-
χείρηµα που θα µε έφερνε σε πολύ δύσκολη θέση. Πράγµατι
ένας άνθρωπος ο οποίος χειροκροτούσε τον Αλέξη Τσίπρα όταν
έκανε κουβέντα για τα ΜΜΕ, δεν µπορεί να είναι αξιόπιστος.
Αυτό θα ήταν επιχείρηµα. Γιατί ο κ. Καλογρίτσας εσάς χειροκρο-
τούσε, δικός σας άνθρωπος ήταν. Εσείς τον γνωρίζετε. Θα
έφτανε όµως για εµάς µόνο αυτό το οποίο έλεγε ο κ. Καλογρί-

τσας να ήταν ικανό για να πούµε να πάµε σε µια Προκαταρκτική
Επιτροπή;

Άκουσα µε προσοχή και τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΣΥΡΙΖΑ που προσπάθησε να πει τι νοµικά επιχειρήµατα τίθενται.
Από εµάς µόνο νοµικά επιχειρήµατα τέθηκαν. Από τον κ. Τζανα-
κόπουλο εδώ και απ’ όλους τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ που πέ-
ρασαν, δεν άκουσα ένα νοµικό επιχείρηµα αναφορικώς µε το
αποδεικτικό υλικό. 

Πάµε λοιπόν συγκεκριµένα να δούµε τι λέει ο κ. Καλογρίτσας
σας και τι εισφέρει σ’ αυτά ο κ. Καλογρίτσας. 

Ο κ. Παππάς εδώ πέρα ήρθε -και µε όλο τον σεβασµό βέβαια
στον άνθρωπο ο οποίος ελέγχεται και πρέπει να το σεβόµαστε
και είναι ελεύθερος να πει ό,τι θέλει- και συµπεριφέρθηκε σαν να
είναι ακόµα Υπουργός Επικρατείας και υπερασπιζόταν το νοµο-
σχέδιό του. Δεν ήρθε αυτή η δικογραφία για τον νόµο Παππά.
Ήρθε αυτή η δικογραφία διότι µε τους όρους του νόµου Παππά
ο κ. Παππάς ελέγχεται διότι καταστρατήγησε ό,τι όριζε αυτός ο
νόµος προκειµένου να ευνοήσει άτοµα. 

Ο κ. Καλογρίτσας λοιπόν έρχεται και µας λέει ότι µε εντολή
του κ. Παππά έπρεπε να µπει σε µια διαγωνιστική διαδικασία για
να πάρει άδεια και διασφάλισε ο κ. Παππάς σε συνεννόηση µε
τη «CCC» να υπάρξουν αρχικά τα 3 εκατοµµύρια ευρώ. Δεν λέει
µόνο αυτό. Γιατί είπε ο κ. Ραγκούσης, «έφταναν τα 3 εκατοµµύ-
ρια;». Λέει ότι θα έβαζε και το υπόλοιπο ποσό η «CCC». Αυτό το
λέει ο κ. Καλογρίτσας. 

Τι εισφέρει ο κ. Καλογρίτσας σε αυτό; Εισφέρει το εξής: Γίνε-
ται µια διαβούλευση µε τη «CCC» δυο µέρες πριν λήξουν οι εγ-
γυητικές επιστολές της τράπεζας και ξαφνικά, ενώ υποτίθεται ότι
το θέµα που λέτε εδώ πέρα είναι η «ΤΟΞΟΤΗΣ» για ένα έργο στα
Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα, αποστέλλεται e-mail που έχει τη σύµ-
βαση και την προκήρυξη για τις τηλεοπτικές άδειες και ολόκληρο
business plan στην πορεία για το πώς θα γίνουν τα κανάλια.

Και δεν στέλνεται µόνο αυτό. Γίνεται η κουβέντα για το πώς
θα µεταφερθούν τα λεφτά. Διότι η «CCC» -και αυτό το λέει στο
υπόµνηµα έγγραφων εξηγήσεών της- δεν αρνείται ποτέ ότι ήξερε
ότι τα 3 εκατοµµύρια αυτά δεν αφορούσαν το έργο στα Ηνωµένα
Αραβικά Εµιράτα. Διαβάστε τις έγγραφες εξηγήσεις του κ.
Χούρι. Λέει «Μας πλησίασε ο κ. Καλογρίτσας για άλλα του επεν-
δυτικά σχέδια, του είπαµε ότι δεν µπορούµε να σας δώσουµε
λεφτά, αλλά µπορούµε να κάνουµε αυτή τη σύµβαση».

Και αυτή η σύµβαση δεν θα είχε ιδιαίτερο ενδιαφέρον αν δεν
βλέπαµε µέσα στα e-mail να αναφέρονται επί λέξει ο «Λευκός
Οίκος» και ο λογαριασµός στα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα. Δεν
άκουσα από τους δέκα Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ που µίλησαν να
µας πουν για την «White Porscha», να µας πουν για το «White
House», να µας πούνε για αυτά εδώ τα e-mail. Διότι τα e-mail
λένε ότι θα γίνει µε φίλους του «White House» και µέσω των Ηνω-
µένων Αραβικών Εµιράτων και µέσω λογαριασµού στην Κύπρο
θα πάνε τα λεφτά. Και τα λεφτά πήγαν. Και ο κ. Καλογρίτσας -
εκεί είναι η µαρτυρία του- αποδεικνύει αυτή τη διαδροµή και λέει
ότι όλα αυτά έγιναν µε εντολή του κ. Παππά.

Να µην το ψάξουµε αυτό το θέµα; Εσείς δηλαδή όταν διαβά-
ζετε σε e-mail να σας λένε «White House», όταν διαβάζετε σε e-
mail να λένε «φίλοι της κυβέρνησης για µεταφορά χρηµάτων από
την Κύπρο» δεν πρέπει να ψαχτεί;

Θα πάρω και την δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε.
Έρχονται λοιπόν τα χρήµατα. Κατατίθενται εκπρόθεσµα τα 3

εκατοµµύρια ευρώ. Τι λέει ο κ. Καλογρίτσας; Ο κ. Καλογρίτσας
λέει το εξής ενδιαφέρον. Μόλις αυτή εδώ η παράταξη έβγαλε το
θέµα µε τα βοσκοτόπια, έκανε τις ερωτήσεις και έκανε τις µηνυ-
τήριες αναφορές, ξέρετε τι συνέβη; Υπαναχώρησε λέει η «CCC»
και έπρεπε να βρεθούν από αλλού τα 20 εκατοµµύρια. Θα µου
πείτε, «το λέει ο κ. Καλογρίτσας αυτό. Ευσταθεί; Πρέπει να διε-
ρευνηθεί;».

Την ίδια περίοδο σε ανύποπτη φάση έρχονται δύο άνθρωποι
ο κ. Κοντοµηνάς και ο κ. Μαρινάκης. Παρεµπιπτόντως επειδή
λέτε ότι εδώ πέρα ήταν τα συµφέροντα των ΜΜΕ, ο κ. Καλογρί-
τσας και ο κ. Μαρινάκης δεν είχαν κανάλια. Ο κ. Μαρινάκης από
εσάς πήρε πρώτη φορά κανάλι. Δεν είχε κανάλι εκείνη την πε-
ρίοδο. 

Και τι έρχονται και καταθέτουν; Προσέξτε, όταν λέει ο Καλο-
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γρίτσας ότι υπαναχωρεί η «CCC», λέει ο Μαρινάκης ότι ο Παπ-
πάς µου ζήτησε να δώσω 20 εκατοµµύρια ευρώ στον Καλογρί-
τσα. Ήταν τα λεφτά που έπρεπε να µπουν. Έρχεται ο
Κοντοµηνάς και λέει: «Μου ζητήθηκε να δώσω το 51% του κανα-
λιού». 

Άρα δεν είναι µόνο η µαρτυρία του κ. Καλογρίτσα. Είναι η δια-
δροµή των χρηµάτων και είναι ότι τη στιγµή που υπαναχωρεί η
«CCC», έρχονται δύο άλλες µαρτυρίες και προστίθενται στους
δύο ακόµη µάρτυρες που έχει βάλει ο κ. Καλογρίτσας και λένε
ότι δεν υπήρχε κανένα επενδυτικό σχέδιο στα Ηνωµένα Αραβικά
Εµιράτα. 

Αυτό το συγκεκριµένο, επειδή άκουσα κι αυτό το επιχείρηµα,
τα 3 εκατοµµύρια αν τα οφείλει ο κ. Καλογρίτσας, θα τα πληρώ-
σει, γιατί αυτά τα 3 εκατοµµύρια θα πρέπει να επιστραφούν στη
«CCC», όποια κι αν ήταν η έννοµη σχέση. Και το διαιτητικό δικα-
στήριο δεν παίρνει καθόλου θέση σ’ αυτά τα e-mail τα οποία
λέτε. Η δε απόφαση του µονοµελούς πρωτοδικείου -στοιχειώδη
νοµικά είναι- έρχεται και επικυρώνει µια απόφαση. Αλλά αυτά τα
e-mail δεν τέθηκαν ποτέ. Αυτά λοιπόν τα e-mail σε συνδυασµό
µε όλη αυτή την πορεία δεν πρέπει να τα εξετάσουµε; 

Και πού είναι τώρα το ενδιαφέρον; Αυτά τα 3 εκατοµµύρια τε-
λικά, ενώ έπρεπε να καταπέσουν, γιατί δεν έδωσε την πρώτη
δόση ο κ. Καλογρίτσας, επειδή κρίθηκε αντισυνταγµατικός στο
κοµµάτι αυτό ο νόµος του κ. Παππά -που µας έλεγε εδώ ότι δεν
έχει βγει και ακυρώθηκε ο διαγωνισµός- επεστράφησαν πίσω.
Έρχεται λοιπόν ο κ. Καλογρίτσας και λέει το εξής: Ότι µε εντολή
πάλι του κ. Παππά µου ζητήθηκε να κάνω την εφηµερίδα «DOC-
UMENTO».

Ακούγεται εδώ πέρα το επιχείρηµα της διαδροµής των χρηµά-
των. Τελικά τα χρήµατα τα πήρε ο κ. Καλογρίτσας. Εσείς το είπατε
εδώ. Έκανε τις µειώσεις και τα έχει πάρει. Το «DOCUMENTO» το
έφτιαξε ο κ. Καλογρίτσας ή δεν το έφτιαξε; Διευθυντής έκδοσης
ήταν ο κ. Βαξεβάνης, δεν ήταν ιδιοκτήτης. Με τι το έφτιαξε; Δεν
χρησιµοποίησε χρήµατα για να γίνει µια εφηµερίδα; Εδώ πέρα
µέσα είστε και δηµοσιογράφοι. Αύριο το πρωί πάµε και κάνουµε
µια εφηµερίδα. Είναι site; Δεν προσέλαβε κόσµο; Δεν πλήρωσε
κόσµο; Δεν έβγαλε φύλλα; 

Και µετά από τρεις µήνες εγκαταλείπει το εκδοτικό εγχείρηµα.
Και πράγµατι δεν γίνεται µεταβίβαση µετοχών. Γίνεται όµως κάτι
που εγώ δεν µπορώ να το καταλάβω. Ενώ έχουµε µια εφηµερίδα
µε όλο το προσωπικό, δηµιουργείται µια άλλη εταιρεία και ξαφ-
νικά όλο το προσωπικό απολύεται από τη µια εταιρεία και προσ-
λαµβάνεται συνειδητά στην άλλη εταιρεία του κ. Βαξεβάνη ως
ιδιοκτήτη πλέον και υπάρχει και ο τίτλος «DOCUMENTO».

Εγώ λέω ότι όλα αυτά µπορεί να έχουν γίνει νόµιµα. Ο κ. Κα-
λογρίτσας όµως λέει ότι όλα αυτά έγιναν µε εντολή του κ. Παππά
και χρήµατα τα οποία χρησιµοποιήθηκαν εκεί ήταν χρήµατα των
3 εκατοµµυρίων ευρώ, τα οποία µπορεί να τα έβαλε πρώτα ο κ.
Καλογρίτσας, αλλά τα πήρε µετά από τα 3 εκατοµµύρια που λέτε
ότι τσέπωσε. Το θεωρείτε παράλογο να δούµε αν τελικά έγινε
αυτό το εγχείρηµα µε εντολή του κ. Παππά; Και ενδεχοµένως να
µην ισχύει τίποτα. 

Και επειδή έχω διαβάσει και τις ανακοινώσεις του κ. Βαξεβάνη,
µπορεί να έχει 100% δίκιο σ’ αυτά τα οποία λέει. Και να πει ο άν-
θρωπος ότι «όχι, ορίστε αυτή η εταιρεία έγινε, δεν έχει καµµία
σχέση µε την προηγούµενη, δεν πήρε τίποτα από το ενεργητικό». 

Μου κάνει όµως µια εντύπωση πώς εξαφανίζεται µία εφηµε-
ρίδα που έχει γίνει και λειτουργεί και όλη µαζί εν συνόλω πηγαίνει
σε µια άλλη εταιρεία. Αυτά όλα, λοιπόν, θέσαµε.

Και προσέξτε, ενώ στη µηνυτήρια αναφορά υπάρχουν έξι -
επτά αδικήµατα, πάλι ήρθαµε εδώ και βασανιστήκαµε. Είπαµε,
ποια αδικήµατα θα εξετάσουµε; Και το βασικό, ο πυρήνας που
κρίνεται αυτή τη στιγµή ποιος είναι; Ότι αν ισχύουν αυτά όλα µε
τα αποδεικτικά στοιχεία τα οποία εισφέρονται, τα οποία καταγ-
γέλλουν ο κ. Καλογρίτσας και όλοι οι άλλοι µάρτυρες και ο κ.
Μαρινάκης και ο κ. Κοντοµηνάς, ότι ζητήθηκαν λεφτά, αφ’ ενός
έχουµε το κοµµάτι -να πάω από τα απλά- της παράβασης καθή-
κοντος, διότι τη στιγµή που ένας Υπουργός «έτρεχε» τον διαγω-
νισµό µε τους δικούς του όρους -εγώ σας λέω πριν βγει άκυρος
από το Συµβούλιο Επικρατείας-, παράλληλα µιλούσε µε άλλους
πώς θα βρούνε λεφτά και ήξερε, γιατί αποδεικνύεται τώρα, ότι ο

κ. Καλογρίτσας δεν είχε τα χρήµατα να συµµετάσχει.
Γιατί αν προσχωρήσω στη δική σας θέση, αυτά τα 3 εκατοµ-

µύρια δεν είναι 3 εκατοµµύρια του κ. Καλογρίτσα. Άρα εκ του
αποτελέσµατος ο κ. Καλογρίτσας δεν έχει τα λεφτά. Αλλά ο κ.
Καλογρίτας µε εσάς µιλούσε και τα e-mail µέσα τον «White
House» λένε. Και αν αυτά τα 3 εκατοµµύρια µετά γύρισαν, πού
πήγαν, έχει ενδιαφέρον και βεβαίως να ανοίξουν λογαριασµοί,
επειδή ειπώθηκε, να δούµε πώς ήρθαν αυτά τα 3 εκατοµµύρια
και από πού ήρθαν αυτά τα 3 εκατοµµύρια και πού κατέληξαν.
Φαντάζοµαι ότι όποιος δεν έχει να φοβηθεί τίποτα δεν έχει να
φοβηθεί και αυτά. 

Αυτά, λοιπόν, είναι τα στοιχεία τα οποία εισφέρει η πλειοψη-
φία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Πρέπει να γίνει τώρα η Προ-
καταρκτική Επιτροπή; Υπήρχε µια λογική να πούµε ότι, επειδή
έχουµε πανδηµία, δεν κάνουµε τίποτα. Τα στοιχεία όµως υπάρ-
χουν και η παραγραφή είναι προ των πυλών. 

Εγώ περίµενα από τον κ. Παππά στην πορεία υποστηρίζοντας
τον νόµο του, όπως είπε ο κ. Καππάτος και ο κ. Μαρκόπουλος
και η εισηγήτριά µας η κ. Παπακώστα, ότι θα κατέληγε στο τέλος
και θα έλεγε ότι «εγώ θέλω να διερευνηθεί αυτή η υπόθεση, γιατί
θα πάµε και θα διαλύσουµε µέσα στην Προκαταρκτική τον κ. Κα-
λογρίτσα».

Τι είπε όµως ο κ. Τσίπρας από αυτό εδώ το Βήµα; «Δεν έχουµε
εµπιστοσύνη στην προκαταρκτική επιτροπή. Έχουµε όµως εµπι-
στοσύνη στην ελληνική δικαιοσύνη». 

Κύριε Τσίπρα, πράγµατι έχουµε εµπιστοσύνη στην ελληνική δι-
καιοσύνη, όπως και τα δέκα πρόσωπα που συκοφαντήσατε. Διότι
η προκαταρκτική επιτροπή τους έστειλε στη δικαιοσύνη. Για τα
επτά, είχε αρχειοθετηθεί η υπόθεση. Άρα τα στοιχεία τα οποία
είχατε φέρει ήταν γελοία στοιχεία και επιµείνατε σ’ αυτά τα στοι-
χεία. Για τους δύο, δεν έχουν κληθεί ακόµα να δώσουν έγγρα-
φες. Άρα τα στοιχεία τα οποία είχατε ήταν γελοία και επιµένατε
σ’ αυτά τα στοιχεία. Και ο ένας που του έχει ασκηθεί δίωξη και
δεν είναι άτοµο της παράταξής µας προφανώς έχει το τεκµήριο
αθωότητας.

Γιατί, ναι, µπροστά σε αυτό το οποίο δηµιουργήσατε -και ολο-
κληρώνω, κύριε Πρόεδρε- είπε µία αλήθεια ο κ. Τσίπρας από
αυτό εδώ το Βήµα. Τι είπε; Απέδειξε ακριβώς αυτό που λέγαµε
µε τους αρµούς της εξουσίας. 

Γιατί διώξατε τον κ. Παπαγγελόπουλο; Διότι πήγε να διερευ-
νήσει το σκάνδαλο της «NOVARTIS», άρα αποδέχεστε το γεγο-
νός αυτό που φωνάζαµε τόσον καιρό ότι το σκάνδαλο
«NOVARTIS» δεν το διερευνούσε η δικαιοσύνη, αλλά ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος. Και µε ποια αρµοδιότητα Υπουργός Δικαιοσύνης
διερευνούσε τα δέκα πολιτικά πρόσωπα, όπως οµολόγησε από
αυτό εδώ το Βήµα ο κ. Τσίπρας;

Γιατί αν την έρευνα την έκανε η δικαιοσύνη, θα είχαµε τα απο-
τελέσµατα που έχουµε τώρα µε τις αρχειοθετήσεις επί των ηµε-
ρών σας. Αλλά την έρευνα την έκανε ο κ. Παπαγγελόπουλος µε
εντολές που ελάµβανε. Οι δύο υποθέσεις, λοιπόν, συνδέονται µε-
ταξύ τους. Είναι αυτό το οποίο θελήσατε να κάνετε, να ελέγξετε
τους αρµούς της εξουσίας στη δικαιοσύνη, να ελέγξετε τους αρ-
µούς της εξουσίας στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, να ποδηγε-
τήσετε τη δηµοκρατία.

Αυτή η πράξη σας θα σας συνοδεύει για τον απλούστατο λόγο
ότι εµείς, σε αντίθεση µε εσάς, φέρνουµε στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο ό,τι έχει στοιχεία για να πάει παρακάτω. Ψηφίζουµε µε
περηφάνια την πρόταση η οποία κατατίθεται από τη Νέα Δηµο-
κρατία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μέχρι να ετοιµαστεί

υγειονοµικά το Βήµα, θα εκµεταλλευτώ τον χρόνο να υπενθυ-
µίσω για µια ακόµα φορά, και επειδή µας ακούνε πολλοί, ότι
αύριο 31 Μαρτίου λήγει η προθεσµία, µετά από παράταση τεσ-
σάρων µηνών, για την υποβολή δηλώσεων περιουσιακής κατά-
στασης µε τον όρο, όπως λέµε, του «πόθεν έσχες». Για όλους
τους υπόχρεους όχι µόνο για Βουλευτές και δικαστές, αλλά για
όσους έχουν υποχρέωση στην ελληνική επικράτεια αύριο είναι η
τελευταία µέρα υποβολής «πόθεν έσχες».

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Παφίλης.
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τι ζούµε αλήθεια και σήµερα; Τι ζούµε,
όχι µόνο σήµερα, αλλά πολλά χρόνια;

Δεν θέλω να προσβάλω το θέατρο, αλλά λέω «και σήµερα» γιατί
αυτό το σκηνικό πια του σηµερινού «θεάτρου» είναι τόσο χιλιο-
παιγµένο που καταντά σε τελευταία ανάλυση κυριολεκτικά θα το
έλεγα αηδία, που δεν είναι πολιτικός όρος, αλλά ταιριάζει.

Έχετε την εντύπωση ότι ο ελληνικός λαός είναι βλάκας, και
εσείς και εσείς και το ΠΑΣΟΚ, που παριστάνει την παρθένα τώρα,
λες και εµφανίστηκε τώρα; Έχετε την εντύπωση ότι ο ελληνικός
λαός δεν καταλαβαίνει τι συµβαίνει, κυριολεκτικά, άσχετο το πώς
εκφράζεται ή όχι. Δεν έχει καταλάβει αυτό το παιχνίδι που παίζετε
όλα αυτά τα χρόνια µε τα σκάνδαλα και τις κατηγορίες; Και που
καταλήγει τελικά; Όλοι αθώοι, δεν υπάρχει τίποτα. 

Άκουγα τον κ. Τσίπρα: «Η Νέα Δηµοκρατία έχει καθεστωτική αν-
τίληψη». Τώρα έλεγε η Νέα Δηµοκρατία ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καθε-
στωτική αντίληψη και ήθελε να ελέγξει τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης κ.λπ. ότι δίωξε τους πολιτικούς αντιπάλους. Τώρα
λέει ο ΣΥΡΙΖΑ ότι η Νέα Δηµοκρατία διώκει τους πολιτικούς αντι-
πάλους. Τι ξεφτίλα είναι αυτή; Τι νοµίζετε; Κάποτε θα σπάσει και
θα ξεσπάσει αυτό που δεν περιµένετε και οι δύο.

Και µάλιστα, τα ακούµε σε µια περίοδο που ο ελληνικός λαός
ζει κυριολεκτικά µε το άγχος της επιβίωσης, της ζωής δηλαδή, όχι
της οικονοµικής µόνο, αλλά το αν αρπάξει -φοβάται ο κόσµος και
έχει δίκιο- τον κορωνοϊό, πού θα καταλήξει.

Και βέβαια, κύριε Πλεύρη, ο φίλος σας ο Μπογδάνος, επειδή
τρέχει κάθε ηµέρα στις διαδηλώσεις, κόλλησε κορωνοϊό. Ο Μπο-
γδάνος κόλλησε κορωνοϊό, επειδή κάθε ηµέρα είναι στις διαδη-
λώσεις που κάνουν οι µαζικοί φορείς του ΚΚΕ κ.λπ.! 

Είναι τα απίστευτα που λέγονται ότι έξω µε αποστάσεις στις δια-
δηλώσεις κολλάει και µέσα στο Μετρό ο ένας πάνω στον άλλον
σαν σαρδέλα δεν κολλάει. Μέσα στους εργασιακούς χώρους δεν
κολλάει µε προστασία της µάσκας, ενώ στη διαδήλωση µε τη
µάσκα, που είναι έξω, κολλάει.

Τι είναι αυτά που ακούµε; Και γιατί τα λέτε αυτά; Γιατί δεν πή-
ρατε κανένα µέτρο. Έχετε εγκληµατικές ευθύνες και για τα µέσα
µαζικής µεταφοράς και κυρίως για τους χώρους δουλειάς που
είναι υγειονοµική βόµβα. Και το λένε σχεδόν όλοι οι επιστήµονες
ακόµα και δικοί σας, γιατί δεν πήρατε άλλα µέτρα που έπρεπε να
πάρετε κ.λπ..

Έχει, λοιπόν, το άγχος ο κόσµος, αν του συµβεί, ότι θα πεθάνει,
το σκέπτεται. Θα είναι στην ουρά για να βρει ανύπαρκτο κρεβάτι
ή να πουλήσει ό,τι έχει και δεν έχει, να πάρει δάνειο -όχι από τις
τράπεζες βέβαια, αλλά από συγγενείς-, για να πάρει σειρά στις
διακόσιες ΜΕΘ που υπάρχουν στα ιδιωτικά. 

Καλά αυτό πώς µπορεί να το χαρακτηρίσει κανένας; Απανθρω-
πιά; Είναι µικρή η λέξη. Να περιµένει ο άλλος είκοσι ηµέρες και να
πεθαίνει -είκοσι επτά χρόνων ο ένας, σαράντα ο άλλος- και εσείς
µε διακόσια κρεβάτια στον ιδιωτικό τοµέα δεν τα αγγίζετε και δεν
τα επιτάσσετε και δεν επιστρατεύετε και τους ιατρούς, γιατί
άραγε;

Για να µην θίξετε τα εκατοµµύρια που κερδίζουν και που τους
ταΐζετε τώρα και πεθαίνει ο κόσµος τζάµπα. Θα το πληρώσετε πα-
νάκριβα, πολύ ακριβά, πολύ περισσότερο απ’ όσο φαντάζεστε!

Τώρα να πω και για τα εµβόλια. Τι έχετε να πείτε; Με τις εξαγ-
γελίες που κάνατε έχετε ξεφτιλιστεί κυριολεκτικά. Και να ξέρετε
ότι ο κόσµος δεν σας πιστεύει πια ότι θα κάνουµε ένα εκατοµµύριο
εµβόλια µέσα στον Απρίλη. Και σας ρωτάµε: Όταν εµείς σας εί-
παµε «όλα τα εµβόλια», γιατί δεν λέτε όλα; Δεν είµαστε µε τη
Ρωσία, να είµαστε καθαροί, αλλά το Sputnik τέλος πάντων το έχει
υιοθετήσει η µισή ανθρωπότητα. Εσείς εκεί, µε τα συµφέροντα
των πολυεθνικών, µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και ας πεθαίνει ο κό-
σµος. Τι εξήγηση δίνετε; Γιατί δεν το κάνατε αυτό; Τώρα αρχίζετε
και το ψιθυρίζετε. Να πάρουµε όλα τα εµβόλια τα οποία έχουν πα-
ράξει οι εταιρείες.

Τώρα, αυτή η αντιπαράθεση βέβαια βολεύει και τη Νέα Δηµο-
κρατία, βολεύει και τον ΣΥΡΙΖΑ. Εδώ τώρα ακούστε. Όταν ο δι-
κοµµατισµός είναι ιστορική εµπειρία, αδυνατίζει το ένα πόδι, του
κάνει ένεση το άλλο. Έτσι γίνεται. Πάσα κάνετε και στον ΣΥΡΙΖΑ
και βέβαια προσπαθείτε να τσιµεντώσετε και τις δικές σας δυνά-
µεις για να κρύψετε τι; Τη στρατηγική σύµπλευση που έχετε και
σ’ αυτόν τον τοµέα. 

Για να δούµε, λοιπόν, πέρα από τα υπόλοιπα. Και τέλος πάν-
των σταµατήστε και αυτό το «Αριστερά» ότι είναι σε σύγκρουση
µε τη Δεξιά. Ποια Αριστερά; Έχετε δει νατοϊκή Αριστερά; Έχετε
δει Αριστερά να είναι µε τον αµερικάνικο ιµπεριαλισµό; Έχετε δει
Αριστερά να έχει υποθηκεύσει όλη την Ελλάδα για ενενήντα
εννιά χρόνια; Τι Αριστερά είναι; Δεν είναι. Απλώς παίζετε και
εσείς το παιχνίδι για να µην πάει αλλού ο κόσµος.

Τι ακούµε λοιπόν; Ακούστε, και απευθύνοµαι στον λαό κυρίως.
Η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ θέλουν αντικει-
µενική ενηµέρωση και δεν έκαναν καµµία προσπάθεια να ελέγ-
ξουν τα κανάλια και να συζητήσουν µε τα κανάλια. Η Νέα
Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ δεν κάνουν καµµιά παρέµβαση στη δι-
καιοσύνη. Καλά, µας κοροϊδεύετε; Μας δουλεύετε; Τι είναι αυτά
που λέτε τώρα; Και ο τελευταίος άνθρωπος το ξέρει αυτό, εκτός
από κάποιους πορωµένους. Κάθε Κυβέρνηση προσπαθεί να
ελέγξει και τα µαζικά µέσα ενηµέρωσης και τη δικαιοσύνη. Ψέ-
µατα λέµε; Ποιος διορίζει την ηγεσία της δικαιοσύνης; Η εκά-
στοτε Κυβέρνηση. Ναι ή όχι; Η εκάστοτε Κυβέρνηση. Ο ΣΥΡΙΖΑ
το άλλαξε; Όχι. 

Σε σχέση µε τα κανάλια, µας δουλεύετε τώρα; Ήµουν από αυ-
τούς που είχα την ατυχία πολλά χρόνια να βγαίνω συνέχεια στα
κανάλια. Θα σας πω ένα περιστατικό επί ΠΑΣΟΚ. Πού είναι εδώ
ο Κεγκέρογλου να µας τα πει; Όταν ήµουν υποψήφιος περιφε-
ρειάρχης, επειδή κάναµε εκπαίδευση σε οκτώ δευτερόλεπτα να
κάνουµε δήλωση, τι έκαναν στο τέλος; Έκοψαν τη φωνή! Και
πήρε τηλέφωνο από το γραφείο Τύπου και λέει: «Να σας ενηµε-
ρώσουµε ότι ο κ. Παφίλης δεν είναι µουγκός». Και µας τώρα
βγαίνει τώρα και το ΠΑΣΟΚ να ξεχάσουµε όλο το παρελθόν. Τι
µας λέτε! Όλη η κοινωνία το ξέρει. Αφού το βλέπει κάθε φορά
πώς αλλάζει το παιχνίδι. Μπαίνει το ένα κόµµα είναι µπλε, µπαίνει
το άλλο ήταν πράσινο. Μπαίνει τώρα χρώµα, όχι ροζέ, µπλε -
πράσινο - ροζ! Και ακριβώς τα ίδια γίνονται. 

Και τέλος πάντων, ας µιλήσουµε για τις µεγάλες στρατηγικές
διαφωνίες, κύριε Πολάκη. Συµφωνείτε ότι η ενηµέρωση πρέπει
να είναι στα χέρια των επιχειρηµατιών, εκτός από την κρατική τη-
λεόραση; Ναι ή όχι; Συµφωνείτε. Και µάλιστα κάποιος -δεν θέλω
να πω όνοµα- τι είπε; Ότι η ενηµέρωση είναι ακριβό σπορ για χον-
τρά πορτοφόλια. Έτσι δεν είναι; 

Και αλήθεια, τι συνέβη όλα αυτά τα χρόνια; Πρώτα ήταν Νέα
Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ. Και για το ΠΑΣΟΚ λέω τώρα, που είναι
κάτω από τον µανδύα του Κίνηµα Αλλαγής, µην ξεχάσουµε τι γι-
νόταν στην τηλεόραση. Κόλαση γινόταν τότε. Και να σταµατήσει
να λέει για τον νόµο του ’89 που εµείς δεν συµφωνούµε. Και
έχουµε πει και για το ’89. Το ψήφισε το ΠΑΣΟΚ τότε, σούµπιτο.
Όλα τα κόµµατα της Βουλής το ψήφισαν τότε. Τώρα, από εκεί
και πέρα, δεν θέλω να κάνω άλλα σχόλια.

Τι έκανε το ΠΑΣΟΚ, όταν έπεσε η Νέα Δηµοκρατία; Έφτιαξε
καινούργια τζάκια ή προσεταιρίστηκε τα παλιά. Τι προσπάθησε
να κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ; Το ίδιο. Και να προσεταιριστεί παλιά και να
φτιάξει ή να βοηθήσει τέλος πάντων. Πολιτικό ζήτηµα, εµείς δεν
λέµε ότι είναι ποινικό. Να βοηθήσει να στήσει ένα δικό του κα-
νάλι. Πού διαφωνείτε λοιπόν; 

Και µάλιστα, κύριε Πολάκη, ποιο ήταν το πρότυπο που θέλατε
να φτιάξετε και µας µιλάτε για Αριστερά; Το «BBC», που στον τέ-
ταρτο όροφο είναι η «ΜΙ6» και όλες οι ειδήσεις περνάνε από εκεί.
Ξέρετε ποια είναι η «ΜΙ6»; Η Δίωξη Κοµµουνισµού. Αυτό ήταν το
πρότυπό σας. Θέλατε να φτιάξετε ΕΡΤ τύπου «BBC», από τα
σκληρότερα κανάλια προπαγάνδας του ιµπεριαλισµού και του
καπιταλισµού. Δεν διαφωνείτε.

Και να σας πούµε και κάτι; Υπάρχει και µια λεπτοµέρεια, την
είπε και ο Νίκος Καραθανασόπουλος. Πώς γίνεται, όταν ήταν ο
ΣΥΡΙΖΑ, 55% ΣΥΡΙΖΑ, 2,9% το ΚΚΕ. Με 5,5%, το µισό δηλαδή. Με
55,4% η Νέα Δηµοκρατία, 3,3% το ΚΚΕ. Αν έβλεπες τώρα τα διά-
φορα προσωρινά απολειφάδια, τύπου Ανεξάρτητοι Έλληνες, Πο-
τάµι και δεν συµµαζεύεται, διπλάσια και τριπλάσια ποσοστά και
επί των ηµερών σας. Ποιος ήταν ο αντίπαλος λοιπόν; Αυτός που
αµφισβητεί το σύστηµα. 

Τι κάνατε; Προσπαθήσατε µε τους καναλάρχες. Καλά, έχετε
την εντύπωση ότι οι εφοπλιστές, οι τραπεζίτες, οι ιδιοκτήτες των
καναλιών θα κάνουν αντικειµενική ενηµέρωση; Μα τόσο αδιάβα-
στοι είστε; Αποκλείεται. Επιλογή πολιτική κάνατε. Αυτοί θα υπε-
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ρασπιστούν τα συµφέροντά τους και αυτοί θα ανεβοκατεβάσουν
και κυβερνήσεις όταν µπορούν, οι οποίες κυβερνήσεις υπηρε-
τούν τα δικά τους συµφέροντα και όταν βρίσκονται σε δυσκολία,
φέρνουν και τους άλλους. 

Αλήθεια τώρα, µια και λέτε ότι ταΐζει η Νέα Δηµοκρατία, βε-
βαίως ταΐζει και µάλιστα αυτά που ξέρουµε. Όταν εµείς καταθέ-
σαµε την τροπολογία του ΚΚΕ να είναι δωρεάν η εκστρατεία
-γιατί δεν είναι θέµα διαφήµισης- για τον κορωνοϊό, δεν τη στη-
ρίξατε ούτε εσείς, ούτε το Κίνηµα Αλλαγής, ούτε η Ελληνική
Λύση, ούτε φυσικά και η Νέα Δηµοκρατία. Γιατί; Τι λέγατε; Δια-
φάνεια! Δηλαδή να πληρώνει ο ελληνικός λαός. Πόσα είναι µέχρι
τώρα, σαράντα οκτώ; Έχω χάσει τον λογαριασµό. Γιατί; Για την
πανδηµία. Γιατί δεν δεχτήκατε την τροπολογία του ΚΚΕ; Για να
µην τα χαλάσετε µε τα κανάλια, όπως και για την επίταξη των
ιδιωτικών κλινικών. Με διαφάνεια και µε καλή διαπραγµάτευση,
όχι επίταξη µία κι έξω. Οι καηµένοι! Είναι πάµφτωχοι! Δεν ξέρουν
τι να τα κάνουν τα χρήµατα που έχουν. 

Εµείς τι λέµε λοιπόν; Υπάρχουν πολιτικές ευθύνες στη συγκε-
κριµένη επένδυση; Υπάρχουν. Αυτό είναι δεδοµένο. Ποινικές
µέχρι τώρα δεν προκύπτουν και όσο και αν κάνατε την προσπά-
θεια, εµείς δεν µπορέσαµε να τα βρούµε. Γι’ αυτό τι είπαµε, αφού
δεν µπορέσαµε και δεν στοιχειοθετούνται; Όχι να συρθούµε
πίσω από πολιτικές σκοπιµότητες. Είπαµε να γίνει εξεταστική, να
τα ψάξουµε και εκεί θα βρούµε αν υπάρχουν και ποινικές ευθύ-
νες. Γιατί το αρνείστε να γίνει εξεταστική και πάτε κατευθείαν
προανακριτική; Θα έχει την τύχη που είχε και η «NOVARTIS» και
ποιος άλλο ήταν; Του Παπαντωνίου, αν δεν κάνω λάθος. Βαρε-
θήκαµε να τα ακούµε αυτά που τελικά καταλήγουν σε µια φού-
σκα. 

Τι άλλο λέµε λοιπόν; Λέµε ότι όσο η ενηµέρωση είναι στα χέρια
των επιχειρηµατιών, δεν υπάρχει περίπτωση να είναι αντικειµε-
νική ποτέ. Και θα εκβιάζει και θα υπηρετούν οι κυβερνήσεις τα
συµφέροντα αυτών και δεν θα υπάρχει ποτέ αντικειµενική ενη-
µέρωση. 

Τέλος -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ- εδώ τσακώ-
νεστε για την εθνική ενότητα. Ο κ. Τσίπρας, µάλιστα, ζήτησε µο-
ρατόριουµ. Ενότητα; Τι ενότητα θα έχουµε; Ίδια είναι η
κατάσταση του εργάτη, του άνεργου, του νεολαίου που δεν βρί-
σκει δουλειά, µε τους µεγιστάνες του πλούτου; Με αυτούς που
πίνουν το αίµα και τον ιδρώτα του ελληνικού λαού και έχουν
αστρονοµικά ποσά; Ένα εκατοµµύριο για ένα πάρτι ξοδεύουν.
Τι ενότητα να κάνουµε µε αυτούς; Δεν καταλάβαµε! Τι είναι η Ελ-
λάδα; Δεν έχει τάξεις; Δεν έχει ανθρώπους οι οποίοι πεινάνε,
ζουν στη φτώχεια, στη δυστυχία, στην εξαθλίωση, στην αβεβαι-
ότητα και υπάρχουν και οι άλλοι που σκορπάνε τον ιδρώτα τους,
γιατί ο ιδρώτας τους είναι; Τι ενότητα θα κάνουµε;

Αν νοµίζετε -και µιλάω εκ µέρους του ΚΚΕ- ότι θα µας βουλώ-
σετε το στόµα εν ονόµατι πανδηµίας, δεν έχετε διαβάσει ιστορία.
Δεν µας το βουλώσατε σε άλλες συνθήκες, στον τοίχο και στα
εκτελεστικά αποσπάσµατα. Και σταµατήστε να επικαλείστε του-
λάχιστον συνολικά την ιστορία αυτών. Αυτοί δεν ήταν ούτε µε τον
κ. Πάιατ, ούτε µε το ΝΑΤΟ, ούτε µε τους φονιάδες των λαών,
ούτε µε αυτούς που ονοµατίζετε όπως τους ονοµατίζετε. Αυτοί
στάθηκαν όρθιοι, όπως στεκόµαστε και εµείς σαν ΚΚΕ και δεν
πρόκειται σε ό,τι µας αφορά να δεχτούµε ενότητα για να υπηρε-
τηθούν τα συµφέροντα του κεφαλαίου. 

Γιατί τώρα που συζητάµε, έχετε φέρει αυτό το ευρωπαϊκό πρό-
γραµµα της ανασυγκρότησης κ.λπ., το οποίο θα τσακίσει ό,τι έχει
αποµείνει από εργατικά δικαιώµατα. 

Σ’ αυτά δεν πρόκειται να κάνουµε πίσω, οργανωµένοι, πειθαρ-
χηµένοι. Απειθαρχία και σύγκρουση. Αυτή είναι η θέση του ΚΚΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, ο κ. Θεόφιλος Ξαν-
θόπουλος. 

Κύριε Ξανθόπουλε, έχετε τον λόγο µε άνεση.  
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Τύχη αγαθή µερίµνησε να είµαι

ο τελευταίος οµιλητής. Είναι γνωστό ότι τηρώ επακριβώς τον
χρόνο. Άρα δεν θα καθυστερήσω καθόλου µία διαδικασία που
ξεκίνησε πρωί - πρωί και συµπληρώνουµε πια στις 18.00’.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µία πολύ σηµαντική συνε-
δρίαση της Εθνικής Αντιπροσωπείας, ακριβώς διότι µπαίνουν ζη-

τήµατα τα οποία αγγίζουν την κοινωνία και η κοινωνία περιµένει
από εµάς κρίσιµες και χρήσιµες απαντήσεις. Ένα άθραυστο
νήµα, µια ευθεία διαδροµή συνδέει τη χορήγηση αδειών στα τη-
λεοπτικά µέσα το 1989 χωρίς προϋποθέσεις από την τότε κυβέρ-
νηση, µε τη λειτουργία των µέσων µαζικής επικοινωνίας χωρίς
την καταβολή οποιουδήποτε τιµήµατος για τη χρήση των συχνο-
τήτων. Πρόκειται για µία παράδοση κακή που είχε δηµιουργηθεί,
δηλαδή, επί δεκαετίες, οι άνθρωποι οι οποίοι κατείχαν δηµόσιες
συχνότητες να κατέχουν το δηµόσιο αυτό αγαθό, χωρίς να κα-
ταβάλλουν το αντίτιµο που έπρεπε, που όφειλαν και που είναι αυ-
τονόητο ότι έπρεπε να καταβάλουν. Και αυτός που εισέπραξε
χρήµατα για το ελληνικό δηµόσιο, αυτός που έθεσε όρους και
προϋποθέσεις παραπέµπεται. Το συµβόλαιο δολοφονίας χαρα-
κτήρα ξεκίνησε και ο Νίκος Παππάς που διασφάλισε τα συµφέ-
ροντα της πολιτείας πληρώνει τις συνέπειες της στάσης του.
Αντιλαµβάνεστε πάρα πολύ καλά όλοι ότι εδώ δίνουµε ένα µά-
θηµα στην κοινωνία ότι αυτός που επιδιώκει, αυτός που επιβάλ-
λει, αυτός που ρυθµίζει την τήρηση της νοµιµότητας θα έρθει
κάποια στιγµή που θα βρεθεί κατηγορούµενος, θα έρθει κάποια
στιγµή που θα απολογείται γιατί έκανε το αυτονόητο, δηλαδή
επιτέλεσε το καθήκον του απέναντι στους πολίτες και στη συνεί-
δησή του. 

Σε ποιο πλαίσιο γίνεται αυτή η συζήτηση; Αντιδικούν ουσια-
στικά δύο ιδιωτικές εταιρείες και η αντίδικος εταιρεία του βασι-
κού µάρτυρα, του κ. Καλογρίτσα δικαιώνεται. Δικαιώνεται από
το Διεθνές Διαιτητικό Δικαστήριο και καταρρέει το βασικό, το
κύριο, το πρώτιστο επιχείρηµα περί εικονικότητας του ποσού των
τριών εκατοµµυρίων. Και η απόφαση αυτή κατά την έννοµη τάξη
την εσωτερική επικυρώνεται από µία απόφαση του Πολυµελούς
Πρωτοδικείου της Αθήνας και εποµένως, παράγει έννοµα απο-
τελέσµατα. 

Θέλω να γίνει κατανοητό κυρίως στους πολίτες ότι η βασική
επιχειρηµατολογία, το βασικό όπλο από τη φαρέτρα της κατη-
γορίας ότι αυτά τα τρία εκατοµµύρια ήταν, για να γίνουν δου-
λειές, έχει καταπέσει. Δεν υπάρχει εικονικότητα της σύµβασης.
Δεν υπάρχει χρήση του ποσού αυτού για άλλη αιτία παρά µόνο
γι’ αυτή που περιγράφεται λεπτοµερώς στα έγγραφα, στα ιδιω-
τικά συµφωνητικά τα οποία απετέλεσαν τη βάση πάνω στην
οποία στηρίχθηκε η απόφαση του δικαστηρίου. Και µια απόφαση
του δικαστηρίου παράγει έννοµα αποτελέσµατα και στερεί στον
οποιοδήποτε το δικαίωµα έστω και να υπονοήσει ότι αυτά τα 3
εκατοµµύρια είχαν άλλο σκοπό εκτός απ’ αυτόν που σαφώς πε-
ριγράφεται στις δύο αποφάσεις των δικαστηρίων.

Έρχεται, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία, η οποία κάνει µια επιλε-
κτική χρήση του αποδεικτικού υλικού, αγνοεί καταφανώς, δεν
κάνει καµµία αναφορά στην πρόταση για τη σύσταση της προ-
ανακριτικής επιτροπής στην ύπαρξη αυτών των δύο αποφάσεων,
σταχυολογεί κάποια ηλεκτρονική αλληλογραφία που βολεύει, για
να εµφανίσει ότι ο κ. Παππάς έχει κάνει υπόγειες διαδροµές µε
τη συνδροµή του κ. Καλογρίτσα, για να επιτύχει παράνοµο περι-
ουσιακό όφελος, και στήνει αυτό το κατηγορητήριο στο οποίο
καλούµαστε να αποφανθούµε.

Παραπέµπεται, λοιπόν, ο Νίκος Παππάς µε το άρθρο 159 του
Ποινικού Κώδικα για δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου, διότι
κατά την πρόταση ζητά ή λαµβάνει άµεσα ή µέσω τρίτων για τον
εαυτό του ή για άλλους οποιασδήποτε φύσης ωφελήµατα που
δεν δικαιούται ή απαιτεί τέτοια ως αντάλλαγµα. Μα, έχουµε πει
και το έχουµε συµφωνήσει, γιατί είναι υποχρέωσή µας. Το δικα-
στήριο αποδέχθηκε ότι τα ποσά αυτά ήταν ποσά για µια εκτέλεση
συµβατικής υποχρέωσης. Έπαψε να υπάρχει, δηλαδή, η βασική
αφετηρία για τη δηµιουργία ποινικής κατηγορίας. Κι είναι εντυ-
πωσιακό πώς τόσοι νοµικοί από την άλλη πλευρά, που είναι έγ-
κριτοι, δεν αντιλαµβάνονται ότι δεν έχει κανένα νόηµα η
περαιτέρω συζήτηση. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Βιώνουµε ως κοινωνία µια τραγική
συγκυρία. Η πανδηµία έχει οδυνηρά αποτελέσµατα. Σας µιλώ ως
Βουλευτής της Δράµας που είχαµε τον Νοέµβριο και τον Δεκέµ-
βριο εκατόµβη κυριολεκτικά θυµάτων. Τριακόσιοι συµπολίτες
µας έχασαν τη ζωή τους. Σήµερα µαθαίνουµε ότι είναι επτακόσιοι
άνθρωποι διασωληνωµένοι και η κατάσταση είναι εξαιρετικά ανη-
συχητική. 
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Ταυτόχρονα, σ’ αυτό το καθεστώς, ο λύκος στην αναµπουµ-
πούλα χαίρεται και βρίσκει ευκαιρία η κυβερνητική πλειοψηφία
και µοιράζει αφειδώς δηµόσιο χρήµα. Η περιώνυµη κ. Νικολάου
τις τελευταίες πέντε µέρες έχει κάνει επτά αναθέσεις άνω του 1
εκατοµµυρίου ευρώ. Δεν βρίσκεται κανείς εχέφρων άνθρωπος
στη συντηρητική παράταξη να την µαζέψει; Τι πρέπει να γίνει µ’
αυτή την ιστορία, η οποία επανέρχεται προκλητικά και ξανά προ-
κλητικά;

Σ’ αυτό το κλίµα παραπέµπεται ο Νίκος Παππάς, σε αυτό το
κλίµα θα µετρηθούµε όλοι µας. Κατά τη δική µας άποψη, επιδιώ-
κετε να µεταστρέψετε το ενδιαφέρον των πολιτών από τα αδιέ-
ξοδα που προκαλεί η πολιτική σας. Δεν θα το καταφέρετε. Θα
υποστείτε τις συνέπειες της πολιτικής σας και κυρίως την από-
φαση της ελληνικής δικαιοσύνης, που θα σας καταδικάσει στη
συνείδηση των Ελλήνων πολιτών. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθ-
µόν 1782/09-03-2021 προτάσεως που κατέθεσαν τριάντα (30)
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρα-
τίας, για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς
διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86
παρ. 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επ. του Κανονισµού της
Βουλής και το άρθρο 5 του ν.3126/2003 περί της «Ποινικής Ευ-
θύνης των Υπουργών», όπως ισχύουν, σχετικά µε τη διερεύνηση
των κάτωθι αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεσθεί από τον
πρώην Υπουργό Επικρατείας από 23-09-2015 έως 05-11-2016 και
εν συνεχεία Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρω-
σης έως τις 09-07-2019, κ. Νικόλαο Παππά κατά την άσκηση των
καθηκόντων του: 1) Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου κατά
συρροή και κατ’ εξακολούθηση (αρ. 159 ΠΚ) και 2) Παράβαση
Καθήκοντος κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση (ΠΚ 259), σύµ-
φωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση. 

Στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε τη συνεδρίαση για τις 19.00’
απόψε και θα συνεχίσουµε µε την ψηφοφορία όπως περιγρά-
ψαµε στην έναρξη της συνεδρίασης. Διακόπτεται η συνεδρίαση.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεχίζεται η συνε-
δρίαση.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµα-
τος, τις παραγράφους 8 και 9 του άρθρου 155 και το άρθρο 73
του Κανονισµού της Βουλής, η Ολοµέλεια της Βουλής αποφασί-
ζει µε µυστική ψηφοφορία για τη συγκρότηση ή µη Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής για την διεξαγωγή προκαταρκτικής
εξέτασης. Η σχετική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλει-
οψηφία του όλου αριθµού των Βουλευτών, άλλως η πρόταση
απορρίπτεται. 

Η ψηφοφορία θα πραγµατοποιηθεί µε τη διαδοχική προσέ-
λευση των Βουλευτών αποκλειστικά από τη βόρεια και νότια
θύρα της Αίθουσας της Ολοµέλειας σε έξι οµάδες των πενήντα
ατόµων µε αλφαβητική σειρά και θα εξέρχονται από τη δυτική
θύρα της Ολοµέλειας προς το περιστύλιο. Κάθε οµάδα θα εισέρ-
χεται ανά µισή ώρα για να ψηφίσει. 

Ειδικότερα, η πρώτη οµάδα είναι από τον κ. Αβδελά Απόστολο
έως τον κ. Βλάχο Γεώργιο από τις 19.00’ έως τις 19.30’, η δεύ-
τερη οµάδα από τον κ. Βολουδάκη Μανούσο - Κωνσταντίνο έως
τον κ. Καλλιάνο Ιωάννη από τις 19.30’ έως τις 20.00’, η τρίτη
οµάδα από τον κ. Καλογιάννη Σταύρο έως τον κ. Λαµπρόπουλο
Ιωάννη από τις 20.00’ έως τις 20.30’, η τέταρτη οµάδα από τον
κ. Λαµπρούλη Γεώργιο έως τον κ. Μωραΐτη Αθανάσιο (Θάνο) από
τις 20.30’ έως τις 21.00’, η πέµπτη οµάδα από τον κ. Νικολό-
πουλο Ανδρέα έως την κ. Σούκουλη - Βιλιάλη Μαρία - Ελένη από
τις 21.00’ έως τις 21:30’ και η έκτη οµάδα από τον κ. Σπανάκη
Βασίλειο - Πέτρο έως τον κ. Ψυχογιό Γεώργιο από τις 21.30’ έως
τις 22.00’.

Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας θα διανεµηθεί
κατά την είσοδό σας στην Αίθουσα της Ολοµέλειας ένας φάκε-
λος που περιέχει ψηφοδέλτιο µε το όνοµα του πρώην Υπουργού
Επικρατείας και Ψηφιακής Πολιτικής Τηλεπικοινωνιών και Ενη-
µέρωσης κ. Νικόλαου Παππά, λευκό ψηφοδέλτιο και λευκός φά-
κελος εντός του οποίου θα τοποθετηθεί το ψηφοδέλτιο.

Παραπλεύρως του ονόµατος σηµειώνονται οι λέξεις «ναι»,
«όχι», «παρών». Η ψήφος εκφράζεται µε σταυρό κάτω από τις
ανωτέρω λέξεις. Σε περίπτωση που δεν υπάρχει σηµειούµενη
ψήφος µε σταυρό σε καµµία από τις τρεις αυτές λέξεις «ναι»,
«όχι», «παρών» το ψηφοδέλτιο θεωρείται άκυρο. Οποιοδήποτε
άλλο σύµβολο «χ» ή «ν», το οποίο δεν περιλαµβάνει αλφαβητι-
κούς χαρακτήρες, εφόσον έχει σηµειωθεί ως ψήφος κάτω από
τις τρεις ανωτέρω λέξεις που αναγράφονται στο ψηφοδέλτιο, γί-
νεται επίσης αποδεκτό.

Επίσης, σύµφωνα µε την παράγραφο 10 του άρθρου 73 του
Κανονισµού της Βουλής, σε περίπτωση ασυµφωνίας µεταξύ του
αριθµού των ψηφοδελτίων και του αριθµού των ψηφισάντων επα-
ναλαµβάνεται η καταµέτρηση. Αν και µετά τη νέα αυτή καταµέ-
τρηση διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφοδελτίων είναι
µεγαλύτερος από τον αριθµό των ψηφισάντων, καταστρέφεται
πριν από τη διαλογή αριθµός ψηφοδελτίων ίσος µε τον αριθµό
των επιπλέον ψηφοδελτίων. 

Μετά την ολοκλήρωση της ψηφοφορίας η εφορευτική επι-
τροπή θα προχωρήσει στην διαλογή και καταµέτρηση των
ψήφων.

Η κατατεθείσα πρόταση, καθώς και τα ψηφοδέλτια θα κατα-
χωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Η πρόταση και το δείγµα του ψηφοδελτίου καταχωρίζονται
στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:

10722 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10724 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10728 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10730 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10732 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10738 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με την εκφώνηση του
ονόµατός του κάθε Βουλευτής θα προσέρχεται στην ψηφοδόχο,
όπου θα εναποθέτει τον φάκελο µε την ψήφο του στην αντί-
στοιχη κάλπη και οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επιβεβαι-
ώνουν, αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφίζει. 

Η εκφώνηση του ονόµατος των επί του καταλόγου Βουλευτών
και ψηφολεκτών θα πραγµατοποιηθεί ασχέτως αλφαβητικής σει-
ράς στο τέλος της εκφώνησης των ονοµάτων των Βουλευτών της
συγκεκριµένης οµάδας για λόγους εύρυθµης λειτουργίας της
διαδικασίας.

Στη ψηφοφορία δεν µετέχει εκείνος κατά τον οποίο στέφεται
η πρόταση άσκησης δίωξης, αν είναι Βουλευτής, σύµφωνα µε το
άρθρο 155 παράγραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής.

Σας γνωστοποιώ, επίσης, ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένοι φάκελοι µε επιστολικές ψήφους σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. Όταν εκφωνείται συνά-
δελφος Βουλευτής που ψηφίζει µε επιστολική ψήφο ο φάκελος
θα παραδίδεται στην εφορευτική επιτροπή ώστε να εναποτίθεται
η ψήφος στην κάλπη και οι ψηφολέκτες να επιβεβαιώνουν την
ψήφιση.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεπώς το Σώµα συ-

νεφώνησε.
(Τα διαβιβαστικά των προαναφερθεισών επιστολών καταχωρί-

ζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:



10740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10747



10748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10749



10750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10751



10752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10753



10754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10755



10756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10757



10758 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10759



10760 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10761



10762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10763



10764 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10765



10766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10767



10768 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10769



10770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10771



10772 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10773



10774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10775



10776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10777



10778 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10779



10780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10781



10782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10783



10784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10785



10786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10787



10788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10789



10790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10791



10792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10793



10794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10795



10796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10797



10798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10799



10800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10801



10802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10803



10804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10805



10806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10807



10808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10809



10810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10811



10812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10813



10814 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10815



10816 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10817



10818 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10819



10820 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10821



10822 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10823



10824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10825



10826 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10827



10828 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10829



10830 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10831



10832 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10833



10834 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10835



10836 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10837



10838 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10839



10840 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10841



10842 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10843



10844 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10845



10846 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10847



10848 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10849



10850 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10851



10852 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10853



10854 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10855



10856 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10857



10858 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10859



10860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10861



10862 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10863



10864 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10865



10866 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10867



10868 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10869



10870 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10871



10872 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10873



10874 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10875



10876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10877



10878 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10879



10880 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10881



10882 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2021 10883



10884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλούνται επί του κα-
ταλόγου ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Γιόγιακας Βασίλειος από
τη Νέα Δηµοκρατία, η Βουλευτής Έβρου κ. Γκαρά Αναστασία
από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Προοδευτική
Συµµαχία.

Καλούνται, επίσης, ως ψηφολέκτες ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς
κ. Μελάς Ιωάννης από τη Νέα Δηµοκρατία, ο Βουλευτής Ηλείας
κ. Καλαµατιανός Διονύσιος - Χαράλαµπος από το Συνασπισµό
Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Προοδευτική Συµµαχία.

Πρόεδρος της εφορευτικής επιτροπής θα είναι, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής,
ο κ. Αθανάσιος Μπούρας, Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βου-
λευτής Β’ Δυτικής Αττικής και Γραµµατέας αυτής ο κ. Ευάγγελος
Λιάκος, Βουλευτής Β’ Δυτικής Αττικής.

Παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προσέλθουν στην
κάλπη. Επαναλαµβάνω ότι οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα
επιβεβαιώνουν, αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που
ψηφίζει.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έχω την τιµή να ανα-

κοινώσω στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέ-
σεων και η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων
καταθέτουν την έκθεση τους στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Υγείας: «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις για την προστασία της δηµό-
σιας υγείας από τις συνεχιζόµενες συνέπειες της πανδηµίας του
κορωνοϊού COVID-19, την ανάπτυξη, την κοινωνική προστασία
και την επαναλειτουργία των δικαστηρίων και άλλα ζητήµατα».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Υπάρχει
συνάδελφος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-
φοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση και διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξα-
γωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ - ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας:

Ψήφισαν συνολικά 289 Βουλευτές.
Ευρέθησαν στην κάλπη 289 ψηφοδέλτια.
Έγκυρα 288 ψηφοδέλτια.
Άκυρο 1 ψηφοδέλτιο.
Λευκά 0 ψηφοδέλτια.
Υπέρ της πρότασης ψήφισαν: 187.
Κατά της πρότασης ψήφισαν: 85.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισαν: 16.
Κατόπιν των αποτελεσµάτων της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας, γίνεται δεκτή η υπ’ αριθµ. 1782/09-03-2021 πρόταση
που κατέθεσαν τριάντα (30) Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, για τη σύσταση Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτα-
σης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, τα
άρθρα 153 επ. του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του
ν.3126/2003 περί της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών», όπως
ισχύουν, σχετικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων που
ενδεχοµένως έχουν τελεσθεί από τον πρώην Υπουργό Επικρα-
τείας από 23-09-2015 έως 05-11-2016 και εν συνεχεία Υπουργό
Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης έως τις
09-07-2019, κ. Νικόλαο Παππά κατά την άσκηση των καθηκόντων
του: 1) Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου κατά συρροή και

κατ’ εξακολούθηση (άρθρο 159 Ποινικού Κώδικα) και 2) Παρά-
βαση Καθήκοντος κατά συρροή και κατ’ εξακολούθηση (Ποινικός
Κώδικας 259), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση.

Η Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για τη διεξαγωγή προκα-
ταρκτικής εξέτασης προτείνω, βάσει των σχετικών άρθρων του
Κανονισµού της Βουλής, να αποτελείται από δεκαεννιά µέλη και
η προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργασιών της επιτροπής,
η υποβολή του πορίσµατος και του αποδεικτικού υλικού της να
είναι σε δύο µήνες από τη συγκρότηση της επιτροπής. 

Συµφωνείτε µ’ αυτή την πρόταση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιο-

δοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 22.05’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Τετάρτη 31 Μαρτίου 2021 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµε-
ρήσια διάταξη.

10886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                     ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


